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Αθήνα, σήµερα στις 28 Ιανουαρίου 2022, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 18.25’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΤΑΣΟΥΛΑ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Πριν µπούµε στην ηµερήσια διάταξη επί της προτάσεως δυ-
σπιστίας, σας υπενθυµίζω ότι αύριο Σάββατο από τις 10.00’
πρωινή έως τις 2.00’ µεσηµβρινή όσο και την Κυριακή από τη
δευτέρα µεσηµβρινή -από τις 2.00’ το µεσηµέρι- έως τις 7.00’ το
απόγευµα κλιµάκιο του ΕΟΔΥ θα κάνει rapid test και αξίζει να
επωφεληθούµε αυτής της δυνατότητος, γιατί θα είµαστε εδώ ένα
τριήµερο -προφανώς έχουµε ανώτατο αριθµό παρουσίας- θα ψη-
φίσουν όµως και οι τριακόσιοι µε προσωπική παρουσία, όχι ταυ-
τόχρονα. Όµως, εν πάση περιπτώσει, καλό είναι να φροντίσουµε
τους εαυτούς µας και τους γύρω µας, να το αξιοποιήσουµε αυτό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση επί της προτάσεως δυσπιστίας κατά της Κυβέρνη-
σης που υπέβαλαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και ογδόντα τέσσε-
ρις Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας, σύµφωνα µε
τα άρθρα 84 του Συντάγµατος και 142 του Κανονισµού της Βου-
λής.

Η συζήτηση θα διεξαχθεί σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του Συν-
τάγµατος και 142 του Κανονισµού, σε συνδυασµό µε την ανά-
λογη εφαρµογή των άρθρων 91 παράγραφος 5, 96 και 97 του
Κανονισµού της Βουλής.

Ειδικότερα, ως προς την οργάνωση της συζήτησης και έπειτα
από απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων, προτείνω η ακο-
λουθούµενη διαδικασία να είναι η ακόλουθη: Η συζήτηση θα αρ-
χίσει µε την οµιλία των δύο συναδέλφων της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς Δηµητρίου
Τζανακόπουλου και Μαριλίζας Ξενογιαννακοπούλου, που έχουν
ήδη οριστεί από την Κοινοβουλευτική τους Οµάδα και υπογρά-
φουν την πρόταση δυσπιστίας. Ο χρόνος οµιλίας είναι δεκαπέντε
λεπτά για τον καθένα.

Λόγω λήψης υγειονοµικών µέτρων και προκειµένου να απο-
φευχθεί ο συνωστισµός, προτείναµε να µην γίνει εγγραφή οµι-
λητών µε το ηλεκτρονικό σύστηµα -το επιτόπιο ηλεκτρονικό
σύστηµα- όπως ορίζεται στο άρθρο 142 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού, αλλά να εγγραφούν µε κατάλογο οµιλητών που δίδεται
από τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες. Αυτό ήδη έχει γίνει.

Προτείνω, συνεπώς, οι αγορεύσεις των συναδέλφων να οργα-
νωθούν σε κύκλους. Ο πρώτος κύκλος οµιλητών θα απαρτίζεται
από έξι κατά προτεραιότητα Βουλευτές, έναν από κάθε Κοινο-
βουλευτική Οµάδα, µε χρόνο δέκα λεπτά. Στη συνέχεια και κατ’
εφαρµογή της διάταξης της παραγράφου 5 του άρθρου 65 του
Κανονισµού, κάθε επόµενος κύκλος αποτελείται από δώδεκα
Βουλευτές µε την εξής αναλογία: πέντε από την Κοινοβουλευτική
Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, τρεις από τον ΣΥΡΙΖΑ και ένας
από κάθε µία από τις υπόλοιπες τέσσερις Κοινοβουλευτικές Οµά-
δες µε χρόνο οµιλίας επτά λεπτά, χωρίς δικαίωµα δευτερολο-
γίας. Αν επιθυµεί κάποιος από τους Ανεξάρτητους Βουλευτές να
λάβει τον λόγο, θα ενταχθεί σε αυτούς τους κύκλους ως δέκατος
τρίτος οµιλητής. Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν ήδη υπο-
βάλει κατάλογο µε οµιλητές και η αρµόδια Υπηρεσία έχει καταρ-
τίσει έναν ενιαίο κατάλογο στον οποίο θα εναλλάσσονται οι
Βουλευτές της Συµπολίτευσης µε τους Βουλευτές της Αντιπολί-
τευσης, για να διατηρηθεί η κατ’ αναλογία της κοινοβουλευτικής
δύναµης των κοµµάτων εκπροσώπηση.

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν, εφ’ όσον το επιθυµούν,
οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων προφανώς, όπως
ορίζεται από το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Η αγό-
ρευση του Πρωθυπουργού και Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μητσοτάκη και του Αρχηγού
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Προέδρου της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Τσίπρα δύναται να διαρκέσει µέχρι είκοσι λεπτά και
µέχρι δεκαπέντε λεπτά για τους Προέδρους των υπολοίπων τεσ-
σάρων Κοινοβουλευτικών Οµάδων, δηλαδή του κ. Κατρίνη που
είναι επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κινήµατος
Αλλαγής, του κ. Κουτσούµπα, του κ. Βαρουφάκη και του κ. Βε-
λόπουλου.

Οι Υπουργοί, οι Αναπληρωτές Υπουργοί και Υφυπουργοί θα
έχουν για δέκα λεπτά τον λόγο, οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι
δικαιούνται να πρωτολογήσουν για δώδεκα λεπτά, να δευτερο-
λογήσουν για έξι και να τριτολογήσουν για τρία λεπτά. Εάν προ-
ηγηθεί οµιλία Προέδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος θα περιοριστεί στον χρόνο της δευτε-
ρολογίας και της τριτολογίας στα έξι και τρία λεπτά αντιστοίχως.

Σύµφωνα µε το άρθρο 167 παράγραφος 2 του Κανονισµού, το-
νίζω ότι ο αριθµός των παρεµβάσεων των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων δεν είναι απεριόριστος. Είναι τρεις ανά ηµέρα
-δηλαδή πρωτολογία, δευτερολογία, τριτολογία- και φυσικά δεν
ανανεώνεται σε περίπτωση αλλαγής των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων.

Επίσης, η τήρηση του χρόνου οµιλίας –θέλω να το προσέ-
ξουµε αυτό- από Βουλευτές, Υπουργούς, Εκπροσώπους µε εξαί-
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ρεση, όπως όλοι αντιλαµβανόµαστε, τη σχετική ανοχή στις οµι-
λίες των Αρχηγών των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, αποτελεί απα-
ραίτητη προϋπόθεση για να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισ-
σότεροι από τους εγγεγραµµένους Βουλευτές. Παράλληλα, για
να το επιτύχουµε, οι συνεδριάσεις και των τριών ηµερών θα διαρ-
κέσουν όσο γίνεται περισσότερο, όπως θα σας περιγράψω στη
συνέχεια. Η τήρηση του χρόνου είναι βασική και πρέπει να βοη-
θήσουµε, γιατί ήδη ο αριθµός των εγγεγραµµένων οµιλητών,
όπως δηλώθηκε από τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες, είναι διακό-
σιοι είκοσι. Είναι ο µέγιστος αριθµός οµιλητών που έχει επιδιωχ-
θεί να µιλήσουν, ακόµη και σε πενθήµερη συνεδρίαση που
αφορά στον προϋπολογισµό.

Όπως καταλαβαίνετε, σε µία συνεδρίαση που είναι στην ουσία
δυόµισι µέρες, όπως αυτή, δηλαδή οι µισές µέρες, δεν είναι δυ-
νατόν να επιτευχθεί ούτε έχει νόηµα να κάνουµε τον χρόνο τρία
και τέσσερα λεπτά στον καθένα. Σε µία τέτοια συζήτηση που εκ
του Συντάγµατος περιορίζεται σε Παρασκευή, Σάββατο και Κυ-
ριακή, είναι αδύνατον να εξαντληθεί ο κατάλογος. Τουλάχιστον,
όµως, µε την τήρηση του χρόνου µπορούν να µιλήσουν όσο το
δυνατόν περισσότεροι. Υπολογίζουµε ότι αν τηρηθεί ο χρόνος
ευλαβικά, θα µπορέσουν να µιλήσουν ίσως και εκατόν σαράντα
συνάδελφοι µέχρι αργά το βράδυ της Κυριακής. Δεν µπορούµε
να το πάµε Δευτέρα ή Τρίτη, είναι συνταγµατικό το ζήτηµα.

Ο µέγιστος προβλεπόµενος αριθµός των παρισταµένων ταυ-
τοχρόνως έχουµε αποφασίσει στην από 13 Ιανουαρίου Διάσκεψη
ότι είναι εκατό Βουλευτές. Ξέρετε τις αναλογίες, αυτά πρέπει να
τα τηρήσουµε για τους γνωστούς λόγους.

Η συζήτηση, σύµφωνα µε το άρθρο 142 παράγραφος 4 του
Κανονισµού, τελειώνει το αργότερο τη δωδεκάτη νυχτερινή της
τρίτης ηµέρας από την έναρξη της συζήτησης. Τελευταίος θα µι-
λήσει ο Πρωθυπουργός. Οι πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων είθισται να µιλούν την τελευταία µέρα µε αντίστροφη
σειρά -αντίστροφη της δύναµης των κοµµάτων από τις τελευ-
ταίες εκλογές- χωρίς αυτό να είναι δεσµευτικό.

Θα ακολουθήσει λήψη απόφασης µε ονοµαστική ψηφοφορία
που θα γίνει ηλεκτρονικά επί τόπου, σύµφωνα µε το 142 παρά-
γραφος 4 και 5 του Κανονισµού, σε συνδυασµό µε τα άρθρα 141
παράγραφος 3, 72 και 72Α του Κανονισµού της Βουλής.

Οι Βουλευτές θα κληθούν να ψηφίσουν µε το ηλεκτρονικό σύ-
στηµα ανά εκατό κατά αλφαβητική σειρά ως εξής, µε έναν εύ-
λογο χρόνο ανάµεσα στις εκατοντάδες. Η πρώτη εκατοντάδα
αρχίζει από το «Αβδελάς Απόστολος» έως «Καλλιάνος Ιωάννης».
Γύρω στις 9.00’ θα ξεκινήσει το βράδυ της Κυριακής.

Η δεύτερη εκατοντάδα αρχίζει από το όνοµα «Καλογιάννης
Σταύρος» έως «Μωραΐτης Θάνος», µετά από ένα τέταρτο και η
τρίτη εκατοντάδα, η τελευταία, αρχίζει από το όνοµα «Νικολακό-
πουλος Ανδρέας» έως «Ψυχογιός Γεώργιος» κατά τις 21:30’. 

Επίσης, οι Βουλευτές δύνανται να ψηφίσουν µε επιστολές που
θα αποσταλούν στο Προεδρείο, σύµφωνα µε το άρθρο 70 Α του
Κανονισµού, οι οποίες και θα συνυπολογιστούν. Η σχετική από-
φαση επί της προτάσεως δυσπιστίας λαµβάνεται µε την απόλυτη
πλειοψηφία του όλου αριθµού των Βουλευτών, δηλαδή µε εκατόν
πενήντα συν µία ψήφους, όπως ορίζει το Σύνταγµα και ο Κανονι-
σµός.

Στο πλαίσιο της επιδίωξης του να µιλήσουν όσο το δυνατόν
περισσότεροι συνάδελφοι και µε αυστηρή τήρηση του χρόνου,
η σηµερινή συνεδρίαση θα ολοκληρωθεί γύρω στις 2.00’ µετά τα
µεσάνυχτα.

Η δεύτερη συνεδρίαση του Σαββάτου θα αρχίσει νωρίτερα
από ό,τι είχαµε πει, δηλαδή όχι στις 10:00’, αλλά στις 9:00’ το
πρωί του Σαββάτου και θα ολοκληρωθεί περίπου, επίσης, στις
2.00’ µετά τα µεσάνυχτα του Σαββάτου.

Η τρίτη συνεδρίαση της Κυριακής θα ξεκινήσει, επίσης, στις
9:00’ και θα ολοκληρωθεί στις 21:00’ το βράδυ της Κυριακής, για
να αρχίσει η διαδικασία της ψηφοφορίας που µετά έχει και τη
διαδικασία της καταµέτρησης. 

Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων θα πρέπει να
γίνονται σε εξαιρετικές περιπτώσεις µε έγγραφο του γραµµατέα
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας στην οποία ανήκουν οι Βουλευ-
τές, το οποίο θα απευθύνεται στο Προεδρείο και µε την απαραί-
τητη προϋπόθεση της αµοιβαίας αλλαγής. 

Αυτή είναι η διαδικασία που αποφασίσαµε στη Διάσκεψη και
που επέφερα µε τις αλλαγές επιµήκυνσης του χρόνου, λόγω του
µεγάλου αριθµού των εγγραφέντων. 

Είµαστε εντάξει πάνω σε αυτόν τον τρόπο διεξαγωγής; 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ορίστε, κύριε Τσα-

καλώτο, έχετε τον λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είπατε πολλές

φορές πόσο σηµαντικό είναι να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισ-
σότεροι Βουλευτές. Όλοι ξέρουµε πόσο σηµαντική διαδικασία
είναι η πρόταση δυσπιστίας. Δεν κατανοούµε, λοιπόν, γιατί πρέ-
πει να αλλάξει µια παράδοση, την οποία θυµάµαι και στον προ-
ϋπολογισµό, αλλά και σε παρόµοιες στιγµές, κατά την οποία
ψηφίζαµε την τελευταία µέρα γύρω στις 23.30’-24.00’. Γιατί να
χαθούν αυτές οι δύο ώρες; Κάποιος που έχει χάσει το τριήµερό
του, για παράδειγµα, δεν θα κερδίσει πολύ χρόνο αν η διαδικασία
από τις 21.00’ πάει στις 24.00’. Πρόκειται για µια κορυφαία
στιγµή και θεωρούµε, όπως κι εσείς, ότι πρέπει να µιλήσουν όσοι
περισσότεροι Βουλευτές µπορούν. 

Αν δεν θέλετε λόγω κορωνοϊού να πάει µέχρι τις 24.00’, ας ψη-
φίσουµε στις 23.30’. Αν αρχίσει η διαδικασία στις 23.30’, νοµίζω
ότι θα έχουµε ακόµα δυόµισι ώρες στις οποίες µπορούν να µιλή-
σουν οι Βουλευτές που είπατε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Τσακαλώτο,
κατάλαβα ότι θέλετε να εξοικονοµήσουµε άλλη µία, µιάµιση ώρα.
Όµως, η διαδικασία της ψηφοφορίας ακολουθείται και από τη
διαδικασία της καταµέτρησης που και αυτή έχει τον χρόνο της. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ορίστε, κυρία Γιαν-
νακοπούλου, έχετε τον λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Πρόκειται για
µια κορυφαία κοινοβουλευτική διαδικασία και όντως κανείς δεν
ανέµενε να υπάρχει τόσο µεγάλη συµµετοχή από όλους τους συ-
ναδέλφους Βουλευτές. Άρα νοµίζω ότι θα ήταν πραγµατικά χρή-
σιµο και σκόπιµο, προκειµένου να τοποθετηθούµε όσο το
δυνατόν περισσότεροι συνάδελφοι, να εξαντλήσουµε τη δυνα-
τότητα που µας δίνει ο Κανονισµός της Βουλής και να πάµε τη
διαδικασία µέχρι τις 24.00’ το βράδυ της Κυριακής. Παρακαλώ
πολύ να το δείτε και να το κάνετε αποδεκτό.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν έχω πρόβληµα
µε το 24.00’. Εδώ το πάµε στις 2.00’! Απλώς θέλω να έχουµε µια
άνεση στην ψηφοφορία και στην καταµέτρηση. 

Ωραία, λοιπόν, θα το πάµε στις 22.00’. Όµως, όπως µε ενηµε-
ρώνουν, θέλουµε µία ώρα για την καταµέτρηση.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Ένα λεπτό, κύριοι συνάδελφοι! Είµαστε στην Παρασκευή,

όπου έχουµε δώσει περισσότερες ώρες και θα δώσουµε όσο το
δυνατόν περισσότερες ώρες και την Κυριακή. Θέλω να έχω µια
διαβεβαίωση από τις Υπηρεσίες ότι θα έχουν τελειώσει όλα στις
24.00’. Αυτό είναι τυπικό. Θα τηρήσουµε ό,τι µας διευκολύνει,
ώστε να έχουµε ολοκληρώσει στις 24.00’. Τώρα, αν θα είναι
22.00’, αν θα είναι 22.30’ ή γύρω στις 23.00’, είναι σαφές ότι θα
πάει και µετά τις 21.00’. Μην ανησυχείτε. Θα πάει και µετά τις
21.00’, όσο επιτρέπεται, για να µπορέσει να τελειώσει οµαλά η
ψηφοφορία. Δεν θα κάνουµε τώρα τέτοιου είδους παζάρι. Άρα
θα το πάµε όσο το δυνατόν πιο αργά µπορούµε την Κυριακή,
ώστε να αφήσουµε τον χρόνο που υπολείπεται για να γίνει άνετα
η ψηφοφορία και η καταµέτρηση. Θα το δούµε εκείνη τη στιγµή.
Αυτή είναι η πρόταση. 

Αντιλαµβάνοµαι ότι συµφωνούµε σ’ αυτή την πρόταση, αλλά
επιµένω σε κάτι που είναι πιο σηµαντικό από το αν θα τελει-
ώσουµε στις 21.00’ ή στις 22.00’. Το πιο σηµαντικό, λοιπόν, είναι
να τηρηθούν οι χρόνοι, γιατί αν δεν τηρηθούν οι χρόνοι, ο κάθε
παραβιάζων τον χρόνο θα εµποδίζει τους επόµενους.

Συνεπώς, ξεκινάµε µε το καλό παράδειγµα που θα δώσει ο
Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Τζανακόπουλος, ο οποίος έχει τον λόγο
για δεκαπέντε λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία και κύριοι της Κυβέρνη-
σης, πριν ξεκινήσουµε, εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ νοµίζω ότι οφείλουµε να ζητήσουµε µια προσωπική
και ειλικρινή συγγνώµη από τον κ. Μητσοτάκη, γιατί του χαλάµε
το τριήµερο, του χαλάµε άλλο ένα ανέµελο τριήµερο! Αυτά τα
έχει δυστυχώς για τον κ. Μητσοτάκη…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Βλέπω ότι είναι γρήγορος ο εκνευρισµός στην Κοινοβουλευ-

τική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας! Είναι ακριβώς αυτό το οποίο
περιµέναµε.

Άλλο ένα χαλασµένο ανέµελο τριήµερο για τον κύριο Πρωθυ-
πουργό, άλλο ένα ανέµελο τριήµερο που χαλάει και για την Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, λοιπόν. Αυτά,
δυστυχώς, έχει η δηµοκρατία, ακόµα και για τους Λουδοβίκους,
κυρίες και κύριοι της Συµπολίτευσης! Σε κάθε περίπτωση, νοµίζω
ότι ο κ. Μητσοτάκης θα έχει άπλετο χρόνο να αναπληρώσει αν
κάνετε δεκτή την πρόταση δυσπιστίας.

Αυτή την πρόταση δυσπιστίας την καταθέτει ο ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία και ο Πρόεδρός του Αλέξης Τσίπρας συναι-
σθανόµενος ακριβώς την ευθύνη του απέναντι στους πολίτες,
αλλά και σε απόλυτο συντονισµό µε το λαϊκό αίσθηµα, σε συν-
τονισµό και σε αντιστοιχία µε αυτό που βιώνουν, µε αυτό που αι-
σθάνονται οι πολίτες σε κάθε γωνιά της Ελλάδας, σε συντονισµό
µε το πάνδηµο «δεν πάει άλλο». Δεν πάει άλλο µε τους χιλιάδες
νεκρούς από την πανδηµία, δεν πάει άλλο µε την κατάρρευση
του ΕΣΥ, µε την ακρίβεια που σαρώνει τα λαϊκά νοικοκυριά και
λεηλατεί το εισόδηµα των εργαζοµένων, µε τη θεσµική παρακµή,
µε τη διαφθορά, µε την υπονόµευση της δηµοκρατίας, αλλά και
µε την ηθική κατάπτωση των πολιτειακών λειτουργιών. Δεν πάει
άλλο µε τον αυταρχισµό.

Η Κυβέρνηση έχει αποτύχει στρατηγικά σε κάθε πεδίο που
κλήθηκε να διαχειριστεί. Είναι επιτακτική κοινωνική ανάγκη να
φύγετε, να φύγετε τώρα! Αυτές τις µέρες ζούµε µέσα στα συν-
τρίµµια του επιτελικού κράτους. Η Κυβέρνηση, ο κ. Μητσοτάκης,
ο οποίος είναι άφαντος από την προηγούµενη Παρασκευή, οι επι-
τελείς του, οι Υπουργοί του όχι µόνο δεν κατάφεραν να διαχειρι-
στούν µια προαναγγελθείσα και σε καµµία περίπτωση, όπως
ισχυριστήκατε, πρωτοφανή κακοκαιρία, όχι µόνο εξαφανίστηκαν,
όχι µόνο δεν παραδέχτηκαν και δεν αναγνώρισαν λάθη, ολιγω-
ρίες και αδράνειες, αλλά επιχειρούν να φορτώσουν τις ευθύνες
σε οποιονδήποτε άλλο εκτός από τον εαυτό τους, όπως στην Ατ-
τική Οδό, στους πολίτες, στην Εθνική Μετεωρολογική Υπηρεσία,
η οποία βγήκε και σας εξευτέλισε κανονικά λέγοντας ότι η κακο-
καιρία είχε προβλεφθεί µέχρι και ως προς την ώρα, κάτι που ανα-
γνώρισε και ο ίδιος ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ.
Καλλιάνος, ο οποίος µάλιστα είπε ότι «δεν είµαι µετεωρολόγος
της Κυβέρνησης». 

Στην ΕΜΥ λοιπόν, στην αυτοδιοίκηση, στους δικούς σας αυτο-
διοικητικούς κιόλας που τους κρεµάτε στα µανταλάκια µε την
πρώτη ευκαιρία µόλις αυτό αποδειχθεί αναγκαίο για να διασώ-
σετε εαυτούς, αλλά κυρίως να διασώσετε τον κ. Μητσοτάκη,
είστε έτοιµοι να φορτώσετε τις ευθύνες σε οποιονδήποτε και
οπουδήποτε, αρκεί να µην µπει στο «κάδρο» ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης, στο «κάδρο» των ευθυνών για τους χιλιάδες εγκλωβισµέ-
νους, όχι µόνο στην Αττική Οδό, όπως προσπαθείτε να πείσετε
µέσω των συστηµικών τηλεοπτικών καναλιών, αλλά στη Μεσο-
γείων, την Κατεχάκη, τη Μαραθώνος, τα προάστια της Αθήνας,
στο ίδιο το κέντρο της Αθήνας, για τα νοσοκοµεία που κατέρρευ-
σαν και τα οποία αποκλείστηκαν, όπως για παράδειγµα στο «Σω-
τηρία» στη Μεσογείων, στα όρια του Δήµου Αθηναίων, που
έµειναν ασθενείς και νοσηλευτικό προσωπικό επί είκοσι ώρες
χωρίς φαγητό και δεν µπορούσαν να επικοινωνήσουν µεταξύ
τους τα κτήρια του «Σωτηρία» -Δήµος Αθηναίων επαναλαµβάνω-
, για τους εκατοντάδες χιλιάδες που έµειναν χωρίς ρεύµα και που
πέντε µέρες µετά εξακολουθούν εκατοντάδες νοικοκυριά να µην
έχουν ρεύµα, επειδή δεν έχετε τη δυνατότητα πέντε µέρες µετά
να αποκαταστήσετε τις βλάβες, ενώ ακόµα και σήµερα στα προ-
άστια της Αθήνας αντιµετωπίζουµε εξαιρετικά µεγάλα προβλή-
µατα µετακίνησης. 

Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι τα συντρίµµια του
επιτελικού κράτους. Μετά τη «Μήδεια», µετά τις καταστροφικές

πυρκαγιές του καλοκαιριού, µετά τις πληµµύρες του φθινοπώ-
ρου, άλλο ένα επεισόδιο στο σίριαλ της εγκατάλειψης και της
απαξίωσης των πολιτών και των δηµόσιων δοµών, θα ανέµενε κά-
ποιος τη στοιχειώδη αναγνώριση λαθών, θα ανέµενε κάποιος κυ-
ρώσεις, θα ανέµενε κάποιος την ανάληψη της πολιτικής ευθύνης.
Αλλά αυτό είναι άγνωστη λέξη για τον κ. Μητσοτάκη, τον κατά
τα άλλα λαλίστατο, που πέρσι, θυµάστε, µετά τη «Μήδεια» δή-
λωνε ότι έχει φτιάξει, λέει, µια πολυεπίπεδη διακυβέρνηση, όπου
καθένας ξέρει πού αρχίζει και πού τελειώνει η ευθύνη του και λο-
γοδοτεί αναλόγως. Αυτά έλεγε µετά τη «Μήδεια» ο κ. Μητσοτά-
κης.

Και ποιος λογοδότησε σήµερα; Λογοδότησε ο κ. Στυλιανίδης,
η χρυσή µεταγραφή; Λογοδότησε ο κ. Σκέρτσος για το φιάσκο
της Αττικής Οδού; Λογοδότησε ο κ. Σκρέκας για το φιάσκο µε
τις διακοπές ρεύµατος σε χιλιάδες νοικοκυριά; Λογοδότησε ο κ.
Θεοδωρικάκος, που τον βλέπω εδώ ως Υπουργό Εσωτερικών
που σήµερα πρώτη φορά εµφανίζεται µετά από µία εβδοµάδα;
Ο κ. Καραµανλής για τις συγκοινωνίες, για τα διαλυµένα τρένα; 

Αυτή ακριβώς είναι η αποκαθήλωση του επιτελικού κράτους,
η µετατροπή του σε επιτελικό χάος. Αλλά µαζί µε τη συντριβή
του επιτελικού κράτους έχουµε την αποκαθήλωση, την πολιτική
και ηθική αποκαθήλωση του κ. Γεραπετρίτη, του εµπνευστή του
επιτελικού κράτους. Διότι τις τελευταίες µέρες µαζί και παράλ-
ληλα µε την κατάρρευση του δηµιουργήµατος αυτού που απο-
δείχθηκε ένα κέλυφος χωρίς κανένα απολύτως περιεχόµενο,
εξελίσσεται µπροστά στα µάτια µας, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, µια άλλη ύποπτη και σκοτεινή ιστορία που αποκαλύπτει το
βάθος της σήψης, της διαφθοράς, της ηθικής παρακµής που
πλέον χαρακτηρίζει το σύνολο της κυβερνητικής λειτουργίας. 

Ιστορία συνοµιλιών, συναλλαγών, συνδιαλλαγών και εκβια-
σµών, η ιστορία της σχέσης του κυρίου καθηγητή µε τον κ. Φουρ-
θιώτη. Κι έχουµε καταλήξει ώστε να είναι ακριβώς χαρακτη-
ριστικό της παρακµής το ότι το δεξί χέρι του κ. Μητσοτάκη είναι
σήµερα στο χέρι του κ. Φουρθιώτη. Πραγµατικά αν ήµουν στη
θέση σας, θα ντρεπόµουν για το γεγονός ότι την ελληνική Κυ-
βέρνηση, την Κυβέρνηση της Ελληνικής Δηµοκρατίας, έχετε
δώσει εσείς το δικαίωµα να την εκβιάζει ένας υπόδικος δήθεν δη-
µοσιογράφος, καθώς η δηµοσιογραφική ιδιότητα είναι όψιµη για
τον κ. Φουρθιώτη, ο οποίος έχει άλλες ιδιότητες στο παρελθόν. 

Και τώρα ο κ. Γεραπετρίτης γίνεται από εµπνευστής του επι-
τελικού κράτους το σύµβολο της διαφθοράς, του θεσµικού εκ-
φυλισµού και της κατάρρευσής του. Αυτή είναι η συνθήκη στην
οποία βρίσκεστε. 

Δυστυχώς, αυτά δεν είναι τα µόνα και ούτε ενδεχοµένως να
είναι και τα σοβαρότερα. Διότι όλα αυτά εκτυλίσσονται στο
φόντο της στρατηγικής αποτυχίας της Κυβέρνησης στη διαχεί-
ριση της πανδηµίας, αλλά και στη διαχείριση του κύµατος της
ακρίβειας. Όλα αυτά γίνονται ενώ ο κορωνοϊός συνεχίζει να θε-
ρίζει, προκαλώντας εκατό θανάτους ηµερησίως, ενώ το ΕΣΥ κα-
ταρρέει, ενώ τα σχολεία κλείνουν το ένα µετά το άλλο, παρά το
τραγικό και εγκληµατικό πρωτόκολλο του 50%+1, το οποίο έχει
θεσµοθετήσει η κ. Κεραµέως, µε έναν στους τέσσερις που σή-
µερα νοσούν να είναι µαθητής ή µαθήτρια, ενώ το νοσηλευτικό
και ιατρικό προσωπικό έχει ξεπεράσει πλέον τα όρια της εξάντ-
λησης.

Κι έχουµε φτάσει στο τραγικό σηµείο, το θλιβερό σηµείο, το
οποίο θα συνεχίσουµε να σας το επαναλαµβάνουµε, η Ελλάδα
να έχει διπλάσιο αριθµό νεκρών ανά εκατοµµύριο κατοίκων από
τον µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το καταλαβαίνετε αυτό;
Διπλάσιο αριθµό νεκρών. Και αναρωτιέται κανείς ποιος θα λογο-
δοτήσει γι’ αυτό, γι’ αυτή την απόλυτη στρατηγική αποτυχία στη
διαχείριση της πανδηµίας, για το γεγονός ότι όπως έγραφε και
η µελέτη Τσιόδρα-Λύτρα που δεν την είχε δει ο κ. Μητσοτάκης,
αλλά µετά την είδε, αλλά µετά δεν την είδε και τέλος πάντων, δη-
µιουργήθηκε όλο αυτό το µπάχαλο που προσοµοιάζει ακριβώς
στο επιτελικό µπάχαλο που ζούµε αυτές τις µέρες. Θα µπορούσε
να έχουν σωθεί τουλάχιστον οι µισοί από αυτούς τους είκοσι
τρεις χιλιάδες ανθρώπους που έχουν χαθεί, αν είχατε στηρίξει
το εθνικό σύστηµα υγείας. 

Και αντί της πολιτικής ευθύνης, συνεχίζετε να λέτε: «Τελει-
ώσαµε µε την πανδηµία», «Διανύουµε το τελευταίο µίλι», «Κάντε
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λίγο υποµονή άλλες τρεις εβδοµάδες». Πριν από τρεις βδοµάδες
η κ. Γκάγκα µάς έλεγε ότι σε τρεις βδοµάδες θα έχουµε τελει-
ώσει µε την πανδηµία πάλι και σήµερα θα θρηνήσουµε πάλι
εκατό νεκρούς. Χθες είχαµε εκατόν δεκατρείς. Έχετε κηρύξει το
τέλος της πανδηµίας πέντε φορές και ο κορωνοϊός εξακολουθεί
να θερίζει.

Και όλα αυτά δεν είναι τυχαία ούτε είναι απλώς αποτέλεσµα
ανικανότητας και ολιγωρίας σε αυτή την περίπτωση. Είναι απο-
τέλεσµα στρατηγικής επιλογής. Δεν θέλετε να στηρίξετε το ΕΣΥ,
δεν το πιστεύετε. Δεν θέλετε να το στηρίξετε γιατί δεν είναι στην
αντίληψή σας. Δεν θέλετε ισχυρό δηµόσιο νοσοκοµείο, όπως δεν
θέλετε δηµόσιο σχολείο, όπως δεν θέλετε δηµόσιο πανεπιστήµιο,
όπως δεν θέλετε δηµόσιες συγκοινωνίες, όπως δεν θέλετε δη-
µόσιο οδικό δίκτυο, όπως δεν θέλετε δηµόσιες επιχειρήσεις στον
ηλεκτρισµό ή το νερό. 

Δεν υπάρχουν για εσάς δηµόσια αγαθά. Υπάρχουν για εσάς
µόνο και αποκλειστικά πεδία κερδοφορίας. Ακριβώς αυτό είναι
που συγκροτεί τον πυρήνα της ιδεολογικής σας τοποθέτησης, η
οποία απέτυχε ως ιδέα, ως σύλληψη, ως µοντέλο, ως πολιτική. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και είδαµε ότι και στη διαχείριση των κρίσεων και την πανδηµία

αλλά και την οικονοµία αυτό το µοντέλο θα συνεχίσει να αποτυγ-
χάνει. Είναι αποτυχία ιδεών αυτή της οποίας σήµερα ζούµε τις
τραγικές συνέπειες και τα αποτελέσµατά της. 

Διότι σήµερα η ακρίβεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σαρώ-
νει, όταν το εισόδηµα των νοικοκυριών της εργατικής τάξης των
µικροµεσαίων λεηλατείται. Κι ακούστε ένα στοιχείο που είδε το
φως της δηµοσιότητας την προηγούµενη βδοµάδα. Ξέρετε ότι ο
µέσος µισθός έχει χάσει το 13,7% της αγοραστικής του δύναµης
την περίοδο της ακρίβειας; Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Ξέρετε τι
σηµαίνει αυτό για ένα λαϊκό νοικοκυριό; Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό
για έναν αυτοαπασχολούµενο, για έναν εργαζόµενο, να χάνει
13,7% της αγοραστικής του δύναµης και εσείς να πανηγυρίζετε
ότι δήθεν η ελληνική οικονοµία ανακάµπτει, ότι όλα πάνε καλά,
ότι θα οδηγηθούµε σε µέρες ευηµερίας; Και ξέρετε τι σηµαίνει
αυτό το 13,7% στο µέσο µισθό για έναν άνθρωπο ο οποίος αµεί-
βεται µε τον κατώτατο µισθό; 

Ποια είναι η µείωση της αγοραστικής δύναµης των ανθρώπων
που αµείβονται µε τον κατώτατο µισθό; Πολύ, πολύ µεγαλύτερη.
Μπορεί να αγγίζει και το 20%, και το 25%. Αυτή είναι η συνθήκη
η οποία επικρατεί αυτήν τη στιγµή στην ελληνική οικονοµία, στα
νοικοκυριά, στους εργαζοµένους, στους µικροµεσαίους, στους
αυτοαπασχολούµενους. 

Αντί όµως να το αναγνωρίσετε, παραπέµπετε για άλλη µια
φορά το ζήτηµα της αύξησης του κατώτατου µισθού στις καλέν-
δες. Αλλά τώρα είναι επιτακτική ανάγκη για να αντιµετωπιστεί το
κύµα της ακρίβειας, να ανέβει ο κατώτατος µισθός, τώρα, στα
800 ευρώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και σας θυµίζω, κύριε Σταϊκούρα, ότι η Ελλάδα είναι η µονα-

δική χώρα στην Ευρώπη όπου ο κατώτατος µισθός το 2022 είναι
χαµηλότερα απ’ ό,τι ήταν το 2010. Αυτή είναι η συνθήκη της ελ-
ληνικής οικονοµίας, αυτή είναι η κατάσταση στην οποία ζουν οι
εργαζόµενοι σήµερα, και εσείς επιµένετε, µε επικοινωνιακά τερ-
τίπια, να παραπέµπετε διαρκώς στο µέλλον την αύξηση του κα-
τώτατου µισθού, µετά φυσικά την κοροϊδία του 2% και των 13
ευρώ, που δεν φτάνουν ούτε για ζήτω. 

Την ίδια στιγµή έχουµε το τρίτο ακριβότερο ρεύµα στην Ευ-
ρώπη. Και εσείς τι κάνετε; Αντί να παρέµβετε στην τιµολογιακή
πολιτική της ΔΕΗ, αντί να χαµηλώσετε τις τιµές του ρεύµατος
για να µπορέσουν να βοηθηθούν τα λαϊκά νοικοκυριά, προχω-
ράτε στην ιδιωτικοποίησή της, άλλο ένα πεδίο κερδοφορίας για
κάποιους, κάποια funds, τα οποία εσείς γνωρίζετε και τα οποία
θα έρθουν να επωφεληθούν από µια πολιτική επιλογή, η οποία
δεν έχει καµµία στρατηγική συνοχή πέραν του να ευνοήσει τους
φίλους σας. 

Θα µπορούσα να µιλήσω για την άρνησή σας να µειώσετε τους
ειδικούς φόρους κατανάλωσης, που θα ήταν ακριβώς η µοναδική
ή µία από τις κύριες λύσεις για να αντιµετωπιστεί το κύµα της
ακρίβειας, αλλά δεν έχω αυτή τη στιγµή τον χρόνο. Θέλω να πω
κάποια πράγµατα παρακάτω. 

Μιλώ λοιπόν όχι απλώς για ανικανότητα, αλλά µιλώ για στρα-
τηγική αποτυχία. Είµαστε δέσµιοι των ιδεοληψιών σας. Είναι
ανάγκη να φύγετε, για αυτά αλλά και για πολλά άλλα, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι. Για τη λίστα Πέτσα. Για τις εκδικητικές διώ-
ξεις δηµοσιογράφων: Βαξεβάνης, Παπαδάκου, Γιαννόπουλος
χθες.

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Για τις απευθείας αναθέσεις. Για την αδιαφάνεια και την εκτε-

ταµένη διαφθορά. Και ξέρουµε, πάρα πολύ καλά, ότι όσο το κα-
θεστώς βρίσκεται σε αποδροµή τόσο θα σκληραίνει τη στάση
του απέναντι στην κοινωνία, απέναντι στους πολίτες, απέναντι
στους εργαζόµενους, απέναντι στους µικροµεσαίους. 

Θέλω να πω εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι είναι θετικό
το γεγονός πως το σύνολο της δηµοκρατικής αντιπολίτευσης
υπερψηφίζει την πρόταση δυσπιστίας, που κατέθεσε ο Πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ και η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ. 

Όµως θέλω να αναφερθώ και στους συναδέλφους του ΚΙΝΑΛ,
µε απόλυτη ειλικρίνεια και ευθύτητα. Δεν αναγνωρίζετε ότι ενέχει
µια αντίφαση η θέση σας από τη µία µεριά να υπερψηφίζετε, να
λέτε «ναι» στην πρόταση δυσπιστίας, και από την άλλη µεριά να
λέτε «όχι» στο αναγκαίο αίτηµα για τη διεξαγωγή εκλογών; Διότι
προσέξτε, και στις δύο περιπτώσεις το ερώτηµα είναι το ίδιο: Θέ-
λετε να παραµείνει ο κ. Μητσοτάκης στη διακυβέρνηση της χώ-
ρας; Δεν µπορεί τη µία να απαντάτε «ναι» και την άλλη «όχι». Δεν
µπορεί να πατάτε σε δύο βάρκες. Εδώ είναι αναγκαίο να πάρετε
πολιτική θέση, σας ξαναλέω, διότι το ερώτηµα είναι το ίδιο. 

Εκτός αν στο πίσω µέρος του µυαλού κάποιων -και δεν µιλώ
για σας- υπάρχει ένα άλλο σενάριο, αντίστοιχο µε τα σενάρια
που έζησε η χώρα το 2011 µε την κυβέρνηση Παπαδήµου, δη-
λαδή να προκύψει µια νέα κυβέρνηση µε την παράκαµψη της λαϊ-
κής εντολής από την παρούσα Βουλή. Όλα αυτά πρέπει να τα
ξεκαθαρίσετε, διότι προκύπτουν από τις ίδιες τις αντιφάσεις του
λόγου σας. 

Όµως ο ελληνικός λαός γνωρίζει ότι η µοναδική λύση αυτή τη
στιγµή είναι η προσφυγή στη λαϊκή ετυµηγορία και η διαµόρ-
φωση µιας µεγάλης δηµοκρατικής, αριστερής, προοδευτικής
πλειοψηφίας µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ και πρωθυπουργό τον Αλέξη
Τσίπρα, έτσι ώστε να στηριχθεί το ΕΣΥ, να σωθούν ζωές, να ενι-
σχυθεί ο µισθός και το εισόδηµα των εργαζοµένων, να ελεγχθεί
η ακρίβεια, να ανασυγκροτηθεί το κράτος µετά τον επιτελικό
εφιάλτη του κ. Γεραπετρίτη και του κ. Μητσοτάκη, να αποκατα-
σταθούν η θεσµική ισορροπία και η διαφάνεια, να ανασάνει επι-
τέλους η δηµοκρατία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Γι’ αυτούς τους λόγους καλώ όλους τους συναδέλφους και τις

συναδέλφισσες, το σύνολο του Σώµατος, να υπερψηφίσουν την
πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Τζανακόπουλο.
Τώρα καλώ στο Βήµα την κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου,

από τους Βουλευτές που υπέγραψαν την πρόταση δυσπιστίας
και προηγούνται, για τα δικά της δεκαπέντε λεπτά και παρακαλώ,
όπως έκανε ο κ. Τζανακόπουλος, να τηρήσει τον χρόνο. 

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις µέρες το επιτελικό
κράτος της Νέας Δηµοκρατίας, του κ. Μητσοτάκη και της Κυβέρ-
νησής του κατέρρευσε πλήρως από µια κακοκαιρία η οποία είχε
ήδη γίνει γνωστή πολλές µέρες πριν και για την οποία είχαν προ-
ειδοποιήσει όλοι οι επιστήµονες. Ακούσαµε τις µεγάλες διαβε-
βαιώσεις της Κυβέρνησης Μητσοτάκη ότι υπάρχει σχέδιο αντι-
µετώπισης της κακοκαιρίας, που είχε µάλιστα κατ’ ευφηµισµόν
και το όνοµα «Ελπίδα», ότι υπάρχει πλήρης επιχειρησιακή ετοι-
µότητα κ.λπ.. Είδαµε µάλιστα και τα εκχιονιστικά µηχανήµατα να
παρελαύνουν την παραµονή της κακοκαιρίας για να δηλώσουν
ακριβώς τη µεγάλη ετοιµότητα που υπήρχε του κρατικού µηχα-
νισµού και της περιφέρειας. Κυριολεκτικά, όλες αυτές οι µεγάλες
διαβεβαιώσεις της Κυβέρνησης Μητσοτάκη «θάφτηκαν» στα χιό-
νια της «Ελπίδας» και έτσι χιλιάδες συµπολίτες µας πέρασαν µια
ατελείωτη ταλαιπωρία για µέρες, χιλιάδες οδηγοί εγκλωβίστηκαν
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µε τα οχήµατά τους στην Αττική Οδό αλλά και σε όλες τις άλλες
κεντρικές οδικές αρτηρίες του λεκανοπεδίου και της Αττικής, στη
Μαραθώνος, στην Κατεχάκη, στην Κηφισίας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

Αλλά βέβαια η Κυβέρνηση µόνο για την Αττική Οδό µίλαγε. Για
τα άλλα δεν είχε ευθύνη και δεν έκανε αναφορά. Εγκλωβίστηκαν
αυτοί οι χιλιάδες άνθρωποι µε κίνδυνο για την υγεία τους, µε κίν-
δυνο ακόµα ενδεχοµένως και για θάνατο, όταν βέβαια µέσα στην
παγωνιά ήταν πάνω από δώδεκα και δεκαπέντε ώρες. Έχω και
γνωστούς που ήταν εγκλωβισµένοι και έστελναν απελπισµένα
µηνύµατα και αναγκάστηκαν οι περισσότεροι από αυτούς, µε τα
πόδια, νύχτα µέσα στα χιόνια, να εγκαταλείψουν τα οχήµατά
τους, χωρίς να έχουν καµµία ενηµέρωση, καµµία υποστήριξη,
ούτε καν ένα µπουκάλι νερό. Χιλιάδες νοικοκυριά, πάνω από δια-
κόσιες χιλιάδες νοικοκυριά σε όλη την Αττική, δεν είχαν ρεύµα
για µέρες. Μέχρι και σήµερα υπάρχουν εκατοντάδες ακόµα νοι-
κοκυριά, ιδιαίτερα στη βόρεια Αθήνα και στην Ανατολική Αττική
που ακόµα δεν έχουν αποκατασταθεί οι βλάβες στο ηλεκτρικό
ρεύµα, µε ό,τι αυτό βέβαια συνεπάγεται µέσα σε αυτήν τη βαρυ-
χειµωνιά. 

Και ο κ. Μητσοτάκης, ο Πρωθυπουργός, άφαντος. Οι περισ-
σότεροι συναρµόδιοι Υπουργοί επίσης άφαντοι. Ο κύριος Κυβερ-
νητικός Εκπρόσωπος, σε µια προσπάθεια να δικαιολογήσει τα
αδικαιολόγητα, βγήκε τη Δευτέρα και µας είπε ότι έχει αναβαθ-
µιστεί η Πολιτική Προστασία. «Και τι να κάνουµε; Η Κυβέρνηση
έπεσε έξω στην ώρα.» Διότι φταίνε οι µετεωρολόγοι που έπεσαν
έξω στην ώρα. Και είδαµε και αυτή τη συνέντευξη Τύπου της
αµηχανίας του κ. Στυλιανίδη και κάποιων άλλων κυβερνητικών το
απόγευµα της Δευτέρας, που διαβεβαίωνε ότι το πρόβληµα λύ-
νεται και από στιγµή σε στιγµή απεγκλωβίζονται τα οχήµατα από
την Αττική Οδό. Αυτά ζήσαµε.

Και όταν ο άφαντος Πρωθυπουργός, κάτω από την αγανά-
κτηση τη µεγάλη του κόσµου -έφτασε ακόµα ο κυβερνητικός
Τύπος να ασκεί δριµύτατη κριτική, κάτι που δεν έχει προηγού-
µενο στα δυόµισι χρόνια της διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρα-
τίας, και τα φιλικά προς την Κυβέρνηση µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης- παρουσιάστηκε ο κ. Μητσοτάκης και ζήτησε µια προσχη-
µατική «συγγνώµη». Αλλά βέβαια ακόµα και αυτή η «συγγνώµη»
-που φυσικά δεν είναι ανάληψη πολιτικής ευθύνης, γιατί πολιτική
ευθύνη σηµαίνει ανάληψη των ευθυνών του ιδίου και της Κυβέρ-
νησης και παραιτήσεις αυτών που έχουν υποχρέωση, που έχουν
αρµοδιότητες και ευθύνες από την Κυβέρνηση- ακόµα και αυτή
η προσχηµατική «συγγνώµη» ήταν µόνο για τους εγκλωβισµέ-
νους στην Αττική Οδό. Δεν ήταν για τους χιλιάδες άλλους εγκλω-
βισµένους, ταλαιπωρηµένους και αποκλεισµένους συµπολίτες
µας.

Και βέβαια αυτό έγινε µε έναν συγκεκριµένο τρόπο, κατά την
προσφιλή µέθοδο της Κυβέρνησης και του κυρίου Πρωθυπουρ-
γού, µε µετάθεση ευθυνών. Γιατί δεν φταίει ποτέ ο ανεύθυνος
Πρωθυπουργός και η ανεύθυνη Κυβέρνηση Μητσοτάκη. Φταίει
η Εθνική Μετεωρολογική Υπηρεσία, φταίνε οι ιδιώτες -που σί-
γουρα έχουν κι αυτοί µεγάλο µερίδιο ευθύνης, αλλά υπάρχει κυ-
βέρνηση και κράτος που διοικεί, συντονίζει, έχει την ευθύνη
αντιµετώπισης αυτών των φαινοµένων και των καταστροφών και
των κρίσεων-, φταίνε τελικά -είπαν ορισµένοι, µέχρι και Βουλευ-
τές σας- ακόµα και οι ίδιοι οι πολίτες.

Ξεχείλισε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ποτήρι της οργής
και της αγανάκτησης. Ήταν η τελευταία σταγόνα από µια κυβέρ-
νηση που µε τις πολιτικές της θίγει την κοινωνική πλειοψηφία,
έρχεται συνεχώς να υπονοµεύσει το κοινωνικό κράτος, έρχεται
συνεχώς να εκθέσει τη χώρα µας στο εξωτερικό, από µια κυβέρ-
νηση η οποία επί δυόµισι χρόνια µε τις νεοφιλελεύθερες πολιτι-
κές της, τις επιλογές και τις ανεπάρκειές της έχει φτάσει την
κοινωνία σε απελπισία και σε αδιέξοδο.

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας
που κατέθεσε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία
και η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµα-
χία είναι µία πράξη ευθύνης. Είναι µία πράξη που δίνει δηµιουρ-
γική διέξοδο, δηµοκρατική διέξοδο σε αυτή την αγανάκτηση και
στην απελπισία του κόσµου, σε αυτή την κριτική διάθεση και αµ-

φισβήτηση του λαού γι’ αυτό που ζει και υποµένει. Είναι µία
πράξη ευθύνης η πρόταση δυσπιστίας σε µια Κυβέρνηση που συ-
στηµατικά µε κάθε πολιτική που ασκεί και κάθε µέτρο που λαµ-
βάνει έρχεται να εξυπηρετήσει συγκεκριµένα, µεγάλα, ισχυρά
ιδιωτικά συµφέροντα, τους λίγους, εις βάρος των πολλών, εις
βάρος της κοινωνικής πλειοψηφίας.

Είναι µια Κυβέρνηση η οποία έχει αφήσει µε τις επιλογές της
ανεξέλεγκτη την πανδηµία και εφαρµόζει στην πράξη την ανοσία
της αγέλης. Αναφέρθηκε ο συνάδελφος, ο Δηµήτρης Τζανακό-
πουλος πριν για το θλιβερό ρεκόρ που έχει η χώρα µας συνεχώς
το τελευταίο διάστηµα όσον αφορά τον αριθµό των θανάτων ανά
εκατοµµύριο πληθυσµού. Είναι µια Κυβέρνηση που αρνείται να
στηρίξει το ΕΣΥ και να κάνει τις αναγκαίες προσλήψεις ιατρικού
και νοσηλευτικού προσωπικού. Είναι  µια Κυβέρνηση που δεν
στηρίζει τις ΜΕΘ και αφήνει τα περιφερειακά νοσοκοµεία να κα-
ταρρέουν, όπως η έκθεση Τσιόδρα-Λύτρα αποκάλυψε, παρ’ ότι
ο κ. Μητσοτάκης έλεγε ότι δεν υπάρχει και δεν τη γνωρίζει. Είναι
µια Κυβέρνηση, που αρνείται τη δωρεάν συνταγογράφηση από
τα ασφαλιστικά ταµεία, όσον αφορά τα µοριακά τεστ σε µια πε-
ρίοδο όξυνσης της µετάλλαξης «Όµικρον» όπου κυριολεκτικά η
µέση οικογένεια, οι εργαζόµενοι, οι οποίοι βλέπουν συνεχώς το
µισθό τους να συρρικνώνεται έπρεπε να επιβαρυνθούν επιπλέον
για να κάνουν διαγνωστικά τεστ από την τσέπη τους κατά την πε-
ρίοδο των εορτών.

Είναι µια Κυβέρνηση που άνοιξε τα σχολεία χωρίς νέα µέτρα,
χωρίς νέα αναγκαία πρωτόκολλα, την ώρα που έχουµε µέσα σ’
αυτές τις δεκαπέντε µέρες πάνω από σαράντα χιλιάδες θετικά
κρούσµατα σε µαθητές και εκπαιδευτικούς και µάλιστα από τα
κρούσµατα, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, τα οποία κατα-
γράφονται καθηµερινά, ένα στα τρία είναι παιδιά. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. 

Και είσαστε η Κυβέρνηση εκείνη η οποία µετά από πίεση κοι-
νωνικής αγανάκτησης, µετά από πίεση δική µας και τροπολογία
που καταθέσαµε, ήρθατε να θεσπίσετε µια άδεια ειδικού σκοπού,
το αυτονόητο δηλαδή, να µπορούν οι εργαζόµενοι γονείς να κα-
θίσουν να περιθάλψουν τα παιδιά τους που νοσούν µε µείωση
του µεροκάµατού τους. Αυτή είναι η δική σας αντίληψη για να
αντιµετωπίσετε την πανδηµία και την κοινωνική κρίση, ακόµα και
στα στοιχειώδη.

Είσαστε µια Κυβέρνηση η οποία σταθερά προωθεί την απορ-
ρύθµιση της εργασίας µε πρόσχηµα την πανδηµία. Με τον νόµο
Χατζηδάκη ήρθατε και προωθείτε τη φθηνή και ελαστική εργα-
σία. Καταλύσατε το οκτάωρο, µειώνετε τους µισθούς και ταυτό-
χρονα επιβάλλετε δίωρη απλήρωτη εργασία χωρίς αποδοχές.
Κάνατε ανεξέλεγκτες τις απολύσεις, καταλύσατε κάθε έννοια
συλλογικής διαπραγµάτευσης και καταργήσατε τα στοιχειώδη
και βασικά κατοχυρωµένα από το Σύνταγµα, αλλά πάνω απ’ όλα
από τους δηµοκρατικούς και κοινωνικούς αγώνες του λαού µας
συνδικαλιστικά και κοινωνικά δικαιώµατα.

Είσαστε µια Κυβέρνηση που έχετε εγκαταλείψει τους µικρο-
µεσαίους, τους επαγγελµατίες, τους αγρότες στην τύχη τους,
χωρίς καµµία στήριξη, χωρίς καµµία πρόσβαση σε ρευστότητα,
κύριε Υπουργέ των οικονοµικών. Τους εξαιρείτε µάλιστα και από
τα προγράµµατα του Ταµείου Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας.
Αυτή είναι η αντίληψή σας όσον αφορά την πραγµατική οικονο-
µία σε περίοδο κρίσης και την ώρα που έχουν τη θηλιά στο λαιµό
από το ιδιωτικό χρέος και από τα τιµολόγια του ρεύµατος, που
κυριολεκτικά τους αναγκάζουν να µην µπορούν να ανταπεξέλ-
θουν και να στηρίξουν τις επιχειρήσεις τους.

Γιατί βέβαια πάνω απ’ όλα είσαστε µια Κυβέρνηση της ελεύ-
θερης οικονοµίας, όπως µας λέτε, µια Κυβέρνηση νεοφιλελεύ-
θερη η οποία δεν παρεµβαίνει προκειµένου να αντιµετωπίσει
αυτή την τεράστια όξυνση της ακρίβειας, προκειµένου να αντι-
µετωπίσει την ενεργειακή κρίση. Και επικαλείστε συνεχώς και
λέτε: «Μα, τι θέλετε να κάνουµε; Υπάρχει η διεθνής κρίση και
στην πανδηµία και όσον αφορά την ενεργειακή κρίση και όσον
αφορά την ακρίβεια». Μα οι κυβερνήσεις κρίνονται, κυρίες και
κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ακριβώς ακόµα και όταν υπάρ-
χουν διεθνείς κρίσεις από το ποιες επιλογές κάνουν και η σύγ-
κριση είναι καταλυτική µε άλλες κυβερνήσεις της Ευρώπης και
τις επιλογές που έχουν κάνει.
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Εσείς αρνείστε να πάρετε µέτρα για την ακρίβεια, αρνείστε να
κάνετε την αναγκαία αύξηση, που εµείς έχουµε προτείνει, των
800 ευρώ στον κατώτατο µισθό και παραπέµπετε σε κάποια υπο-
τιθέµενη αύξηση τον Μάιο προκειµένου να δηµιουργείτε προσ-
δοκίες και ελπίδες στον κόσµο, ενώ τώρα ο κόσµος υποφέρει,
τώρα ο µισθός δεν µπορεί να ανταπεξέλθει για τα στοιχειώδη της
οικογένειας, τώρα ο κόσµος έχει αγωνία να µπορέσει να επιβιώ-
σει.

Είσαστε εσείς βέβαια που ούτε µείωση του ΦΠΑ στα τρόφιµα
προχωράτε, ούτε µείωση του ειδικού φόρου όσον αφορά τα καύ-
σιµα, παρ’ ότι πάρα πολλές άλλες χώρες της Ευρώπης το έχουν
κάνει και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή σάς το επιτρέπει, είσαστε η Κυ-
βέρνηση εκείνη η οποία εν µέσω ενεργειακής κρίσης αποφάσισε
να προχωρήσει την ιδιωτικοποίηση του ΔΕΔΔΗΕ και της ΔΕΗ,
δηλαδή των βασικών εκείνων πυλώνων όσον αφορά τον ενεργει-
ακό σχεδιασµό και την ενεργειακή πολιτική της χώρας µας, γιατί
βέβαια δεν θέλετε να παρέµβετε ούτε στα ενεργειακά τιµολόγια,
ούτε φυσικά να επιβάλλετε να υπάρχει µείωση των τιµολογίων
του ρεύµατος προκειµένου αυτό να επηρεάσει προς τα κάτω και
τους ιδιώτες παρόχους στην ενέργεια και τον ανταγωνισµό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

Είσαστε µια Κυβέρνηση η οποία κοµµατικοποιεί το κράτος µε
το πρόσχηµα του επιτελικού κράτους, αναπτύσσετε πελατειακές
σχέσεις και µε αφορµή την πανδηµία κάνετε σωρεία απαράδε-
κτων αναθέσεων σε διάφορα κρατικοδίαιτα συµφέροντα. Είσα-
στε µια Κυβέρνηση που εκθέτει τη χώρα διεθνώς, έρχεται και
διασύρει τη χώρα, καθώς παραβιάζετε δηµοκρατικές αρχές στοι-
χειώδεις, δηµοκρατικά δικαιώµατα. Είναι µια Κυβέρνηση για την
οποία αυτή τη στιγµή ο διασυρµός έχει φτάσει και στα διεθνή
µέσα ενηµέρωσης σχετικά µε τη φίµωση των δηµοσιογράφων,
τον εκφοβισµό και τις διώξεις των δηµοσιογράφων. Σήµερα η
εφηµερίδα «LE MONDE» έχει εκτενές ρεπορτάζ όσον αφορά την
ερώτηση που υπέβαλαν οι ευρωβουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για τις διώξεις
των δηµοσιογράφων στην Ελλάδα, για τον Κώστα Βαξεβάνη, τη
Γιάννα Παπαδάκου και για τον κ. Γιαννόπουλο. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα της δικής σας αντίληψης για τη δηµοκρατία και τους
θεσµούς.

Και βέβαια ανέφερε ο Δηµήτρης Τζανακόπουλος πριν την κα-
τάσταση που υπάρχει. Είναι εδώ ο κ. Βρούτσης ο οποίος είχε το
θάρρος να µιλήσει ως πρώην Υπουργός Εργασίας για την απα-
ράδεκτη εισβολή, που έγινε από τον κ. Φουρθιώτη επί της υπουρ-
γίας του στο Υπουργείο Εργασίας για να φτάσουµε σήµερα να
έχουµε βαθύτατα θέµατα θεσµικής λειτουργίας, όταν ένας υπό-
δικος στην ουσία εκβιάζει δηµόσια Υπουργό Επικρατείας.

Είσαστε µια Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης
Μητσοτάκη, η οποία είναι επιβλαβής τόσο για τον τόπο όσο και
για την ελληνική κοινωνία. Είσαστε µια Κυβέρνηση που πρέπει
να φύγει. Αυτό είναι το λαϊκό αίτηµα και η απαίτηση.

Στη δηµοκρατία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε περιόδους
κρίσης ακόµα περισσότερο, δεν υπάρχουν αδιέξοδα. Γιατί εσείς
ως κυβέρνηση είσαστε µέρος της κρίσης µε τις νεοφιλελεύθερες
πολιτικές σας και τις αντιλήψεις σας. Στην ουσία ανατροφοδο-
τείτε και πολλαπλασιάζετε την κρίση και τις συνέπειές της που
ζει η ελληνική κοινωνία. Κι αυτή είναι η απάντηση στο ερώτηµα
«γιατί µιλάτε για προσφυγή στην κάλπη αυτή τη στιγµή ενώ
ζούµε µια τόσο πολλαπλή κρίση;». Ακριβώς για να µπορέσουµε
να αντιµετωπίσουµε την πολλαπλή υγειονοµική, οικονοµική και
κοινωνική κρίση. Γιατί ο λαός σώζει, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι. Δεν σώζεται, όπως είπε ο Νίκος Καζαντζάκης. Γι’ αυτόν τον
λόγο κι εµείς καταθέσαµε πρόταση δυσπιστίας απέναντι στην Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Λέµε ότι υπάρχει ένας άλλος δρόµος και µια άλλη πολιτική. Ο

λαός θα δώσει τη διέξοδο προκειµένου να υπάρξει µία ισχυρή
προοδευτική πλειοψηφία µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία και Πρωθυπουργό τον Αλέξη Τσίπρα, µια προοδευτική
ισχυρή διακυβέρνηση που θα φέρει επιτέλους διέξοδο, προ-
οπτική κι ελπίδα στον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κι εµείς ευχαριστού-

µε.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Για λίγο φαντάζοµαι
θέλετε τον λόγο, γιατί είµαστε στη διαδικασία των κύκλων. 

Έχετε τον λόγο.  
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Ούτε για δυο λεπτά, κύριε
Πρόεδρε.

Ζητώ συγνώµη κατ’ αρχάς από τους συναδέλφους που διακό-
πτω τη διαδικασία. 

Θέλω να ενηµερώσω την Εθνική Αντιπροσωπεία -και δράττο-
µαι της ευκαιρίας και της παρουσίας του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης γιατί θα ήθελα τη γνώµη του- ότι ζητήσαµε
ως Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κινήµατος Αλλαγής να µας πα-
ραχωρηθεί, ως είθισται, µια αίθουσα της Βουλής για τη συνε-
δρίαση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας την Κυριακή, όπως έγινε
πριν από µία ηµέρα που είχε παραχωρηθεί η αίθουσα για τη συ-
νεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, που τελικά
δεν έγινε. Αλλά είχε παραχωρηθεί,.

Με έκπληξη ενηµερωνόµαστε, προφορικά τουλάχιστον µέχρι
τώρα -ελπίζω αυτό να αλλάξει την πορεία- από τον Πρόεδρο της
Βουλής, ότι δεν µας παραχωρείται η αίθουσα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. Σε ένα κόµµα που εκπροσωπείται στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο δεν παραχωρείται η Αίθουσα για να γίνει συνεδρίαση
Κοινοβουλευτικής Οµάδας. Και θα ήθελα πέρα από τη δική σας
επιχειρηµατολογία, κύριε Πρόεδρε, να ακούσω και τους εκπρο-
σώπους των κοµµάτων αν συµφωνούν ή αν δέχονται αυτή την,
τουλάχιστον, αντικοινοβουλευτική πρακτική που προσπαθεί σή-
µερα το Προεδρείο της Βουλής να εισαγάγει στα κοινοβουλευ-
τικά ήθη και έθιµα. 

Εµείς έχουµε καταθέσει έγγραφο, όπως κάνουν όλα τα κόµ-
µατα σε όλες αυτές τις διαδικασίες. Μπορώ να το καταθέσω στα
Πρακτικά. Περιµένω να ακούσω όλους τους εκπροσώπους των
πτερύγων της Βουλής για το αν συµφωνούν σ’ αυτή την ατυχή
πρώτη απόφαση του Προεδρείου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ήθελα να πάρω τον

λόγο προηγουµένως. Είµαστε εκτός διαδικασίας τώρα αλλά είναι
ένα θέµα που θα ελύνετο κάποτε. Με λίγα λόγια ο κ. Ανδρουλά-
κης, Πρόεδρος του Κινήµατος Αλλαγής, ζήτησε να συγκληθεί η
Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κινήµατος Αλλαγής το µεσηµέρι
της Κυριακής. Την ίδια στιγµή, δηλαδή, που αρχίζει, κατά τεκµή-
ριο, η αντίστροφη διαδικασία οµιλιών των αρχηγών των κοµµά-
των. 

Υπάρχει ένα θέµα που πρέπει να το λύσουµε, το θέµα του γε-
γονότος ότι ο Πρόεδρος του Κινήµατος Αλλαγής δεν µετέχει στο
Κοινοβούλιο. Όταν ζήτησε ο ΣΥΡΙΖΑ να κάνει Κοινοβουλευτική
Οµάδα χθες το ζήτησε σε ώρα που δεν συνεδρίαζε το Κοινοβού-
λιο, η Ολοµέλεια. Το ζήτησε, δηλαδή, νωρίτερα από την έναρξη
της συζήτησης του νοµοσχεδίου για τον αναπτυξιακό νόµο. Συ-
ζητάµε στην κορυφαία διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου πα-
ρουσία των πολιτικών Αρχηγών, της Κυβερνήσεως και όλων των
κοµµάτων. Η ταυτόχρονη διαδικασία συνελεύσεως Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας θεωρώ ότι, αν µη τι άλλο, είναι προβληµατική για
τη βαρύτητα της συνεδριάσεως που ξεκινήσαµε πριν από λίγο.
Η πρακτική αυτή πρέπει να συζητηθεί στη Διάσκεψη των Προ-
έδρων διότι, προφανώς, δεν είναι µία αίτηση για µεθαύριο αλλά
θα είναι κάτι που θα γίνεται τακτικά, δεδοµένης αυτής της πραγ-
µατικότητας. Πρότεινα αυτό το θέµα να το συζητήσουµε στη Διά-
σκεψη των Προέδρων και όχι κατά περίπτωση. 

Έδωσα στη συζήτηση του προϋπολογισµού αυτή την άδεια.
Ήταν η πρώτη φορά που ο κ. Ανδρουλάκης, ως νέος Αρχηγός
του ΚΙΝΑΛ, θα µιλούσε στην Κοινοβουλευτική Οµάδα. Αλλά δεν
µπορώ µόνος µου να χειριστώ αυτό το θέµα και είπα ότι θα το
αποφασίσουµε στη Διάσκεψη των Προέδρων. Είναι µια κορυφαία
κοινοβουλευτική διαδικασία. Φανταστείτε ένα ή και άλλο κόµµα
ταυτόχρονα να κάνει Κοινοβουλευτική Οµάδα. Όπως ξέρετε
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ίσως, το Κανάλι της Βουλής ποτέ δεν µεταδίδει Κοινοβουλευτική
Οµάδα που γίνεται ακόµη και εκτός Βουλής την ώρα που συνε-
δριάζει η Ολοµέλεια, πόσω µάλλον στην κορυφαία διαδικασία
κοινοβουλευτικού ελέγχου. Θεώρησα ότι αυτό θα λυθεί για όλες
τις περιπτώσεις και όχι κάθε φορά να καλούµαι να κάνω µία εξαί-
ρεση ή να δίνω µια απάντηση. Γι’ αυτό και είπα ότι την Κυριακή
το µεσηµέρι δεν µπορεί να συνεδριάσει η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΚΙΝΑΛ µέσα στη Βουλή την ώρα που θα αρχίζει περί-
που η αντίστροφη διαδικασία οµιλιών των Αρχηγών των κοµµά-
των. 

Ούτε να φιµώσω θέλω, ούτε να υποτιµήσω θέλω. Ούτε είναι
αυτός ο χαρακτήρας µου. Θέλω να διαφυλάξω µία κορυφαία κοι-
νοβουλευτική διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου, αυτή που
έχει τη µεγαλύτερη βαρύτητα, από το να γίνονται ταυτόχρονα
µέσα στη Βουλή διάφορες πολιτικές εκδηλώσεις. Προφανώς δεν
έχω λόγο όταν κάτι γίνεται εκτός του Κοινοβουλίου. Αυτό όµως
δεν θα το αποφασίσουµε τώρα. 

Συνεπώς ζήτησα να µην γίνει αυτή η συνεδρίαση για τον λόγο
ότι έχουµε αυτή την κορυφαία διαδικασία και θα φέρω το θέµα
στην επόµενη Διάσκεψη των Προέδρων. Αυτή ήταν η συζήτηση
που έκανα. Αντιλαµβάνοµαι ότι ο κ. Ανδρουλάκης δεν έµεινε ευ-
χαριστηµένος. Τον δυσαρέστησα αφάνταστα µε αυτή µου τη
στάση, αλλά δεν µπορώ να παίρνω τέτοιες αποφάσεις, ενώ η
Βουλή έχει µια τέτοια κορυφαία διαδικασία. Κυρίως, δε µπορεί
να λύνεται κατά περίπτωση. Θα το λύσουµε µια διά παντός. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ. Αλλά δεν
είναι αυτό το θέµα µας σήµερα.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Κατ’ αρχάς το αίτηµα υπο-
βλήθηκε, ως είθισται, από τη Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας, την κ. Λιακούλη. Προφορικά από συνεργάτη σας, ως εί-
θισται πάλι, υπήρχε θετική απόκριση. Δεν ξέρω τι µεσολάβησε
και ξαφνικά, προφορικά πάλι, ενηµερωνόµαστε ότι αρχής γενο-
µένης αυτής της κορυφαίας διαδικασίας απαγορεύεται σε κόµ-
µατα που έχουν κοινοβουλευτική εκπροσώπηση να πραγµατο-
ποιούν Κοινοβουλευτικές Οµάδες µέσα σε Αίθουσα του Κοινο-
βουλίου. Δεν ξέρω. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ταυτόχρονα. 
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Αν θέλετε, κύριε Πρόεδρε,
όντως αυτό να το εφαρµόσετε θα µπορούσατε για λόγους αρχής
να πείτε τι προτείνετε από εδώ και στο εξής, µετά από αυτή τη
συνεδρίαση, στη Διάσκεψη των Προέδρων. Εξάλλου, κύριε Πρό-
εδρε, δεν µπορεί ένα θέµα που το παραπέµπετε στη Διάσκεψη
των Προέδρων να το αποφασίζετε µόνος σας σήµερα στην Ολο-
µέλεια ότι θα γίνει µε αυτόν τον τρόπο. Ή σέβεστε τη Διάσκεψη
των Προέδρων, το θέτετε στη Διάσκεψη και η Διάσκεψη αποφα-
σίζει ότι «δεν θα επιτρέπεται ταυτόχρονα σε κοινοβουλευτικές
διαδικασίες να γίνονται Κοινοβουλευτικές Οµάδες» ή στη Βουλή
έχουµε ενός ανδρός αρχή. Αυτό θα πρέπει να διασαφηνιστεί. 

Παρακαλώ πολύ όλα τα κόµµατα να πάρουν θέση σε ένα θέµα
δηµοκρατίας και αυτονόητου δικαιώµατος µιας κοινοβουλευτι-
κής παράταξης να µπορεί να δρα και να λειτουργεί εντός του
Κοινοβουλίου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Όλα τα κόµµατα θα

τοποθετηθούν γιατί ήδη αρχίζει η συζήτηση.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Όχι, κύριε Τσακα-

λώτο, γιατί µετά θα έχουµε κι άλλο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Για να βοηθήσω θέλω τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θα µιλήσουν όλα τα

κόµµατα, κύριε Τσακαλώτο. Μπορούν να τοποθετηθούν. 
Καλείται στο Βήµα ο κ. Ιωάννης Μπούγας εκ µέρους της Νέας

Δηµοκρατίας. 
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Είναι σωστό αυτό; Πότε θα τοποθετηθούν; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θα τοποθετηθούν τα

κόµµατα. 
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλ-

λαγής)
Κύριε Κατρίνη, ούτε ενός ανδρός αρχή όπως ξέρετε είναι,

ούτε τίποτα.
Αυτό που ζητάτε να γίνει µεθαύριο, για πρώτη φορά, έγινε

στον προϋπολογισµό. Αυτό που ζητάτε να γίνει µεθαύριο έχει
γίνει στον προϋπολογισµό. Τώρα προχωρούµε…

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Είναι ένα θέµα, το αναγνωρίζω. Θα το λύσουµε, αλλά δεν θα

το λύσουµε εις βάρος τέτοιων κορυφαίων διεξαγωγών του Κοι-
νοβουλίου. Θα µιλήσουν τα κόµµατα. Θα µιλήσουν, θα εκπροσω-
πηθούν. Θα έρθει η σειρά που θα µιλήσουν και οι Βουλευτές και
οι Κοινοβουλευτικοί. Δεν θα αλλάξουµε τη ροή της συζήτησης. 

Ελάτε, κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την πρόταση δυσπιστίας ο

ΣΥΡΙΖΑ ζητά από τη Βουλή να άρει την εµπιστοσύνη της προς
την Κυβέρνηση. Κατά το Σύνταγµα, η πρόταση δυσπιστίας απο-
τελεί µηχανισµό απονοµής της ατοµικής και συλλογικής πολιτι-
κής ευθύνης της Κυβέρνησης. Απευθύνεται στο εκλογικό Σώµα
επιδιώκοντας να επικεντρωθεί ο δηµόσιος διάλογος σε συγκε-
κριµένες επιζήµιες κυβερνητικές πράξεις ή παραλείψεις, ικανές
να οδηγήσουν σε εκλογές.

Από τις οµιλίες των δύο πρώτων Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ φά-
νηκε ότι η συζητούµενη πρόταση δεν απευθύνεται στους πολί-
τες. Η πρόταση δυσπιστίας δεν αφορά την κοινωνία, δεν απαντά
στα ερωτήµατα και τις ανάγκες της. Είναι κίνηση πανικού και
απελπισίας. 

Αποσκοπεί σε δύο λόγους: Ο πρώτος αφορά αποκλειστικά το
κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Τον κ. Τσίπρα τον αµφι-
σβητούν τα ίδια τα στελέχη του. Ευθέως κατηγορούν δηµόσια
τον Αρχηγό τους για αντιδηµοκρατικές και ιδιοτελείς συµπερι-
φορές. 

Αυτό, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, συνιστά πρόταση δυσπι-
στίας. Τον εγκαταλείπουν οι ψηφοφόροι του, όπως επιβεβαιώνε-
ται από το σύνολο των δηµοσκοπήσεων. Οι πολίτες βλέπουν
καθηµερινά τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σε από-
γνωση. Καθώς ξεθωριάζουν τα χαρακτηριστικά του ΣΥΡΙΖΑ ως
κόµµατος εξουσίας, καταφεύγει στην καταστροφολογία και την
ψευδολογία και ολισθαίνει ολοένα και περισσότερο στο πολιτικό
περιθώριο. 

Ο δεύτερος λόγος υποβολής της πρότασης έχει να κάνει µε
τα υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Ο κ. Τσίπρας, βλέπον-
τας το αφήγηµά του για προοδευτική διακυβέρνηση ότι τείνει να
εξελιχθεί σε µια ακόµη αυταπάτη και φιάσκο, επιχειρεί να συσπει-
ρώσει εναντίον της Κυβέρνησης την αριστερή Αντιπολίτευση και
ιδίως το ΚΙΝΑΛ, που ο νέος Αρχηγός του φαίνεται να αµφισβητεί
την ηγεµονία Τσίπρα στον χώρο της Αριστεράς. Στόχος είναι να
δοθεί, πλασµατικά βεβαίως, η εικόνα ότι υπάρχει ένα δήθεν αρι-
στερό µέτωπο που µπορεί να αποτελέσει εναλλακτική πρόταση
εξουσίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν η πρόταση γινόταν δεκτή,
την άρση της εµπιστοσύνης της Βουλής, δεδοµένου ότι δεν είναι
εφικτός ο σχηµατισµός κυβέρνησης κατά τα άρθρα 38 και 37 του
Συντάγµατος, θα ακολουθούσε η διάλυση της Βουλής και η προ-
κήρυξη εκλογών. Και εδώ τίθενται τα σοβαρά ερωτήµατα που
πρέπει εξαρχής να απαντηθούν, πρωτίστως από τον νέο Πρό-
εδρο και τους Βουλευτές του ΚΙΝΑΛ:

Εφόσον, κύριοι συνάδελφοι του Κινήµατος Αλλαγής, όπως δη-
λώνετε δεν είναι τώρα ώρα για εκλογές, πώς υπερψηφίζετε την
πρόταση δυσπιστίας, που αναπόδραστα οδηγεί σε εκλογές; Πώς
εξηγείτε αυτήν την κραυγαλέα λογική και θεσµική αντίφαση; 

Ακολούθως προς τον ΣΥΡΙΖΑ, το ΚΙΝΑΛ και τα υπόλοιπα κόµ-
µατα της Αντιπολίτευσης που θα ψηφίσουν την πρόταση, αν δεν
προκύψει αυτοδύναµη Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, έχετε
πρόταση και σχέδιο συνεργασίας µεταξύ σας ώστε να κυβερνη-
θεί ο τόπος ή το µοναδικό σας σχέδιο είναι να οδηγηθεί η Ελλάδα
στο χάος; 
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Είναι ολοφάνερο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ χειραγωγείται, πλέον, στην πο-
λιτική του από τις δηµοσκοπήσεις. Η µείωση της διαφοράς από
το ΚΙΝΑΛ οδήγησε τον κ. Τσίπρα να ζητήσει εκλογές. Ο διαγκω-
νισµός του µε τον κ. Ανδρουλάκη για την δεύτερη θέση και την
πρωτοκαθεδρία στην Αριστερά τον ωθεί σήµερα στην πρόταση
δυσπιστίας. Σε µια κρίσιµη για την κοινωνία µας περίοδο, οι πο-
λίτες αντί εποικοδοµητικών προτάσεων, βλέπουν τον ΣΥΡΙΖΑ να
καταφεύγει σε επικοινωνιακή διαχείριση των δικών του εσωτερι-
κών προβληµάτων. 

Η Κυβέρνηση και οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας είµαστε
εδώ να µιλήσουµε εφ’ όλης της ύλης, να αναµετρηθούµε µε τις
δικές µας δεσµεύσεις και να εξηγήσουµε στους πολίτες αυτά
που πρόκειται να κάνουµε µέχρι τις επόµενες εκλογές. Ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης και η Νέα Δηµοκρατία έχουν κερδίσει την εµπι-
στοσύνη των πολιτών, γιατί φανήκαµε συνεπείς προς όλες τις
δεσµεύσεις µας. Ό, τι είπαµε, το κάναµε. 

Κι έρχοµαι τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα επιµέρους
σηµεία της πρότασης. Στην οικονοµία: Εσείς, κύριοι συνάδελφοι
του ΣΥΡΙΖΑ, µε την αλλοπρόσαλλη πολιτική σας χρεώσατε τη
χώρα 100.000.000.000 ευρώ και υπερφορολογήσατε µέχρι εξόν-
τωσης τη µεσαία τάξη. Εµείς µειώσαµε τους φόρους και τις
ασφαλιστικές εισφορές και στηρίξαµε τις επιχειρήσεις και τα νοι-
κοκυριά µε 43.000.000.000 ευρώ στην πανδηµία. Υπενθυµίζω επι-
γραµµατικά: Μειώσεις ΕΝΦΙΑ και φορολογικών συντελεστών,
µείωση ασφαλιστικών εισφορών, αύξηση από 1 Οκτωβρίου του
2021 του αφορολόγητου ορίου για γονικές παροχές και δωρεές
πρώτου βαθµού µέχρι 800.000 ευρώ, ένα µέτρο που πρέπει να
σηµειώσουµε µε έµφαση ότι αφορά και στηρίζει κυρίως τους
νέους µας. Η συνετή και αποτελεσµατική οικονοµική µας πολι-
τική έχει αποτελέσµατα. Η Ελλάδα ανακτά ταχύτερα από τις πε-
ρισσότερες ευρωπαϊκές χώρες τον χαµένο χρόνο της πανδηµίας
στο µέτωπο της οικονοµίας. Κερδίζει την εµπιστοσύνη των οίκων
αξιολόγησης και των διεθνών επενδυτών. Έχουµε το µικρότερο
ποσοστό ανεργίας κατά την τελευταία δεκαετία. Αυξάνεται το
διαθέσιµο εισόδηµα των πολιτών και δηµιουργείται δηµοσιονο-
µικός χώρος για νέες ελαφρύνσεις. Μπορούµε να διαθέτουµε τα
κονδύλια που απαιτούνται να στηρίξουµε τα νοικοκυριά και τις
επιχειρήσεις για όσο χρόνο επιβάλλουν οι συνθήκες της διε-
θνούς ενεργειακής κρίσης. 

Στο µέτωπο της πανδηµίας, η Κυβέρνηση ενίσχυσε σηµαντικά
το ΕΣΥ, υπερδιπλασίασε τις µονάδες εντατικής θεραπείας, προ-
σέλαβε δεκατέσσερις χιλιάδες γιατρούς, νοσηλευτές και διοικη-
τικό προσωπικό, οργάνωσε µε άψογο και υποδειγµατικό τρόπο
-που έλαβε τα εύσηµα διεθνώς- την επιχείρηση «Ελευθερία», αύ-
ξησε τις δαπάνες για την υγεία. Το 2022 προσεγγίζουν τα
5.300.000.000 ευρώ, εάν συµπεριληφθούν και οι δαπάνες οι σχε-
τικές των άλλων υπουργείων ανέρχονται σε 11.700.000.000 ευρώ
ή 6,3% του ΑΕΠ. 

Όλα αυτά και άλλα πολλά, απέναντι σε µια κατώτερη των πε-
ριστάσεων Αξιωµατική Αντιπολίτευση, που στην πιο κρίσιµη ώρα
για την κοινωνία αρνήθηκε την παραµικρή συνδροµή. Αντί βοή-
θειας, ο ΣΥΡΙΖΑ ενίσχυσε τον φόβο των πολιτών για τα εµβόλια. 

Αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πόσοι θα είχαν σωθεί
αν δεν είχαν ακούσει τις ασυναρτησίες σας για τα εµβόλια και
τον εµβολιασµό; Ο ΣΥΡΙΖΑ χλεύαζε την πρωτοβουλία για το ευ-
ρωπαϊκό πιστοποιητικό, καταψήφισε τα πάντα, την υποχρεωτικό-
τητα του εµβολιασµού, την επιβολή αυστηρών ποινών στους
αντιεµβολιαστές γονείς που αρνούνται να στείλουν τα παιδιά
τους στο σχολείο, τον νόµο για την µετακίνηση των ειδικευµένων
γιατρών για την κάλυψη αναγκών στο ΕΣΥ, τη µετακίνηση ιατρι-
κού προσωπικού στην επαρχία για να καλύψουν τις ανάγκες των
νοσοκοµείων και άλλα. 

Η Αντιπολίτευση επενδύει στην καταστροφή, στην αποτυχία
και στους θανάτους. 

Εµείς βλέπουµε την επόµενη µέρα, ανασχεδιάζουµε και ανα-
συγκροτούµε το ΕΣΥ µε έµφαση στην πρωτοβάθµια φροντίδα
υγείας, αλλά και στην περιφέρεια, όπου υπάρχει µεγαλύτερη
ανάγκη. Στο ζήτηµα της Πολιτικής Προστασίας, το ενδιαφέρον
της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ φαίνεται από το κτήριο που στέγαζε την
Πολιτική Προστασία, το οποίο δεν πληρούσε καν τις βασικές αν-
τισεισµικές προϋποθέσεις. Δεν υπήρχε σχεδιασµός αντιµετώπι-

σης κρίσεων, υποδοµές και στελέχη, καµµία µέριµνα για να προ-
στατευτεί το µείζον αγαθό σε κατάσταση ανάγκης, η ανθρώπινη
ζωή. Τα αποτελέσµατα γνωστά και τραγικά, στη Μάνδρα και στο
Μάτι. Μοναδική σας µέριµνα η επικοινωνιακή διαχείριση και η
διαφύλαξη της εικόνας σας, που οδήγησε σε κωµικοτραγικές δη-
λώσεις του τύπου «ψάχνω να βρω λάθος, αλλά δεν βρίσκω» και
«τι να τα κάνεις τα δύο χιλιάρικα, θα τα ξοδέψεις», αλλά και σε
άθλιες απόπειρες εξαπάτησης των πολιτών από Υπουργούς του
ΣΥΡΙΖΑ που έδειχναν δήθεν σηµεία εµπρησµού από δορυφό-
ρους. Ο κ. Τσίπρας κρυβόταν. Δεν βρήκε το θάρρος να ζητήσει
µια συγγνώµη από τους πολίτες. Χαώδης βέβαια η διαφορά
ήθους και αντίληψης εξουσίας από τον Πρωθυπουργό. 

Στην αντιµετώπιση κρίσεων κάνουµε ό,τι είναι εφικτό για να
προστατεύσουµε την ανθρώπινη ζωή. Το «112» λειτουργεί. Το
ζητούµενο επί ΣΥΡΙΖΑ είναι αυτονόητο για µας. Ταυτόχρονα κα-
ταγράφουµε τις δοµικές ελλείψεις και αδυναµίες που οδηγούν
σε αστοχίες, λάθη και ανεπάρκειες. Θα ακολουθήσουν άµεσα αλ-
λαγές, ώστε να έχουµε επιτροπές διαχείρισης κρίσεων που θα
φέρουν όλους τους εµπλεκοµένους µε πολύ σαφή και ξεκάθαρα
πρωτόκολλα στον ίδιο χώρο, ώστε να µην παρατηρούνται φαινό-
µενα ασυνεννοησίας, καθυστέρησης στη λήψη αποφάσεων και
αποποίησης ευθυνών. Το πρόγραµµα «ΑΙΓΙΣ» µε χρηµατοδότηση
1,7 δισεκατοµµύριο ευρώ σε µια πενταετία θα επιτρέψει την υλο-
ποίηση του σχεδίου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τη µια πλευρά η αδυναµία
του ΣΥΡΙΖΑ να κυβερνήσει και από την άλλη η ακόρεστη δίψα για
την εξουσία τον ώθησαν σε εσκεµµένες θεσµικές ανατροπές. Για
να εξουδετερώσουν πολιτικά τους αντιπάλους τους, δεν δίστα-
σαν να τους πλήξουν ηθικά. Μια οµάδα µε ιθύνοντα νου τον
πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης, δηµοσιογράφους και
δικαστικούς, που ήδη ελέγχονται από τη δικαιοσύνη για βαρύ-
τατα κακουργήµατα, φέρεται να έστησε µια πρωτοφανή σκευω-
ρία για να οδηγήσουν κατηγορούµενους δέκα πολιτικούς. Με την
αρχειοθέτηση των υποθέσεων η σκευωρία κατέρρευσε. Ο κ. Τσί-
πρας και το κόµµα του όφειλαν να αποµονώσουν τους σκευω-
ρούς και να ζητήσουν συγγνώµη από τα θύµατά τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αντί αποµόνωσης όµως, σφιχτότερος εναγκαλισµός µε τους

κατηγορουµένους. Αντί συγγνώµης, νέες συκοφαντίες στους πο-
λιτικούς της αντιπάλους, νέες επιθέσεις στη δικαιοσύνη µε συγ-
κεντρώσεις που σκοπούν να κάµψουν το ελεύθερο φρόνηµα των
δικαστικών λειτουργών, µε δηλώσεις για εθελούσια έξοδο δικα-
στών και ίδρυση νέας σχολής δικαστών, µε ευθείες απειλές ότι
τη δεύτερη φορά θα είναι αλλιώς. Δεν θα τηρήσουν δηλαδή ούτε
τα προσχήµατα για τον έλεγχο των αρµών της εξουσίας. Θα επι-
χειρήσουν µε σιδηρά πυγµή να ελέγξουν τη δικαιοσύνη, τον τύπο
και τη ραδιοτηλεόραση. Θα φέρουν νόµους που θα απαλλάσ-
σουν υπόδικους και θα ξαναστήσουν γέφυρες µε καταδικασµέ-
νους τροµοκράτες. Αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολί-
τευσης, µε αυτήν τη θεσµική αντίληψη περιµένετε να σας εµπι-
στευτούν οι πολίτες;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες αντιλαµβάνονται ότι
δεν έχουν να περιµένουν τίποτα θετικό από την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση. Επιπολαιότητα, θεσµική ανευθυνότητα, αντιπολιτευ-
τική ανεπάρκεια και αδιαφορία για τα προβλήµατα των πολιτών
χαρακτηρίζουν τον κ. Τσίπρα και το κόµµα του. 

Η συζητούµενη πρόταση είναι µια εξαιρετική ευκαιρία να απευ-
θυνθούµε στον ελληνικό λαό, να υπενθυµίσουµε τι κάναµε σε
όλους τους τοµείς της κυβερνητικής δράσης και ταυτόχρονα να
περιγράψουµε και να εξηγήσουµε όσα σχεδιάζουµε για τα επό-
µενα χρόνια, αξιοποιώντας την αξιοπιστία που κερδίσαµε σε διε-
θνές επίπεδο και κάθε διαθέσιµο πόρο υπέρ των πολιτών. Ο
ΣΥΡΙΖΑ την Κυριακή θα πάρει την απάντησή του από τη Βουλή.
Στις επόµενες εκλογές θα πάρει την απάντησή του από τον ελ-
ληνικό λαό. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μπούγα.

Καλείται τώρα στο Βήµα εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ ο κατά προτε-
ραιότητα οµιλητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Πάνος Σκουρλέτης. 
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να αφιερώσω ένα
λεπτό στο θέµα που µπήκε εκ µέρους του ΚΙΝΑΛ. Νοµίζω ότι
όταν υπάρχει καλή διάθεση µπορούµε να βρούµε µία λύση που
να τα συµβιβάζει όλα. Προφανώς και δικαιούται κάθε Κοινοβου-
λευτική Οµάδα να έχει αίθουσα να συνεδριάζει µε τον Πρόεδρό
της, τον πραγµατικό της Πρόεδρο, αλλά ταυτόχρονα όµως όλοι
γνωρίζουµε ότι θα πρέπει να βρεθεί µία λύση η οποία να µην υπο-
βαθµίζει τη συζήτηση στην κορυφαία της στιγµή, δηλαδή στον
κύκλο της παρέµβασης των πολιτικών Αρχηγών, όταν το ΚΙΝΑΛ
διά του κ. Κατρίνη έχει πλήρη δικαιώµατα όπως οι υπόλοιποι πο-
λιτικοί Αρχηγοί. Κατά συνέπεια είναι θέµα χρόνου. Θα σας πρό-
τεινα, συνάδελφοι του ΚΙΝΑΛ, αν είναι δυνατόν να το βάλετε λίγο
νωρίτερα, έτσι ώστε όταν ξεκινήσει κύκλος των Αρχηγών να είστε
µέσα και να δώσετε τη µάχη σας, διότι σε αυτό το θέµα πρέπει
να τοποθετηθείτε και εσείς και οι άλλες δυνάµεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, όταν
αναλάβατε την Κυβέρνηση είχατε πει ότι θα γίνουµε το πρότυπο
της Ευρώπης µε την ίδρυση ενός Υπουργείου Πολιτικής Προστα-
σίας. Τα καταφέρατε; Το ισχυρίζεστε ακόµα; Μετά από αυτά που
συνέβησαν -τις συνέπειες της τελευταίας κατάστασης ακόµη τις
ζουν οι συµπολίτες µας- µάλλον γίναµε ο περίγελος της Ευρώ-
πης. Δεν ξέρω αν βάλετε πολύ ψηλά τον πήχη, αλλά σίγουρα θα
περάσετε από κάτω. 

Στις 21 του µηνός, ενώ σας είχαν προειδοποιήσει όλοι οι µε-
τεωρολόγοι σε σύσκεψη που συµµετείχαν εκπρόσωποι από το
πρωθυπουργικό Γραφείο, από την ΚΕΔΕ, από τις περιφέρειες,
από την Τροχαία, από την ΕΜΥ, µας διαβεβαιώσατε ότι ο κρατι-
κός µηχανισµός είναι σε πλήρη ετοιµότητα. Αν δεν ήταν, τι θα
συνέβαινε; Τι θα συνέβαινε αν δεν ήταν σε πλήρη ετοιµότητα;
Πώς την αντιλαµβάνεστε την ετοιµότητα αυτή; Να µείνουν εικο-
σιτετράωρα πολίτες χωρίς ρεύµα; Να κλείνουν οι κεντρικοί δρό-
µοι; Να αποκλείονται τα νοσοκοµεία της πρωτεύουσας; Να µην
είναι το διεθνές αεροδρόµιο σε λειτουργία; Αυτή είναι η ετοιµό-
τητα;

Πρέπει να βγάλουµε συµπεράσµατα, γιατί δεν αρκεί µόνο να
κάνουµε επισηµάνσεις, συµπεράσµατα κατ’ αρχάς για τον τρόπο
που αυτή τη στιγµή διαχειρίζονται τις εθνικές οδούς και τους βα-
σικούς αυτοκινητόδροµους οι ιδιώτες. Η Αττική Οδός είναι ο πιο
ακριβοπληρωµένος δρόµος στην Ευρώπη. Άκουσα προχθές έγ-
κριτος επιστήµονας να λέει ότι σε περίπτωση ατυχηµάτων είναι
από τους πιο επικίνδυνους δρόµους της Ευρώπης. Αποδείχτηκε
αυτό µε τις χιονοπτώσεις. Άρα µήπως θα πρέπει να ξανασκε-
φτούµε ότι τα οδικά δίκτυα, όπως και πολλά άλλα δίκτυα και υπο-
δοµές, θα πρέπει να περάσουν στη διαχείριση κρατικών φορέων;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και να σας προτείνω και κάτι; Γιατί ένα µέρος του αντιτίµου

των διοδίων να µην είναι ένας πόρος για τα ταµεία κοινωνικής
ασφάλισης; Το ίδιο θα µπορούσε να είχε γίνει και στο κοµµάτι
που δώσατε για τον ΔΕΔΔΗΕ θέλοντας να εξασφαλίσετε χρή-
µατα και ρευστότητα για τη ΔΕΗ. Γιατί να µην πήγαινε στα ταµεία
κοινωνικής ασφάλισης και να είχαν έναν εξασφαλισµένο µόνιµο
πόρο, αλλά να τα παίρνουν ξένα funds µε σίγουρες τοποθετή-
σεις, κερδοσκοπικά funds που δεν έχουν καµµία σχέση µε τη δια-
χείριση της ενέργειας; 

Είδαµε, λοιπόν, ότι οι δήµοι για να είναι αποτελεσµατικοί, χρει-
άζεται να υπάρχει αποσαφήνιση των αρµοδιοτήτων, να έχουν
προσωπικό, να έχουν µηχανήµατα, να έχουν πόρους. Δεν κάνατε
τίποτα όλα αυτά τα δυόµισι χρόνια γι’ αυτά. Σας παραδώσαµε
διατάξεις οι οποίες προέβλεπαν τη συγκρότηση µόνιµης επιτρο-
πής αρµοδιοτήτων για όλα τα νέα και για τα παλαιότερα νοµο-
σχέδια ανάµεσα στα Υπουργεία. Σας ερωτώ: Την ενεργοποιή-
σατε ή την καταργήσατε;

Όσοι δήµοι έχουν κάποια µηχανήµατα έστω στοιχειώδη είναι
από την εποχή του «ΦΙΛΟΔΗΜΟΥ» και πίνουν νερό στο όνοµα
της Κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ διότι αντιµετώπισε το θέµα των υπο-
δοµών στον πρώτο βαθµό αυτοδιοίκησης µε αντικειµενικότητα
για όλους και όχι για τους «ηµέτερους».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν γίνεται όµως η πρόταση
µοµφής µόνο για τα θέµατα της διαχείρισης της κακοκαιρίας. Γί-

νεται για την απαράδεκτη, εγκληµατική διαχείριση που κάνατε
στα θέµατα της πανδηµίας. Σπάτε κάθε µέρα το ένα ρεκόρ µετά
το άλλο στον αριθµό των διασωληνωµένων ανά εκατοµµύριο,
στον αριθµό των θανάτων ανά εκατοµµύριο. Είστε πρωταθλητές!
Παίρνετε πότε το χρυσό, πότε το αργυρό και πότε το χάλκινο µε-
τάλλιο! Γιατί; Ξέρετε γιατί; Γιατί δεν κάνατε όσα έπρεπε επί εί-
κοσι δύο µήνες. Σας τα είπε ο δικός σας, ο κ. Τσιόδρας. Έχετε
τεράστιες ευθύνες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτήν, λοιπόν, την ανασφάλεια αισθάνονται οι Έλληνες πολί-

τες. Όταν κατεβήκατε στις εκλογές τι υποσχεθήκατε; Ασφάλεια!
Ποια είναι, λοιπόν, η ασφάλεια αυτή τη στιγµή του ανθρώπου

που θέλει να πάει στο νοσοκοµείο -αν µπορέσει από τον χιονιά
να πάει- όταν βλέπει ότι έχει γιατρούς εξουθενωµένους, για-
τρούς οι οποίοι παραιτούνται διότι δεν αντέχουν τις συνθήκες
εργασίας αυτήν τη στιγµή, διότι απασχολούνται δέκα χιλιάδες
λιγότεροι στο σύστηµα υγείας απ’ ό,τι όταν ξεκίνησε η πανδηµία
-ή δεν είναι έτσι;- διότι σας βλέπουν να δηµιουργείτε συνθήκες
κερδοσκοπίας για τα τεστ τα οποία ανιχνεύουν τον ιό. Όταν πρό-
κειται για το κορυφαίο ζήτηµα της υγείας, εσείς κοιτάτε πώς θα
κάνετε δουλίτσες.

Το συµπέρασµα, λοιπόν, ξέρετε ποιο είναι; Ότι ο νεοφιλελευ-
θερισµός στον οποίο πιστεύετε βάζει ως προτεραιότητα όχι την
υγεία, αλλά βάζει ως προτεραιότητα τα κέρδη. Γι’ αυτό και στην
Ευρώπη ταχθήκατε µε τις δυνάµεις του εµβολιαστικού εθνικι-
σµού και ψηφίσατε κατά της άρσης της πατέντας. Την ίδια λογική
ακολουθείτε κι εδώ και ετοιµάζεστε µόλις υποχωρήσει η πανδη-
µία να παρουσιάσετε το σχέδιό σας, που θα είναι η περαιτέρω
συρρίκνωση του δηµόσιου συστήµατος υγείας. Όµως, το συµ-
πέρασµα είναι ένα –και πρόκειται για ένα συµπέρασµα το οποίο
υιοθετεί η µεγάλη πλειοψηφία της ελληνικής κοινωνίας- ότι το
δηµόσιο σύστηµα υγείας πρέπει να είναι πραγµατικό δηµόσιο,
θέλει πραγµατική στήριξη και δεν µπορεί να το αφήνουµε στις
τυφλές δυνάµεις της αγοράς.

Μοµφή, λοιπόν, για το πώς διαχειρίζεστε τα ζητήµατα της
ακρίβειας. Θα χρεοκοπήσουν οι επιχειρήσεις µόνο και µόνο
επειδή δεν θα µπορούν να πληρώσουν τους λογαριασµούς του
ρεύµατος. Θα χρεοκοπήσουν τα νοικοκυριά. Μιλάτε για ανάπτυ-
ξη. Όµως, έτσι όπως την υποστηρίζετε, πού οδηγεί αυτή η ανά-
πτυξη; Στην αναπαραγωγή ενός θνησιγενούς παραγωγικού
µοντέλου. Γι’ αυτό βλέπετε ότι κάθε µονάδα της ανάπτυξης -πα-
ρότι τη συγκρίνουµε µε την τεράστια ύφεση, γιατί ήµασταν πρω-
ταθλητές πέρυσι, άρα, είναι σχετική η αξία αυτών των µεγεθών-
σηµαίνει και διεύρυνση των ελλειµµάτων στις σχέσεις της χώρας
µε το εξωτερικό.

Σας καταγγέλλουµε, λοιπόν, και καταθέτουµε µοµφή γιατί
ιδιωτικοποιείτε τα δίκτυα ενέργειας, αυτές τις στρατηγικές υπο-
δοµές της χώρας, όταν είναι φυσικά µονοπώλια, και είδαµε τι
µπορεί να σηµαίνει αυτό για την αποτελεσµατικότητα του ίδιου
του ΔΕΔΔΗΕ αυτές τις µέρες, όταν γνωρίζουµε ότι λείπει κό-
σµος, λείπουν οι µηχανικοί από τον ΔΕΔΔΗΕ. Όµως, εσείς θέλετε
να δίνετε outsourcing. Θέλετε να προωθείτε την έµµεση ιδιωτι-
κοποίηση. Ορίστε, λοιπόν, ποια είναι η αποτελεσµατικότητα: Να
λείπουν ικανοί µηχανικοί αυτή τη στιγµή από τη ΔΕΗ, η οποία
µετά από το 1952 στήριξε την ανάπτυξη της χώρας, και τώρα τη
στέλνετε στα τάρταρα. Τώρα, λοιπόν, αλλάζετε τον δηµόσιο χα-
ρακτήρα της.

Μοµφή γιατί αφήσατε τις τράπεζες, όπως η Τράπεζα Πει-
ραιώς, να καλεί εργαζόµενες καθαρίστριες εδώ και τριάντα χρό-
νια και να τους λέει: «Δουλέψετε µε 190 ευρώ».

Πηγαίνετε εσείς, κύριοι συνάδελφοι, να δουλέψετε µε 190
ευρώ. Πηγαίνετε εσείς µε 190 ευρώ τον µήνα. Αυτά είναι τα απο-
τελέσµατα της νοµοθεσίας Χατζηδάκη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μοµφή γιατί µπορεί σήµερα ο επιχειρηµατίας να απολύει

χωρίς να αιτιολογείται. Μοµφή γιατί τα λεφτά των ασφαλισµένων
τζογάρονται σε σχέδια που θα στοιχίσουν άλλο ένα µνηµόνιο
µέσα από την ιδιωτικοποίηση της επικουρικής ασφάλισης.

Αυτή, λοιπόν, είναι η ασφάλεια που υποσχεθήκατε; Αυτή, λοι-
πόν, είναι η ασφάλεια που αισθάνεται ένας νέος που θέλει να
µπει στο πανεπιστήµιο και µέσα από την ειδική βάση εισαγωγής
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τον διοχετεύετε ως πελατεία στους ιδιώτες κολλεγιάρχες; Αυτή
είναι η ασφάλεια του ανθρώπου, ο οποίος πραγµατικά φοβάται
να κοιτάξει την υγεία του γιατί βλέπει ότι δεν υπάρχει πρωτοβάθ-
µια υγεία, δεν υπάρχει κατάλληλο ούτε επαρκές προσωπικό, ενώ
εσείς µετά από είκοσι δύο µήνες πανδηµίας αρνείστε να βάλετε
στα βαρέα και ανθυγιεινά τους γιατρούς της πρώτης γραµµής
και τους υγειονοµικούς και αρνείστε να αυξήσετε τους µισθούς
γιατί δεν πιστεύετε στο δηµόσιο σύστηµα υγείας; Ποια ασφά-
λεια, λοιπόν, µπορείτε να παρέχετε εσείς; Κι όταν καλείτε τον
κόσµο να καθίσει σπίτι του πρέπει να ζεσταθεί, αλλά αν ζεσταθεί
θα τρελαθεί από τον λογαριασµό που θα έρθει την επόµενη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάσταση απαιτεί κάθε πο-
λιτική δύναµη να αρθεί στο ύψος της ευθύνης που της αναλογεί.
Η πρόταση δυσπιστίας, η πρόταση µοµφής είναι σε µια Κυβέρ-
νηση που τελικά το µόνο που ξέρει να κάνει είναι να γίνεται ντε-
λίβερι του κάθε Φουρθιώτη, το µόνο που ξέρει να κάνει είναι να
υπονοµεύει τον δηµόσιο πλούτο, το µόνο που ξέρει να κάνει είναι
να υπονοµεύει τις προοπτικές της νέας γενιάς. Η µοµφή αυτή
αποτελεί πρόταση δηµοκρατικής διεξόδου την οποία έχει ανάγκη
ο τόπος. Και δεν χωρούν ίσες αποστάσεις εδώ. Δεν µπορείς να
λες «ναι» στην πρόταση µοµφής, αλλά να αρνείσαι το λογικό επα-
κόλουθό της που είναι οι εκλογές εδώ και τώρα. 

Φύγετε, λοιπόν, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν πάει άλλο.
Καταστρέφετε τον τόπο. Σας καταλάβαµε. Αφήστε τις καραµέ-
λες σε σχέση µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Διότι, ξέρετε, είναι πολύ εύκολο να
αντιστρέψουµε αυτή την τοξική λογική της τυµβωρυχίας που
ακούσαµε πριν από λίγο όταν αναφερόσασταν στο Μάτι και στη
Μάνδρα. Διότι τότε η σύγκριση καταλαβαίνω ότι είναι καταλυ-
τική. 

Μην πέφτετε, λοιπόν, σε αυτά τα επίπεδα. Αναλάβετε την πο-
λιτική σας ευθύνη. Αν σας έχει µείνει πολιτική ευθύνη, προκηρύ-
ξετε εδώ και τώρα εκλογές. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Σκουρλέτη.
Καλείται τώρα στο Βήµα ο κατά προτεραιότητα οµιλητής του

Κινήµατος Αλλαγής κ. Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης για τη δική του
δεκάλεπτη οµιλία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, νιώθω άσχηµα που θα ξεκινήσω µε το θέµα που έχει δηµι-
ουργηθεί µε την πρωτοβουλία του Προέδρου της Βουλής.

Είναι κρίµα που ο Πρόεδρος της Βουλής, ο οποίος οµολογώ
ότι δεν µας έχει συνηθίσει σε τέτοιες πρακτικές, αποφάσισε εξω-
θεσµικά να δείξει την αγωνία της Κυβέρνησης για την πορεία των
πολιτικών εξελίξεων προσπαθώντας να υποβαθµίσει τη διαδικα-
σία που ανέδειξε και τον Πρόεδρο του Κινήµατος Αλλαγής σαν
ένα βασικό πολιτικό συντελεστή στην πορεία των επόµενων πο-
λιτικών εξελίξεων. Διότι αυτή είναι η πολιτική ουσία της απόφα-
σης, η οποία δείχνει πόσο χάρτινη είναι η αυτάρκεια, η έπαρση
και η αλαζονεία που επιδεικνύει η Κυβέρνηση στην αντιµετώπιση
παρόµοιων θεµάτων. Τι άλλη εξήγηση να δώσω στην πρωτοβου-
λία του Πρόεδρου της Βουλής να απαγορεύσει τη συνεδρίαση
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας σε µια θεµελιώδη λειτουργία του
πολιτεύµατος που είναι και το αυτονόητο δικαίωµα κάθε Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας να συνεδριάζει εντός του Κοινοβουλίου;

Κύριε Πρόεδρε της Βουλής, σας καταθέσαµε πρόταση να συ-
νεδριάσουµε στις 8.00’. Εάν θέλετε να µεταφέρετε την Ολοµέ-
λεια στις 8.00’, να µας το πείτε να πάµε στις 7.00’ ή στις 6.00’. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν δυο ξεχωριστά θέ-

µατα. Υπάρχει το πολιτικό ζήτηµα της χώρας, το οποίο είναι τε-
ράστιο, και υπάρχουν και οι κανόνες του παιχνιδιού σύµφωνα µε
τα θέσµια της δηµοκρατίας µας. Είναι δυο ξεχωριστά πράγµατα.

Το πολιτικό ζήτηµα της χώρας πήρε τεράστιες διαστάσεις
όταν µια προγραµµατισµένη κακοκαιρία, ένας χιονιάς, διέλυσε
κυριολεκτικά µια απρογραµµάτιστη και ανίκανη Κυβέρνηση. Αυτό
είναι το πολιτικό ζήτηµα, ότι πρόκειται για µια απρογραµµάτιστη
και ανίκανη Κυβέρνηση η οποία, αντί να αντιµετωπίσει µε δίκαιο
και αποτελεσµατικό τρόπο τις αλλεπάλληλες κρίσεις που εδώ και
πολύ καιρό βιώνει η χώρα, τις οξύνει και τις πολλαπλασιάζει. 

Το περιβόητο επιτελικό κράτος, το καµάρι και το κεντρικό αφή-

γηµα του Πρωθυπουργού, η πεµπτουσία του σύγχρονου και απο-
τελεσµατικού χαρακτήρα της διακυβέρνησης, αφού απέτυχε οι-
κτρά στις φωτιές και στην πανδηµία, σήµερα εξέπνευσε κάτω
από το χιόνι. Σκεφτείτε να µην γινόταν ένας ολόκληρος ανασχη-
µατισµός µόνο και µόνο για να οργανωθεί καλύτερα µια αποτε-
λεσµατική δοµή Πολιτικής Προστασίας. Σκεφθείτε µόνο αυτό. 

Η πολιτική ευθύνη είναι βαριά και αυτή τη φορά δεν µπορεί να
µοιραστεί στην αυτοδιοίκηση, ούτε στους δηµόσιους οργανι-
σµούς και πολύ περισσότερο στο προσφιλές καταφύγιο των
Υπουργών, τους ταλαιπωρηµένους για ώρες και µέρες πολίτες.
Ανήκει εξ ολοκλήρου στον Πρωθυπουργό και στην Κυβέρνησή
του.

Μια απρογραµµάτιστη και ανίκανη Κυβέρνηση στη διαχείριση
της πανδηµίας, µε ένα ΕΣΥ που καταρρέει αβοήθητο κάτω από
το βάρος των κρουσµάτων, µε τους γιατρούς, τους νοσηλευτές
και τους ασθενείς να στέκονται σε απόγνωση και η χώρα να ζει
καθηµερινά µε µια εκατόµβη νεκρών. 

Μια απρογραµµάτιστη και ανίκανη Κυβέρνηση να διαχειριστεί
την οικονοµική κρίση, την ακρίβεια και τον πληθωρισµό που κα-
τατρώει τα εισοδήµατα, την κρίση στην αγορά που µαστίζει τη
µικρή και µεσαία επιχειρηµατικότητα, σε µια πεπατηµένη που
κάνει τους φτωχούς διαρκώς φτωχότερους και τους πλούσιους
πλουσιότερους. 

Μια απρογραµµάτιστη και ανίκανη Κυβέρνηση να αντιληφθεί
στην πράξη -γιατί στα λόγια περισσεύουν οι «κορώνες»- τι σηµαί-
νουν οι αλλαγές που εξελίσσονται στην εποχή µας και τι αλλαγές
απαιτούνται για την κλιµατική κρίση, τον οικολογικό επαναπρο-
σανατολισµό της παραγωγής, την προσαρµογή της παιδείας στη
γνωσιοκρατική κοινωνία, για να δώσουµε µέλλον και ελπίδα σε
αυτόν τον λαό ότι τα επόµενα χρόνια θα περάσει καλύτερα και
θα ζήσει καλύτερα. 

Μια απρογραµµάτιστη και ανίκανη Κυβέρνηση να αλλάξει το
αδιέξοδο παραγωγικό και αναπτυξιακό πρότυπο, που αδυνατεί
να αξιοποιήσει τους άφθονους πόρους που διαθέτει η χώρα, που
µοιράζει επενδύσεις κατά το δοκούν, που αφυδατώνει κάθε δια-
δικασία δηµοκρατικού, αναπτυξιακού και αποκεντρωµένου προ-
γραµµατισµού, που µοιράζει ασυλλόγιστα και επιλεκτικά παρο-
χές χωρίς ουσιαστικό αντίκρισµα. 

Πού είναι οι περιβόητες διαρθρωτικές αλλαγές, ο µεταρρυθ-
µιστικός σας οίστρος; Πού είναι η µεγαλόστοµη διακήρυξη ότι η
χώρα αλλάζει σελίδα, αλλάζει εικόνα; Η εικόνα της σηµερινής
Αθήνας είναι η χώρα που οραµατίζεστε να αλλάξετε; 

Κατόπιν αυτών, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ποτέ δυ-
νατόν µια πραγµατικά προοδευτική παράταξη να υπερψηφίσει
αυτή την Κυβέρνηση ή έστω να κλείσει τα µάτια επιλέγοντας να
µην την καταψηφίσει; Ασφαλώς όχι. Είναι αυτονόητη η ψήφος
µας και είναι δηµοκρατικό µας δικαίωµα και απαίτηση των αν-
θρώπων που σήµερα ζουν κάτω από την ατµόσφαιρα της από-
γνωσης. 

Επιχείρησε ο Πρωθυπουργός να ασκήσει κριτική στον νέο Αρ-
χηγό της παράταξής µας λέγοντας συγκαταβατικά: «Δεν τον έχω
ακούσει να µιλάει ακόµη». Προφανώς δεν τον έχει ακούσει να
µιλά, να του αντιπροτείνει λύσεις, να αξιοποιεί την ευρωπαϊκή
του εµπειρία, να απαντά σε κάθε µεγάλο αίτηµα που αναφύεται,
όχι µόνο θεωρητικά και µακροπρόθεσµα, αλλά και σύγχρονα και
πρακτικά. 

Ειλικρινά, απορώ µε την βαρηκοΐα του Πρωθυπουργού, γιατί
ούτε πριν άκουσε ποτέ για το τι σηµαίνει άλλο µοντέλο διακυ-
βέρνησης, σύγχρονο, αποκεντρωµένο, δηµοκρατικό, που προ-
τείναµε απέναντι στον αυταρχισµό της εξουσίας του. 

Γιατί ούτε πριν άκουσε ποτέ για το τι σηµαίνει δηµοκρατικός
προγραµµατισµός της ανάπτυξης, οικολογικό µοντέλο παραγω-
γής, αναδηµιουργία της σπονδυλικής στήλης της οικονοµίας
µέσω των µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων. 

Γιατί ούτε πριν άκουσε για το τι σηµαίνει θεσµική ανασυγκρό-
τηση της δηµοκρατίας, επιστροφή των συλλογικών διαπραγµα-
τεύσεων και των κοινωνικών οργανώσεων στο προσκήνιο µιας
κοινωνίας που πρέπει να συναινέσει για να κάνει αλλαγές και µε-
ταρρυθµίσεις. 

Γιατί ούτε πριν άκουσε ποτέ για το πώς γίνεται και τι επιβάλλει
η αναγέννηση του ΕΣΥ, η αναλογική κατανοµή φόρων και βαρών,

5770 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



η δικαιότερη διανοµή του εισοδήµατος και του πλούτου. 
Δεν είναι ότι δεν άκουγε µόνο ο Πρωθυπουργός. Είναι γιατί

πεισµατικά κρατούσατε µε όποια µέσα διαθέτατε, πιστεύοντας
ότι ξεµπερδεύετε µε την παρουσία και τη δική µας διαδροµή. Σή-
µερα, όµως, κάτι αλλάζει στο «βασίλειο της Δανιµαρκίας» και
είναι αυτό που προκάλεσε τη σηµερινή διαδικασία. 

Έρχοµαι τώρα στο δεύτερο ζήτηµα που αφορά τις πολιτικές
εξελίξεις και τους κανόνες του παιχνιδιού. Μας ρωτάτε: «Αφού
καταψηφίζετε την Κυβέρνηση, γιατί δεν ζητάτε εκλογές;». Εδώ
στρουθοκαµηλίζετε όλοι, και οι µεν και οι δε. Συνέβη ποτέ στον
σχεδόν µισό αιώνα του κύκλου της Μεταπολίτευσης να προκλη-
θούν εκλογές από µια διαδικασία υποβολής πρότασης δυσπι-
στίας της αντιπολίτευσης; Ποτέ. Θα προκληθούν τώρα; Δεν το
πιστεύει ούτε ο κ. Τσίπρας προφανώς. 

Όλοι γνωρίζουµε ότι την Κυριακή το βράδυ θα έχει διεξαχθεί
µια συζήτηση εις ώτα µη ακουόντων. Θα έχει υπερψηφιστεί η Κυ-
βέρνηση από την Κοινοβουλευτική της Οµάδα και θα νιώσει ότι
συσπειρώνει την παράταξή του προς στιγµήν ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αυτό είναι το νόηµα της σηµερινής
διαδικασίας και το τριήµερο που θα ακολουθήσει. 

Όλοι γνωρίζουν ότι θα γίνουµε µάρτυρες ενός τριήµερου δρά-
µατος, όπου θα συγκρούονται µια παράταξη που το αφήγηµά
της ξεθωριάζει καθηµερινά µε µια παράταξη, που όσο και αν
κραυγάζει, αδυνατεί να επιστρέψει στο προσκήνιο της ιστορίας.
Και όλοι επιπλέον ξέρουµε ότι άνοιξε, χωρίς καµµία αµφιβολία,
ο προεκλογικός κύκλος στη χειρότερη και πιο δραµατική στιγµή
για τη χώρα. Στη χειρότερη και πιο δραµατική στιγµή για τη
χώρα! 

Και, εν πάση περιπτώσει, ποιος θα ήταν αυτός που οι εκλογές
σήµερα θα τον ενισχύσουν; Έχετε καµµία αµφιβολία µε βάση τις
τελευταίες εξελίξεις; Βάλαµε, όµως, στη ζυγαριά, από τη µία το
κοµµατικό µας συµφέρον και από την άλλη, τι συµφέρει τη χώρα
και πρυτάνευσε, όπως είναι φυσικό, η αίσθηση εθνικής ευθύνης,
που αποτελεί δοµικό στοιχείο της φυσιογνωµίας του χώρου µας
και που σε κρίσιµες ιστορικές περιόδους την αναλάβαµε, µε
οποιοδήποτε κόστος πλήρωσε αυτή η παράταξη σ’ αυτή την
ιστορική διάρκεια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συνεχίσουµε να ασκούµε
υπεύθυνη αντιπολίτευση. Θα συνεχίσουµε να προτείνουµε λύ-
σεις στα προβλήµατα της χώρας. Θα συνεχίσουµε αυτό που ξε-
κινήσαµε εδώ και λίγους µήνες. Δεν έχουµε καµµία ψευδαίσθηση
ότι ο αντίπαλος του µικρού δικοµµατισµού που φθίνει, ότι ο τρο-
φοδότης µιας ανατροπής στους κατεστηµένους τα τελευταία
χρόνια συσχετισµούς είναι το Κίνηµα Αλλαγής, είναι το ΠΑΣΟΚ. 

Και µην κάνετε, κύριοι της Κυβέρνησης, το λάθος. Την «ανάσα
µας» δεν τη νιώθει µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ, τη νιώθει και η Νέα Δηµοκρα-
τία που βλέπει προοδευτικούς πολίτες –και το ξέρετε οι Βουλευ-
τές της- που την ψήφισαν στις τελευταίες εκλογές να της γυρί-
ζουν την πλάτη. Κάτι αλλάζει, λοιπόν, στο «βασίλειο της Δανιµαρ-
κίας».

Αυτό το κίνηµα, κύριοι συνάδελφοι, που άνοιξε επιτέλους πλη-
σίστια τα πανιά του, δεν χωρά, κύριε Πρωθυπουργέ, στο διαµέ-
ρισµα µιας πολυκατοικίας, που προσπαθείτε να το χωρέσετε.
Απλώνεται παντού. 

Και να ξέρετε, εν κατακλείδι, και εσείς, κύριε Μητσοτάκη, και
εσείς, κύριε Τσίπρα: Δεν επιστρέφουµε απλά από το παρελθόν,
του οποίου σήµερα αναγνωρίζεται ξανά η αξία του και η προ-
σφορά του από ευρύτατα στρώµατα του ελληνικού λαού, αλλά
ερχόµαστε από το µέλλον. Αυτό να έχετε υπ’ όψιν σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σκανδαλίδη και για την τήρηση του χρόνου, όπως και τους προ-
λαλήσαντες, κάτι το οποίο θα ζητήσω και από τους Υπουργούς,
για τους οποίους κάνει ξεκίνηµα αµέσως µετά ο Υπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη κ. Τάκης Θεοδωρικάκος. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα µιλήσουν οι
εισηγητές; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θα τελειώσει. Δέκα
λεπτά θα µιλήσει και θα τελειώσει. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρώτα
να µιλήσουν οι έξι εισηγητές. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Το σωστό είναι να τελειώσει η
εξάδα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θα τελειώσει η
εξάδα. Δέκα λεπτά θα µιλήσει. Είναι καλό το κλίµα…

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ (Υπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αυτονόητο ότι οι πολίτες

επιζητούν από την Κυβέρνηση, αλλά και απ’ όλο το πολιτικό σύ-
στηµα, την επίλυση των προβληµάτων τους και όχι στείρες κοµ-
µατικές αντιπαραθέσεις. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, µε αφορµή την τεράστια ταλαιπωρία και δοκιµασία
χιλιάδων πολιτών το διήµερο της πρωτοφανούς χιονόπτωσης και
κακοκαιρίας, έκανε πρόταση µοµφής. Απ’ ό,τι βλέπω ως τώρα
από τη συζήτηση, δεν το έχει κάνει για να προτείνει κάτι θετικό
στους πολίτες. Είναι µια απέλπιδα προσπάθεια για να ανακάµψει
πολιτικά η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, να συγκαλύψει τα πολύ µε-
γάλα εσωκοµµατικά της προβλήµατα και να επιδοθεί ξανά σε µια
ακατάσχετη καταστροφολογία. 

Πριν από λίγο, από το Βήµα αυτό ο Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ
επετέθη στον Πρωθυπουργό της χώρας, τον «νεοφιλελεύθερο»,
όπως είπε, και «απόντα» για τα θέµατα των εργαζοµένων. Μα,
πώς θέλετε να σας πιστέψει κανείς; Αυτή η Κυβέρνηση µε κρα-
τική παρέµβαση εν µέσω της πανδηµίας έδωσε 43 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ στην οικονοµία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έδωσε 8,5 δισεκατοµµύρια ευρώ για τους µισθούς των εργα-

ζοµένων, που µε κυβερνητική απόφαση οι εταιρείες στις οποίες
εργάζονταν είχαν σταµατήσει να δουλεύουν, για τους µισθούς
τους και τις ασφαλιστικές εισφορές. 

Με εντυπωσιάζει µάλιστα, µιας και µιλάµε για τα τελευταία γε-
γονότα, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έβγαλε οκτώ ανακοινώσεις για ό,τι έγινε
στην Αττική Οδό και στο Λεκανοπέδιο και δεν βρήκατε, κύριοι
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ούτε µια λέξη να πείτε για τις
βαριές ευθύνες της ιδιωτικής εταιρείας που διαχειρίζεται την Ατ-
τική Οδό, µια ιδιωτική εταιρεία η οποία έχει εισπράξει δισεκατοµ-
µύρια ευρώ από τους πολίτες, µία εταιρεία που δυστυχώς απέ-
τυχε να κρατήσει ανοιχτό τον πιο καθοριστικό δρόµο στο Λεκα-
νοπέδιο, µε πολλαπλές αρνητικές επιπτώσεις στην οικονοµία και
την ασφάλεια της χώρας. Ούτε µία λέξη! 

Γιατί άραγε; Είναι πολιτική αφέλεια του ΣΥΡΙΖΑ; Είναι κοµµα-
τική εµπάθεια; Ό,τι κι αν είναι, είναι πρόκληση για τους πολίτες
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση να αθωώνει µε αυτόν τον τρόπο µια
ιδιωτική εταιρεία, την οποία για πρώτη φορά ο Πρωθυπουργός
της χώρας, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, υποχρεώνει να πληρώσει
αποζηµιώσεις στους πολίτες, κάτι που η εταιρεία αυτή απεδέχθη
ασµένως.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, συµφωνείτε µε αυτή την απόφαση του

Πρωθυπουργού ή µήπως πάλι θα πείτε στους πολίτες, όπως εί-
πατε στους πυρόπληκτους ανθρώπους στην τραγωδία στο Μάτι
ότι «τι να τις κάνετε τις 2.000 ευρώ, θα τις σπαταλήσετε αν τις
πάρετε.»; 

Δυστυχώς για σας και ευτυχώς για τη χώρα, δεν πείθετε κανέ-
ναν. Δεν έχετε αξιοπιστία γιατί πλέον τα αντιµνηµονιακά κύµατα
δηµαγωγίας που σας έφεραν στην εξουσία χάθηκαν στη θά-
λασσα της κυβερνητικής σας αποτυχίας. Δεν βρήκατε µια λέξη
αυτοκριτικής για τα µεγάλα λάθη σας στην οικονοµία, για τη
βαριά υπερφορολόγηση της κοινωνίας, για τους ταλαιπωρηµέ-
νους ανθρώπους στις καταστροφές. 

Αυτός είναι ο λόγος, αγαπητοί συνάδελφοι, που δεν µπορείτε
να αντλήσετε πολιτικά οφέλη από τις φθορές που µπορεί να έχει
η Κυβέρνηση. Τώρα σας έχει καταβάλει και σας έχει καταλάβει
ο φόβος της εκλογικής σας συρρίκνωσης. Σας πανικοβάλλει. Να
θυµάστε κάτι. Κινδυνεύετε να βρεθείτε στην τρίτη θέση στις επό-
µενες εκλογές, όποτε και αν γίνουν. Και σε αυτό βοηθά η απλή
αναλογική που εσείς ψηφίσατε. Κάπως έτσι καταφύγατε σε αυτή
την άσφαιρη πρωτοβουλία. «Ο πνιγµένος από τα µαλλιά του πιά-
νεται». Δεν υπάρχει κανένας Έλληνας που να πιστεύει ότι σε
αυτά που δεν πήγε καλά τώρα η Κυβέρνηση θα πήγαινε καλύ-
τερα ο ΣΥΡΙΖΑ. 
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Αυτό, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και αγαπητοί πολί-
τες, δεν αποτελεί σε καµµία περίπτωση άλλοθι για την Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν χρειάζονται δικαιολογίες. Εµείς
δεν κρύβουµε τα προβλήµατα, δεν ωραιοποιούµε λάθη και αδυ-
ναµίες και αυτό πρώτος το έδειξε µε τις δηλώσεις του προχθές
ο Πρωθυπουργός της χώρας. 

Ο πήχης γι’ αυτή την Κυβέρνηση δεν είναι στο µπόι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Ο πήχης οφείλει να είναι στην αντιµετώπιση των αναγκών
της κοινωνίας και η αλήθεια είναι ότι στην πρόσφατη κακοκαιρία
ο κρατικός µηχανισµός και µέσα σε αυτόν συγκαταλέγω και τον
µηχανισµό της αυτοδιοίκησης, δεν ανταποκρίθηκε. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα, όπως και ολόκληρη
η ανθρωπότητα, δοκιµάζεται από την κλιµατική κρίση για την
οποία γίνεται παγκόσµια συζήτηση. Πολύ σωστά, λοιπόν, ο Πρω-
θυπουργός διαπίστωσε αυτόν τον κίνδυνο και πριν τεσσερισήµισι
µήνες δηµιούργησε το Υπουργείο Κλιµατικής Αλλαγής και Πολι-
τικής Προστασίας, αφού νωρίτερα είχε αναβαθµιστεί η Γενική
Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας.

Ασφαλώς, είναι µια καινούργια οργανωτική προσπάθεια. Χρει-
άζεται χρόνο να αποδώσει, καθώς αυτό το Υπουργείο έχει εκ των
πραγµάτων κρίσιµες, ουσιαστικές και αυξηµένες αρµοδιότητες
για την αντιµετώπιση κρίσεων που συνδέονται µε την κλιµατική
αλλαγή και ασφαλώς και τις ισχυρές αρµοδιότητες συντονισµού
του συνόλου του κρατικού µηχανισµού, ο οποίος είναι στη διά-
θεσή του όταν προκύπτουν τέτοιες περιπτώσεις. Ασφαλώς, λοι-
πόν, υπάρχει ανάγκη καλύτερου συντονισµού, όπως και ο κάθε
ένας από µας έχει την υποχρέωση να ανταπεξέρχεται στις ευθύ-
νες και τα καθήκοντα που προκύπτουν ανάλογα µε τις αρµοδιό-
τητες που έχει. 

Είναι γνωστό ότι το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη -το
παλιό Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης για να συνεννοούµαστε, γιατί
ο κ. Τζανακόπουλος µου έδωσε το χαρτοφυλάκιο του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών πριν από καµµιά ώρα- έχει την πολιτική ευθύνη
της Ελληνικής Αστυνοµίας. Η Αστυνοµία έδωσε µία πολύ σκληρή
µάχη αυτό το διήµερο, στο πλαίσιο του συνολικού σχεδιασµού
της Πολιτικής Προστασίας κινητοποιήθηκαν επτά χιλιάδες αστυ-
νοµικοί σε απίστευτα δύσκολες συνθήκες και οι Αξιωµατικοί της
ΕΛ.ΑΣ. που κλήθηκαν από το νεοσυσταθέν Υπουργείο συµµετεί-
χαν το προηγούµενο διάστηµα στις συσκέψεις για το πώς θα αν-
τιµετωπισθεί η κατάσταση που είχε οργανώσει ο αρµόδιος
Υπουργός Πολιτικής Προστασίας.

Όταν τη Δευτέρα διαµορφώθηκε µία εξαιρετικά έκτακτη κατά-
σταση, η Ελληνική Αστυνοµία, εκτός πρωτοκόλλου, σε συνεν-
νόηση πάντα µε το Γραφείο του Πρωθυπουργού και µε το Υ-
πουργείο Πολιτικής Προστασίας, κινητοποιήθηκε αµέσως, όπως
και ο Στρατός. Στείλαµε διακόσιους τριάντα αστυνοµικούς της
ΕΚΑΜ, των ΟΠΚΕ, διµοιρίες των ΜΑΤ, της Αµέσου Δράσεως για
να δουλέψουν για έναν στόχο µαζί µε τους συναδέλφους τους
στρατιώτες και τους πυροσβέστες, για να σωθούν όλοι οι άνθρω-
ποι που, δυστυχώς, µε ευθύνη της παραχωρησιούχου εταιρείας
της Αττικής Οδού είχαν εγκλωβιστεί σε τέτοιες δύσκολες συνθή-
κες. 

Όλοι οι Έλληνες γνωρίζουν ότι µε αυτή την προσπάθεια η
ΕΛ.ΑΣ. διέσωσε δύο χιλιάδες διακόσιους ανθρώπους, σε δεκά-
δες περιπτώσεις, µε την πρωτοφανή αυταπάρνηση και αυτοθυ-
σία των ανδρών της Ελληνικής Αστυνοµίας, που πήραν παιδιά
στην πλάτη τους, πήραν ανθρώπους τρίτης ηλικίας στην αγκαλιά
τους, περπάτησαν χιλιόµετρα µέσα στο χιόνι και, ευτυχώς, δεν
είχαµε τα χειρότερα, δεν υπάρχει ούτε ένας τουλάχιστον άνθρω-
πος που να εκτέθηκε σε πραγµατικό κίνδυνο η ζωή του και να
χρειαστεί να υπάρξουν άλλου είδους καταστάσεις. Τους ευγνω-
µονώ! Υπερέβαλαν εαυτούς, καθώς ορισµένοι από αυτούς εργά-
στηκαν ακόµη και είκοσι ώρες συνεχώς. 

Είναι προφανές ότι η παραχωρησιούχος εταιρεία της «ΑΤΤΙ-
ΚΗΣ ΟΔΟΥ» έχει ιδιαίτερα βαριές ευθύνες, καθώς διαβεβαίωσε
κατ’ επανάληψη ότι έχει την ικανότητα να κρατήσει ανοικτό τον
δρόµο. Αυτό, κύριοι συνάδελφοι, είναι πολύ κρίσιµο. Εάν κάποιος
γνώριζε ότι η Αττική Οδός θα έκλεινε, θα έπρεπε, ουσιαστικά, να
πάρει άλλες αποφάσεις για το αν θα έπρεπε ή όχι να µείνει κλει-
στή η Αθήνα, το Λεκανοπέδιο και η οικονοµία εκείνη την ηµέρα.

Υπήρχε, όµως, η σαφέστατη αυτή διαβεβαίωση και η εµπιστο-
σύνη της εταιρείας ότι ο δρόµος θα µείνει ανοικτός. Πώς θα µπο-
ρούσε, λοιπόν, ο οποιοσδήποτε να υποχρεώσει σε ένα κλείσιµο
δρόµου, όταν η ιδιωτική εταιρεία διαβεβαίωνε για το ακριβώς αν-
τίθετο;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελληνική Αστυνοµία τα προ-
ηγούµενα δύο χρόνια είχε καθοριστική συµβολή στην ασφάλεια
των συνόρων της χώρας, τη δηµόσια υγεία και την κοινωνική συ-
νοχή, υλοποιώντας το σύνολο, σχεδόν, των µέτρων ενάντια στην
πανδηµία του κορωνοϊού. 

Ταυτόχρονα, Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και η Ελλη-
νική Αστυνοµία, έχουµε διαµορφώσει µία στρατηγική ενίσχυσης
της ασφάλειας σε ολόκληρη την χώρα, η οποία αποτελεί κεν-
τρική κυβερνητική προτεραιότητα. Το µήνυµα: «Ασφάλεια για
όλους, ασφάλεια παντού» γίνεται πράξη. Με την απελευθέρωση
µέσα στο 2022 δυνάµεων της Ελληνικής Αστυνοµίας από κάθε
µορφής πάρεργα, για να ενισχυθεί η παρουσία των αστυνοµικών
στις γειτονιές, δίπλα στον πολίτη. Με την εκτεταµένη ψηφιοποί-
ηση της Ελληνικής Αστυνοµίας, όπου τριάντα τέσσερις υπηρε-
σίες της παίρνουν ψηφιακή µορφή, ώστε, συνολικά, να απελευ-
θερωθούν δύο χιλιάδες αστυνοµικοί. Με την επικείµενη αναβάθ-
µιση της αστυνοµικής εκπαίδευσης, µε στόχο τη διαµόρφωση
µίας σύγχρονης, ανθρώπινης και αποτελεσµατικής Αστυνοµίας. 

Με νοµοσχέδιο που καταθέτουµε πολύ σύντοµα στη Βουλή,
βασική µας προτεραιότητα για το επόµενο διάστηµα είναι η
ασφάλεια φοιτητών και καθηγητών στα πανεπιστήµια. Τα πανε-
πιστήµια είναι χώροι γνώσης, µόρφωσης, έρευνας και ελευθε-
ρίας, άρα πρέπει να είναι χώροι µε απόλυτη ασφάλεια. Η ανοχή
στη βία και την προκλητική παρανοµία έχει τελειώσει. 

Τους τελευταίους τρεις µήνες η Ελληνική Αστυνοµία έχει πα-
ρέµβει σε έξι περιπτώσεις στο Οικονοµικό Πανεπιστήµιο στην
Αθήνα, στην Πανεπιστηµιούπολη και στο Αριστοτέλειο Πανεπι-
στήµιο της Θεσσαλονίκης. Εκπαιδεύονται τώρα οι οµάδες προ-
στασίας των πανεπιστηµίων και οι σχολές ετοιµάζουν τα σχέδια
ασφαλείας τους, ώστε η είσοδος πλέον να είναι ελεγχόµενη µε
τουρνικέ, µε κάµερες και πρόσθετο φωτισµό.

Αυτά θα γίνουν πραγµατικότητα, όταν οι ΟΠΠΙ ολοκληρώσουν
σε τέσσερις µήνες την εκπαίδευσή τους και ενταχθούν σε εκείνα
τα πανεπιστήµια, στα οποία χρειάζεται να υπάρχει η παρουσία
τους. Όχι σε όλα, γιατί είναι προφανές ότι δεν έχουν όλα τα πα-
νεπιστήµια πρόβληµα. 

Περιµένουµε τη στήριξη όλων των πολιτικών δυνάµεων σε
αυτή την πολιτική ως αυτονόητη υποχρέωση απέναντι στην ελ-
ληνική οικογένεια που κάνει τα πάντα για τις σπουδές των παι-
διών της. 

Ενισχύουµε αριθµητικά και ποιοτικά τα γραφεία ενδοοικογε-
νειακής βίας, ώστε η Αστυνοµία µας να έχει όλη την απαραίτητη
γνώση και τις υποδοµές για να αντιµετωπίσει αυτή τη νέα µορφή
εγκληµατικότητας, η οποία γνωρίζει έξαρση µέσα στις γνωστές
συνθήκες της πανδηµίας. Ενθαρρύνουµε τους πολίτες και ιδιαί-
τερα τις γυναίκες, να απευθύνονται στην Αστυνοµία και ενι-
σχύουµε τη συνεργασία µας µε την αυτοδιοίκηση γι’ αυτόν τον
σκοπό. 

Επίσης, καθώς έχει διπλασιαστεί η κίνηση των οχηµάτων στο
λεκανοπέδιο, ως συνέπεια της πανδηµίας του κορωνοϊού, ξεκι-
νάµε ένα νέο πρότζεκτ αναβάθµισης του σχεδιασµού και των επι-
χειρησιακών δράσεων της τροχαίας, αξιοποιώντας τις βέλτιστες
διεθνείς πρακτικές και νέα τεχνικά µέσα. 

Είναι µια πολύ δύσκολη µάχη, αλλά ασφαλώς θα τη δώσουµε.
Χρειαζόµαστε χρόνο για να αποδώσει, αλλά είµαστε σαφώς δε-
σµευµένοι σε αυτό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνοντας θα πω ότι η
χώρα αναµφίβολα βρίσκεται σε µια πολύ καθοριστική στιγµή.
Ενώ είχαµε ξεκινήσει µια τροχιά ουσιαστικής οικονοµικής ανά-
καµψης µε την πολιτική της Νέας Δηµοκρατίας για µείωση της
φορολογίας και των ασφαλιστικών εισφορών, την προσέλκυση
σηµαντικών επενδύσεων, τον εκσυγχρονισµό και τη βελτίωση της
κοινωνικής πολιτικής, δυστυχώς έχει έρθει η πανδηµία, η οποία
εκ των πραγµάτων αποτέλεσε σοβαρό εµπόδιο στο να κινηθούµε
µε µεγαλύτερη ταχύτητα µπροστά. 

Παρ’ όλα αυτά, µια σειρά µεταρρυθµίσεις έχουν πραγµατοποι-
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ηθεί ιδίως στον τοµέα της ψηφιακής πολιτικής και η χώρα δηµι-
ουργεί νέες βιώσιµες προοπτικές. Η ελληνική κοινωνία διαµορ-
φώνει ξανά ένα ρεαλιστικό αίσθηµα αισιοδοξίας για το αύριο. Η
µεγάλη πλειονότητα των πολιτών θεωρεί αυτονόητες τις µεταρ-
ρυθµίσεις που προωθεί αυτή η Κυβέρνηση και γι’ αυτό τις υπο-
στηρίζει. Και είναι πολύ καλύτερα για όλους να ενώσουµε τις
δυνάµεις µας, να συνταχθούµε µε τη µεγάλη κοινωνική πλειοψη-
φία του µέτρου και της λογικής. Ας αφήσουµε στο χθες οριστικά
τους τεχνητούς διχασµούς και τη ρητορική µίσους, η οποία δεν
αποδίδει και τίποτα στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Είµαι σίγουρος ότι σε αντίθεση µε τη σηµερινή συζήτηση, που
εκ των πραγµάτων έχει πολιτική αντιπαράθεση, µε τις πρωτοβου-
λίες του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης το επόµενο διά-
στηµα, στις οποίες ελπίζω να ανταποκριθούν θετικά και οι
υπόλοιπες παρατάξεις, θα προχωρήσουµε µπροστά στην υλο-
ποίηση των αναγκαίων µεταρρυθµίσεων τις οποίες έχει ανάγκη
η ελληνική κοινωνία και ο τόπος µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Καλείται τώρα από τον κύκλο των κατά προτεραιότητα οµιλη-
τών ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος εκ µέρους του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας για τη δική του παρέµβαση. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σχετικά
µε το ζήτηµα το οποίο προέκυψε, το ΚΚΕ θεωρεί ότι από τη
στιγµή που δεν παρεµποδίζεται η λειτουργία της Ολοµέλειας,
είναι δικαίωµα κάθε κόµµατος να αξιοποιεί άλλες αίθουσες του
Κοινοβουλίου για να συνεδριάζει η Κοινοβουλευτική του Οµάδα. 

Βεβαίως -µπαίνοντας στη συζήτηση- είναι δικαιολογηµένη η
λαϊκή αγανάκτηση, γιατί µε έναν χιονιά παρατηρήσαµε πολύω-
ρους αποκλεισµούς, εγκλωβισµένο κόσµο για πάνω από είκοσι
τέσσερις ώρες στους κλειστούς οδικούς άξονες, είτε αυτοί ήταν
ιδιωτικοί είτε δηµόσιοι. 

Ο κύριος Υπουργός, που µόλις πριν από λίγο κατέβηκε από το
Βήµα, είπε ότι από τη στιγµή που ο ιδιωτικός αυτοκινητόδροµος
µας διαβεβαίωνε ότι θα µείνει ο δρόµος ανοιχτός, εµείς υπακού-
σαµε σ’ αυτόν. Άρα δηλαδή, το κράτος εξυπηρετεί τα συµφέ-
ροντα των ιδιωτικών αυτοκινητοδρόµων. Μάλιστα, τόνισε το
εξής: Πώς θα κλείναµε το δρόµο και θα περιορίζαµε την οικονο-
µική δραστηριότητα; Σε προτεραιότητα η διασφάλιση της οικο-
νοµικής δραστηριότητας και όχι η προστασία της ανθρώπινης
ζωής!

Ακόµη, παρατηρήσαµε εγκλωβισµένους στην ιδιωτικοποιηµένη
επί ΣΥΡΙΖΑ της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ». Ακόµα και σήµερα υπάρχει κόσµος
που είναι εγκλωβισµένος στα σπίτια του, κόσµος που είναι χωρίς
ρεύµα πέντε µέρες µετά, γιατί ο υπό δηµόσιο έλεγχο ΔΕΔΔΗΕ
δεν έχει ως προτεραιότητα την αποκατάσταση του απαρχαιωµέ-
νου δικτύου, αλλά τη διασύνδεση των ΑΠΕ και την «πράσινη» µε-
τάβαση. 

Η «συγγνώµη» της Κυβέρνησης είναι υποκριτική, όπως και τα
κροκοδείλια δάκρυα των άλλων κοµµάτων, ιδιαίτερα του ΣΥΡΙΖΑ
και του ΚΙΝΑΛ, που εντοπίζουν το πρόβληµα και εστιάζουν µόνο
στην ανεπάρκεια της διαχείρισης της Κυβέρνησης ή µεµονωµέ-
νων Υπουργών.

Όµως, αυτή η κριτική περί ανεπάρκειας σχεδιασµού δεν απαν-
τάει στο ερώτηµα, γιατί τόσες δεκαετίες -και µε όλες τις κυβερ-
νήσεις- µετά από σεισµούς, µετά από φωτιές, από πληµµύρες ή
από χιονιάδες καταστρέφονται οι κόποι µιας ζωής του λαού, θρη-
νούµε νεκρούς; Γιατί είναι ένα διαχρονικά και προδιαγεγραµµένο
έγκληµα. Η αιτία του είναι το σύστηµα, είναι συνολικά το αστικό
κράτος, το οποίο στο όνοµα της θωράκισης της καπιταλιστικής
κερδοφορίας, θυσιάζει την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών.
Δεν είναι το επιτελικό κράτος. Είναι το αστικό κράτος, που είναι
επιτελικά ικανό και πολύ ισχυρό για να στηρίξει τους επιχειρη-
µατικούς οµίλους µε κάθε τρόπο, για να δροµολογήσει µια ολο-
µέτωπη επίθεση ενάντια στα εργατικά και λαϊκά δικαιώµατα, για
να θωρακίσει τα συµφέροντα της άρχουσας τάξης και του κεφα-
λαίου µέσα από τις δυνάµεις καταστολής, τη βία και την τροµο-
κρατία. Την ίδια ώρα, όµως, είναι επιλεκτικά ανίκανο και ανίσχυρο
να ικανοποιήσει λαϊκές ανάγκες στην παιδεία, στην υγεία, να αν-

τιµετωπίσει την ενεργειακή φτώχεια, είναι επιλεκτικά ανίκανο να
προστατεύσει τη ζωή του λαού είτε από φυσικές καταστροφές,
είτε από την πανδηµία, µια πανδηµία η οποία καλπάζει και εσείς
κάνετε αντιπαράθεση πάνω στους νεκρούς.

Έχουµε, βεβαίως, την εγκληµατική διαχείριση της Κυβέρνη-
σης όσον αφορά την πανδηµία, που έχει µετατρέψει τα νοσοκο-
µεία σε νοσοκοµεία «µιας νόσου», µε τεράστιες ελλείψεις σε
υποδοµές, κυρίως σε ΜΕΘ, αλλά και ιδιαίτερα σε ανθρώπινο δυ-
ναµικό, µε εντατικοποίηση των υγειονοµικών και µε σχεδόν ανύ-
παρκτη πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Και την ίδια ώρα ο
ιδιωτικός τοµέας υγείας αυξάνει τον τζίρο και τα κέρδη του. 

Αυτή η εικόνα δεν είναι των τελευταίων χρόνων. Είναι µια δια-
χρονική εικόνα. Και η αιτία είναι η εµπορευµατοποίηση της υ-
γείας, είναι η συνύπαρξη του δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα που
οδηγεί στο κλείσιµο των νοσοκοµείων που έκλεισαν όλες οι προ-
ηγούµενες κυβερνήσεις, που οδηγεί στην επίθεση των δικαιωµά-
των των υγειονοµικών. Πρόκειται για µία κοινή στρατηγική
επιλογή. Γι’ αυτό ακριβώς τον λόγο µε την πανδηµία κατέρρευ-
σαν τα συστήµατα υγείας πολύ ανεπτυγµένων και πολύ ισχυρών
καπιταλιστικών οικονοµιών. 

Όλοι σας -από θέση Κυβέρνησης, αλλά και Αντιπολίτευσης-
υπηρετείτε αυτή την πολιτική. Γι’ αυτό, άλλωστε, από την πρώτη
στιγµή της πανδηµίας το ΚΚΕ είχε τονίσει ότι ο λαός πρέπει να
πάρει την υπόθεση της προστασίας της δηµόσιας υγείας στα
χέρια του, όταν τα άλλα κόµµατα λέγατε, «θα λογαριαστούµε
µετά την πανδηµία» ή προτείνατε Υπουργούς Υγείας κοινής απο-
δοχής και βάζατε πλάτη στην υλοποίηση της κυβερνητικής πολι-
τικής. 

Και την ίδια στιγµή η ακρίβεια κατατρώει το πενιχρό εισόδηµα
του λαού, που το έχουν τσακίσει οι αντεργατικοί σας νόµοι, τους
οποίους όλα τα κόµµατα ψηφίσατε, που το έχουν τσακίσει οι
ασφαλιστικές ανατροπές, οι οποίες έχουν οδηγήσει στη µείωση
των συντάξεων, σε συντάξεις πείνας, οι πολιτικές της εµπορευ-
µατοποίησης της υγείας και της παιδείας που υλοποιήσατε, οι
πολιτικές των φοροεπιδροµών απέναντι στο λαό. 

Οι αιτίες της ακρίβειας, βεβαίως, είναι κοινές. Αποτελεί «παιδί»
του συστήµατος που υπερασπίζεστε. 

Είναι η πολιτική απελευθέρωσης της αγοράς ηλεκτρικής ενέρ-
γειας και η ενεργειακή µετάβαση στην «πράσινη» ενέργεια, όπου
δώσατε τεράστια κίνητρα στα αρπακτικά των ΑΠΕ µε αποτέλε-
σµα πολύ ακριβό ρεύµα, όπου προχωρήσατε στη λογική της
απολιγνιτοποίησης και µετατρέψατε το εισαγόµενο φυσικό αέριο
ως µεταβατικό καύσιµο, είναι τα τέλη ρύπου για να καταστήσουν
πολύ ακριβή την ενέργεια από λιγνίτη, είναι το χρηµατιστήριο
ενέργειας που οδηγούν σε αυτή την ακρίβεια. Είναι, επίσης, η
πολιτική των ιδιωτικοποιήσεων, που µε συνέπεια Νέα Δηµοκρα-
τία, ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ υλοποιήσατε, που οδηγεί σ’ αυτή την ακρί-
βεια.

Ο ΣΥΡΙΖΑ για παράδειγµα προχώρησε στην πλήρη παράδοση
του ΟΛΠ στην «COSCO» µε υπογραφή µάλιστα του κ. Βαρου-
φάκη τότε, για να µην ξεχνιόµαστε. Προχώρησε στην ιδιωτικο-
ποίηση του ΟΛΘ, του Οργανισµού Λιµένα Θεσσαλονίκης. Προ-
χώρησε την ιδιωτικοποίηση στα περιφερειακά αεροδρόµια, όπως
και στο Ελληνικό, τον ΑΔΜΗΕ, αλλά και το Νεώριο της Σύρου.
Είναι η στήριξη µε κάθε τρόπο των αναγκών των επιχειρηµατικών
οµίλων. Η ρευστότητα της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, για
να έχουν φθηνό χρήµα οι επιχειρήσεις να προχωρήσουν στα
επενδυτικά τους σχέδια, έχει οδηγήσει σε έναν πληθωρισµό δυ-
σβάσταχτο για τον λαό που κατατρώει το λαϊκό εισόδηµα. Έτσι
λοιπόν το φάρµακο για τους επιχειρηµατικούς οµίλους µετατρέ-
πεται σε φαρµάκι για τον λαό. Είναι αιτία η καταστροφή ή η µη
αξιοποίηση πλουτοπαραγωγικών πηγών, γιατί δεν διασφαλίζει
για τους επιχειρηµατικούς οµίλους η αξιοποίησή τους υψηλά πο-
σοστά κερδοφορίας.

Η Κυβέρνηση καλλιεργεί αυταπάτες ότι η ανάπτυξη θα είναι
για όλους και ότι θα υπάρξει για όλους µέρισµα. Όµως ξεχνάει
ή συγκαλύπτει ότι για να έρθει αυτή η ανάπτυξη, υπήρξε µια ολο-
µέτωπη επίθεση απέναντι στους εργαζόµενους, που αξιοποιών-
τας τους µνηµονιακούς - αντεργατικούς νόµους που ψήφισαν
όλες οι κυβερνήσεις, ήρθατε να διαµορφώσετε έναν µηχανισµό
αναπαραγωγής µιας πολύ φθηνής εργατικής δύναµης χωρίς
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συλλογικά και συγκροτηµένα δικαιώµατα, εργασιακά, ασφαλι-
στικά, συνδικαλιστικά, για να θωρακίσετε την ανταγωνιστικότητα
των επιχειρηµατικών οµίλων. Είναι ενάντια αυτή η ανάπτυξη
στους αυτοαπασχολούµενους, στους εµπόρους και στους βιο-
τέχνες, γιατί συνθλίβονται από τον καπιταλιστικό ανταγωνισµό.
Είναι ενάντια αυτή η ανάπτυξη στους βιοπαλαιστές αγρότες οι
οποίοι τσακίζονται στις συµπληγάδες πέτρες, στον ανταγωνισµό
των επιχειρηµατικών οµίλων που τους προµηθεύουν ακριβά εφό-
δια και αγοράζουν για ένα κοµµάτι ψωµί -εάν το αγοράζουν- τα
αγροτικά εµπορεύµατα ως πρώτη ύλη για την επεξεργασία τους.
Και είναι ενάντια αυτή η καπιταλιστική ανάπτυξη στην ικανοποί-
ηση των λαϊκών αναγκών. Ο τουρισµός αποτελεί το πιο καθορι-
στικό παράδειγµα.

Πανηγυρίσατε όλα τα κόµµατα για το Ταµείο Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας της Ευρωπαϊκής Ένωσης γιατί -λέει- προ-
χώρησε σε κοινό δανεισµό η Ευρωπαϊκή Ένωση για πρώτη φορά
στα χρονικά, συγκαλύπτοντας ότι αυτό το Ταµείο Ανάπτυξης συ-
νοδεύεται υποχρεωτικά από ένα πανευρωπαϊκό µνηµόνιο σε
βάρος των δικαιωµάτων των εργαζόµενων και του λαού. Πανη-
γυρίζετε για το ΕΣΠΑ που µαζί µε το Ταµείο Ανάπτυξης θα προ-
χωρήσει την πράσινη και την ψηφιακή µετάβαση, δηλαδή τις
επιλογές του κεφαλαίου που δίνει εκατοντάδες δισεκατοµµύρια
ευρώ σε επενδυτές για επενδύσεις και υποδοµές, τα οποία θα
κληθούν να πληρώσουν οι λαοί της Ευρώπης.

Και είναι αυτή η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης που στην
προκρούστεια κλίνη του κόστους - οφέλους προχωράει σε υπο-
δοµές που εξυπηρετούν τις ανάγκες του κεφαλαίου και όχι του
λαού. Γι’ αυτό και οι συµβάσεις παραχώρησης -που υπηρετήσατε
όλες οι κυβερνήσεις- των αυτοκινητοδρόµων δεν περιελάµβαναν
αντιπληµµυρικά έργα, γιατί αύξαναν το κόστος. Γι’ αυτό ακριβώς
αυτές οι εταιρείες δεν είναι υποχρεωµένες να έχουν µηχανι-
σµούς και προσωπικό για συνθήκες κρίσεις, γιατί αυξάνουν το
κόστος. Αλλά και η κρατική ΕΡΓΟΣΕ προχωράει σε νέες σιδηρο-
δροµικές υποδοµές εγκλωβισµού και παγίδας µη εξόδου διαφυ-
γής για τον λαό, όπως για παράδειγµα στην περιοχή της Αιγιά-
λειας, γιατί αυξάνεται το κόστος κατασκευής. Άρα, λοιπόν, σε
πρώτη προτεραιότητα είναι το κόστος κατασκευής και όχι οι αν-
θρώπινες ανάγκες.

Γιατί είναι ο ίδιος ο χαρακτήρας της καπιταλιστικής επιχείρη-
σης όχι µόνο των ολιγαρχών, αλλά συνολικά της καπιταλιστικής
επιχείρησης, που αυξάνει την εκµετάλλευση του εργαζόµενου,
την εντατικοποίηση, µειώνει το κόστος για µέτρα υγιεινής και
ασφάλειας στη δουλειά. 

Και απ’ αυτή την άποψη κάνετε τα πάντα για να θωρακίσετε το
σύστηµα, γιατί φοβάστε την οργανωµένη ταξική πάλη. Δεν είναι
τυχαίος ο τρόπος καθορισµού του κατώτερου µισθού, που είναι
η εµβληµατική κίνηση του ΣΥΡΙΖΑ, µετά τα µνηµόνια της κυβέρ-
νησης, να αποδεχτεί το νόµο Βρούτση. Η κυβέρνηση να καθορί-
ζει τον µισθό και όχι η ταξική πάλη, γιατί θέλετε να φανεί ως
φιλοδώρηµα της εκάστοτε κυβέρνησης ο κατώτερος µισθός, να
χειραγωγήσει το εργατικό κίνηµα. Γι’ αυτό προχωρήσατε στην
καταστρατήγηση του δικαιώµατος της απεργίας -το δεύτερο εµ-
βληµατικό µέτρο- ως κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. Και η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας το ολοκλήρωσε µέσα από την προσπάθεια να
µετατρέψει τα συνδικάτα πλήρως ελεγχόµενα από το κράτος και
την εργοδοσία. 

Τσακώνεστε για τους ρυθµούς ανάπτυξης ή για το ποιον επιθε-
τικό προσδιορισµό θα δώσετε στην καπιταλιστική ανάπτυξη.
Όµως συγκαλύπτετε ότι αυτή η ανάπτυξη είναι βάρβαρη και άδικη
για τον λαό. Αποκορύφωµα της στρατηγικής σας σύµπλευσης
είναι η γεωστρατηγική αναβάθµιση της άρχουσας τάξης για να
πάρει η άρχουσα τάξη ένα κοµµάτι από το πλιάτσικο σε βάρος των
λαών της περιοχής. Εµπλέκετε όλο και περισσότερο τη χώρα µας
στα ευρωατλαντικά ιµπεριαλιστικά σχέδια. Την µετατρέπετε σε ορ-
µητήριο αλλά και ταυτόχρονα σε µαγνήτη επιβολής αντιποίνων. 

Η κριτική σας είναι άσφαιρη από τη στιγµή που έχετε αποδεχ-
θεί αυτές τις στρατηγικές επιλογές. Είναι µία αντιπαράθεση που
όσο και εάν οξύνεται, προσπαθεί να εγκλωβίσει τη λαϊκή δυσα-
ρέσκεια εντός των τειχών του συστήµατος. Γιατί είναι δοκιµα-
σµένες οι δυνάµεις και του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και του Κινήµατος Αλ-
λαγής και ως κυβέρνηση και ως Αντιπολίτευση. Αλλά από κοντά

είναι και άλλα κόµµατα, διάττοντες αστέρες, κόµµατα µιας χρή-
σης που καλλιεργούν αυταπάτες. Επαναφέρουν αιτήµατα δοκι-
µασµένα και χρεοκοπηµένα, όπως περί συµµετοχικότητας ή
συνεταιριστικότητας. 

Σήµερα όµως δεν µπορείτε να επικαλείστε τον ροµαντισµό των
πρώτων ουτοπικών σοσιαλιστών. Σήµερα ξέρετε και συνειδητά
καλλιεργείτε αυταπάτες. Γι’ αυτό είσαστε χρήσιµοι στο σύστηµα,
γιατί είναι χρήσιµες στο σύστηµα οι υπηρεσίες στην προσπάθεια
φθοράς των συνειδήσεων, αµφισβήτησης της ριζοσπαστικοποί-
ησης. Αλλά είναι απέλπιδα η προσπάθεια που κάνετε ότι µπο-
ρείτε µε αυτόν τον τρόπο να σταµατήσετε τον τροχό της ιστο-
ρίας. Εντός του συστήµατος, εντός του καπιταλισµού δεν µπορεί
να υπάρξει φιλολαϊκή διέξοδος προς όφελος του λαού που να
ικανοποιεί τόσο τις ανάγκες του κεφαλαίου όσο και του λαού. 

Η καπιταλιστική βαρβαρότητα ευθύνεται για τη διεύρυνση της
ψαλίδας ανάµεσα στις δυνατότητες και στο επίπεδο ικανοποί-
ησης των λαϊκών αναγκών, για τη διεύρυνση των κοινωνικών ανι-
σοτήτων. Ευθύνεται για τις κρίσεις, τη σήψη και διαφθορά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ο ΣΥΡΙΖΑ εµφανίζει την πρόταση δυσπιστίας ως τη µοναδική
λύση, ως διέξοδο σ’ αυτή την κατάσταση. Αυτή η πρόταση όµως
εγκλωβίζει τη λαϊκή αγανάκτηση και να παραµείνει απλά και µόνο
ο λαός ως παρατηρητής και να συµµετέχει µόνο στην αλλαγή
του µηχανοδηγού ενός τρένου που κινείται στις ράγες της καπι-
ταλιστικής βαρβαρότητας. Γιατί από σωτήρες έχουµε χορτάσει
και έχουν χρεοκοπήσει. Και οι αναµορφωτές του συστήµατος
µας τελείωσαν. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

Θυµηθείτε τι έλεγε ο ΣΥΡΙΖΑ το 2015, «Η Ευρώπη αλλάζει, η
ελπίδα έρχεται». Και τι ήρθε; Το τρίτο και το πιο βάρβαρο µνη-
µόνιο. Πριν από λίγο καιρό ο ΣΥΡΙΖΑ, το Κίνηµα Αλλαγής και το
ΜέΡΑ25 έλεγαν: «Ο κόσµος αλλάζει, η ελπίδα έρχεται» λόγω της
εκλογής του Μπάιντεν. Τώρα όµως η πραγµατικότητα είναι τε-
λείως διαφορετική.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ ολο-
κληρώστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω σε ένα
λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ πολύ.

Εµείς το λέµε καθαρά. Μόνο ο λαός µπορεί να σώσει τον λαό
µέσα από την έκφραση της αλληλεγγύης και την οργάνωση του
αγώνα για πλήρη αποκατάσταση από τις καταστροφές, για απο-
ζηµίωση στο 100% του συνόλου των ζηµιών, για έργα και υπο-
δοµές προστασίας του λαού. Γιατί η σηµερινή βαρβαρότητα δεν
είναι µονόδροµος. Την απάντηση θα την δώσουν αύριο το πρωί
στο Σύνταγµα οι εργαζόµενοι και η δηµοτική αρχή από την
Πάτρα, οι εργαζόµενοι της Αττικής, οι νέοι και οι νέες που θα πα-
λέψουν για µέτρα προστασίας της ανθρώπινης ζωής.

Το ΚΚΕ καταψηφίζει την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
όπως είχε κάνει και µε όλες τις προηγούµενες αντιλαϊκές κυβερ-
νήσεις. Καταψηφίζει την πολιτική που στον βωµό του καπιταλι-
στικού κέρδους θυσιάζει την ζωή, την υγεία, το εισόδηµα, τα
εργασιακά δικαιώµατα, συνολικά τις εργατικές και λαϊκές ανάγ-
κες. Αναδεικνύουµε ταυτόχρονα και τις ευθύνες όλων των άλλων
κοµµάτων, ιδιαίτερα του ΣΥΡΙΖΑ και του ΚΙΝΑΛ που συµφωνούν
µε αυτή την πολιτική και έχουν βάλει τη σφραγίδα τους είτε από
τη θέση της Κυβέρνησης είτε της Αντιπολίτευσης. 

Καλούµε τους εργαζόµενους, τους αυτοαπασχολούµενους,
τους επαγγελµατίες, τους βιοπαλαιστές αγρότες, τους νέους και
τις νέες των λαϊκών στρωµάτων να δώσουν τη δική τους µοµφή
µε τους αγώνες τους συνολικά στην αντιλαϊκή στρατηγική, στην
καπιταλιστική βαρβαρότητα. Τους καλούµε να συµπορευθούν µε
το ΚΚΕ για να γίνει η λαϊκή αγανάκτηση δύναµη πάλης και σύγ-
κρουσης µε τα συµφέροντα του κεφαλαίου και την Ευρωπαϊκή
Ένωση, µε το αστικό κράτος, για να γίνει δύναµη ανατροπής.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευ-

χαριστώ. 
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο

επί προσωπικού. Ειπώθηκε κάτι που είναι εντελώς αναληθές. Θα
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ήθελα τριάντα δευτερόλεπτα να εξηγήσω στον κ. Καραθανασό-
πουλο ότι, προφανώς χωρίς να το γνωρίζει, είπε ψέµατα. Έχω
τριάντα δευτερόλεπτα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, έχετε τον
λόγο.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε Καραθανασόπουλε, εκτός από τον εαυτό σας

εκπροσωπείτε και το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, το οποίο
εµείς σεβόµαστε πολύ βαθιά για τους αγώνες και τις θυσίες που
έχει δώσει στην πατρίδα µας. Θέλω λοιπόν να σας παρακαλέσω
να ανασκευάσετε. Η πρώτη σύµβαση µε την «COSCO» έχει υπο-
γραφεί στις 10 Αυγούστου του 2015. Ο κ. Βαρουφάκης παραιτή-
θηκε στις 6 Ιουλίου 2015 και εποµένως δεν έχει υπογράψει σε
καµµία περίπτωση την κατάπτυστη αυτή σύµβαση, η οποία -να
θυµίσω σε όσους µας ακούν- έναντι τιµήµατος πινακίου φακής,
κύριε Πρόεδρε, 368,8 εκατοµµυρίων ευρώ µεταβίβασε το 67%
του λιµανιού.

Εάν έχετε την καλοσύνη, πείτε το. Δεν πιστεύω ότι το κάνατε
από πρόθεση.

Ευχαριστώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα καταθέσουµε τη

σύµβαση στα Πρακτικά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εκ µέρους της Ελ-

ληνικής Λύσης τον λόγο έχει ο κ. Χήτας Κωνσταντίνος. Είναι ο
κατά προτεραιότητα οµιλητής. Υπήρχε µία ανοχή στους κατά
προτεραιότητα και διατηρήθηκε λίγο περισσότερο. Εν πάση πε-
ριπτώσει όσο µπορείτε να είστε εντός χρόνων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Θεοδωρικάκο, οι λογογράφοι σας είναι ντεφορµέ. Εσείς

το γράψατε; Τότε είστε εσείς ντεφορµέ. Δεν υπήρχε η λέξη συγ-
γνώµη µέσα στον λόγο σας. Ήταν τουλάχιστον προκλητικά τα
όσα είπατε. Ακόµα ο κόσµος έξω είναι στα κάγκελα. 

Πανηγυρίσατε και χειροκροτούσατε για τα 43 δισεκατοµµύρια
που µοιράσατε. Είναι δανεικά όµως, δεν το είπατε αυτό, ότι χρε-
ώσατε τα παιδιά µας και τα παιδιά των παιδιών µας µε 43 δισε-
κατοµµύρια. Και δεν µας είπατε, κύριε Θεοδωρικάκο, πώς προ-
έκυψε η ανάγκη να δώσετε 43 δισεκατοµµύρια µε το αχρείαστο
lockdown που κάνατε. Θα τα πούµε στη συνέχεια.

Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, κυβερνάτε δυόµισι χρόνια και
έχετε πετύχει πραγµατικά κάτι αµίµητο, δηλαδή να µας κάνετε
να πιστεύουµε ότι τελικά δεν ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ η χειρότερη κυβέρ-
νηση που πέρασε ποτέ από τη χώρα αυτή. Είχαµε την αίσθηση ή
τη βεβαιότητα ότι πραγµατικά ίσως να ήταν και η χειρότερη κυ-
βέρνηση. Σε αυτή την κούρσα ανικανότητας που έχετε επιδοθεί
πάτε να τους φτάσετε και να τους περάσετε, συγχαρητήρια!
Είναι ένας διαγωνισµός ανικανότητας! 

Εσείς, ξέρετε, νοµίζετε ότι, έχοντας υπό τον έλεγχό σας την
ενηµέρωση, ελέγχοντας απροκάλυπτα τα µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης µε τον πιο επαίσχυντο τρόπο, µη σεβόµενοι καθόλου τη
δουλειά των δηµοσιογράφων, και µε τα χρήµατα του λαού που
εσείς σκορπάτε στα µέσα ενηµέρωσης, θα καταφέρετε τελικά να
κοροϊδέψετε τους Έλληνες πολίτες.

Στα δυόµισι χρόνια, κύριοι Υπουργοί και κύριοι συνάδελφοι
της Νέας Δηµοκρατίας, που έχετε το τιµόνι της χώρας στα χέρια
σας η χώρα ζει έναν Αρµαγεδδώνα. Και εξηγούµαστε τι εννο-
ούµε: Φυσικές καταστροφές. Ήρθε η «Ελπίδα» για να µας δείξει
και να µας πει ότι µε εσάς στην Κυβέρνηση η χώρα αυτή δεν έχει
καµµία ελπίδα. Ήρθε η «Ελπίδα», µια δυνατή χιονόπτωση, µάλι-
στα, για την οποία προειδοποίησαν όλοι οι µετεωρολόγοι εβδο-
µάδες πριν, ήρθε αυτή η χιονόπτωση για να γελοιοποιήσει αυτό
που εσείς βαφτίσατε επιτελικό κράτος και που τελικά αποδεί-
χτηκε ότι δεν είναι τίποτα παραπάνω από ένας µηχανισµός του
«γαλάζιου στρατού», ο οποίος µηχανισµός βρίσκεται σε πλήρη
αποσύνθεση. 

Γελοιοποιηθήκατε και δεν ξέρετε σε ποιον να ρίξετε την ευ-
θύνη. Γιατί όπου και να γυρίσετε, δεξιά και αριστερά, είναι όλοι
δικοί σας, φυτεµένοι δικοί σας. Πού να τη ρίξετε; Όπου και να
γυρίσετε το κεφάλι, δικό σας άνθρωπο θα βρείτε. Βρήκατε τη
σύγχρονη Ιφιγένεια, τον Πατούλη. Τα ρίξατε όλα στον Πατούλη
και νοµίζετε ότι µε έναν Πατούλη ξεχρεώσατε. Κούνια που σας
κούναγε!

Ξέρετε, σε µια χιονόπτωση το 2017 -είναι Πρακτικά και θα κα-
τατεθεί του νυν Πρωθυπουργού, θα ήθελα να είναι εδώ να του
φρεσκάρουµε τη µνήµη ως Ελληνική Λύση, αλλά έφυγε πριν από
λίγο- είχε γράψει ο κ. Μητσοτάκης το 2017: «Αδυνατώ να αντιλη-
φθώ τι σηµαίνει πολιτική ευθύνη δίχως καµµία παραίτηση. Η ευ-
θύνη πρέπει να συνοδεύεται από πράξη, αλλιώς εξυπηρετεί µόνο
επικοινωνιακές σκοπιµότητες, όπως το σόου του Πρωθυπουργού
το βράδυ της µαύρης Δευτέρας» είχε γράψει στο Twitter ο κ. Μη-
τσοτάκης. Συγχαρητήρια, κύριε Μητσοτάκη! Τα ίδια λέµε εµείς
τώρα για εσάς. Τα ίδια ακριβώς, ένα επικοινωνιακό σόου είναι
και τίποτα παραπάνω.

Ή να θυµηθούµε την ανακοίνωση της Νέας Δηµοκρατίας στις
23-12-2017 που µιλούσε για «µια προαναγγελθείσα κακοκαιρία,
η οποία αποδείχθηκε αρκετή για να ξεγυµνώσει το κράτος», «η
Κυβέρνηση ολιγώρησε» κ.λπ.. Αυτά λέγατε το 2017. Τα ίδια κά-
νετε και εσείς. 

Για αυτό ο κόσµος σας σιχάθηκε όλους, σας βαρέθηκε. Γι’
αυτό ο κόσµος, οι Έλληνες πολίτες, γυρνάνε την πλάτη στην πο-
λιτική. Γι’ αυτό βλέπεις µόνο αγανακτισµένους πολίτες εκεί έξω.
Γιατί είναι κατάντια. Είστε όλοι σας αναξιόπιστοι.

Στις πυρκαγιές περιµένουµε να φτάσει η φωτιά στο νερό για
να σβήσει στη θάλασσα. Στις έντονες βροχοπτώσεις βλέπουµε
παιδιά να ανεβαίνουν στα θρανία για να βγούνε από τα σχολεία,
βλέπουµε λεωφορεία του ΟΑΣΑ να γίνονται υποβρύχια και στα
χιόνια να εγκλωβίζονται χιλιάδες Έλληνες πολίτες. Είστε η από-
λυτοι θεατές σε κάθε φυσική καταστροφή! Δεν υπάρχει κράτος!

Ο Πρωθυπουργός είπε προχθές ότι µέσα σε τριάντα µήνες δύ-
σκολα λύνονται προβλήµατα δεκαετιών. Εγώ ξέρω ότι ο κ. Μη-
τσοτάκης είναι Βουλευτής από το 2004 και στις 7 του Μάρτη
κλείνει δεκαοκτώ χρόνια στη Βουλή. Δεν είναι κοµµάτι του πολι-
τικού συστήµατος του παρελθόντος, που δηµιούργησε αυτό το
κράτος το τέρας, το διαλυµένο, το οποίο εσείς δηµιουργήσατε;
Είναι άµοιρος ευθυνών;

Είναι δυνατόν να βγαίνει δική σας Βουλευτίνα -δεν είναι σή-
µερα εδώ- και να ζητάει να βγουν στους δρόµους ορδές αστυ-
νοµικών στην Αττική Οδό και να µοιράζουν πρόστιµα στους
Έλληνες πολίτες; «Ορδές», που έχει µια κακή έννοια η λέξη
ορδή, σηµαίνει άτακτο πλήθος που καταστρέφει και λεηλατεί.
Δεν ντρέπεστε λιγάκι να βγαίνετε να ζητάτε και τα ρέστα να επι-
βληθούν και πρόστιµα στους Έλληνες πολίτες; 

Να µιλήσουµε και λίγο για τη µεταγραφή αεροδροµίου που κά-
νατε, τον κ. Στυλιανίδη. Δεν µας έφταναν οι δικοί µας, φέρνετε
και από αλλού τώρα. «Παλτό» βγήκε ο κ. Στυλιανίδης. Δεν βγήκε
ο παικταράς που φέρατε. Είναι Υπουργός εκ µεταγραφής, προ-
σωπική επιλογή του Πρωθυπουργού, ο οποίος δεν ξέρει πού πέ-
φτει η Οµόνοια και το Σύνταγµα. 

Είναι δυνατόν να βγαίνουν δικοί σας Υπουργοί, ο Υπουργός
Ενέργειας, ο κ. Σκρέκας, και να λέει διακόσιες χιλιάδες σπίτια
έµειναν χωρίς ρεύµα; Πού είναι ο κρατικός µηχανισµός, πού είναι
το κράτος, πού είναι η πολιτεία; Τίποτα! 

Το µόνο που ξέρετε είναι να χαρτζιλικώνετε, είναι να δίνετε
λεφτά, είναι να µοιράζετε λεφτά που δεν είναι δικά σας. Πάρε
δύο χιλιάρικα εσύ, πάρε 1000 ευρώ εσύ, πάρε 100 ευρώ εσύ,
πάρε 150 ευρώ εσύ, πάρε 10GB. Αυτά κάνετε.

Η χώρα ζει µε δανεικά, κύριε Θεοδωρικάκο. Έχετε φορτώσει
τη χώρα µας 43 δισεκατοµµύρια χρέη µέσα στην πανδηµία. Πα-
νηγυρίζετε που παίρνετε δάνεια. Έφτασε ο χρέος της χώρας στα
400 δισεκατοµµύρια, το καταλαβαίνετε; Υποθηκεύετε το µέλλον
των παιδιών µας! Είναι µια χώρα η οποία έχει ξεπουλήσει λιµάνια,
αεροδρόµια, τρένα, ρεύµα, τηλεπικοινωνίες, παραλίες, εθνικές
οδούς, τα πάντα!

Κύριε Υπουργέ Αγροτικής Ανάπτυξης, δεν έχετε καµµία πολι-
τική για τη δηµιουργία και παραγωγή πλούτου, καµµία πολιτική
για τον πρωτογενή τοµέα, για τον οποίο έχει µαλλιάσει η γλώσσα
µας. Η Κυβέρνηση δίνει την εντύπωση ότι µόνο εξυπηρετεί κά-
ποια µεγάλα συµφέροντα. 

Η ανεργία παραµένει σε δυσθεώρητα επίπεδα. Η Ελλάδα είναι
πρωταθλήτρια Ευρώπης στην ανεργία στους νέους κάτω από
των είκοσι πέντε ετών µε 39,1% σύµφωνα µε τη EUROSTAT τον
Νοέµβριο του 2021, όχι σύµφωνα µε την Ελληνική Λύση. Τα βλέ-
πετε αυτά, που έρχεστε και πανηγυρίζετε εδώ µέσα αντί να σκύ-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ξ’ - 28 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2022 5775



ψετε το κεφάλι και να ζητήσετε µια συγγνώµη από τον κόσµο εκεί
έξω; Αυτά κάνετε.

Έχετε ρηµάξει τον κόσµο στους φόρους. Ο προϋπολογισµός
στηρίζεται στον ΦΠΑ, στους έµµεσους φόρους, στη φορολό-
γηση των µισθωτών. Η Ελβετία έχει ΦΠΑ 7,7% και η Ελλάδα έχει
24%. Συγγνώµη που θέλουµε να συγκρινόµαστε µε την Ελβετία
και όχι µε την Ουγκάντα, που θέλετε εσείς. Εµείς θέλουµε να
συγκρινόµαστε µε την Ελβετία, που έχει 7,7%. Μέσα στο 2022
έχουν προγραµµατιστεί εφτά χιλιάδες εκατόν ογδόντα ένας πλει-
στηριασµοί. Τα λέτε αυτά στον κόσµο έξω που υποφέρει. Το πε-
ρίφηµο καλάθι της νοικοκυράς έχει τρυπήσει, δεν θα βρεις ούτε
αγγούρι ούτε αυγό εκεί µέσα, τίποτα! Και οι Υπουργοί σας πάνε
στο σουπερµάρκετ και βγάζουν selfie, και αυταρέσκονται, και το
απολαµβάνουν κιόλας µε θράσος πολιτικό και ανθρώπινο µπρο-
στά στους Έλληνες πολίτες που πεινάνε.

Ο πληθωρισµός έκλεισε στο 5,1%. Είναι ρεκόρ δεκαετίας.
Ούτε επί µνηµονίων δεν είχαµε τέτοια νούµερα. Και έχετε το θρά-
σος να έρχεστε εδώ µέσα και να λέτε τι καλά που τα κάνετε!

Στην ενεργειακή κρίση η Ελλάδα είναι στις πρώτες θέσεις στην
Ευρώπη στο κόστος ενέργειας. Οι λογαριασµοί προκαλούν σοκ
και εγκεφαλικά στον κόσµο. Και φυσικά για όλα φταίνε οι εξωτε-
ρικοί παράγοντες. Εσείς κάνετε τα αγάλµατα. Δεν φταίει κανείς,
φταίνε οι έξω. Κλείσατε τους λιγνίτες, εγκληµατείτε -φωνάζουµε
από πότε;- και προχωράτε σε µία βίαιη απολιγνιτοποίηση της
χώρας.

Έχουµε τα ακριβότερα καύσιµα στην Ευρώπη µετά τη Σκανδι-
ναβία και την Ολλανδία. Ο κατώτατος µισθός στην Ελλάδα στα
650 ευρώ, στην Κύπρο 900, στη Γερµανία, στη Γαλλία, στην Ολ-
λανδία, στην Ιταλία 1.700, στην Ισπανία 1.000 ευρώ και εµείς 650!

Πάµε στην πανδηµία. Με αχρείαστα lockdown διαλύσατε την
οικονοµία. Χρεώσατε περισσότερο τη χώρα µας και καταστρέ-
ψατε τον τοµέα της εστίασης. Έχετε διχάσει την κοινωνία, τους
ανθρώπους, που δεν µπορέσατε να τους πείσετε είτε µε αναστο-
λές, είτε µε κοινωνική αποµόνωση, είτε µε αποκλεισµούς, είτε µε
πρόστιµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

Αντί να µιλήσετε µε ειλικρίνεια στον κόσµο και να τους εξηγή-
σετε, τον βάλατε να πλένει τα χεράκια και φέρεστε στους Έλλη-
νες σαν να είναι νήπια.

Χάνουµε κάθε µέρα εκατό µε εκατόν δέκα ανθρώπους. Είµα-
στε στην κορυφή της Ευρώπης. Στην Ελλάδα χάνουµε έντεκα αν-
θρώπους ανά εκατοµµύριο, στη Γερµανία δύο, στη Γαλλία έξι.
Γιατί; Γιατί; Μιλάµε για ανθρώπινες ζωές. 

Έχετε αποψιλώσει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Επτάµισι χιλιά-
δες υγειονοµικοί εκδικητικά παραµένουν σε αναστολή εργασίας.

Τι να πω για τα εθνικά θέµατα; Πού να σας πιάσουµε και πού
να σας αφήσουµε; Πού να σας πιάσουµε; Τα έργα και οι ηµέρες
σας είναι αυτά. Έργα και ηµέρες Νέας Δηµοκρατίας. Με το σκο-
πιανό εξαπατήσατε τους Έλληνες πολίτες. Μιλούσατε προεκλο-
γικά για προδοσίες και βγάζατε selfie στα συλλαλητήρια και µετά
κάνατε λόγο για µια εθνικά συµφέρουσα συµφωνία.

Υπογράψατε µειωµένη ΑΟΖ µε την Αίγυπτο, µειωµένη ΑΟΖ µε
την Ιταλία, µειωµένη επήρεια για τα νησιά µας. Πρώτη φορά στα
χρονικά αρνείστε τις εξορύξεις φυσικού αερίου και υδρογοναν-
θράκων, αρνείστε να αξιοποιήσουµε την περιουσία της Ελλάδος,
όχι τη δική σας. Επιµένετε να πάει η Ελλάδα στη Χάγη για την
Τουρκία. Δώσατε γη και ύδωρ στους Αµερικανούς. Κάνατε επ’
αόριστον συµφωνία για πρώτη φορά. 

Έχουµε εγκλήµατα. Έχουµε το µεταναστευτικό. Έχετε µετα-
τρέψει την Ελλάδα σε ένα απέραντο hot spot. Λέτε ότι µειώσατε
τους µετανάστες τους παράνοµους στα νησιά και τους έχετε
σκορπίσει στην Ελλάδα, στην επικράτεια. Έχετε ισλαµοποιήσει
την Ελλάδα. Το 13% των ενηλίκων πρακτικά που ζουν στην Ελ-
λάδα δεν έχουν την εθνικότητα της χώρας µας. 

Το καταθέτουµε στα Πρακτικά. Το λέει η EUROSTAT. Είναι
στοιχεία του Γενάρη του 2020. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Χήτας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Ότι αλλοιώνεται ο πληθυσµός της
χώρας, ότι αν συνεχίσουµε έτσι, σε λίγα χρόνια θα έχουµε µια
Ελλάδα στην οποία οι Έλληνες θα είναι µειοψηφία. Θα σας γρά-
ψει η ιστορία. Θα σας γράψει η ιστορία ως αυτούς που αλλοί-
ωσαν τον πληθυσµό της χώρας και οδήγησαν την Ελλάδα σε µια
Ελλάδα χωρίς Έλληνες.

Όσον αφορά την ασφάλεια, κύριε Θεοδωρικάκο, πήρατε τα
κλειδιά της χώρας και µπήκατε σα σερίφηδες να φέρετε τον
νόµο και την τάξη. Έτσι είπατε, όπως λέγατε και βασιλεύει έξω
η ανοµία και η αταξία. Το έγκληµα κάνει πάρτι. Έχουµε δολοφο-
νίες µέρα µεσηµέρι στους δρόµους. Οι διαρρήκτες µπαινοβγαί-
νουν στα σπίτια και εσείς βγάζετε τους αστυνοµικούς, τους
έτοιµους αστυνοµικούς, να ψάχνουν πιστοποιητικά και να κόβουν
πρόστιµα για µάσκες. Φτιάξατε µέχρι και πανεπιστηµιακή Αστυ-
νοµία, τροµάρα σας, και στα πανεπιστήµια γίνεται µπάχαλο.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Αν καθίσουµε και απαριθµήσουµε
όλες τις αστοχίες σας και όλα τα δεινά που έχετε προκαλέσει,
θα µας πιάσει ξηµέρωµα. Έχετε σπάσει όλα τα αρνητικά ρεκόρ. 

Η Ελληνική Λύση µπήκε στη Βουλή για να προσφέρει, να προ-
σφέρει στις επόµενες γενιές και όχι να προετοιµαστεί η ίδια για
τις επόµενες εκλογές. Μπορεί οι δηµοσκόποι, οι φίλοι σας, να µη
θέλουν να µας βλέπουν, µπορεί τα µέσα ενηµέρωσης να µη θέ-
λουν να µας βλέπουν, αλλά ξέρετε πολύ καλά ότι η ελληνική κοι-
νωνία, οι Έλληνες πολίτες θέλουν να µας βλέπουν, γιατί ο
ελληνικός λαός θέλει ανθρώπους που νοιάζονται γι’ αυτόν. 

Σε όσα, λοιπόν, µας ακούσατε πήγατε καλά. Σας είπαµε για τα
Ραφάλ. Σας είπαµε για τις φρεγάτες Μπελαρά. Σας είπαµε για
την ελληνο - γαλλική συµφωνία. Σας είπαµε για το τείχος στον
Έβρο. Σας είπε ο κ. Βελόπουλος πριν από δύο χρόνια για τα
οκτώ κατασχεµένα τεθωρακισµένα στον Έβρο. Τα πήγατε. Σας
λέγαµε να αποθηκεύσετε πετρέλαιο, να προαγοράσετε πετρέ-
λαιο, να προαγοράσετε αέριο, όταν είχε 20 δολάρια το βαρέλι
και δεν το κάνατε. Αν µας είχατε ακούσει για τους λιγνίτες, θα ή-
µασταν καλύτερα τώρα. 

Πρώτοι ζητήσαµε εκλογές εµείς, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, στις 18
Δεκεµβρίου του 2021 µέσα από τη δήλωση του Κυριάκου Βελό-
πουλου, του Προέδρου της Ελληνικής Λύσης. Ζητήσαµε εκλογές
18 Δεκεµβρίου.

Όµως, προλαβαίνετε να κάνετε ένα καλό στη χώρα. Είπαµε
όλα όσα κάνατε τα καταστροφικά. Έχετε την ευκαιρία να κάνετε
πραγµατικά ένα πολύ µεγάλο καλό: Φύγετε και παραιτηθείτε. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Και εγώ ευχαριστώ
και τον κ. Χήτα. Γενικώς µέχρι σήµερα µε µια ελάχιστη παρέκ-
κλιση το ωράριο των οµιλιών τηρείται, ο χρόνος των οµιλιών τη-
ρείται. Θα ήταν ευχής έργον αυτό να συνεχιστεί. Πρέπει όλοι να
το επιτύχουµε, ώστε έτσι να µην αδικούµε τους συναδέλφους
που θα µιλήσουν τις τελευταίες ώρες ή την τελευταία µέρα. 

Τον λόγο έχει τώρα, ώστε να κλείσουν οι οµιλητές του κατά
προτεραιότητα κύκλου, η κ. Σακοράφα Σοφία, Αντιπρόεδρος της
Βουλής, εκ µέρους του κόµµατος ΜέΡΑ25.

Δεν βλέπω, βέβαια, συναδέλφους του ΚΙΝΑΛ αυτή τη στιγµή,
αλλά δεν θα πω κάτι το οποίο σηκώνει αντίρρηση. 

Συµφωνώ µε τον κ. Σκανδαλίδη που είπε ότι το θέµα της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας που ήθελε να συνεδριάσει την ώρα που
εξελίσσεται η συζήτηση αυτή είναι στενάχωρο. Και για εµένα
είναι στενάχωρο ίσως για άλλους λόγους. 

Τελικώς, µε πληροφορούν προ ολίγου ότι υπεβλήθη αίτηµα για
συνεδρίαση εκτός ωραρίου διεξαγωγής της τριήµερης συζήτη-
σης. Αυτό είναι κάτι διαφορετικό. Μπορεί να γίνει. 

Όµως, η οριστική και µόνιµη λύση για το πώς θα µιλάει ο νέος
Αρχηγός του ΚΙΝΑΛ, ο κ. Ανδρουλάκης, που δεν είναι κοινοβου-
λευτικός, θα δοθεί στη Διάσκεψη των Προέδρων. Θα το συζητή-
σουµε και θα πάρουµε µια µόνιµη απόφαση. 

Όµως, ήθελα να καταλάβετε ότι αυτό δεν αδικούσε κανέναν.
Προστατεύει. Την Πέµπτη έχει µια επερώτηση σοβαρή το Κίνηµα
Αλλαγής προς πέντε Υπουργούς. Θα έρθουν τρεις Υπουργοί να
απαντήσουν. Φαντάζεστε την ίδια ώρα να είχαµε δώσει την αί-
θουσα της Γερουσίας σε µια Κοινοβουλευτική Οµάδα, της Νέας
Δηµοκρατίας ή του ΣΥΡΙΖΑ ή της Ελληνικής Λύσης να συνεδριά-
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ζει; Πρέπει να βρούµε ένα modus vivendi µε αυτή την κατάσταση,
το οποίο θα το κάνει η Διάσκεψη των Προέδρων. 

Και δεν είναι εξωθεσµικό αυτό που αποφάσισα και ζητώ συγ-
γνώµη από την κ. Σακοράφα. Ο Κανονισµός προβλέπει ότι οι
χώροι του Κοινοβουλίου διατίθενται µε αποφάσεις του Προ-
έδρου της Βουλής και παρά ταύτα οδηγώ το θέµα στη Διάσκεψη
για να δώσουµε µια µόνιµη λύση σ’ αυτό το ζήτηµα, το οποίο δεν
είναι συχνό. Δεν είναι συχνό να εκπροσωπείται ένα µεγάλο κόµµα
κοινοβουλευτικό από Αρχηγό, ο οποίος δεν είναι Βουλευτής.
Έχει επικεφαλής η Κοινοβουλευτική Οµάδα. Έχει όλα τα δικαιώ-
µατα. Θα συζητήσουµε. Θα δώσουµε µια µόνιµη λύση.

Είπα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι θα γίνει συνεδρίαση
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας εκτός ωραρίου της σηµερινής
µας συζήτησης και θα δώσουµε µια µόνιµη λύση σε αυτό το πρό-
βληµα, σ’ αυτό το ζήτηµα στη Διάσκεψη των Προέδρων. Όµως,
να µην το συνεχίσουµε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, θα µπορούσα να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε, κυρία Γιαννα-
κοπούλου, έχετε τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Επειδή πάντα
θέλουµε να είµαστε ακριβολόγοι, κύριε Πρόεδρε, εµείς δεν ζη-
τούµε να µιλήσει ο κ. Ανδρουλάκης, ζητούµε να γίνει συνεδρίαση
της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, όπως δικαιούµαστε, και να
µιλήσει, βεβαίως, ο Πρόεδρος της παράταξής µας, ο Νίκος Αν-
δρουλάκης. 

Θέλω να πιστεύω, όπως δεν σας άκουσα, ότι θα λυθεί το ζή-
τηµα και θα µπορέσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Έγινε νέο αίτηµα, το
οποίο γίνεται δεκτό. Είναι εκτός ωραρίου αυτών των συζητή-
σεων. Όµως θα το λύσουµε µονίµως στη Διάσκεψη των Προ-
έδρων. Αυτό είπα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Αυτό είναι
πάρα πολύ σηµαντικό. Δεν θέλουµε να δώσουµε µεγαλύτερη
έκταση σε όλο το φαινόµενο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Όχι, όχι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ελπίζουµε

στο µέλλον να µη µας εκπλήσσετε ξανά µε τέτοιες αποφάσεις
που παίρνετε µόνος σας και µ’ αυτόν τον τρόπο.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ο Κανονισµός µου

δίνει το δικαίωµα να παίρνω αυτές τις αποφάσεις µόνος µου και
εγώ το οδηγώ το θέµα, όπως σας είπα, στη Διάσκεψη για να το
λύσουµε µόνιµα. 

Κυρία Σακοράφα, ζητώ συγγνώµη. Έχετε το δεκάλεπτο ολότε-
λα δικό σας.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ (Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τη Μεταπολίτευση µέχρι
σήµερα έχουν κατατεθεί δέκα προτάσεις δυσπιστίας. 

Θυµίζω: 1988 Μητσοτάκης κατά Παπανδρέου για την εξωτε-
ρική πολιτική και την οικονοµία, 1989 Μητσοτάκης κατά Παπαν-
δρέου για τα σκάνδαλα, 1993 Παπανδρέου κατά Μητσοτάκη για
το µακεδονικό, 1996 Έβερτ κατά Παπανδρέου τον καιρό του
Ωνασείου, 1999 Καραµανλής κατά του Υπουργού Παιδείας Γε-
ράσιµου Αρσένη για την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, 2001 Κα-
ραµανλής κατά του Υπουργού Οικονοµίας Γιάννου Παπαντωνίου
για το Χρηµατιστήριο, 2005 Γιώργος Παπανδρέου κατά του
Υπουργού Οικονοµίας Γιώργου Αλογοσκούφη για την οικονοµική
πολιτική. Ο Πρωθυπουργός ζήτησε αµέσως ψήφο εµπιστοσύνης
και την πήρε. Συνεχίζω: 2007 Παπανδρέου κατά της κυβέρνησης
Καραµανλή για το άρθρο 16 του Συντάγµατος και τα ιδιωτικά πα-
νεπιστήµια, 2008 Παπανδρέου κατά της κυβέρνησης Καραµανλή
για το τότε ασφαλιστικό νοµοσχέδιο, 2013 Τσίπρας κατά της κυ-
βέρνησης Σαµαρά για το κλείσιµο της ΕΡΤ. 

Όλες χωρίς εξαίρεση απορρίφθηκαν. Η ιστορία µας, λοιπόν,
από µόνη της αποδεικνύει ότι οι σχετικές διατάξεις του Συντάγ-
µατος δεν έχουν ουσιαστική εφαρµογή. Απλώς χρησιµοποιούν-
ται για κινήσεις πολιτικής τακτικής και εκεί εξαντλούν και την
ύπαρξή τους. Αλλεπάλληλες, ατελέσφορες προτάσεις δυσπι-
στίας ο επόµενος στον προηγούµενο, ο προηγούµενος στον επό-

µενο και ούτω καθ’ εξής. 
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ) 
Σε µια τέτοια διαδικασία βρισκόµαστε σήµερα, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι. Η παταγώδης για µια φορά ακόµα αποτυχία της
Κυβέρνησης Μητσοτάκη δίνει την αφορµή για µια θεαµατική αν-
τιπολιτευτική κίνηση. Το θέαµα θα συγκαλύψει την απουσία εναλ-
λακτικής πολιτικής ή µήπως θα δεσµευτεί σήµερα η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση για αναστροφή της καταλήστευσης της δηµόσιας
περιουσίας µέσω των ιδιωτικοποιήσεων; Μήπως θα δηλώσει σή-
µερα στην κατάσταση που βρίσκεται η χώρα και η κοινωνία ότι
θα «ανακρούσει πρύµνα» και είναι αποφασισµένη να µην υποτάσ-
σονται τα πάντα στα συµφέροντα της παρασιτικής ολιγαρχίας
και των ισχυρών της διεθνούς σκηνής;

Μήπως θα δηλώσετε –ο ΣΥΡΙΖΑ- ότι µετά τη λήξη της τωρινής
σύµβασης µε την Αττική Οδό οι εθνικές οδοί θα επανέλθουν στον
δηµόσιο έλεγχο; Μήπως θα δηλώσετε σήµερα ότι καταδικάζετε
την πώληση του ΟΣΕ, τον σκόπιµο κατακερµατισµό της ΔΕΗ, την
ιδιωτικοποίηση των αεροδροµίων, των λιµανιών, τις παραχωρή-
σεις του εθνικού δικτύου οδικών µεταφορών; Μήπως είστε έτοι-
µοι –ο ΣΥΡΙΖΑ- να ξεστοµίσετε κανένα «mea culpa»; Όχι!

Καµµία εναλλακτική, λοιπόν, καµµία διέξοδος! Μία προσοµοί-
ωση πολιτικής µάχης, χωρίς πυροµαχικά, µε ψεύτικα όπλα στα
χαρακώµατα της εξουσίας. Θα παρακολουθήσουµε το ίδιο κα-
κόγουστο παιχνίδι, µια τριήµερη αδιέξοδη συζήτηση που θα
εξαντλείται στα γνωστά δήθεν επιχειρήµατα, «εσείς κάνατε
αυτό», «ναι, αλλά εσείς κάνατε το άλλο».

Όµως, κύριοι συνάδελφοι, αυτή η ψευτοαντιπαράθεση δεν εν-
διαφέρει κανέναν, κανέναν εκτός από εσάς, τους νοµείς της
εξουσίας και ίσως και από τον κόσµο µόνο αυτούς που έχουν πε-
ριορίσει τους εαυτούς τους στον ρόλο του φανατικού οπαδού.

Αντίθετα, όλος αυτός ο φόρτος της πολιτικής ρητορείας απο-
δεικνύει ένα µόνο πράγµα, ότι όσο εσείς αυτοεπιβεβαιώνεστε
στην αντιπαλότητά σας η χώρα βαδίζει διαρκώς προς το χειρό-
τερο. Από την αντιπαράθεσή σας κερδίζει µόνο έναν διαρκή κα-
τήφορο και τις συνέπειες τις πληρώνει ο ελληνικός λαός κάθε
µέρα όλο και περισσότερο.

Το πρόβληµα δεν είναι, βέβαια, ο τρόπος ή η αποτελεσµατικό-
τητα της κυβερνητικής διαχείρισης. Το πραγµατικό πρόβληµα
για τη χώρα είναι η πολιτική που εφαρµόζετε και εκεί ο ΣΥΡΙΖΑ
δεν προβάλλει καµµία ουσιαστική ή ριζική διαφοροποίηση.

Επειδή, λοιπόν, το πραγµατικό πρόβληµα της χώρας δεν είναι
η διαχείριση, αλλά ο προσανατολισµός της πολιτικής, η πρόταση
δυσπιστίας που καταθέσατε αντανακλάται και σε εσάς. Κάνατε
πρόταση δυσπιστίας ή µοµφής, όπως τη λέτε και κατά του εαυ-
τού σας.

Εξάλλου, δεν φαντάζοµαι να ελπίζει κανείς ότι θα υποχωρήσει
η ασφυκτική κοµµατική πειθαρχία ή ο αυτοσκοπός της κατοχής
της εξουσίας και ότι θα υπάρξει ρήγµα στην κυβερνητική πλει-
οψηφία. Το ξέρετε όλοι ότι αυτό αποκλείεται. Αυτή η Κυβέρνηση
έχει εξαπολύσει ένα νοµοθετικό -και όχι µόνο- πόλεµο κατά της
κοινωνίας, νόµοι που µε βάση είτε σκοπιµότητες εξυπηρετήσεων
είτε ιδεοληψίες είτε και τα δύο διαλύουν υγεία, παιδεία, εργασία,
περιβάλλον, δικαιώµατα. Τίποτα δεν µένει όρθιο. Και όλα αυτά
ψηφίζονται σαν να συµφωνούν όλοι µε όλα. Αυτό είναι απλώς
διαστρέβλωση της κοινοβουλευτικής λειτουργίας, γιατί η Αντι-
πολίτευση γίνεται ένα απλό εργαλείο για νόµους που κατασκευά-
ζονται εν κρυπτώ και παραβύστω από µία κλειστή, µικρή οµάδα
ανεξέλεγκτης εξουσίας που λειτουργεί ουσιαστικά χωρίς καµµία
δηµοκρατική νοµιµοποίηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο περιορισµένος χρόνος της
παρέµβασής µου δεν µου επιτρέπει να απαριθµήσω ούτε καν τα
πιο προκλητικά από αυτά που έχει ψηφίσει η κυβερνητική πλει-
οψηφία σε αυτήν εδώ τη Βουλή, όχι µόνον ερήµην της κοινωνίας,
αλλά και εναντίον αυτής και µε απόλυτη περιφρόνηση του κοινού
αισθήµατος.

Δεν µπορώ, όµως, να µην αναφερθώ στο θέµα της πανδηµίας,
ακριβώς γιατί αποτελεί ακραία έκφραση του τρόπου που αντι-
λαµβάνεστε την άσκηση της κυβερνητικής εξουσίας, µια πολιτική
που είναι αλλοπρόσαλλη και επιδεικτικά προκλητική.

Να θυµηθούµε τους αριθµούς για τις κλίνες ΜΕΘ που ανακοι-
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νώσατε ότι δήθεν εξασφαλίσατε τον πρώτο χρόνο. Για πάνω από
χίλιες τριακόσιες µιλούσατε ακόµα και από αυτό εδώ, αυτό το
Βήµα της Βουλής. Μετά ήρθε η πραγµατικότητα, µε λιγότερους
από τους µισούς διασωληνωµένους το σύστηµα είχε φρακάρει,
θύµατα του ιού κατέληγαν πρόχειρα διασωληνωµένοι ή και χωρίς
καν αυτό στην αναµονή. Όταν ήρθε η ώρα των εκατό νεκρών την
ηµέρα, προσπαθήσατε να µας πείσετε ότι δεν υπάρχουν µελέτες
που να αποδεικνύουν ότι η περίθαλψη εκτός ΜΕΘ είναι ελλιπής
και στο τέλος, αφού η κοινωνία δεν εθιζόταν στον καθηµερινό
αριθµό των νεκρών, ήρθε η επικοινωνιακή ύβρις.

Πράγµατι, ύβρις προς την ανθρώπινη ζωή και προς την κοινω-
νία ότι δεν έχει συµµετοχή η Κυβέρνηση, αλλά είναι ευθύνη των
γιατρών να διαλέξουν ποιος θα ζήσει, ότι ακόµα και αν χάνονται
ανθρώπινες ζωές που θα µπορούσαν να σωθούν, η Κυβέρνηση
που είναι εναντίον της πολυτέλειας ούτε ήθελε ούτε µπορούσε
να ενισχύσει το ΕΣΥ για να αντιµετωπίσει αυτή την κατάσταση.
Και τα non paper του δηµοσίου κυβερνητικού λόγου ότι εν πάση
περιπτώσει, όσες ΜΕΘ και να είχαµε φτιάξει δεν θα έφταναν,
αυτή είναι η κυβερνητική απάντηση στους άδικους και αδόκη-
τους θανάτους. Η φράση «αν µπορώ να σώσω ακόµα και µια ζωή,
πρέπει να το κάνω» είναι µόνο για τις σχολικές αίθουσες στη δική
σας Ελλάδα!

Τώρα, αν µιλήσω για προκλητική και αδιανόητη αναλγησία της
κυβερνητικής εξουσίας, θα µε κατηγορήσετε αµέσως για λαϊκι-
σµό. Πίσω από τους µεγάλους τίτλους, πίσω από το περίφηµο
επιτελικό κράτος υπάρχει µόνο ανεπάρκεια, αποτυχία, αλαζονεία
και επικοινωνία.

Όµως, η Ελλάδα δεν αντέχει άλλο επιτελικό κράτος, κύριε
Πρωθυπουργέ. Το είδαµε και στις φωτιές, µεγαλούργησε, όµως
και τις προηγούµενες µέρες.

Και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το αποκορύφωµα της επι-
τελικότητας του κράτους σας ήταν µόλις προχθές -µόλις προχ-
θές!- ο διανοµέας που ρύθµιζε µέσα στα χιόνια την κυκλοφορία
στην κεντρική λεωφόρο και το Πολεµικό Ναυτικό -αν είναι δυνα-
τόν!- που φτυάριζε τον πάγο στην Αττική Οδό.

Ο µόνος τοµέας επιτυχίας για το επιτελικό σας κράτος είναι
τα κυβερνητικά deals, εγχώρια και διεθνή. Εξάλλου, η όλη πολι-
τεία της Κυβέρνησης δείχνει ότι αυτή είναι η προτεραιότητά σας
και αυτό µόνο σας ενδιαφέρει. Γι’ αυτό επιδιώξατε και γι’ αυτό
κατέχετε και απολαµβάνετε την εξουσία. Και όλος ο κόσµος κα-
ταλαβαίνει ότι για να διασώσετε τον σκληρό πυρήνα του συστή-
µατος εξουσίας σας είστε έτοιµοι ανά πάσα στιγµή να θυσιάσετε
και «Ιφιγένειες». Η αποτυχία σας έχει κόστος µεγάλο και δυστυ-
χώς, µακροπρόθεσµο.

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι αν ζούσε σήµερα ο Γιώργος Σου-
ρής, θα έλεγε ξανά και θα είχε ακόµα δίκιο ότι οι Έλληνες πολι-
τικοί έχουν µονίµως ως επάγγελµα τη σωτηρία της πατρίδας, γι’
αυτό και αποφεύγουν επιµελώς να τη σώσουν, γιατί µετά τη σω-
τηρία δεν θα έχουν επάγγελµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι καιροί είναι κρίσιµοι και η κοι-
νωνία ζει αυτές τις πολιτικές κυριολεκτικά στο πετσί της και τις
πληρώνει πολύ ακριβά. Εµείς πιστεύουµε ότι η κοινωνία πρέπει
να πάρει την κατάσταση στα χέρια της, επειδή τα συστήµατα
εξουσίας δεν παράγουν ούτε σωτήρες ούτε ηγέτες. Στην καλύ-
τερη περίπτωση, αν δεν υπήρχαν οι ιδιοτέλειες και τα συµφέ-
ροντα, µπορούν να παράγουν µόνο νοµείς της εξουσίας και
ανεπαρκείς διαχειριστές. Και στο κόµµα µας, το ΜέΡΑ25, αυτό
θεωρούµε ότι είναι ο λόγος και ο σκοπός της ύπαρξής µας, η
ανατροπή αυτής της κατάστασης, να βαδίσουµε δηλαδή µαζί µε
την κοινωνία και µέσα από αυτήν, χωρίς ηγεµονισµούς, για να
συµβάλουµε µε όσες δυνάµεις έχουµε και χωρίς ανέξοδες υπο-
σχέσεις στην αγωνιώδη µάχη για να µπει ένα τέλος σε αυτό τον
φαύλο κύκλο της αποτυχίας και η παταγώδης αποτυχία σας να
φέρει µια καινούργια αρχή, ένα άλλο µέλλον για τον τόπο και για
τους ανθρώπους του.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Τον λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Υπο-
θέσεων κ. Κωστής Χατζηδάκης.

Σας ενηµερώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η σηµερινή
συζήτηση θα ολοκληρωθεί µόλις ολοκληρωθεί ο τέταρτος κύ-
κλος, δηλαδή µέχρι την κ. Αγγελική Αδαµοπούλου –όσοι έχετε
κατάλογο- µέχρι και τον αριθµό τριάντα έξι και θα συνεχίσουµε
µε τον πέµπτο κύκλο αύριο το πρωί στις 9.00’.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ποτέ αυτή η Κυβέρνηση δεν ισχυρίστηκε ότι είναι
αλάνθαστη, πολύ περισσότερο στην αντιµετώπιση ορισµένων
φυσικών καταστροφών, συµπεριλαµβανοµένης, φυσικά, της τε-
λευταίας χιονοκαταιγίδας µε το όνοµα «Ελπίς». Μίλησε, άλλωστε,
ξεκάθαρα ο ίδιος ο Πρωθυπουργός.

Ούτως ή άλλως, οι συµπολίτες µας έχουν µάτια και βλέπουν,
βλέπουν και τη δική µας διαχείριση στον συγκεκριµένο τοµέα,
αλλά και τη δική σας, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ. Και θα µε
συγχωρήσετε που θα πω ότι η ίδια η πρόταση δυσπιστίας που
καταθέσατε υπενθυµίζει αυτόµατα τη διαχείρισή σας στο Μάτι
και στη Μάντρα µε τους εκατόν είκοσι τέσσερις νεκρούς. Και να
µη θέλαµε εµείς να το υπενθυµίσουµε, όλα αυτά δεν διαγράφον-
ται και προκύπτουν εντονότερα µπροστά µας µε τον ίδιο τον αλα-
ζονικό πολιτικό σας λόγο. 

Εµείς τουλάχιστον είχαµε το θάρρος να ζητήσουµε µία συγ-
γνώµη. Από τότε που συµµετέχω στα δηµόσια πράγµατα του
τόπου, δεν θυµάµαι να το έχει κάνει οποιοδήποτε άλλο ελληνικό
πολιτικό κόµµα, ούτε για το παρόν του ούτε για το παρελθόν. Κι
αν το κάνατε, θα ήταν ίσως ένα κέρδος για την Ελληνική Δηµο-
κρατία. 

Εκπέµπετε, όµως, τον ίδιο αλαζονικό λόγο και για το θέµα της
πανδηµίας. Βεβαίως υπάρχουν πάρα πολλά θύµατα από την παν-
δηµία. Κανείς δεν το αρνείται. Αλίµονο! Και ένας µόνο συµπολί-
της µας να έχανε τη ζωή του από τον κορωνοϊό, θα ήταν τραγικό.
Ωστόσο, είναι γνωστό, και τα στοιχεία το δείχνουν, ότι από την
αρχή της πανδηµίας ίσα µε σήµερα έχουµε κινηθεί µε αυξοµει-
ώσεις κοντά στον µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ποιοι, όµως, µας κάνουν κριτική; Εκείνοι που σχεδόν κατ’
επάγγελµα λένε από την αρχή της πανδηµίας ακριβώς το αντί-
θετο από αυτό που κάνει η Κυβέρνηση. Ανοίγουν τα σχολεία; «Να
κλείσουν τα σχολεία» είναι η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ. Κλείνουν τα
σχολεία; «Να ανοίξουν τα σχολεία» είναι η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ
και ούτω καθεξής. Και γι’ αυτό, άλλωστε, ειδικά στο θέµα της
πανδηµίας, για το οποίο και πάλι µας κουνάτε το δάχτυλο, η ίδια
η στάση σας τα τελευταία δύο χρόνια έχει λάβει, κατά την άποψή
µου, σχεδόν κωµικοτραγικά χαρακτηριστικά σε πάρα πολλές πε-
ριπτώσεις. 

Σήµερα, λοιπόν, µας ασκείτε πρόταση µοµφής. Υποθέτω πως
µας ασκείτε πρόταση µοµφής και για τη στάση µας στον Έβρο
και στο Αιγαίο απέναντι στην Τουρκία, για την πολυδιάστατη δι-
πλωµατία της Κυβέρνησης, για την αγορά των φρεγατών -δεν τις
ψηφίσατε, άλλωστε- και των νέων πολεµικών αεροπλάνων. Μας
κάνετε πρόταση µοµφής, διότι έχουµε ελέγξει το µεταναστευ-
τικό. Μας κάνετε πρόταση µοµφής, διότι έχουµε προχωρήσει µε
πολύ γρήγορους ρυθµούς στο ψηφιακό κράτος. Μας κάνετε
πρόταση µοµφής, διότι στην περίοδο της πανδηµίας έχουµε
δώσει πάνω από 40, 43 δισεκατοµµύρια ευρώ για την αντιµετώ-
πιση των συνεπειών της σε επιχειρήσεις, σε εργαζόµενους και
σε ανέργους. Πρόκειται για το µεγαλύτερο κοινωνικό πακέτο που
υπήρξε ποτέ στην Ελλάδα! Αν µπορείτε, αµφισβητείστε το!

Όµως, είµαι βέβαιος ότι και οι οµιλητές που θα ακολουθήσουν
θα µας κατηγορήσουν -είναι η µόνιµη «καραµέλα» σας άλλωστε,
το συνηθίσαµε- για την πολιτική που ασκούµε στο Υπουργείο Ερ-
γασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων. Ό,τι και να συµβαίνει, όποια
εξέλιξη και να υπάρχει, εσείς χρησιµοποιείτε την παλιά κασέτα
και µιλάτε συνεχώς για ανάλγητους και νεοφιλελεύθερους. Και
πριν µιλήσετε, ξέρουµε τι θα πείτε, ανεξαρτήτως των εξελίξεων.

Να σας υπενθυµίσω, λοιπόν, και στον τοµέα αυτόν για ποιους
λόγους µας κάνετε πρόταση µοµφής. Μας κάνετε προφανώς,
φαντάζοµαι, πρόταση µοµφής, επειδή το ποσοστό της ανεργίας
ήταν 17,2% το καλοκαίρι του 2019 και τώρα, τον Νοέµβριο, απ’
όπου είναι τα τελευταία επίσηµα στοιχεία, είχε πέσει τέσσερις
µονάδες και έχει πάει στο 13,3%. Γι’ αυτό µας κάνετε πρόταση
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µοµφής! 
Μας κάνετε προφανώς πρόταση µοµφής, επειδή το εισόδηµα

του εργαζόµενου που αµείβεται µε τον κατώτατο µισθό µετρη-
µένα, κάτι που έχω πει δύο, τρεις φορές από αυτό εδώ το Βήµα
και δεν το έχει αµφισβητήσει κανένας, χάρη στις φορολογικές
ρυθµίσεις της Κυβέρνησης, στη µείωση των ασφαλιστικών εισφο-
ρών και στη µικρή αύξηση 2% του κατώτατου µισθού έχει αυξη-
θεί από 305 έως 534 ευρώ ετησίως. Είναι µια αύξηση από 4%-
5,5% επί του κατώτατου µισθού. 

Μας κάνετε πρόταση µοµφής, επειδή ετοιµάζουµε µια νέα, ση-
µαντική αυτή τη φορά, αύξηση του κατώτατου µισθού µέχρι τον
Μάιο που θα τσαλακώσει ακόµη περισσότερο τη µονοπώληση
της κοινωνικής ευαισθησίας από τη δική σας πλευρά. Ξέρετε, η
πραγµατικότητα καµµιά φορά είναι πολύ σκληρή απέναντι στα
συνθήµατα. 

Μας κάνετε πρόταση µοµφής, επειδή µε την ψηφιακή κάρτα
εργασίας που προωθούµε και θα πάρει σάρκα και οστά τους επό-
µενους µήνες θα υπάρχει ένας ουσιαστικός και συνεχής έλεγχος
για την τήρηση του ωραρίου των εργαζοµένων, των υπερωριών
τους και τον σεβασµό των δικαιωµάτων τους µε σύγχρονο ψη-
φιακό και αντικειµενικό τρόπο. Ακόµα µια φορά η πραγµατικό-
τητα θα εκδικηθεί τα συνθήµατά σας.

Μας κάνετε πρόταση µοµφής, διότι αποδεδειγµένα ο ΟΑΕΔ
την τελευταία περίοδο βγάζει προγράµµατα ενεργητικών πολιτι-
κών απασχόλησης, προγράµµατα δηλαδή για απασχόληση ανέρ-
γων, που κινούνται µε τριπλάσιους ρυθµούς σε σχέση µε τη δική
σας περίοδο. Αποδείξτε το αντίθετο! Φαντάζοµαι ότι θα έχετε να
καταθέσετε, ως συνήθως, τετράγωνα επιχειρήµατα και στοιχεία
αδιάσειστα.

Μας κάνετε πρόταση µοµφής, επειδή φέραµε την ασφαλιστική
µεταρρύθµιση µε τους ατοµικούς κουµπαράδες για τη νέα γενιά,
όπως έχει κάνει η Δανία, η Ολλανδία, η Σουηδία, κυβερνήσεις τις
οποίες προφανώς εσείς θεωρείτε καθυστερηµένες και ανάλγη-
τες, και η οποία µας οδηγεί µε βάση την ευρωπαϊκή εµπειρία σε
επικουρικές συντάξεις για τους νέους µεγαλύτερες από 43%-
68%.

Μας κάνετε πρόταση µοµφής, επειδή πήραµε ένα εκατοµµύ-
ριο πενήντα εννέα χιλιάδες εκκρεµείς ασφαλιστικές υποθέσεις,
τις οποίες έχουµε αντιµετωπίσει στην πολύ µεγάλη πλειονότητά
τους, ενώ την ίδια στιγµή έχουµε πετύχει την τελευταία χρονιά
ρεκόρ όλων των εποχών στην έκδοση των συντάξεων. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Από εκατόν είκοσι τρεις χιλιάδες αποφάσεις το 2019 πήγαµε

στις εκατόν εξήντα µία χιλιάδες αποφάσεις το 2020 και στις δια-
κόσιες είκοσι πέντε χιλιάδες το 2021. Γι’ αυτό προφανώς µας κά-
νετε πρόταση µοµφής!

Μας κάνετε, επίσης, πρόταση µοµφής, επειδή µόνο το 2021
αυξήθηκαν τα κονδύλια για την κοινωνική προστασία. Το επίδοµα
στέγασης αυξήθηκε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 34%, το επί-
δοµα παιδιού 14% και τα αναπηρικά επιδόµατα 12%. 

Μας κάνετε πρόταση µοµφής, επειδή ετοιµαζόµαστε να κά-
νουµε πραγµατικότητα τον «Προσωπικό Βοηθό» για τους αναπή-
ρους, σύµφωνα µε την πρακτική των προηγµένων ευρωπαϊκών
κρατών και για την κάρτα αναπηρίας, πάγιο αίτηµα του αναπηρι-
κού κινήµατος στην Ελλάδα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μας κάνετε πρόταση µοµφής για τα 2.000 ευρώ επίδοµα για

κάθε παιδί που γεννιέται. Ήταν πρόταση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη από τότε που ήµασταν Αντιπολίτευση και την κάναµε πράξη
στους πρώτους µήνες διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μας κάνετε πρόταση µοµφής, επειδή προωθούµε προγράµ-

µατα, όπως οι «νταντάδες της γειτονιάς» για τη φύλαξη βρεφών
σε περιοχές µε χαµηλή πυκνότητα σε βρεφονηπιακούς σταθ-
µούς. Γι’ αυτό µας κάνετε πρόταση µοµφής και για όλα αυτά
έχετε αυτή την ιερή οργή που σας διακατέχει. 

Ας µην κρυβόµαστε, όµως, πίσω από το δάχτυλό µας. Ο κό-
σµος καταλαβαίνει. Οι βασικοί λόγοι που κάνετε την πρόταση
µοµφής είναι πρώτον, διότι παρά την καταστροφολογία σας εδώ
και δυόµισι χρόνια, αντί να κερδίζετε σε απήχηση σε όλες ανε-
ξαιρέτως τις δηµοσκοπήσεις που δηµοσιεύονται, πηγαίνετε από

το κακό στο χειρότερο. Και αυτό το ξέρει µέσα η ψυχούλα σας,
όσο και να καταγγέλλετε τις δηµοσκοπήσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Και ακόµα περισσότερο, κάνετε την πρόταση µοµφής, διότι
µετά τις τελευταίες εκλογές του ΚΙΝΑΛ, φαίνεται ότι µπορεί να
αµφισβητηθεί ακόµα και ο ρόλος που έχετε όλα τα τελευταία
χρόνια ως ο δεύτερος βασικός πόλος του ελληνικού πολιτικού
συστήµατος. Στην πραγµατικότητα, η υπαρξιακή σας αγωνία
είναι αυτή που σας οδήγησε να κάνετε αυτήν την πρόταση µοµ-
φής. Όµως, η πρόταση µοµφής είναι αυτή ακριβώς που θα δώσει
τη δυνατότητα στους Έλληνες πολίτες να κρίνουν και να συγκρί-
νουν. Να κρίνουν το δικό µας έργο µε τα όποια λάθη και τους δι-
κούς σας ερασιτεχνισµούς και επικίνδυνες επιλογές. 

Είναι πρόσφατα τα γεγονότα για να ξεχάσουν οι Έλληνες πο-
λίτες την υπερφορολόγηση της µεσαίας τάξης, τους τριάντα και-
νούργιους φόρους που επιβάλατε, την καταπάτηση όλων σχεδόν
των προεκλογικών σας υποσχέσεων, τον κίνδυνο να οδηγηθεί η
χώρα έξω από την Ευρωζώνη. Εδώ ήµασταν και τα θυµόµαστε
όλοι. 

Θα µπορέσουν όµως οι Έλληνες πολίτες µε αυτή την πρόταση
µοµφής να αντιπαραβάλουν και το ύφος των δύο κοµµάτων και
πιστεύω ότι θα γίνει ακόµα πιο σαφές ότι από τη µια πλευρά
υπάρχουν αυτοί που εργάζονται, που µπορεί να κάνουν και λάθη,
που τα παραδέχονται, αλλά που εν πάση περιπτώσει ακολουθούν
έναν δρόµο ευρωπαϊκό, έναν δρόµο κοινής λογικής, θα έλεγα
εγώ, και από την άλλη πλευρά είναι εκείνοι που παριστάνουν κατ’
επάγγελµα και συνεχώς τους εισαγγελείς, µε έναν χολερικό και
εµπαθή λόγο, χωρίς καµµία αυτοκριτική προφανώς και χωρίς
καµµία σοβαρή πρόταση, χωρίς καµµία συναίσθηση εθνικής ευ-
θύνης, το κυριότερο. 

Είναι λοιπόν ξεκάθαρα τα πράγµατα και συµπεραίνω τα εξής.
Έχουµε να διαλέξουµε ανάµεσα σε µια Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση που παραµένει αµετανόητη και γίνεται ολοένα και περισ-
σότερο πιο τοξική και σε µια Κυβέρνηση που παρά τα λάθη της
παράγει έργο και είναι η µόνη δύναµη που µπορεί να εξασφαλί-
σει σταθερότητα και προοπτική στην Ελλάδα. Γι’ αυτόν τον λόγο,
την Κυριακή το βράδυ η πλειοψηφία της Βουλής θα εκφράσει τη
δυσπιστία της απέναντι στην πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ και θα δώσει
την εντολή στην Κυβέρνηση να προχωρήσει µπροστά σε έναν
δρόµο σοβαρότητας, σταθερότητας και προοπτικής. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,
κύριε Υπουργέ.

Εισερχόµαστε τώρα στον τρίτο κύκλο των οµιλητών, µε πρώτο
οµιλητή τον κ. Ευστράτιο Σιµόπουλο από τη Νέα Δηµοκρατία και
αµέσως µετά θα µιλήσει η κ. Έφη Αχτσιόγλου από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΕΥΣΤΡΑΤΙΟΣ (ΣΤΡΑΤΟΣ) ΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, στην εισήγησή µου θα
επικεντρωθώ αποκλειστικά σε θέµατα πολιτικής προστασίας. 

Εκ πρώτης όψεως κάποιος θα έλεγε ότι ο ρόλος µου είναι δύ-
σκολος. Δεν είναι καθόλου. Θα ξεκινήσω µε ένα προσωπικό χα-
ρακτηριστικό παράδειγµα και θα καταλάβουν κυρίως από την
πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ. 

Ήταν 11 Ιουλίου του 2019, η Κυβέρνηση Μητσοτάκη είχε ορ-
κιστεί δύο µέρες πριν και η σηµερινή Βουλή δεν είχε ορκιστεί
ακόµη. Το πρωί ήµουν έτοιµος να πάω στο πολιτικό µου γραφείο.
Την προηγουµένη, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, είχε γίνει ο µε-
γάλος κυκλώνας στη Χαλκιδική. Χτύπησε το τηλέφωνό µου. Από
πού ήταν; Από την Πολιτική Προστασία. Τι ήθελαν; Νόµιζαν ότι
ακόµη ήµουν Γενικός Γραµµατέας Δηµοσίων Έργων, τεσσερά-
µισι χρόνια µετά από την παραίτησή µου. Έτσι παραδώσατε την
Πολιτική Προστασία, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ!

Θα µπορούσα να ήµουν γενναιόδωρος, αλλά δεν είµαι. Θα
µπορούσα να πω «Έτσι ήταν η Πολιτική Προστασία». Έρχεστε
λοιπόν εδώ και κατηγορείτε µια κυβέρνηση και για τα θέµατα της
πολιτικής προστασίας. Και όµως η παρούσα Κυβέρνηση έχει να
επιδείξει έργο εξαιρετικά σηµαντικό στον τοµέα της πολιτικής
προστασίας. 
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Ξεκινώ από το νοµοσχέδιο το οποίο είχε φέρει τον Φεβρουάριο
του 2020, ένα νοµοσχέδιο το οποίο ουσιαστικά δηµιουργούσε το
περίγραµµα, θα έλεγα, για την πολιτική προστασία. Διότι η Γενική
Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας µέχρι τότε αυτό που ήξερε
να κάνει -θα έλεγα και το έκανε καλά- είναι να δίνει στους σει-
σµόπληκτους σκηνές. Αυτός ήταν ο ρόλος της Πολιτικής Προ-
στασίας ουσιαστικά µέχρι τότε και όπως τον παραλάβατε, τον
κάνατε πολύ χειρότερο. Σας έφερα το χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα, για να καταλάβετε πού ήµασταν. 

Ήταν ο ν.4662 του Φεβρουαρίου του 2020, ένας νόµος που
αναβάθµιζε ακόµη και το σύστηµα εθελοντισµού και αναδιοργά-
νωνε και το Πυροσβεστικό Σώµα. Ταυτόχρονα δηµιουργούσε
έναν Εθνικό Μηχανισµό Διαχείρισης Κρίσεων και Αντιµετώπισης
Κινδύνων, ο οποίος περιελάµβανε όλους τους εµπλεκόµενους
φορείς και την τοπική αυτοδιοίκηση. Δεν χρειάζεται να τους ανα-
φέρω αναλυτικά. 

Συνεχίζοντας στην ίδια κατεύθυνση, έναν µήνα µετά η πα-
ρούσα Κυβέρνηση δηµιούργησε το Υφυπουργείο Πολιτικής Προ-
στασίας, δείχνοντας ότι έχει αντιληφθεί τα µηνύµατα των καιρών,
ενώ συνέχιζε να εξασφαλίζει πόρους που είναι απαραίτητοι για
να έχουµε ένα καλό επίπεδο πολιτικής προστασίας. 

Θυµίζω παρενθετικά, γιατί θα έρθω αργότερα, ότι πέρυσι εί-
χαµε και τη «Μήδεια» µε δεκάδες χιλιάδες νοικοκυριά χωρίς
ρεύµα, λόγω κυρίως πτώσεων δέντρων και κλαδιών.

Συνεχίζοντας όµως το κυβερνητικό έργο και αναλύοντας για
τη θωράκιση της πολιτικής προστασίας, αναφέρω την εξασφά-
λιση 700 εκατοµµυρίων ευρώ από το ΕΣΠΑ 2021-2027, ενώ για
τον τοµέα «Περιβάλλον και Κλιµατική Αλλαγή», για τον οποίο κό-
πτεστε, 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Εδώ είναι τα νούµερα και είναι
αµείλικτα. Μεταξύ των προβλεπόµενων δράσεων, περιλαµβάνε-
ται και η προµήθεια πολλών και σύγχρονων εναέριων µέσων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι φωτιές του καλοκαιριού έκα-
ναν αναγκαία τη δηµιουργία ενός Υπουργείου Κλιµατικής Αλλα-
γής και Πολιτικής Προστασίας που θα αναλάµβανε εξ ολοκλήρου
την πρόληψη και την αντιµετώπιση από φυσικές καταστροφές.
Το υπουργείο αυτό δηµιουργήθηκε και άρχισε να ενισχύει τις
δοµές του. Ο δρόµος όµως είναι µακρύς. Απαιτούνται πρωτό-
κολλα που θα ενεργοποιούνται αυτόµατα και θα ενεργοποιούν
τα κατάλληλα πρόσωπα και µέσα, ανάλογα µε το µέγεθος του
κινδύνου.

Ταυτόχρονα, απαραίτητη είναι η δηµιουργία ενός οδηγού
ενεργειών µε απλοποιηµένες όλες τις επιµέρους ενέργειες και
δράσεις, χωρίς να αφήνονται περιθώρια για λάθη και αστοχίες.
Αναφέροµαι σε ένα ηλεκτρονικό σύστηµα, ένα άλλο πεδίο δόξης
λαµπρό για την Κυβέρνησή µας µέσα από το Υπουργείο Ψηφια-
κής Διακυβέρνησης. Γνωρίζω άλλωστε ότι αντίστοιχα συστή-
µατα, έστω µε διαφορετική δοµή, υπάρχουν και διεθνώς. 

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να τονίσω ότι έχουν εξασφαλιστεί
πόροι για την πολιτική προστασία και από το Ταµείο Ανάκαµψης
για εναέρια µέσα, για αντιπληµµυρικά έργα, για δεκατρία περι-
φερειακά κέντρα διαχείρισης κινδύνων και για σύγχρονα εργα-
λεία εξοπλισµού, όπως είναι οι αισθητήρες, οι κάµερες και οι
σεισµογράφοι, αλλά και αυτό που ονοµάζουµε «έξυπνες υποδο-
µές» θα είναι µέσα από τον προγραµµατισµό του Ταµείου Ανά-
καµψης, όπως είναι παραδείγµατος χάριν η οριοθέτηση των
ρεµάτων, αλλά και ειδικά συστήµατα µετρήσεων για αισθητήρες
και για συντήρηση γεφυρών. 

Κύριε Πρόεδρε, η περσινή «Μήδεια», οι φωτιές του καλοκαι-
ριού και η πρόσφατη κακοκαιρία στην Αττική ήταν ο προποµπός
αντίστοιχων φαινοµένων που θα έχουµε πλέον συχνά και στο
µέλλον. Η χώρα µας προχωρά µε σταθερά βήµατα στη δηµιουρ-
γία ενός σύγχρονου και αυτοµατοποιηµένου συστήµατος πολι-
τικής προστασίας. Έχουµε βέβαια ως σήµερα βιώσει τραυµα-
τικές εµπειρίες. Όπως όµως ο ΔΕΔΔΗΕ αντιµετώπισε µε µεγα-
λύτερη από ότι πέρυσι επιτυχία τα θέµατα των ηλεκτρικών δια-
κοπών, έτσι συνεχίζει µάλιστα χωρίς θύµατα να ενσωµατώνει και
τις εµπειρίες από τις φωτιές και τα χιόνια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Στο σηµείο αυτό να θυµίσω ότι άρχισε πλέον το γιγαντιαίο

έργο της υπογειοποίησης των καλωδίων της ΔΕΗ µε πόρους από
το Ταµείο Ανάκαµψης.

Σε όλο το υπό δηµιουργία πλαίσιο για την αντιµετώπιση των
φυσικών καταστροφών πρέπει να ενσωµατώσουµε και τις ένο-
πλες δυνάµεις, που έχουν σχετική εµπειρία µέσω του συστήµα-
τος «ΔΕΥΚΑΛΙΩΝ» και ταυτόχρονα να στηρίξουµε την τοπική
αυτοδιοίκηση στην απόκτηση τεχνογνωσίας και κατάλληλων
µέσων. Διότι, ας το παραδεχθούµε, η τοπική αυτοδιοίκηση δεν
είναι έτοιµη για να αντιµετωπίσει τέτοιας εκτάσεως φυσικές κα-
ταστροφές. 

Τέλος, η Κυβέρνησή µας δεν κάθεται µε σταυρωµένα χέρια.
Παρέλαβε µια πολιτική προστασία µε σχεδόν µοναδικές δυνατό-
τητες, όπως είπα, να µοιράζει σκηνές για σεισµόπληκτους και δη-
µιουργεί µια σύγχρονη δοµή, µέσα σε ένα σύγχρονο πλαίσιο
λειτουργίας και µε ένα όργανο διαχείρισης κρίσεων. Το κάνει µέ-
σα στην πανδηµία, µε έναν δηµόσιο τοµέα που, παρά τα σηµαν-
τικά βήµατα εκσυγχρονισµού του, απέχει πολύ από το να είναι
σύγχρονος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε, κύ-
ριε συνάδελφε.

ΕΥΣΤΡΑΤΙΟΣ (ΣΤΡΑΤΟΣ) ΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ούτε τριάντα δευ-
τερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε.

Οι αστοχίες και η έλλειψη συντονισµού που παρατηρήθηκαν
στην πρόσφατη κακοκαιρία στην Αττική πρέπει και θα αποτελέ-
σουν παρελθόν. 

Τέλος, κατάκτηση αποτελεί, µε τη συµβολή του Πρωθυπουρ-
γού και της Κυβέρνησης, η αποζηµίωση που θα καταβάλουν οι
παραχωρησιούχοι σε όσους πολίτες έχουν ταλαιπωρηθεί.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-
ριστώ.

Τον λόγο έχει η κ. Αχτσιόγλου και αµέσως µετά ο κ. Χαράλαµ-
πος Παπαδηµητρίου από τη Νέα Δηµοκρατία. Για να κάνουµε κι
έναν συντονισµό, µετά τον κ. Παπαδηµητρίου θα µιλήσει η κ. Αν-
τωνία Αντωνίου από το Κίνηµα Αλλαγής, στη συνέχεια ο κ. Καβ-
βαδάς από τη Νέα Δηµοκρατία, ο κ. Νικόλαος Φίλης από τον
ΣΥΡΙΖΑ και µετά ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Βορίδης. 

Κυρία Αχτσιόγλου, έχετε τον λόγο. 
ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα την πρόταση

µοµφής που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ απέναντι στην Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας, µεταφέροντας ουσιαστικά στο Κοινοβούλιο
τη µοµφή που απευθύνει η ίδια η κοινωνία στην Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Όµως η Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη έχει από καιρό παραι-
τηθεί και κάνει ότι δεν το καταλαβαίνει. Διότι µια κυβέρνηση η
οποία δεν θεωρεί τον εαυτό της υπεύθυνο σχεδόν για τίποτα, µια
κυβέρνηση η οποία δεν θεωρεί τον εαυτό της αρµόδιο για να εγ-
γυηθεί την ασφάλεια των πολιτών, της συντριπτικής πλειονότη-
τας των πολιτών, είναι µια κυβέρνηση από καιρό παραιτηµένη.
Δεν είναι µια κυβέρνηση. Είναι µια οµάδα πολιτικών σε απο-
δροµή. 

Μια τέτοια συνθήκη είναι από µόνη της επαρκής λόγος για την
προκήρυξη εκλογών. Μια τέτοια συνθήκη δεν αξίζει στους πολί-
τες ενός σύγχρονου δηµοκρατικού κράτους. Δεν αξίζει στους
πολίτες αυτής της χώρας ένας Πρωθυπουργός που σε κάθε πρό-
βληµα εξαφανίζεται. Δεν αξίζει στους πολίτες αυτής της χώρας
µια Κυβέρνηση που σε κάθε κρίση οι επιτελείς της στην καλύτερη
περίπτωση σωπαίνουν, στη χειρότερη περίπτωση φωτογραφίζον-
ται ως µοντέλα του χιονιά, επιβεβαιώνοντας όχι απλώς την τερά-
στια απόσταση που τους χωρίζει από την κοινωνική πραγµα-
τικότητα, αλλά χλευάζοντας στην πραγµατικότητα τις αγωνίες
των πολιτών. 

Διότι αυτή η στάση χλευάζει την εξουθένωση του εργαζοµένου
που εγκλωβίστηκε για ώρες σε κεντρικό δρόµο της πόλης προ-
σπαθώντας να πάει στη δουλειά του. Γιατί τι να κάνουµε; Κάποιοι
άνθρωποι είναι ακόµη εξαρτηµένοι από τον µισθό τους. Χλευάζει
την αγωνία του πολίτη ο οποίος περίµενε σε µια στάση λεωφο-
ρείου την αστική συγκοινωνία η οποία ακινητοποιήθηκε. Χλευάζει
την αγωνία του επιβάτη ενός τρένου που συγκρούστηκε, που
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κόλλησε στον δρόµο, την ταλαιπωρία οικογενειών που περίµεναν
σε συνθήκες πανδηµίας και έµειναν χωρίς ρεύµα και θέρµανση
επί µέρες. 

Τι να περιµένει βέβαια κανείς, όταν πριν από λίγο ακούσαµε
τον Υπουργό Εργασίας να µιλά για εργασιακά δικαιώµατα και για
προστασία αυτών, λέει, ιδίως για τους εργαζόµενους σε υπερω-
ρίες; Ο άνθρωπος ο οποίος θεσµοθέτησε την απλήρωτη εργα-
σία, ο άνθρωπος ο οποίος νοµιµοποίησε τις απλήρωτες υπε-
ρωρίες, ο άνθρωπος ο οποίος κατήργησε τη δήλωση της υπε-
ρεργασίας και έβαλε τους εργαζόµενους να εργάζονται µία ώρα
επιπλέον την ηµέρα χωρίς αυτό να δηλώνεται και χωρίς να πλη-
ρώνεται και µιλάει εδώ για εργασιακά δικαιώµατα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και λέει ότι δεν καταλαβαίνει γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ ασκεί πρόταση

µοµφής. Δεν πειράζει, το καταλαβαίνει ο κόσµος της εργασίας,
κύριε Χατζηδάκη, να είστε σίγουρος γι’ αυτό. 

Δεν ήταν όµως µόνο η πρόσφατη κακοκαιρία που έδειξε την
πλήρη κατάρρευση του κρατικού µηχανισµού. Σε επάλληλες κρί-
σεις που βιώνουµε τον τελευταίο καιρό, σε επάλληλες κρίσεις
που βιώνει η χώρα τον τελευταίο καιρό, η Κυβέρνηση εκπέµπει
µια εικόνα γενικευµένης παρακµής. Στην πανδηµία ξεπεράσαµε
τους είκοσι τρεις χιλιάδες νεκρούς. Η χώρα µας βρίσκεται στο
διπλάσιο από τον µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε ό,τι
αφορά τους θανάτους ανά εκατοµµύριο πληθυσµού, τα νοσοκο-
µεία και οι υγειονοµικοί έχουν προ πολλού καταρρεύσει, και η
Κυβέρνηση τι κάνει; Περικόπτει τη χρηµατοδότηση για τη δηµό-
σια υγεία κατά 820 εκατοµµύρια, δεν επιτάσσει τις ιδιωτικές κλι-
νικές, αυξάνει τους µαθητές ανά τάξη αντί να τους µειώνει,
επιµένει σε ένα αδιανόητο πρωτόκολλο του 50%+1, αρνείται τη
δωρεάν συνταγογράφηση µοριακών τεστ. 

Και ο Πρωθυπουργός της χώρας εµφανίζεται στο Κοινοβούλιο
όχι για να απολογηθεί, όχι για να δώσει εξηγήσεις, αλλά για να
επιχειρηµατολογήσει επί µακρόν ότι ένας ασθενής που νοση-
λεύεται εκτός εντατικής διατρέχει τον ίδιο κίνδυνο µε έναν που
νοσηλεύεται εντός εντατικής και να προκαλέσει τους πολιτικούς
αντιπάλους αν τυχόν έχουν κάποια µελέτη που αποδεικνύει το
αντίθετο να τη φέρουν! Και αποδεικνύεται ότι η µελέτη υπήρχε
και όχι απλά υπήρχε, αλλά ο ίδιος τη γνώριζε πριν από όλους!
Και ο ίδιος ο άνθρωπος επανέρχεται και λέει «Εντάξει, ήταν ένα
φραστικό ατόπηµα». Αυτός είναι ο Πρωθυπουργός της χώρας
και αναρωτιέµαι σε ποια χώρα ο Πρωθυπουργός θα παρέµενε
στη θέση του µετά από µια τέτοια τραγωδία.

Και στην κρίση της ακρίβειας ο πληθωρισµός καταγράφει επί-
πεδο ρεκόρ 5,1%, το υψηλότερο από το 2011. Εκρηκτικές αυξή-
σεις στο ηλεκτρικό ρεύµα, στη θέρµανση, στα βασικά είδη
διατροφής. Η Κυβέρνηση πώς αποκρίνεται; Στην αρχή αγνόησε
το πρόβληµα, µετά επιµένει ότι το πρόβληµα είναι προσωρινό και
επαναλαµβάνει το ίδιο µοτίβο ανεπαρκών επιδοτήσεων, που απο-
δεικνύονται αναποτελεσµατικές, ακριβώς την εποµένη της ανα-
κοίνωσής τους. Και την ώρα που οι πολίτες αγωνιούν για το
κόστος διαβίωσης που διαρκώς εκτινάσσεται, τι απαντά η Κυβέρ-
νηση; «Μα είχαµε αύξηση διαθέσιµου εισοδήµατος στο πρώτο
εννεάµηνο του 2021 σε σχέση µε το 2020.». Την ίδια και την ίδια
ξανά απάντηση. 

Άρα τι; Οι πολίτες θα έπρεπε να νιώθουν θωρακισµένοι. Κακώς
λένε ότι έχουν πρόβληµα µε το κόστος διαβίωσης, κακώς νιώ-
θουν, κακώς βιώνουν αυτό που βιώνουν. Θα έπρεπε να βιώνουν
αυτό που τους λέµε εµείς ότι βιώνουν. 

Είναι προφανές ότι οι αυξήσεις σε επιµέρους είδη πρώτης
ανάγκης είναι υπερπολλαπλάσιες του πληθωρισµού και δεν κα-
λύπτονται από αυτήν την συγκεκριµένη «φωτογραφία» που προ-
σπαθείτε να βγάλετε. Είναι προφανές ότι οι ανατιµήσεις αυτές
για τα βασικά είδη διαβίωσης επιβαρύνουν ιδιαίτερα τους εργα-
ζοµένους, επιβαρύνουν ιδιαίτερα τα χαµηλά και µεσαία στρώ-
µατα. Είναι προφανές ότι το βασικό, το µεγάλο κοινωνικό πρό-
βληµα δεν είναι µόνο ο πληθωρισµός, η αυξητική τάση που κά-
ποια στιγµή θα σταµατήσει, αλλά το νέο επίπεδο τιµών που δια-
µορφώνεται και στο οποίο δεν µπορούν να ανταποκριθούν ερ-
γαζόµενοι και νοικοκυριά. 

Σας τα είπαµε αυτά και στη συζήτηση του προϋπολογισµού.
Λίγες µέρες µετά έβγαλε έκθεση και το Ινστιτούτο Εργασίας της

ΓΣΕΕ, που το επιβεβαιώνει, και θα την καταθέσω. Και τι λέει; Ότι
η αγοραστική δύναµη του κατώτατου µισθού µειώθηκε κατά
10,4%. Του µέσου µισθού των εργαζοµένων µερικής απασχόλη-
σης η αγοραστική δύναµη µειώθηκε κατά 13,7%. Το µέσο µηνιαίο
ατοµικό εισόδηµα έχασε το 7% της αγοραστικής του δύναµης.
Την καταθέτω στα Πρακτικά τη σχετική µελέτη. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Έφη Αχτσιόγλου καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αυτό βιώνουν οι εργαζόµενοι.
Εσείς επιµένετε σε µια αφήγηση που σας βολεύει και θεωρείτε
ότι έτσι θα πείσετε και τον κόσµο ότι δεν ζει αυτό που ζει. Και
στην πράξη αρνείστε να µειώσετε τους ειδικούς φόρους κατα-
νάλωσης, αρνείστε να αυξήσετε τον κατώτατο µισθό στα 800
ευρώ και εξαντλείτε τον δηµοσιονοµικό χώρο µε ταξική µονοµέ-
ρεια, προτάσσοντας µέτρα υπέρ λίγων. Και όταν έρχεται η ώρα
που τα νοικοκυριά λένε ότι έχουν πρόβληµα επιβίωσης, τους
απαντάτε ότι δεν αντέχει άλλο ο προϋπολογισµός. Τι είπε ο
Υπουργός Οικονοµικών για τον ΦΠΑ στο ψωµί; Ακούστε τι είπε:
Να είµαστε σοβαροί, δεν µπορούµε να αυξήσουµε το έλλειµµα.
Μόνο στο ψωµί µια µείωση του ΦΠΑ έχει κόστος 140 εκατοµµύ-
ρια ευρώ. Λέει, 140 εκατοµµύρια ευρώ έχει η µείωση του ΦΠΑ
κόστος στο ψωµί και δεν µπορούµε να την κάνουµε. Πόσο άραγε
κόστισαν τα µέτρα της κατάργησης του φόρου γονικών παροχών
για ανώτατες περιουσίες, της µείωσης του φόρου των κερδών
των µεγάλων επιχειρήσεων, του φόρου της συγκέντρωσης κε-
φαλαίου;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να σας πω πόσο κόστισαν; Το διπλάσιο κόστισαν από τη µεί-

ωση του ΦΠΑ στο ψωµί, που λέει ο κ. Σταϊκούρας ότι δεν µπο-
ρούµε να κάνουµε γιατί είναι πολύ ακριβό. Σοβαροί και αυστηροί
µε το ψωµί, χαλαροί και ανάλαφροι µε το παντεσπάνι. 

Απέναντι σε όλα τα µείζονα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η
χώρα αυτοαναγορευτήκατε άριστοι, αποδειχθήκατε ανίκανοι επι-
λεκτικά -θα έλεγα- για τη µεγάλη κοινωνική πλειοψηφία, καταλή-
ξατε µε βάση και τα τελευταία επικίνδυνοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Αχτσιό-
γλου, παρακαλώ ολοκληρώστε, γιατί από λάθος δικό µου σας
έβαλα δέκα λεπτά.

ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πέρα, όµως, από τα ζητήµατα που αφορούν τη δηµόσια υγεία

και τους όρους διαβίωσης των πολιτών, υπάρχει και µια άλλη
κρίση, µια κρίση θεσµική, ένα αίσθηµα γενικευµένου θεσµικού
εκφυλισµού που µας καταλαµβάνει. Η Κυβέρνηση εµφανίζεται
να συναλλάσσεται µε υποδίκους, να συνοµιλεί µε ανθρώπους οι
οποίοι εκβίαζαν Υπουργούς, διασπάθισαν δηµόσιο χρήµα. Και µε
αυτό δεν είναι µόνο ότι η Κυβέρνηση βυθίζεται στη σήψη, είναι
ότι προσφέρει κακές υπηρεσίες και στη δηµοκρατία, απαξιώνει
τους θεσµούς, ενισχύει την αντιπολιτική, δίνει χώρο τελικά στην
Ακροδεξιά.

Αυτοί είναι οι λόγοι που έκανε πριν ο κ. Χατζηδάκης ότι δεν κα-
ταλαβαίνει και µε αλαζονεία για ακόµη µια φορά είπε ότι τα προ-
βλήµατα είναι εσωκοµµατικά του ΣΥΡΙΖΑ και είναι η κραυγή των
πολιτών αυτή η οποία οδηγεί στην πρόταση µοµφής.

Κλείνω µε µια φράση. Το πρόβληµα είναι πολιτικό και η απάν-
τηση στα πολιτικά προβλήµατα δεν µπορεί παρά να είναι πολι-
τική. Γι’ αυτό και το αίτηµα για πολιτική αλλαγή δεν είναι ρητο-
ρικό σχήµα. Είναι επιτακτική ανάγκη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευ-
χαριστώ.

Ο κ. Χαράλαµπος (Μπάµπης) Παπαδηµητρίου από τη Νέα Δη-
µοκρατία έχει τον λόγο.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΜΠΑΜΠΗΣ) ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο πανικός είναι κακός σύµβου-
λος. Ειδικά όταν προέρχεται από µια παράταξη, η οποία βρέθηκε
σε µια τυχαία στιγµή της ιστορίας κατάλληλη για να γίνει από
µειοψηφία κυβέρνηση, και κυβέρνησε όπως κυβέρνησε, µε τις
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καταστροφές που προκάλεσε για να µπορέσει στη συνέχεια να
πει ότι κάτι έκανε, κυριολεκτικά έχει ενδιαφέρον. Αλλά ενδιαφέ-
ρον ιστορικό. Για µας δεν νοµίζω ότι έχει κανένα ιδιαίτερο ενδια-
φέρον.

Γιατί έχει ενδιαφέρον; Τι είναι αυτό που προκάλεσε τον πανικό;
Πώς και γιατί ο κ. Τσίπρας για δεύτερη φορά µέσα σε λίγες
µέρες αντιλαµβάνεται, και εν κρυπτώ προσπαθεί να προκαλέσει
την έκπληξη; Προφανώς όχι στην Πλειοψηφία. Γνωρίζει πάρα
πολύ καλά ότι η Πλειοψηφία δεν έχει κανένα απολύτως πρό-
βληµα το βράδυ της Κυριακής να επιβεβαιώσει αυτό που έγινε
πριν λίγες µέρες κατά την ψήφιση του προϋπολογισµού, που
είναι άλλωστε µια ψήφος εµπιστοσύνης.

Πώς ο πανικός µιας µέτρησης την οποία καταγγέλλουν -διότι
εδώ βλέπω ότι έχει γίνει καταγγελία να γίνει έρευνα για τη µέ-
τρηση αυτή- ότι και πάλι βεβαίως το όργανο -ηµιεπίσηµο ή ανε-
πίσηµο, όπως θέλετε, διαλέξτε εσείς- της παράταξής σας θεωρεί
ότι και πάλι η οικογένεια Μητσοτάκη είναι από πίσω; Πώς µια µέ-
τρηση, η οποία θα µπορούσε απλώς να περάσει,-θα λέγαµε όλοι
«οκ», θα δούµε τι θα δείξουν οι επόµενες-, αλλά επειδή είναι η
τέταρτη στη σειρά που δείχνει ότι υπάρχουν προβλήµατα, προ-
καλεί πανικό. Και εµείς βλέπουµε ότι στις µετρήσεις της κοινής
γνώµης η κοινή γνώµη στέλνει µήνυµα στην Κυβέρνηση, αλλά το
καταγράφουµε ψύχραιµα. Τέτοιου είδους πανικό να προκαλέσει
µια µέτρηση την οποία µάλιστα αµφισβητείτε, δεν µπορώ να το
εξηγήσω. Παρά µόνο από το γεγονός ότι η µέτρηση αυτή µετα-
δόθηκε από ένα από τα κανάλια που έχει ο τόπος που είναι πολύ
µπροστά και στην τηλεθέαση και πολύ φιλικό στην παράταξή
σας.

Ίσως ο κ. Τσίπρας ξέρει κάτι που δεν ξέρετε εσείς, κύριοι Βου-
λευτές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Ίσως για τον ίδιο λόγο,
όταν µε το καλό ανάρρωσε ο άνθρωπος του ήρθε η ίδια ιδέα,
πώς δηλαδή να αναταράξει τα δικά σας νερά, φέρνοντας ως
απόφαση πρακτικώς κάτι το οποίο συζητείται. Και αντιλαµβάνο-
µαι γιατί ο κ. Σκουρλέτης ήταν θυµωµένος, το διαπίστωσα και
στη συνοµιλία σας. Γιατί είναι θυµωµένοι; Γιατί πώς είναι δυνατόν
να µην συζητούνται τέτοιου είδους πρωτοβουλίες, όπως είναι
αυτή για το πώς θα βγαίνει ο πρόεδρος ή όπως είναι µια πρόταση
δυσπιστίας εναντίον της Κυβέρνησης, θέµατα τα οποία από ό,τι
φαίνεται δεν συζητούνται ούτε στο κόµµα σας, αλλά εδώ δόξα
τω θεώ, εδώ είναι Βουλή και επικρατεί δηµοκρατία.

Με λίγα λόγια ζούµε και θα περάσουµε τρεις µέρες ευχάριστα,
γιατί είναι καλό να επιβεβαιώνονται ορισµένα πράγµατα, αλλά
ζούµε µια δυσάρεστη κατάσταση εµείς όλοι οι υπόλοιποι, διότι
δεν υπάρχει χειρότερο πράγµα µε όσα έχουν συµβεί -που είναι
δυσάρεστα, η πανδηµία, οι καταστροφές, οι αβελτηρίες εκεί που
υπάρχουν του κρατικού µηχανισµού, τα λάθη της Κυβέρνησης.
Αλλά επειδή και ο λαός που παρακολουθεί δεν έχει συνηθίσει να
βγαίνει κάποιος και να του λέει� «ειλικρινώς ζητώ συγγνώµη». Τε-
λεία και παύλα. Θυµάται, όµως, ότι κάποιος του είπε: «Μα, τι θα
κάνεις τα δύο χιλιάρικα; Θα τα ξοδέψεις».

Θυµόµαστε ακόµη ότι στήθηκε ολόκληρο πανηγύρι ότι δορυ-
φόροι κινούνταν από πάνω µας και έριχναν κάτω φωτιές. Ούτε
στα κόµικς τα οποία λάτρευα όταν ήµουν νεότερος. Δυστυχώς
αυτό περνά κάποια στιγµή.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Και ακόµη τα λατρεύουµε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΜΠΑΜΠΗΣ) ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Και ακόµη

τα λατρεύουµε. Ευχαριστώ.
Όπως δεν µπορώ να ξεχάσω ότι έχετε στήσει ένα πανηγύρι ότι

µας κυνηγάει το Συµβούλιο της Ευρώπης, ότι η «LE MONDE»
γράφει άρθρα, ότι όλοι είναι εναντίον της Ελλάδος, ότι η Ελλάδα
πάτωσε στις ελευθερίες, ένα από τα ωραιότερα ανέκδοτα που
έχω ακούσει, ότι δεν έχουµε ελευθερίες σε αυτόν τον τόπο και
ειδικά ότι δεν έχουν ελευθερία οι συνάδελφοι δηµοσιογράφοι.
Ατελείωτη! Ό,τι θέλουν, όπως θέλουν, δόξα τω θεώ.

Και ξεχνάτε ότι κυνηγούσατε τον Ανδρέα Πετρουλάκη επειδή
έγραψε ένα άρθρο µε αγωγή 2 εκατοµµυρίων, έναν γιατρό, σκι-
τσογράφο, δηµοσιογράφο. Ξεχνάτε ότι κυνηγούσατε τον κ.
Κουρτάκη στέλνοντας αστυνοµικούς στα γραφεία της εφηµερί-
δας «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ» να τον συλλάβουν, ότι κυνηγούσατε τον
συνάδελφο και αγαπητό φίλο, τον Άρη Πορτοσάλτε, ως ηθικό
αυτουργό επίθεσης, ότι κυνηγούσατε την «Athens Review of

Books» επειδή έγραψε κάπου µια γνώµη. Εγώ την έχω πει στον
αγαπητό Νίκο Κοτζιά εκατοντάδες φορές, τα παλιά χρόνια, όταν
µιλούσαµε διαφορετικά µεταξύ µας, ότι έχει κάτι το σταλινικό.
Κανείς σας δεν βρέθηκε να πει στον κ. Κοτζιά: «Κάτσε ρε συ
Νίκο, µαζέψου λίγο. Δεν είναι δυνατόν να κυνηγάµε την «Athens
Review of Books» που είναι ένα καµάρι. Ότι κυνηγούσατε τον
Γιώργο Παπαχρήστο στα «ΝΕΑ» και τον ξανακυνηγάτε τώρα. Δι-
καίωµά σας οι αγωγές, δεν λέω. Ότι κυνηγούσατε τον «ΣΚΑΪ» και
µάλιστα δεν δεχόσασταν να έρχεστε στον «ΣΚΑΪ» µέχρις ότου ο
«Ρουβίκωνας» ανέλαβε δράση. Το κατάλαβα, διότι η βόµβα έσ-
κασε στο γραφείο µου, µου πήρε λίγο χρόνο να µαζέψω τα συν-
τρίµµια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Μετά από όσα είχαν συµβεί κυνηγούσατε ανθρώπους, τους µι-
λούσατε άσχηµα όταν βγήκαν να σας πουν τι συνέβη στο Μάτι.
Ξεχνάτε ότι κυνηγούσατε τη σύζυγο του Γιάννη Στουρνάρα, ότι
ο Αρχηγός σας δεν βρήκε το κουράγιο και την τιµιότητα να επι-
σκεφθεί τον Παπαδήµο στο νοσοκοµείο που τον είχε χτυπήσει η
τροµοκρατία.

Με όλα αυτά τα πράγµατα προσπαθείτε να ελέγξετε ποιον;
Εµάς; Όσες φορές θέλετε. Αλλά ο λαός σας βλέπει. Και τι βλέ-
πει; Βλέπει αυτό που δεν έχουµε. Αυτό που δεν έχουµε είναι µια
αντιπολίτευση και µάλιστα αξιωµατική που έχει ρόλο από το Σύν-
ταγµα, η οποία θα σταθεί δίπλα του στη δύσκολη στιγµή. Είσαστε
απέναντι. 

Έχετε καταψηφίσει οτιδήποτε ήρθε εδώ για να ενισχύσει την
κατάσταση στην πανδηµία, τα πάντα. Μην διαβάσω τον κατά-
λογο, γιατί δεν ψηφίσατε σχεδόν τίποτε. Πουθενά δεν σταθήκατε
αρωγοί σε αυτήν την προσπάθεια, που είναι προσπάθεια του
κράτους. Η Κυβέρνηση µπορεί να εισηγείται κάτι, αλλά το κρά-
τος το κάνει. Αρνηθήκατε να υπερψηφίσετε αποζηµίωση των για-
τρών για να κάνουν εµβολιασµούς. Είναι είκοσι πέντε περίπου οι
ρυθµίσεις που αρνηθήκατε να ψηφίσετε.

Με δυο λόγια ναι µεν η ευκαιρία υπάρχει να σας θυµίσουµε τι
έχει γίνει, αλλά το ερώτηµα στο οποίο εγώ ακόµη δεν βρίσκω
απάντηση είναι γιατί τόσος πανικός. 

Και γιατί µε απασχολεί; Δεν θέλω να ανακατευτώ στα δικά σας.
Αλλά επειδή ο πανικός είναι κακός σύµβουλος. Θα µας λείψετε
αν σταµατήσετε να έχετε την ίδια τακτική που έχετε τα δυο αυτά
χρόνια. Ειλικρινώς γι’ αυτό, µέχρι και να σας ευχαριστήσω θα
µπορούσα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ τον κ. Πα-

παδηµητρίου και για την συνέπεια στον χρόνο. Θα παρακαλέσω
θερµά όλους για την τήρηση του χρόνου. Γιατί κάθε παραβίαση
σηµαίνει ότι αδικούµε κάποιους συναδέλφους που δεν θα µιλή-
σουν καθόλου. Γι’ αυτό παράκληση θερµή όλοι να ολοκληρώνετε
στα επτά λεπτά. 

Τον λόγο τώρα έχει η Βουλευτής του Κινήµατος Αλλαγής, η κ.
Αντωνία Αντωνίου για επτά λεπτά. 

ΑΝΤΩΝΙΑ (ΤΟΝΙΑ) ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, ως Κίνηµα Αλλαγής θα ψηφίσουµε την πρόταση
µοµφής επειδή δεν στηρίζουµε µια κυβέρνηση που έχει αποτύχει
παταγωδώς σε όλες τις κρίσεις που έχει διαχειριστεί και δεν έχει
καταφέρει να τηρήσει τις στοιχειώδεις δεσµεύσεις της απέναντι
στον ελληνικό λαό. Ταυτόχρονα θα αξιοποιήσουµε αυτή την κοι-
νοβουλευτική διαδικασία ως ευκαιρία για να ακουστούν οι θέσεις
και οι προτάσεις του Κινήµατος Αλλαγής. Την ίδια στιγµή οι πο-
λίτες από την πλευρά τους παρακολουθούν άναυδοι ένα θέατρο
του παραλόγου βλέποντας τις δύο πολιτικές δυνάµεις που έχουν
διαχειριστεί τις τύχες της χώρας τα τελευταία χρόνια, τη Νέα Δη-
µοκρατία και τον ΣΥΡΙΖΑ, σε έναν συναγωνισµό µεταξύ τους για
το ποιος απέτυχε περισσότερο.

Η Νέα Δηµοκρατία κέρδισε τις εκλογές το 2019 έχοντας για
σηµαία της το ζήτηµα της προστασίας και της ασφάλειας των
πολιτών. Σχεδόν τρία χρόνια µετά δεν µπορεί να κοιτάξει τους
πολίτες στα µάτια. Το επιτελικό κράτος έχει καταρρεύσει, οι άρι-
στοι έχουν αποδειχθεί ανίκανοι και οι πολίτες µετρούν ήδη πολ-
λές επαναλαµβανόµενες συγγνώµες από πλευράς Πρωθυπουρ-
γού. Το ερώτηµα είναι στις πόσες αποτυχίες καίγεσαι και απο-
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χωρείς. Γιατί οι πολίτες δεν ενδιαφέρονται αν ο Πρωθυπουργός
έχει καλούς κοινωνικούς τρόπους. Ενδιαφέρονται για το αν η
συγγνώµη του µπορεί να είναι έµπρακτη.

Ποια δείγµατα έµπρακτης συγγνώµης είδαν τον τελευταίο
χρόνο; Τις συνεχείς αναθεωρήσεις των σχεδίων διαχείρισης κρί-
σεων; Τις αναβαθµίσεις στα χαρτιά του τοµέα της πολιτικής προ-
στασίας από το επίπεδο της γενικής γραµµατείας στο επίπεδο
του Υφυπουργού και µετά του Υπουργείου που µεταφράστηκαν
τελικά σε µια ακόµη διαχειριστική πανωλεθρία; Πώς µπορεί µετά
από τόσους σχεδιασµούς επί χάρτου να αιτιολογήσει η Κυβέρ-
νηση τον άµεσο κίνδυνο που αντιµετώπισαν χιλιάδες συµπολίτες
µας οι οποίοι εγκλωβίστηκαν και παρέµειναν αβοήθητοι για πάρα
πολλές ώρες; Πώς µπορεί να αιτιολογήσει την κατάσταση από-
γνωσης στην οποία βρέθηκαν χιλιάδες νοικοκυριά, σε διάφορες
περιοχές της Αθήνας αλλά και όλης της Ελλάδας από τη διακοπή
ηλεκτρικού ρεύµατος που δεν έλεγε να επανέλθει; Πολίτες από
τις περιοχές της νότιας Αθήνας -το ξέρει και ο αγαπητός φίλος
και πρώην δήµαρχος του Φαλήρου- µείνανε µε πάνω από σα-
ράντα πέντε ώρες κοµµένο ρεύµα. Αν αυτά συµβαίνουν στην
Αθήνα όλοι αντιλαµβανόµαστε τι συµβαίνει στην υπόλοιπη Ελ-
λάδα. Κι όλα αυτά σε µια περίοδο αποτυχηµένης διαχείρισης της
πανδηµίας, αποτυχηµένων επιλογών της οικονοµίας και µεγάλης
ακρίβειας για τους Έλληνες πολίτες.

Εγώ θα επικεντρωθώ στον τοµέα της πολιτικής προστασίας,
έναν τοµέα στον οποίο δεν έχετε ούτε σχέδιο ούτε στρατηγική.
Με το θεσµικό πλαίσιο που έχετε δηµιουργήσει τα τρία τελευταία
χρόνια αντί να απλοποιούνται οι διαδικασίες και οι λειτουργίες
γίνονται πιο πολύπλοκες και οι ευθύνες διαχέονται µε έναν τέτοιο
τρόπο, ώστε τελικά να µην µπορούν να εντοπίζονται. Κι αυτό
έγινε τελικά εργαλείο στα χέρια της Κυβέρνησης που επιδίωξε
να αποποιηθεί τις δικές της ευθύνες και να τις µεταθέσει είτε
στους µετεωρολόγους, λέγοντας ότι δήθεν δεν την ενηµέρωσαν
έγκαιρα, είτε στην ιδιωτική εταιρεία «ΑΤΤΙΚΗ ΟΔΟΣ». Όµως άλλο
ζήτηµα οι δεδοµένες ευθύνες µιας εταιρείας και άλλο οι πολιτι-
κές ευθύνες της Κυβέρνησης για την έλλειψη σοβαρού σχεδια-
σµού, σωστού συντονισµού και έγκαιρων παρεµβάσεων.

Από τη στιγµή όµως που ο Πρωθυπουργός αναγκάστηκε να
οµολογήσει την αποτυχία προκύπτουν νέα ερωτήµατα: ποιοι,
πότε και πού έλαβαν τις αποφάσεις που οδήγησαν στο επιτελικό
φιάσκο της πρόσφατης καταιγίδας. Πείτε µας, τελικά, ποιοι έ-
χουν τις ευθύνες.

Κύριοι της Κυβέρνησης, να σας θυµίσουµε ότι τον χειµώνα του
2020 ψηφίσατε τον ν.4662, τον οποίο όµως, ουσιαστικά, αναστεί-
λατε µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που εκδόθηκε στις
14-3-2020. Μια σειρά από κανονιστικές διατάξεις δεν έχουν εκ-
δοθεί και η πολιτική προστασία εξακολουθεί να λειτουργεί µε το
προηγούµενο καθεστώς. Ζητάµε να µας ενηµερώσετε: ποιες
πρόνοιες του ν.4662/2020 έχουν ολοκληρωθεί; Πότε θα αναστα-
λεί η ισχύς της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου; Πότε θα πάµε
σε ένα ξεκάθαρο, ενιαίο και λειτουργικό θεσµικό πλαίσιο στην
πολιτική προστασία;

Οι δικές µας προτάσεις επικεντρώνονται στα εξής ζητήµατα.
Πρώτον, έµφαση στην πρόληψη, για την οποία δεν προβλέπεται
τίποτα στο δικό σας πλαίσιο, γιατί όπως αποδείχθηκε στην πράξη
η εκ των υστέρων αντιµετώπιση, εκτός από πολλαπλάσια δαπα-
νηρή είναι και αναποτελεσµατική. Δεύτερον, ουσιαστική ενί-
σχυση του νέου Υπουργείου Πολιτικής Προστασίας, που σήµερα
είναι ένα αδειανό πουκάµισο χωρίς πόρους και αρµοδιότητες και
πάνω απ’ όλα χωρίς προσωπικό. Τρίτον, χρειάζεται να τεθούν
στόχοι ανθεκτικότητας του κράτους ώστε υπό οποιεσδήποτε
συνθήκες να µην τίθενται εκτός λειτουργίας οι κεντρικές αρτη-
ρίες της Αττικής και της χώρας, η ηλεκτροδότηση και τα αερο-
δρόµια. Σε ό,τι αφορά στην ηλεκτροδότηση αυτό µπορεί να
επιτευχθεί µε την υπογειοποίηση των καλωδίων, την οποία είχε
εξαγγείλει ο Πρωθυπουργός πριν έναν χρόνο και τώρα εξήγγειλε
ξανά. Τέταρτον, χρειάζεται αναβάθµιση της Πυροσβεστικής σε
επίπεδο εκπαίδευσης και αξιοκρατικής δοµής, χωρίς βέβαια πε-
λατειακές λογικές. Πέµπτον, χρειάζεται σχέδιο πολιτικής προ-
στασίας µε ξεκάθαρες διαδικασίες, χωρίς επικαλύψεις αρµο-
διοτήτων ανάµεσα στο κράτος, τις περιφέρειες και τους δήµους,
ώστε να µη µεταθέτει ο ένας την ευθύνη στον άλλον. Έκτον, χρει-

άζεται προµήθεια των αναγκαίων επιχειρησιακών µέσων στη διά-
θεση των υπηρεσιών που σηκώνουν το βάρος της πολιτικής προ-
στασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι µονοµάχοι των ερειπίων της
Μάνδρας, των καµένων στο Μάτι και την Εύβοια και, βέβαια, της
επιτελικής αποδόµησης του κράτους βλάπτουν σοβαρά την
κοινή λογική. Βλάπτουν σοβαρά τους κοινοβουλευτικούς θε-
σµούς και, εν τέλει, βλάπτουν σοβαρά την Κοινοβουλευτική Δη-
µοκρατία, καθώς στα µάτια του πολίτη η πολιτεία δεν είναι ποτέ
δίπλα του ως οφείλει σε µια δύσκολη στιγµή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Κίνηµα Αλλαγής δεν κραυ-
γάζει «εκλογές» µέσα στην πανδηµία, γιατί έχει αποδείξει ότι
είναι µια υπεύθυνη πολιτική δύναµη. Το έχει αποδείξει όλα τα
χρόνια της Μεταπολίτευσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ.

ΑΝΤΩΝΙΑ (ΤΟΝΙΑ) ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Αν όµως προκηρυχθούν εκλο-
γές, έρχεται πανέτοιµο να ανατρέψει τους σηµερινούς πολιτι-
κούς συσχετισµούς. Το αίτηµα των πολιτών για νέα αλλαγή είναι
ηχηρό και οι πολίτες είναι αυτοί που θα την επιβάλλουν. Η ώρα
φτάνει.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαριστού-
µε την κ. Αντωνίου.

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Καββα-
δάς για επτά λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΑΒΒΑΔΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάθεση

πρότασης δυσπιστίας αποτελεί µια πολύ σοβαρή θεσµική διαδι-
κασία. Ωστόσο ο κ. Τσίπρας τη χρησιµοποιεί για µικροκοµµατι-
κούς και εσωκοµµατικούς λόγους. Κατέθεσε πρόταση δυσπι-
στίας στον απόηχο σοβαρών εσωκοµµατικών διαφωνιών, που εκ-
δηλώθηκαν το προηγούµενο διάστηµα για τις επιλογές του. Πα-
ράλληλα, προσπαθεί να αυξήσει τη συσπείρωση του ΣΥΡΙΖΑ, ο
οποίος µετράει πλέον σηµαντικές απώλειες.

Ο στόχος, λοιπόν, του κ. Τσίπρα δεν είναι η Κυβέρνηση, που
το βράδυ της Κυριακής θα επιβεβαιώσει ότι διαθέτει την εµπι-
στοσύνη της Βουλής. Ο στόχος του κ. Τσίπρα είναι η εσωκοµµα-
τική του αντιπολίτευση και το Κίνηµα Αλλαγής, διότι ο Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης βλέπει να αµφισβητείται και
αυτή ακόµα η δεύτερη θέση. Πιο πάνω δεν µπορεί ούτε να κοι-
τάξει ούτε και να ελπίζει.

Ακόµα όµως και κάτω από αυτές τις συνθήκες, η κοινοβουλευ-
τική αυτή διαδικασία µάς δίνει και πάλι την ευκαιρία για να κρί-
νουν και να συγκρίνουν οι πολίτες, να κρίνουν και να συγκρίνουν
πολιτικές, να κρίνουν και να συγκρίνουν την αξιοπιστία του Πρω-
θυπουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Και είναι µια ευκαιρία για να θυµηθούν όλοι τα χαρακτηριστικά
της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, τη διαχειριστική ανεπάρκεια σε όλα
τα επίπεδα, τα ψέµατα, την υπερφορολόγηση, την ανευθυνότητα
και την περιφρόνηση απέναντι στον πολίτη.

Βεβαίως, σε ό,τι αφορά στα πρωτόγνωρα για την Αττική ακ-
ραία καιρικά φαινόµενα αυτών των ηµερών και τις επιπτώσεις
τους, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι υπήρξαν αστοχίες. Ο
Πρωθυπουργός, ευθέως, µε ειλικρίνεια και γενναιότητα, ζήτησε
συγγνώµη από τους πολίτες, ξεκάθαρα. Πότε το έκανε αυτό ο κ.
Τσίπρας και οι Υπουργοί του; Πότε ανέλαβαν τις ευθύνες τους
για το Μάτι και τη Μάνδρα, εκεί που δεν ζήσαµε απλά φυσικές
καταστροφές, αλλά βιώσαµε την απώλεια εκατόν είκοσι πέντε
συνανθρώπων µας; Πότε ακούστηκε µία συγγνώµη; Να θυµη-
θούµε την εµφάνιση του κ. Τσίπρα το ίδιο βράδυ και τις δηλώσεις
Υπουργών που έλεγαν ότι ψάχνουν να βρουν µεγάλα λάθη και
δεν βρίσκουν; Να θυµηθούµε τη δικαιολογία ότι οι νεκροί ήταν
απλά επειδή «έκατσε στραβή στη βάρδιά τους»; Θα καταθέσω
µετά στα Πρακτικά αυτά τα οποία είπαν.

Αντίθετα η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και ανέλαβε και
θα αποδώσει ευθύνες. Κυρίως, όµως, θέτει ως προτεραιότητα
τη βελτίωση των δοµών και της αποτελεσµατικότητας της πολι-
τικής προστασίας, όπως και κάθε άλλης πτυχής του κράτους και
της διακυβέρνησης.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση έχει δώσει εξετά-
σεις σε πολλούς τοµείς. Το έργο της στην οικονοµία, την ανά-
πτυξη, τις επενδύσεις, τα τεχνικά θέµατα, µιλάει από µόνο του.
Έχει δοκιµαστεί σε πρωτοφανείς κρίσεις, ακραία φυσικά φαινό-
µενα, εξωτερικές προκλήσεις. Και όχι µόνο έχει κρατήσει όρθια
την κοινωνία και την οικονοµία, αλλά οδηγεί τη χώρα σε µια
εποχή ανάπτυξης και ευηµερίας. Χωρίς να έχει επιβάλει ούτε
έναν φόρο, αντιθέτως, µειώνοντας συστηµατικά τις επιβαρύνσεις
για τους πολίτες, έχει κατορθώσει µέσα από τις επενδύσεις και
την ανάπτυξη να φέρει θετικούς ρυθµούς στην οικονοµία. Και να
µην ξεχνάµε είκοσι εννέα νέους φόρους είχε επιβάλει η κυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ. Είκοσι φορές πετσόκοψε τις συντάξεις τσακίζον-
τας τους πολίτες.

Αντίθετα, εδώ και δυόµισι χρόνια, θεσπίσαµε, µεταξύ άλλων,
µειώσεις ΕΝΦΙΑ, φόρου εισοδήµατος, προκαταβολής και παρα-
κράτησης φόρου, πάγωµα της εισφοράς αλληλεγγύης στον ιδιω-
τικό τοµέα, µείωση των ασφαλιστικών εισφορών και πολλά άλλα.
Η ανεργία µειώθηκε, το διαθέσιµο εισόδηµα των νοικοκυριών αυ-
ξήθηκε. Η διεθνής οικονοµική κοινότητα και οι οίκοι αξιολόγησης
δίνουν ψήφο εµπιστοσύνης στην Ελλάδα. Ενδεικτικό πρόσφατο
παράδειγµα αποτελεί η µεγάλη επένδυση «JP MORGAN». Η πο-
ρεία της οικονοµίας αποτιµάται θετικά και πιθανώς σε λίγους
µήνες να βγούµε από την ενισχυµένη εποπτεία.

Η Κυβέρνηση και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός διεκδίκησε και πέ-
τυχε τη δηµιουργία ενός χρηµατοδοτικού και αναπτυξιακού ερ-
γαλείου, του Ταµείου Ανάκαµψης, που θα φέρει τα επόµενα
χρόνια στη χώρα µας 32.000.000.000 ευρώ επιπλέον των
40.000.000.000 ευρώ του νέου ΕΣΠΑ και της Κοινής Αγροτικής
Πολιτικής. Στήριξε την κοινωνία και την πραγµατική οικονοµία
την περίοδο της πανδηµίας, µε πάνω από 43.700.000.000 ευρώ.
Θωράκισε τη χώρα απέναντι στις εξωτερικές απειλές. Ενίσχυσε
την αποτρεπτική ισχύ των Ενόπλων Δυνάµεων. Χτίζει ισχυρές
συµµαχίες για την ειρήνη και τη σταθερότητα στην περιοχή. Έχει
µεγάλες διπλωµατικές επιτυχίες µε αποκορύφωµα τη στρατηγική
συµµαχία µε τη Γαλλία, που εξασφάλισε στη χώρα µας τη ρήτρα
αµοιβαίας αµυντικής συνδροµής. Εξασφάλισε είκοσι τέσσερα κο-
ρυφαία αεροσκάφη Ραφάλ, τρεις υπερσύγχρονες φρεγάτες
Μπελαρά, µαζί βεβαίως µε τη συµφωνία αναβάθµισης των F-16
και των Μιράζ της Πολεµικής µας Αεροπορίας που είχε προηγη-
θεί.

Αυτές τις συµφωνίες, οι οποίες υπαγορεύουν εθνική ενότητα
και υπευθυνότητα απέναντι στην πατρίδα, η Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση είτε τις καταψήφισε είτε δήλωσε «παρών». Σε µια εποχή
κρίσιµη για την εξωτερική µας πολιτική έχουµε την ατυχία να
έχουµε µια Αξιωµατική Αντιπολίτευση που επένδυσε και επενδύει
στην καταστροφή.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η στάση αυτή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν κάνει τίποτα άλλο παρά να πείθει τους πολίτες ότι έχουν
κάνει τη σωστή επιλογή. Γιατί οι πολίτες γνωρίζουν ότι ο Πρω-
θυπουργός είναι συνεπής σε όσα λέει, είναι αληθινός και αποτε-
λεσµατικός. Γιατί συνειδητοποιούν τον κίνδυνο για τη χώρα αν
µια κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ είχε κληθεί να διαχειριστεί την απόπειρα
εισβολής στον Έβρο, την πανδηµία, τις τουρκικές προκλήσεις
στο Αιγαίο. Οι Έλληνες πολίτες δεν θα επιστρέψουν ποτέ στην
παράνοια, στον λαϊκισµό, στον διχασµό, στους αυτοσχεδια-
σµούς, στις καταστροφικές και µειοψηφικές ιδεοληψίες. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν θα επιστρέψει ποτέ ξανά στην Κυβέρνηση.

Την Κυριακή η Βουλή θα καταψηφίσει την πρόταση δυσπιστίας
και µια άλλη µέρα, που θα είναι και τότε Κυριακή, οι Έλληνες πο-
λίτες θα καταψηφίσουν και πάλι τον ΣΥΡΙΖΑ και τον κ. Τσίπρα και
θα επαναβεβαιώσουν την εµπιστοσύνη στο πρόσωπο του Κυριά-
κου Μητσοτάκη και στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.

Στηρίζω αταλάντευτα την Κυβέρνηση και την προκοπή του
τόπου για την ευηµερία των πολιτών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Καββαδάς κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαριστού-

µε τον κ. Καββαδά και για τη συνέπεια στον χρόνο.
Τον λόγο τώρα έχει, αφού τακτοποιηθεί το Βήµα, ο Βουλευτής

του ΣΥΡΙΖΑ κ. Νικόλαος Φίλης, για επτά λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώ µε µία ερώτηση προς τους Υπουργούς που είναι εδώ.

Πληροφορούµαι, ακούω ότι στη σύσκεψη που έγινε των αρµό-
διων Υπουργείων µε τις εταιρείες για τους δρόµους και µε τους
άλλους εµπλεκόµενους φορείς την Κυριακή για να αντιµετωπι-
στεί το κύµα του χιονιά που ερχόταν: Πρώτον, δεν ήταν εκεί ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη. Αληθεύει; Ποιος συµµετείχε
εκ µέρους του Υπουργείου αυτού; Δεύτερον, ότι το Υπουργείο
Παιδείας επέµενε µέχρι τέλους να ανοίξουν τα σχολεία τη Δευ-
τέρα και την Τρίτη. Προσέξτε, µε το χιόνι, µε την παγωνιά, µε την
κατάσταση που όλοι ζήσαµε, φανταστείτε να υπάρχει αυτή η δια-
κίνηση σχολικών λεωφορείων, παιδιών, γονιών στις πόλεις µε τα
χιόνια. Αληθεύουν αυτά; Θα ήθελα µια απλή απάντηση από την
Κυβέρνηση, γιατί είναι πολύ σοβαρό θέµα και κυρίως να κατατε-
θούν στη Βουλή τα πρακτικά της σύσκεψης της Κυριακής, αυτής
στην οποία αναφέρθηκα. Είναι κρίσιµο θέµα.

Ας αφήσουµε, λοιπόν, τα περί συγγνώµης. Τι αξία έχουν, όλοι
καταλαβαίνουµε. «Από τότε που ανακαλύφθηκε η συγγνώµη, χά-
θηκε το φιλότιµο» λέει ο λαός µας κι ας έρθουν τα επίσηµα ντο-
κουµέντα αυτής της σύσκεψης. Για να δούµε, επιτέλους, αν την
ευθύνη για την ασφάλεια των δρόµων την έχει το κράτος, η κυ-
βέρνηση ή µια ιδιωτική επιχείρηση, όπως ακούσαµε από τον κ.
Θεοδωρικάκο νωρίτερα.

Η χώρα µας βρίσκεται στη δίνη πολλών κρίσεων. Είναι σε ελεύ-
θερη πτώση. Δεν δεχόµαστε µοιρολατρικά ότι δεν µπορούµε να
βγούµε από αυτές τις κρίσεις όρθιοι. Δεν συµβιβαζόµαστε µε την
ιδέα ότι η Ελλάδα είναι αναλογικά στην τρίτη χειρότερη θέση ως
προς τους νεκρούς της πανδηµίας, ανάµεσα στις δυτικές χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτό είναι αποτέλεσµα της χρεοκο-
πίας της Κυβέρνησης στο πρόγραµµα του εµβολιασµού, αλλά
και στις επιλογές της να µην ενισχύσει το ΕΣΥ, ακόµα και µέσα
στις συνθήκες της πανδηµίας.

Η χώρα µας αντιµετωπίζει τα επίχειρα µιας αυξανόµενης οικο-
νοµικής κρίσης που η έντασή της δεν ήταν προδιαγεγραµµένη
από την πανδηµία, αλλά παροξύνθηκε από τις επιλογές της Κυ-
βέρνησης να µετατρέψει την πανδηµία σε ευκαιρία πλουτισµού
των φίλων της, διασπάθισης του δηµοσίου χρήµατος, σκανδάλων
και ενίσχυσης των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων εις βάρος
της εργασίας και των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.

Πανηγυρίζει η Κυβέρνηση για τις επενδύσεις που δήθεν θα έρ-
θουν. Τα στοιχεία όµως είναι αµείλικτα. Η Ελλάδα είναι στην
τρίτη χειρότερη θέση στην Ευρωπαϊκή Ένωση ως προς τον οι-
κονοµικό και κοινωνικό αποκλεισµό, λίγο πάνω από τη Βουλγαρία
και τη Ρουµανία.

Η χώρα µας καταγγέλλεται διεθνώς για το ολοένα και χαµη-
λότερο επίπεδο δηµοκρατικών δικαιωµάτων. Το Συµβούλιο της
Ευρώπης και η Ευρωβουλή -όχι ο ΣΥΡΙΖΑ- στηλιτεύουν συµπερι-
φορές -προφανώς µε κυβερνητική εντολή- των ελληνικών αρχών
που µετατρέπουν το Αιγαίο σε νεκροταφείο προσφύγων και µε-
ταναστών, όπως είπε και ο Πάπας Φραγκίσκος. Άλλες διεθνείς
οργανώσεις, όπως οι «Δηµοσιογράφοι χωρίς Σύνορα» κατατάσ-
σουν πλέον τη χώρα µας στις χειρότερες βαθµίδες ως προς το
επίπεδο της ελευθεροτυπίας: διώξεις δηµοσιογράφων, µεγάλα
οικονοµικά συµφέροντα ή και η Κυβέρνηση που επηρεάζει την
ελευθεροτυπία. Δηλαδή, είµαστε λίγο παραπάνω από την Ουγ-
γαρία, τη Βουλγαρία και τη Μάλτα, εκεί όπου βέβαια εκτελούν
δηµοσιογράφους.

Φαινόµενα αστυνοµικής βίας, όπως αυτό µε τον φόνο του νε-
αρού Ροµά συγκαλύπτονται από την Κυβέρνηση, που φτάνει να
χάνει ολόκληρο αυτοκίνητο - πειστήριο, ενώ ο αρµόδιος Υπουρ-
γός επισκέφθηκε τους δράστες αστυνοµικούς και όχι την οικο-
γένεια του θύµατος. Και ακόµα άλλα ειδεχθή εγκλήµατα, όπως
ο βιασµός νέων κοριτσιών, αντιµετωπίζονται µε κάτι που µοιάζει
µε γραφειοκρατική αδιαφορία. Στην πραγµατικότητα όµως πρό-
κειται για συγκάλυψη, χωρίς να ελέγχεται ποιοι και γιατί ολιγώ-
ρησαν, ιδιαίτερα όποτε οι φερόµενοι βιαστές είναι γόνοι της
υψηλής ελίτ στη χώρα µας.

Δεν αξίζει ο λαός και η νεολαία µας µια τέτοια τύχη. Είναι ανα-
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γκαίο να γίνει το γρηγορότερο δυνατό πολιτική αλλαγή. Γνωρί-
ζουµε όµως ότι η πτώση της Κυβέρνησης Μητσοτάκη δεν είναι
ένα αριθµητικό γεγονός. Γύρω της συνασπίζονται µεγάλα συµ-
φέροντα, η διαπλοκή, οι τραπεζίτες, τα κυρίαρχα µέσα ενηµέρω-
σης, µε λάφυρο τα χρήµατα από τα ευρωπαϊκά κονδύλια. Πρό-
κειται για την προσπάθεια ανασυγκρότησης του αστικού πολιτι-
κού συστήµατος που έχει απονοµιµοποιηθεί από τη χρεοκοπία
των µνηµονίων και επιζητεί τώρα να πάρει ρεβάνς απέναντι στην
Αριστερά και τον λαό. Πρόκειται για µια µεγάλη κοινωνική και πο-
λιτική αντιπαράθεση ανάµεσα σε δύο πόλους, που οργανώνονται
προγραµµατικά και ιδεολογικά γύρω από τη Δεξιά που πηγαίνει
ολοένα και δεξιότερα και από την Αριστερά. Δεν υπάρχουν εν-
διάµεσες ουδέτερες συναινέσεις σε συνθήκες εντεινόµενης κρί-
σης. Το µήνυµα αυτό είναι διεθνές και ευρωπαϊκό και από αλλού.

Η σύγχρονη Αριστερά προβάλλει ως εκείνη η δύναµη που µπο-
ρεί να εκπροσωπήσει τα συµφέροντα της µεγάλης λαϊκής πλει-
οψηφίας, να διαµορφώσει τις αναγκαίες πολιτικές και κοινωνικές
συµµαχίες, ώστε η επιδιωκόµενη ανάπτυξη να στηρίζεται στην
εργασία για όλους και ιδιαίτερα για τους νέους, στη δηµιουργία
ενός νέου κοινωνικού κράτους µε κατοχυρωµένα τα δηµόσια δι-
καιώµατα στην υγεία, στην παιδεία, στη στέγη, στην κοινωνική
ασφάλιση, για µια ανάπτυξη που θα σέβεται το περιβάλλον και
θα προωθεί τη συνεννόηση ανάµεσα στις χώρες της περιοχής
χωρίς να υποκύπτει σε χίµαιρες τύπου EastMed, που κατέρρευ-
σαν, καθώς συγκρούονται µε την ανάγκη απεξάρτησης από τους
υδρογονάνθρακες.

Κύριοι της Κυβέρνησης, δεν έχετε δικαίωµα να εµπλέκετε τη
χώρα στη φωτιά της ουκρανικής κρίσης παραχωρώντας το λιµάνι
της Αλεξανδρούπολης σε αµερικανικές δυνάµεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταψηφίζουµε την Κυβέρνηση
και ειδικότερα το Υπουργείο Παιδείας, γιατί προωθεί την εµπο-
ρευµατοποίηση της εκπαίδευσης και υποβαθµίζει το δικαίωµα
των παιδιών στη µόρφωση, πριµοδοτεί τον άκρατο ανταγωνισµό
µέσα στη σχολική τάξη, την υποβάθµιση της διδασκαλίας και τη
µετατροπή του σχολείου σε εξεταστικό κέντρο, σπρώχνει τα δε-
καπεντάχρονα παιδιά εκτός εκπαίδευσης, στην πρώιµη κατάρ-
τιση.

Συρρικνώνετε, κύριοι της Κυβέρνησης, τη φυσιογνωµία του
σχολείου. Υπηρετείτε τον σκοταδισµό, τη θρησκοληψία, την υπο-
ταγή της διδασκαλίας της ιστορίας σε εθνικιστικές σκοπιµότητες.
Πνίγετε την καλλιτεχνική εκπαίδευση και τα µαθήµατα κοινωνικής
και πολιτικής διαπαιδαγώγησης. Και όλα αυτά σε µια περίοδο
που η κρίση του πολιτικού φαινόµενου, η ενίσχυση των φαινοµέ-
νων ατοµικισµού και καταναλωτισµού, καθώς και οι κοινωνικές
ανισότητες εκτοξεύονται και καθιστούν αναγκαίο να αντιµετωπί-
ζουµε µε κατανόηση και γνώση τις νέες δυσκολίες που υπονο-
µεύουν τη ζωή και τη φυσιολογική ισορροπία των εφήβων.

Η πολιτική σας εµποδίζει τους µαθητές του λυκείου να ολο-
κληρώσουν τις σπουδές τους µε την περιβόητη τράπεζα θεµάτων
και µε την ελάχιστη βάση εισαγωγής, που διώχνει είκοσι περίπου
χιλιάδες παιδιά ετησίως από την ανώτατη εκπαίδευση, δηµιουρ-
γώντας πελατεία για τα ιδιωτικά κολλέγια και ακόµα σκοτώνει το
όνειρο των παιδιών που σπουδάζουν στα νυχτερινά σχολεία να
συνεχίσουν τις σπουδές τους.

Σε µια περίοδο που η έξαρση της πανδηµίας δηµιουργεί την
ανάγκη να ξαναµάθουν τα παιδιά την ιδιότητα του µαθητή και να
αντιµετωπίσουµε τις πλευρές µιας υπόγειας αποσχολειοποίησης,
δηλαδή να εφαρµόσουµε πολιτικές ενός σχολείου συµπεριληπτι-
κού, µε ενσυναίσθηση, εσείς επενδύετε στην ψευδώνυµη αρι-
στεία, δηλαδή στον ατοµισµό και οδηγείτε στη διάλυση συλλο-
γικών οραµάτων για τη δηµοκρατία και την αλληλεγγύη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πρόκειται για ένα µοντέλο εκπαίδευσης των λίγων που έρχεται
σε αντίθεση µε τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η
οποία στοχεύει σε διαρκώς µεγαλύτερο αριθµό παιδιών µε ανώ-
τερη µόρφωση. Εφαρµόζετε ένα µοντέλο υποβαθµισµένης εκ-
παίδευσης που αντιστοιχεί σε µια ανάπτυξη µε θέσεις εργασίας
χαµηλών προσόντων, κακοπληρωµένες και χωρίς κοινωνικά δι-
καιώµατα, για ένα µοντέλο ανάπτυξης τουρισµού, καζίνο και real
estate που θα οδηγήσει και πάλι σε οικονοµική και κοινωνική χρε-

οκοπία. Και ενώ ενισχύετε τα ιδιωτικά κολλέγια, αφήνετε υπο-
χρηµατοδοτούµενα και υποστελεχωµένα τα δηµόσια πανεπιστή-
µια. Συγκροτείτε αστυνοµικά τµήµατα στα πανεπιστήµια. Ακού-
σαµε τι µας είπε νωρίτερα ο κ. Θεοδωρικάκος. Μπράβο! Πανεπι-
στηµιακούς θέλουµε και διοικητικούς υπαλλήλους στα πανεπι-
στήµια, όχι αστυνοµικούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε
Φίλη, σας παρακαλώ. Λειτουργείτε εις βάρος συναδέλφων. Σας
παρακαλώ θερµά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Υποτάσσετε την όποια έρευνα στις επιδιώξεις των επιχειρή-

σεων και όχι στην ανάγκη µετασχηµατισµού της οικονοµίας και
δηµιουργίας προϊόντων υψηλής προστιθέµενης αξίας.

Οι πολιτικές των κοινωνικών και οικονοµικών αποκλεισµών που
ακολουθείτε, δηµιουργούν εύλογα αντιδράσεις στη νεολαία,
τους γονείς και τους εκπαιδευτικούς. Η απάντησή σας κάθε
φορά είναι µια και µοναδική: αυταρχισµός, αυταρχισµός, αυταρ-
χισµός και καταστολή. Το σκάνδαλο της «CISCO», µε τα προσω-
πικά δεδοµένα που πήγαν εις βάρος των παιδιών, των εκπαι-
δευτικών, το ζήσαµε όλοι. Το Υπουργείο αρνούνταν επί τόσο και-
ρό να συµµορφωθεί, παρ’ ότι καταδικάστηκε από την Αρχή Προ-
στασίας Προσωπικών Δεδοµένων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Φίλη, ολοκλη-
ρώστε παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Το «τελειώνω» το λέ-

τε πολλές φορές. Σας παρακαλώ θερµά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως έχει

συµβεί και άλλοτε στην ιστορία της χώρας µας, η νεολαία και η
εκπαίδευση αποτελούν τον µετεωρολογικό σταθµό που προει-
δοποιεί για την επερχόµενη κοινωνική και πολιτική κρίση.

Καταψηφίζουµε την Κυβέρνηση κατ’ εντολή της νεολαίας, των
ανθρώπων της εκπαίδευσης και των γονιών. Αυτή η ψήφος δυ-
σπιστίας δεν θα τελειώσει αύριο µε τους δεδοµένους συσχετι-
σµούς µέσα στη Βουλή. Αποτελεί την αρχή ανυποχώρητων αγώ-
νων για τη µόρφωση, τη δουλειά και το µέλλον της νέας γενιάς.
Σήµερα ξεκινάµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο Υ-
πουργός Εσωτερικών κ. Βορίδης για δέκα λεπτά.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Να ευχαριστήσουµε κατ’ αρχάς θερµά κιόλας γι’ αυτή την ευ-
καιρία.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να είστε καλά και πάντα τέτοια!
Να ευχαριστήσουµε θερµά γιατί αυτή η πρόταση δυσπιστίας

προφανώς υποτίθεται ότι αφορά την αστοχία στη διαχείριση της
κακοκαιρίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Όχι µόνο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Συµπλη-

ρώνω, κύριε Σκουρλέτη. Τα διαβάζω. Ίσαµε εκεί, αυτή τη µισή
σελίδα τη διάβασα.

Υποτίθεται ότι αφορά τα ζητήµατα της ακρίβειας και αφορά
και τα θέµατα της διαχείρισης πανδηµίας.

Τα θέµατα της διαχείρισης πανδηµίας είναι προφανές ότι η Αί-
θουσα τα έχει συζητήσει πλείστες όσες φορές, όχι µία, όχι δύο.
Επί δύο χρόνια συζητούµε τη διαχείριση της πανδηµίας. Ποια η
προστιθέµενη αξία αυτής της παρενθετικής συζήτησης; Καµµία.

Για τα ζητήµατα της ακρίβειας επίσης είχατε τη δυνατότητα
και να κάνετε κοινοβουλευτικό έλεγχο και να τα συζητήσετε,
αλλά επίσης έχουν αποτελέσει αντικείµενο συζήτησης.

Τι αποµένει ως κάτι πρόσθετο; Να συζητήσουµε τα θέµατα της
κακοκαιρίας. Είχατε δυνατότητες εστιασµένου κοινοβουλευτικού
ελέγχου, να προξενήσετε συζητήσεις µε επίκαιρη ερώτηση, ει-
δική συζήτηση για τα θέµατα αυτά, ώστε να είναι εστιασµένη η
συζήτηση. Μας κάνατε το δώρο να διευρύνετε αυτή τη συζή-
τηση. Μας κάνατε το δώρο να µας επιτρέψετε να συζητήσουµε
συνολικά για το κυβερνητικό έργο. Άκουσα, επίσης, έναν υπαι-
νιγµό από την κ. Αχτσιόγλου, που τον άκουσα και τώρα από τον
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κ. Φίλη ειδικότερα, ο οποίος µιλάει για κάποιου είδους θεσµικής
κρίσης, θεσµικού ευτελισµού.

Υπάρχει ένα ζήτηµα θεσµικών ολισθηµάτων. Μιλάτε για κά-
ποιες συνοµιλίες. Μίλησε ο κ. Φίλης για διώξεις δηµοσιογράφων.
Πραγµατικά µάς προκαλείτε. Εκεί που θέλουµε κάτι να ξεχά-
σουµε και να ξεπεράσουµε, ανακαλείτε στη µνήµη µας τα πε-
πραγµένα σας, υποχρεωτικά. Έρχεστε, αλήθεια, εσείς σ’ αυτή
την Αίθουσα και θέτετε τέτοια ζητήµατα;

Προσέξτε, υπάρχουν διάφορες κατηγορίες που απεδόθησαν
σε πολιτικά πρόσωπα πράγµατι και τιµωρήθηκαν πολιτικά πρό-
σωπα πράγµατι στη διαδροµή της χώρας αυτής. Είναι αληθές.
Ήταν τα περισσότερα, για να µην πω όλα, για ζητήµατα οικονο-
µικής διαχείρισης. Μέχρι σήµερα ζητήµατα κατηγοριών για
σκευωρίες εναντίον των πολιτικών τους αντιπάλων, για κατά-
χρηση εξουσίας προκειµένου να επέµβουν στο δικαστικό σύ-
στηµα για να στηθούν κατηγορίες και να κατηγορηθούν αθώοι
άνθρωποι, αυτό το προνόµιο το έχετε µόνο εσείς. Δικοί σας είναι
δύο κατηγορούµενοι Υπουργοί γι’ αυτές τις κατηγορίες από την
ελληνική δικαιοσύνη.

Κι έρχεστε εδώ και µιλάτε εσείς για διώξεις δηµοσιογράφων;
Επί δικής σας κυβερνήσεως δεν οδηγούνταν δηµοσιογράφοι σι-
δηροδέσµιοι τη υποδείξει, παρακαλώ, της κυρίας Υπουργού που
συνοµιλούσε µε τις αρχές; Μιλάτε για συνοµιλίες εσείς που
Υπουργός σας συνοµιλούσε µε καταδικασµένο ισοβίτη µέσα στη
φυλακή για να οργανώσει τις κατηγορίες; Μιλάτε εσείς µετά από
το τέλος της υποθέσεως και της σκευωρίας «NOVARTIS»;

Θυµάστε, συνάδελφοι, αυτή τη συνεδρίαση στην οποία ήρθαν
κατηγορούµενοι άνθρωποι, όπου σήµερα υιοθετήθηκαν οι υπο-
θέσεις τους, και αναρωτιέµαι: Πώς τοποθετείστε απέναντι σ’
αυτό; Τι θα πείτε τώρα, εσείς που κουνάτε το δάχτυλο για τη θε-
σµική ακεραιότητα; Ξεχνιούνται αυτά;

Κι εµείς µπορεί να θέλουµε να τα ξεχάσουµε, αλλά όταν έρχε-
στε και µας εγκαλείτε µπορούµε να τα ξεχάσουµε; Όµως, ακού-
στε, εγώ θα έρθω για να ανοίξουµε και την ευρύτερη συζήτηση
για τη λειτουργία του δηµοσίου και τη λειτουργία του κράτους
το οποίο, σωστά, είναι µεγάλο, τεράστιο και κεντρικό ζήτηµα το
οποίο απασχολεί.

Για πείτε µου, ήσασταν τεσσεράµισι χρόνια στην κυβέρνηση
και ήσασταν µια κυβέρνηση της Αριστεράς η οποία ήρθε για να
διοικήσει ένα κράτος ταξικό, ένα κράτος µεροληπτικό, ένα κρά-
τος το οποίο µέσα στους θεσµούς του -Έτσι δεν λέει η θεωρία
σας; Αυτά δεν λέγατε;- είναι διαπλεκόµενο, επικροτεί και συνά-
πτει σχέσεις µε συµφέροντα και υπηρετεί τα συµφέροντα των
ολιγαρχών. Αυτά δεν λέγατε; Και ήρθατε να αλλάξετε το κράτος
και να κάνετε θεσµικές τοµές. Στα τεσσεράµισι χρόνια πόσους
νόµους φέρατε και τι περιεχόµενο είχαν αυτοί οι νόµοι;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα τεσσεράµισι χρόνια ο ριζο-
σπάστης ΣΥΡΙΖΑ και η επαναστατική του ορµή στα ζητήµατα της
διοικητικής µεταρρύθµισης εξηντλήθη σε τρεις νοµούς. Σε τεσ-
σεράµισι χρόνια έφεραν τρεις νόµους. Έφεραν την κινητικότητα,
έφεραν το Μητρώο Στελεχών και την αλλαγή της αξιολόγησης
και έφεραν έναν νόµο που τον έλεγαν «Ενδυνάµωση του ΑΣΕΠ».

Έφεραν τρεις νόµους. Να δούµε τι έχουµε κάνει εµείς που εί-
µαστε συντηρητικοί, εµείς που είµαστε αυτοί οι οποίοι σε τελευ-
ταία ανάλυση δεν ευαγγελιζόµαστε και τη µεγάλη αλλαγή, λέµε
να διορθώσουµε τα κακώς κείµενα. Εδώ ήρθαν οι ριζοσπάστες,
όµως, για να αλλάξουν τα πάντα και έφεραν αυτά τα τρία.

Προσέξτε, η κινητικότητα δεν εφαρµόστηκε στην ολότητά της
ποτέ. Μετά από πολλές θεσµικές αλλαγές η πρώτη που εφαρµό-
ζει την κινητικότητα στην πληρότητά της είναι η δική µας Κυβέρ-
νηση για πρώτη χρονιά το 2021.

Το Μητρώο Στελεχών δεν εφαρµόστηκε ποτέ. Η αξιολόγηση
ήταν βέβαια µεγάλη αλλαγή. Την κλίµακα από µηδέν έως δέκα
της βαθµολογίας την έκαναν από µηδέν έως εκατό. Συγκλονι-
στικό, µνηµειώδες. Το δε αποτέλεσµα της αξιολόγησης αυτής
είναι ότι σήµερα οι αξιολογούµενοι σε ποσοστό 95% παίρνουν
τον βαθµό «Άριστα», παίρνουν «Πολύ καλά» και «Άριστα». Αυτό
είναι το αποτέλεσµα της µεταρρύθµισής τους.

Οι διατάξεις του νόµου: «Ενδυνάµωση του ΑΣΕΠ» δεν εφαρ-
µόστηκαν ποτέ.

Τι ήρθατε να κάνετε για να µας µιλήσετε για το κράτος σή-

µερα; Τι ήρθατε να κάνετε, σκληροί µεταρρυθµιστές; Ήρθατε να
αλλάξετε τα πάντα στη δηµόσια διοίκηση. Και τι κάναµε εµείς,
που όπως µας είπε ο Αρχηγός σας είµαστε η πιο άχρηστη και η
πιο ανίκανη Κυβέρνηση που έχει υπάρξει στη Μεταπολίτευση;
Εσείς ήσασταν οι πάρα πολύ καλοί και κάνατε αυτά. Πάµε τώρα
να δούµε τι έχουµε κάνει εµείς που είµαστε άχρηστοι όχι σε τεσ-
σεράµισι αλλά σε δυόµισι χρόνια: Νόµος για τους αναπτυξιακούς
οργανισµούς στους ΟΤΑ.

Νόµος για τον εσωτερικό έλεγχο ο οποίος εφαρµόζεται, όχι
δεν εφαρµόζεται. Ήδη έχουν εκπαιδευτεί από το Εθνικό Κέντρο
Δηµόσιας Διοίκησης και Αυτοδιοίκησης διακόσιοι εσωτερικοί
ελεγκτές. Ήδη εφαρµόζεται το ολοκληρωµένο σύστηµα µε τις
επιτροπές ελέγχου. Εφαρµόζεται ο εσωτερικός έλεγχος µε συγ-
κεκριµένο προγραµµατισµό και παράγει αποτελέσµατα.

Νόµος για το ΑΣΕΠ όπου πλέον ετοιµάζουµε τον πανελλήνιο
διαγωνισµό που είναι να γίνει τον Σεπτέµβριο ή τον Οκτώβριο,
αλλά θα γίνει, προχωράει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Θα γίνει;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Βεβαίως

και θα γίνει, κύριε Ζαχαριάδη, και µην το αµφισβητείτε. Έχετε
αρχίσει και βγάζετε ανακοινώσεις, στις οποίες προβλέπετε το
µέλλον. Σας συµβουλεύω να είστε επιφυλακτικός, για δύο λό-
γους. Πρώτον, για λόγους τακτικούς. Όταν εσείς προβλέπετε το
µέλλον για κάτι που δεν έχω κάνει, είναι πιθανόν να το κάνω. Άρα
θα µείνετε εκτεθειµένος. Και, δεύτερον, για τον λόγο ότι ακόµα
και αν δεν ήθελα να το κάνω αυτό, γιατί εγώ δεν κάνω τέτοια
πράγµατα, όπως ξέρετε, δεν φέροµαι µε αυτόν τον τρόπο, όµως,
δεν είναι δυνατόν να προβλέπετε το µέλλον.

Νόµος για την τηλεργασία την οποία καταψηφίσατε και σή-
µερα έρχεστε και µας φωνάζετε γιατί δεν την εφαρµόζουµε.
Είναι κωµωδία. Η αντιπολίτευση είναι κωµική. Καταψηφίζετε τον
νόµο και µας λέτε γιατί δεν κάνουµε τηλεργασία. Όµως, κατα-
ψηφίσατε τον νόµο για την τηλεργασία. Όµως, το προεδρικό διά-
ταγµα για την προστασία των δεδοµένων στην τηλεργασία είναι
ήδη έτοιµο και προχωράει στην αρµόδια αρχή.

Νόµος για τα ζώα συντροφιάς.
Νόµος για το lobbying µαζί µε τον νόµο των εσωτερικών ελεγ-

κτών είναι δυο κεντρικά νοµοθετήµατα που µας επέτρεψαν να
ανέβουµε επτά θέσεις στον δείκτη διαφθοράς, που µας είχατε
κατακρηµνίσει εσείς οι ακέραιοι, που ήρθατε µε βασικό αίτηµα
να αντιµετωπίσετε τη διαφθορά των θεσµών και πέσαµε επτά θέ-
σεις. Ξανανεβήκαµε τώρα χάρη σε αυτά τα νοµοθετήµατα.

Νόµος για την κοινωνία των πολιτών.
Σε επίπεδο ΟΤΑ, ο νόµος για την κατάργηση της απλής ανα-

λογικής. Ελπίζω να καταλαβαίνετε τι καταστροφή κάνατε µε την
απλή αναλογική, γιατί αυτός είναι ο µόνος νόµος που φέραµε για
την τοπική αυτοδιοίκηση, η αλλαγή του εκλογικού συστήµατος.
Μαζεύουµε τα ασυµµάζευτα µε διαρκείς παρεµβάσεις όλο αυτό
το χρονικό διάστηµα, για να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τα
ζητήµατα που δηµιουργήσατε.

Άρα κατάργηση του 50% των παρεκκλίσεων. Προσέξτε, νοµο-
θέτησαν την κινητικότητα και την ίδια χρονική στιγµή που νοµο-
θέτησαν την κινητικότητα, νοµοθέτησαν εντός της διετίας και
εκατό παρεκκλίσεις από την κινητικότητα και ακύρωσαν όλο το
σύστηµα.

Και έρχεστε τώρα να κουνήσετε το δάχτυλο για τη δηµόσια δι-
οίκηση και το κράτος; Έρχεστε να πείτε τι σε ποιους;

Είµαστε ξαναλέω πολύ χαρούµενοι και ευτυχείς γι’ αυτή την
πρόταση δυσπιστίας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί για µια
ακόµη φορά δίνεται η δυνατότητα στον ελληνικό λαό, αλλά και
στους συναδέλφους στο Κοινοβούλιο, να έχουν µια καθαρή σύγ-
κριση του τι έκανε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και του τι έκανε η
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Και δεν σταµατάµε βεβαίως
σε αυτό. Οι φιλοδοξίες µας είναι πολύ µεγαλύτερες. Και, ναι, θα
έρθει νόµος για καινούργια αξιολόγηση και, ναι, θα έρθει νόµος
για καινούργιο σύστηµα στοχοθεσίας και, ναι, θα έρθει νόµος µε
τον οποίο θα αλλάξουµε τον Κώδικα Ιθαγένειας και, ναι, θα έρθει
νόµος µε τον οποίο θα κάνουµε τον Ενιαίο Κώδικα Αυτοδιοίκη-
σης.

Κύριε Ζαχαριάδη, εγώ χαίροµαι γιατί την τελευταία φορά σας
άκουσα να µας εγκαλείτε γιατί καθυστερήσαµε να κάνουµε τη
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µεταβίβαση των αρµοδιοτήτων. Εγώ χαίροµαι όταν µας παρακι-
νείτε να εφαρµόσουµε πιο γρήγορα το πρόγραµµά µας, αλλά
είναι σηµαντικό, αφού σας αρέσει και θέλετε να εφαρµοστεί γρή-
γορα, να το ψηφίζετε κιόλας. Γιατί απ’ όλα αυτά δεν έχετε ψηφί-
σει τίποτα.

Η απάντηση, λοιπόν, είναι η εξής. Είναι προφανές, κύριε Πρό-
εδρε, -και τελειώνω- ότι αυτή η πρόταση δυσπιστίας δεν έχει κα-
νένα πολιτικό αντικείµενο σε σχέση µε την Κυβέρνηση. Κατανο-
ητό είναι αυτό. Ξέρετε από τώρα το αποτέλεσµα της Κυριακής.
Ξέρετε ότι η Κοινοβουλευτική µας Οµάδα θα είναι συµπαγής. Ξέ-
ρετε ότι πρόκειται η Βουλή να δώσει την εµπιστοσύνη της την
Κυριακή το απόγευµα στην Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη. Αυτά είναι γνωστά. Τι, λοιπόν, σας κάνει να το κάνετε; Γιατί
το αποφάσισε ο Αρχηγός σας; 

Ο κ. Τσίπρας, από χαρισµατικός και σπουδαίος νέος ηγέτης,
ένα λαµπρό παιδί της Αριστεράς, στο οποίο επενδύθηκαν όλα τα
ευρωπαϊκά όνειρα, είναι σήµερα ηττηθείς τρεις φορές, επί δυό-
µισι χρόνια µε διψήφια διαφορά από τον Κυριάκο Μητσοτάκη και
τη Νέα Δηµοκρατία. Και τώρα τελευταία στις δηµοσκοπήσεις
αγωνιά µήπως βγει η επόµενη και τον έχει τρίτο. Και µέσα στην
αγωνία τι είπε; Να καταθέσει και µια πρόταση δυσπιστίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Υ-
πουργέ.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Έτσι δεν
οικοδοµείται αντιπολίτευση ούτε και φτιάχνονται κοινωνικές ανα-
φορές. Η απάντηση θα δοθεί την Κυριακή το βράδυ από το σύ-
νολο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, που
συµπαγής θα στηρίξει την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Τον λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταν-

τίνος Βλάσης, για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΛΑΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

σηµερινή πρόταση δυσπιστίας που κατατέθηκε από την Κοινο-
βουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ κατά της Κυβέρνησής µας, όσο
και αν ο κ. Τσίπρας φρόντισε να την παρουσιάσει ως επιβεβλη-
µένη ανάγκη, επί της ουσίας δεν είναι τίποτα παραπάνω από µια
κίνηση εντυπωσιασµού, µε απώτερο στόχο τη συσπείρωση ενός
φυλλορροούντος κοµµατικού ακροατηρίου.

Σε κάθε περίπτωση, η σηµερινή συζήτηση, όχι µόνο δεν µας
φοβίζει, αλλά αντιθέτως αποτελεί µια πρώτης τάξεως ευκαιρία
για έναν απολογισµό του κυβερνητικού έργου των τελευταίων
τριάντα µηνών. Και είµαι βέβαιος πως µετά το πέρας της συζή-
τησης αυτής κάθε Έλληνας πολίτης θα µπορεί µε ευκολία να
δώσει απάντηση στο ερώτηµα αν η Νέα Δηµοκρατία και ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης αξίζει να βρίσκονται στο τιµόνι της πατρίδας
µας.

Στις τοποθετήσεις του κ. Τσίπρα περί κοινωνικών και εθνικών
τραγωδιών εµείς απαντάµε µε τα πεπραγµένα της διακυβέρνη-
σής µας. Για όσους το ξέχασαν ή επέλεξαν να το ξεχάσουν, να
σας θυµίσω ότι παραλάβαµε τη διακυβέρνηση της χώρας σε µια
στιγµή που η Ελλάδα αντιµετωπιζόταν από τους εταίρους της ως
το «µαύρο πρόβατο» της ευρωπαϊκής οικογένειας και φάνταζε
ως ο εύκολος στόχος για όσους ήθελαν να τη βλάψουν ή να τη
χρησιµοποιήσουν προς ίδιον όφελος.

Από την πρώτη κιόλας στιγµή αφήσαµε πίσω µας την περίοδο
που η θάλασσα δεν είχε σύνορα και η χώρα µας ήταν ξέφραγο
αµπέλι και υπερασπιστήκαµε στο έπακρο την εθνική µας κυριαρ-
χία. Το µεταναστευτικό-προσφυγικό, που είχε εξελιχθεί σε άλυτη
εξίσωση, αντιµετωπίστηκε αποτελεσµατικά από την Κυβέρνησή
µας, µε τις ροές να παρουσιάζουν µείωση της τάξης του 90%.
Και όλα αυτά ενώ οι προκλήσεις από την Τουρκία ήταν συνεχείς
και ιδιαίτερης έντασης.

Η επιτυχής αντιµετώπιση των γεγονότων στον Έβρο, αλλά και
των συνεχών εντάσεων δεν ήταν προϊόν τύχης, ήταν το αποτέ-
λεσµα της αποφασιστικότητας και της ορθής κρίσης του Κυριά-
κου Μητσοτάκη και της Κυβέρνησής µας. Ίσως -και λέω ίσως- αν
κάποιοι άλλοι είχαν την ευθύνη της διαχείρισης αυτών των κατα-
στάσεων, τότε όντως να είχαµε να κάνουµε µε τραγωδίες.

Μέσα σε δυόµισι χρόνια καταφέραµε να κάνουµε όσα δεν έκα-

ναν οι κυβερνήσεις του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ δεκαετίες ολό-
κληρες. Δοµήσαµε ισχυρές σχέσεις µε στρατηγικούς εταίρους.
Υπογράψαµε σηµαντικές συµφωνίες. Καταφέραµε να έχουµε την
υποστήριξη της διεθνούς κοινότητας, ισχυροποιώντας τη θέση
της πατρίδας µας στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο.

Δεν µείναµε, όµως, στον άνευ προηγουµένου διπλωµατικό µα-
ραθώνιο, αλλά ενισχύσαµε στην πράξη την αποτρεπτική δύναµη
της χώρας µας µέσα από ένα σηµαντικό εξοπλιστικό πρόγραµµα.
Κάναµε πράξη αυτά που πολλοί ονειρεύονταν, αλλά δεν τολµού-
σαν να αγγίξουν. Η χώρα µας από ρόλο κοµπάρσου πήρε ρόλο
πρωταγωνιστή, γιατί αυτός ήταν ο στόχος του Κυριάκου Μητσο-
τάκη από την πρώτη στιγµή που ανέλαβε τη διακυβέρνηση της
χώρας.

Μήπως ξεχνάτε ότι εµείς ήµασταν οι πρωτεργάτες για τη σύ-
σταση του Ευρωπαϊκού Ταµείου Ανάκαµψης, µέσα από το οποίο
θα αντληθούν 32 δισεκατοµµύρια ευρώ; Ή µήπως σκόπιµα πα-
ραβλέπετε την αναπτυξιακή τροχιά της χώρας, που αποτυπώνε-
ται περίτρανα τόσο στους αριθµούς όσο και στα µεγάλα έργα
και επενδύσεις που µετά από χρόνια παίρνουν µπρος; Η διεθνής
κοινότητα και οι εταίροι µας κάνουν διαρκώς εγκωµιαστικά σχό-
λια, την ίδια ώρα που εσείς βλέπετε τραγωδίες.

Ακόµα και στην πρωτοφανή υγειονοµική κρίση που προέκυψε
λόγω της πανδηµίας του κορωνοϊού η εικόνα που θέλει να πα-
ρουσιάσει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση σίγουρα δεν είναι η σω-
στή. Μεγάλη ενίσχυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας την τε-
λευταία διετία µε δεκατέσσερις χιλιάδες άτοµα ιατρικού και πα-
ραϊατρικού προσωπικού, ενώ στο θέµα των κρεβατιών ΜΕΘ µην
ξεχνάτε ότι παραλάβαµε πεντακόσιες πενήντα επτά κλίνες το
2019 και σήµερα είναι χίλιες τριακόσιες.

Θεωρείτε, αλήθεια, πως µπορείτε να πείσετε τον µέσο Έλληνα
ότι θα διαχειριζόσασταν την κατάσταση καλύτερα, εσείς που στο
πρώτο κύµα της πανδηµίας µας κατηγορούσατε γιατί κάναµε
lockdown και κλείσαµε τα σχολεία; Αυτό θα είχατε κάνει αν ήσα-
σταν στη διακυβέρνηση της χώρας; Θα είχατε δηµιουργήσει ει-
κόνες Μπέργκαµο στην Αθήνα; Και βέβαια η στάση σας αρνητική
σε όλες τις κρίσιµες ψηφοφορίες για την πανδηµία στη Βουλή.

Προφανώς και µέσα στο διάστηµα της διακυβέρνησής µας έγι-
ναν και λάθη και παραλείψεις. Τα λάθη µας, όµως, απέχουν κατά
πολύ από το να δικαιολογούν την πρόταση δυσπιστίας. Σε όλες
τις πρωτοφανείς καταστάσεις που είχαµε να διαχειριστούµε,
όπως τις σφοδρές κακοκαιρίες των δύο τελευταίων ετών ή τις
φωτιές του καλοκαιριού, θέσαµε ως πρώτη προτεραιότητα την
ανθρώπινη ζωή και καταφέραµε να την προστατεύσουµε σε αν-
τίθεση µε αντίστοιχες περιπτώσεις στο παρελθόν.

Σίγουρα ο κρατικός µηχανισµός θα µπορούσε να τα έχει πάει
καλύτερα. Όµως, δεν είναι εύκολο µέσα σε τριάντα µήνες να αλ-
λάξουµε τις παθογένειές του, τις οποίες οι δικές σας κυβερνή-
σεις έθρεψαν και δεν αντιµετώπισαν.

Και σίγουρα δεν παίζουµε θέατρο, όπως έκανε ο κ. Τσίπρας
και τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ µετά την τραγωδία στο Μάτι, ούτε
βγήκαν ποτέ Υπουργοί της δικής µας Κυβέρνησης να πουν ότι
«ψάχνω να βρω λάθος, αλλά δεν βρίσκω», όπως έλεγε τότε ο αρ-
µόδιος Υπουργός κ. Τόσκας. Ο κ. Τσίπρας δεν ήταν αυτός που
είχε το θράσος να πει σε πυρόπληκτο: «Τι να τα κάνεις τα δύο χι-
λιάρικα; Θα τα ξοδέψεις.»; Για µια ειλικρινή συγγνώµη ούτε
λόγος.

Εµείς, όµως, είχαµε και την ευθιξία και την ειλικρίνεια να ζητή-
σουµε συγγνώµη και έµπρακτα να αντιµετωπίσουµε τις παραλεί-
ψεις µας. Κάθε λάθος µας γίνεται εφαλτήριο για βελτίωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, o χρόνος είναι πολύ περιορι-
σµένος για να απαριθµηθούν όλα αυτά που στο σύντοµο διά-
στηµα των δυόµισι ετών έχει κάνει η Κυβέρνηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη. Ενδεικτικά και µονολεκτικά θα αναφέρω: την κατα-
πολέµηση της βίας στα πανεπιστήµιά µας, τη δηµιουργία ξενό-
γλωσσων τµηµάτων, την πρώτη ουσιαστική διεκδίκηση της
επιστροφής των Μαρµάρων του Παρθενώνα στην Ελλάδα, τον
ψηφιακό µετασχηµατισµό του κράτους σε χρόνο ρεκόρ, την αυ-
στηροποίηση του Ποινικού Κώδικα, αλλά και στα οικονοµικά µε-
γέθη τη µείωση του ΕΝΦΙΑ και σηµαντικών φορολογικών συντε-
λεστών. Είµαι βέβαιος ότι ο Πρωθυπουργός στην οµιλία του θα
δώσει όλες τις απαντήσεις που πρέπει.
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Αν θέλατε πάντως -και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- να είστε ει-
λικρινείς µε τους εαυτούς σας, αλλά και τους πολίτες, θα έπρεπε
να παραδεχτείτε ότι είναι ιδιαίτερα βολικό για σας το γεγονός
ότι αυτό το διάστηµα των τεράστιων προκλήσεων είσαστε στην
Αντιπολίτευση. Τα δύσκολα είναι για τους ικανούς και τους υπεύ-
θυνους. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης και η Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας έχουν αποδείξει στην πράξη τόσο την ικανότητα όσο
και την υπευθυνότητά τους, πάντα µε γνώµονα το συµφέρον της
πατρίδας και των Ελλήνων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαριστού-
µε.

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Χρήστος Κατσώτης, για επτά λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ένα πρώτο σχόλιο για τον κ. Χατζηδάκη. Κύριε Χατζηδάκη,

όλες οι υποδοµές που είχατε βάλει στην τούρτα των γενεθλίων
σας, αυτές που παραδώσατε στα επιχειρηµατικά συµφέροντα,
ΔΕΗ, δρόµους, και άλλα, τότε που σας έδειχνε σαν Σούπερµαν -
ή Μπάτµαν, δεν θυµάµαι ακριβώς- αυτές κατέρρευσαν µέσα στην
κακοκαιρία. Ο «Σούπερµαν» δεν πήγε καλά, κύριε Χατζηδάκη,
όπως βέβαια και τα υπόλοιπα που κάνετε σήµερα.

Καµµιά συγγνώµη από καµµιά κυβέρνηση και καµµιά µοµφή
δεν µπορεί να µετριάσει τις βαριές συνέπειες, να κλείσει πληγές
των εργατικών λαϊκών οικογενειών, από την υλοποίηση µιας πο-
λιτικής απ’ όλα τα κόµµατα, ενταγµένης στην ενιαία στρατηγική
της πλουτοκρατίας για θωράκιση της εξουσίας της και της κερ-
δοφορίας της. Η διαχείριση των φυσικών φαινοµένων, σεισµοί,
πυρκαγιές, πληµµύρες, χιονιάς, γίνεται µε κριτήριο τις επιλογές
της Ευρωπαϊκής Ένωσης για επιλέξιµα έργα, στη λογική του κό-
στους και του οφέλους κι όχι την προστασία της ζωής. Γι’ αυτό
και οι βαριές συνέπειες.

Κυβέρνηση, περιφερειάρχες και δηµοτικές αρχές κάθε φορά
παρουσιάζουν την ετοιµότητα του µηχανισµού του κεντρικού και
τοπικού κράτους και κάθε φορά διαψεύδονται. Κι αυτές τις µέρες
αποδείχθηκε ότι το κέρδος µε την ασφάλεια και την ποιότητα δεν
συµβιβάζονται, όπως στο ιδιωτικοποιηµένο οδικό δίκτυο, εν προ-
κειµένω την «ΑΤΤΙΚΗ ΟΔΟ», την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», τη «ΔΕΗ». Όλοι
σχεδόν οι δρόµοι στην Αττική, µε την πλειονότητα των δηµάρχων
να στηρίζει και να υλοποιεί την κεντρική πολιτική, ταλαιπώρησαν
χιλιάδες ανθρώπους. Γιατί η λογική του κόστους και του οφέ-
λους δεν επιτρέπει δαπάνες για προσωπικό, µηχανήµατα, υπο-
δοµές συνολικά.

Η δικαιολογηµένη οργή και αγανάκτηση δεν πρέπει να ξεθυ-
µάνει. Χρειάζεται να γίνει οργάνωση, αγώνας, διεκδίκηση, για να
έχει αποτελέσµατα. Γι’ αυτό χαιρετίζουµε την πρωτοβουλία του
Δήµου της Πάτρας για τη συγκέντρωση αύριο µε συµµετοχή εκα-
τοντάδων φορέων της Αττικής. Καλούµε τον λαό να δώσει µαζικό
«παρών», να κάνει µοµφή σ’ αυτή την πολιτική, ανεξάρτητα ποια
κυβέρνηση την εφαρµόζει, για να µην τρέµει µε τα καιρικά φαι-
νόµενα, για να διεκδικήσει τη ζωή και το µέλλον που του αξίζει. 

Η στρατηγική της καπιταλιστικής ανάπτυξης είναι αυτή που
µπαίνει εµπόδιο στην ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών. Αυτή σα-
ρώνει τη ζωή των εργατικών λαϊκών οικογενειών. Σ’ αυτή υπο-
τάσσονται όλα τα κόµµατα του κεφαλαίου, πλην του ΚΚΕ. Η µία
κυβέρνηση χτίζει πάνω στην άλλη το αντεργατικό, αντιλαϊκό µέλ-
λον των εργατικών λαϊκών οικογενειών και ιδιαίτερα των νέων.
Το αντεργατικό νοµοθετικό πλαίσιο δύσκολα ξεχωρίζεις τίνος
έργο είναι. Έχει τις υπογραφές όλων των κοµµάτων του κεφα-
λαίου. Για τους µισθούς που έχουν καταρρεύσει και χύνονται
κροκοδείλια δάκρυα είστε όλοι συνένοχοι. 

Να θυµίσουµε ότι Νέα Δηµοκρατία - ΠΑΣΟΚ µε την πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου 6/2012 µείωσε τον κατώτατο µισθό σε
ένα βράδυ 22% και 32% για τους νέους κάτω των είκοσι πέντε
ετών. Ο ΣΥΡΙΖΑ το διατήρησε στη θητεία του και στο τέλος, το
2019, έδωσε αύξηση, αρνούµενος την κατάργηση του εκτρωµα-
τικού νόµου, την επαναφορά των συλλογικών συµβάσεων του κα-
τώτατου µισθού στα 751 ευρώ. Αυτό σήµερα υπολείπεται κατά
101 ευρώ από το 2012. Τώρα προτείνει 800 ευρώ, αλλά µε δια-
τήρηση του νόµου Βρούτση - Αχτσιόγλου. 

Όλοι µαζί, κύριοι, απορρίψατε την πρόταση πεντακοσίων
τριάντα σωµατείων, που κατέθεσε το ΚΚΕ επανειληµµένως, για
την επαναφορά των συλλογικών συµβάσεων εργασίας, του κα-
τώτερου µισθού στα 751 ευρώ ως βάση για αυξήσεις.

Ποιο είναι το αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής; Ένας στους
τρεις εργαζόµενους να βγάζουν τον µήνα µε 345 ευρώ, κύριοι!
Το επαναλαµβάνω, 345 ευρώ. Ο µέσος µισθός να έχει φτάσει στα
785 ευρώ. Η κυριακάτικη αργία τελείωσε. Οκτώ η Νέα Δηµοκρα-
τία και το ΠΑΣΟΚ πριν, τριάντα δύο ο ΣΥΡΙΖΑ και συνεχίζει, βέ-
βαια, τώρα η Νέα Δηµοκρατία. Όσον αφορά τις εργασιακές
σχέσεις, από το 1990 κάθε κυβέρνηση νοµοθετούσε ευέλικτες
µορφές, ολιγόµηνα, κακοπληρωµένα προγράµµατα κοινωφελούς
εργασίας, τα οποία ανακυκλώνουν την ανεργία. Κατά το εντεκά-
µηνο Ιανουαρίου - Νοεµβρίου του 2011 οι απολύσεις, κύριοι,
ήταν δύο εκατοµµύρια εξήντα έξι χιλιάδες επτακόσιες σαράντα
µία, όσο και το σύνολο των µισθωτών στον ιδιωτικό τοµέα, και οι
προσλήψεις, ταυτόχρονα, αυτό το ίδιο διάστηµα ήταν δύο εκα-
τοµµύρια διακόσιες δύο χιλιάδες.

Η ευελιξία και οι µισθοί πείνας είναι πλέον µια µόνιµη κατά-
σταση. Δικό σας έργο! Όλων σας! Η ακρίβεια, οι ανατιµήσεις στα
είδη πρώτης ανάγκης, µε το ρεύµα να οδηγεί σε ενεργειακή φτώ-
χεια και σε δυστυχία. Αυξάνει το ποσοστό που βρίσκεται κάτω
από τα στατιστικά όρια της φτώχειας. 

Όλοι σας θωρακίζετε την πλουτοκρατία, µε περιορισµό των
συνδικαλιστικών και δηµοκρατικών ελευθεριών. Στο περιοριστικό
πλαίσιο προστέθηκε ο απεργοκτόνος νόµος Αχτσιόγλου και εµ-
πλουτίστηκε µε τον νόµο Χατζηδάκη, που το απλό µοίρασµα µιας
ανακοίνωσης θεωρείται ψυχολογική βία, προβλέποντας το δι-
καίωµα στην εργοδοσία για απαίτηση αποζηµίωσης από το σω-
µατείο και κήρυξη της απεργίας ως παράνοµης και καταχρηστι-
κής. Με τον ίδιο νόµο νοµοθετήθηκε το δεκάωρο µε αποδοχές
οκταώρου, η αύξηση των ωρών υπερεργασίας, των ωρών υπε-
ρωρίας, µε ταυτόχρονη µείωση της αµοιβής τους. Λέτε να σας
χειροκροτούν οι εργαζόµενοι, κύριε Χατζηδάκη, γι’ αυτό το έργο;
Ντροπή σας!

Χιλιάδες κρούσµατα, εκατοντάδες διασωληνωµένοι και οι νε-
κροί να ξεπερνούν τις είκοσι τρεις χιλιάδες. Αυτό είναι το αποτέ-
λεσµα της ταξικής διαχείρισης της πανδηµίας! Οι χώροι
δουλειάς, τα µέσα µαζικής µεταφοράς, τα σχολεία είναι χωρίς
µέτρα, µε τους εργαζόµενους να βιώνουν τις συνέπειες.

Οι εκβιασµοί της εργοδοσίας έχουν απογειωθεί, έχουν πάρει
αέρα στα πανιά τους. «Πάρε Depon κι έλα στη δουλειά» ή -προχ-
θές- «κόψε τον λαιµό σου να έρθεις στη δουλειά µε τον χιονιά»!
Στους χώρους δουλειάς δεν τηρούνται ούτε οι στοιχειώδεις κα-
νόνες ασφάλειας και προστασίας. Τα εργοδοτικά εγκλήµατα
είναι καθηµερινά. Το Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας έγινε, δήθεν,
ανεξάρτητη αρχή, πλήρως εξαρτηµένη από τους στόχους και τις
στρατηγικές της καπιταλιστικής ανάπτυξης, που δεν χωρά εργα-
σιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα, συνδικαλιστικές ελευθερίες,
δεν χωρά ελέγχους.

Διαχρονικά, όλα τα κόµµατα που παρουσιάζονται κάθε φορά
ως σωτήρες, έχουν ως προτεραιότητα την ιδιωτικοποίηση της
κοινωνικής ασφάλισης. Στο ασφαλιστικό οι κυβερνήσεις χτίζουν,
εναλλάξ, πάνω στο οικοδόµηµα της άλλης.

Ο νόµος του ΣΥΡΙΖΑ, ο νόµος Κατρούγκαλου, ήταν ο πιο εµ-
βληµατικός, επεκτάθηκε από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας και µε τον νόµο για τις επικουρικές συντάξεις µε την
υλοποίηση, διάταξη του νόµου Κατρούγκαλου, τώρα, για την πε-
ρικοπή της λεγόµενης «εθνικής», που φτάνει στα 245 ευρώ. 

Τις επόµενες ηµέρες φέρνει η Νέα Δηµοκρατία νοµοσχέδιο για
τον ΕΦΚΑ, όπου αποκαλύπτεται ότι δεν έχει τέλος η επίθεση στην
κατεύθυνση της ιδιωτικοποίησης, συνολικά, του ασφαλιστικού. 

Να ποιο είναι το έργο σας: Πάνω από εκατόν πενήντα χιλιάδες
κύριες συντάξεις βρίσκονται σήµερα σε εκκρεµότητα και εκατόν
είκοσι πέντε χιλιάδες είναι οι επικουρικές. Αυτό είναι ντροπή! Το
27% των συνταξιούχων καλείται να τα βγάλει πέρα µε 370 ευρώ,
κύριοι! Το 38% των συνταξιούχων, ένα εκατοµµύριο περίπου,
παίρνει σύνταξη 580 ευρώ καθαρά. Πού θέλετε να πάνε οι συν-
τάξεις τέλος πάντων, κύριοι; Θα σταµατήσετε; Όχι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Κα-
τσώτη.
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η καπιταλιστική ανάπτυξη, που όλοι εξυπηρετείτε, ούτε είναι

ούτε µπορεί να γίνει ποτέ ανάπτυξη για όλους. Οι ρυθµοί ανά-
πτυξης ανεβαίνουν όσο σαρώνονται εργασιακά και ασφαλιστικά
δικαιώµατα, όσο µεγαλώνει η αδικία σε βάρος των πολιτών. Οι
νικηφόροι αγώνες της «EFOOD», της «COSCO» δείχνουν τη δύ-
ναµη του εργατικού συνδικαλιστικού κινήµατος και των οργανώ-
σεών του ενάντια στην πολιτική που διαλύει εργατικά ασφαλι-
στικά δικαιώµατα. Οι αγώνες της «ΛΑΡΚΟ», τα «ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ ΚΑ-
ΒΑΛΑΣ», των οικοδόµων, των εργατών γης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Κα-
τσώτη. Σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: …δίνουν απάντηση -και τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε- στην εργοδοσία και την Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ναι, το είπατε τρεις
φορές. Τελειώστε. Κλείστε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Για την εργατική τάξη δεν υπάρχει
καµµία ελπίδα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Λειτουργείτε εις βά-
ρος συναδέλφων που δεν θα µιλήσουν καθόλου. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: …αν δεν οργανώσει τον δικό της αγώ-
να…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό.
…µε ισχυρή αµφισβήτηση της κυριαρχίας του κεφαλαίου, του

πολιτικού της προσωπικού. Δεν µπορεί να καταδικάζονται σε µι-
σθούς…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Κατσώτη, σας
παρακαλώ θερµά!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: …και σε συντάξεις πείνας και εργα-
σιακή…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Κατσώτη, όλο
λέτε ότι τελειώνετε και όλο γυρίζετε σελίδες. Όχι! Τελειώσατε!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Τελείωσα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: …και σύγχρονη δουλεία και να παρα-

µένουν ακόµη σε αυτά τα κόµµατα, που τους στερούν την ευη-
µερία, την ευτυχία. Να συµπορευθούν τώρα µε το ΚΚΕ στον
δρόµο της ανατροπής, της άλλης µορφής οργάνωσης της κοι-
νωνίας.

Ψηφίζουµε «ναι» στη µοµφή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Εσείς στερείτε, όµως,

σε κάποιους συναδέλφους το δικαίωµα να µιλήσουν. Εάν ο κα-
θένας πάρει δύο και δυόµισι λεπτά παραπάνω, τότε είκοσι, τριά-
ντα συνάδελφοι δεν θα µιλήσουν.

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνος Καραγκούνης για επτά λεπτά.

Παράκληση θερµή: Όλοι γνωρίζετε τον χρόνο…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δεν διακόψατε τον Βορίδη, που µίλησε

δεκαπέντε λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν µίλησε τόσο και

µη διαµαρτύρεστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δεκαπέντε λεπτά µίλησε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και τον κ. Βορίδη εγώ

τον…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δεν τον διακόψατε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Του έκανα τέσσερις

φορές παρατήρηση. Θέλετε να κλείσω το µικρόφωνο; Σας το
έκλεισα; 

Ακούστε κάτι: Θέλετε κάποιοι συνάδελφοί µας να µη µιλήσουν;
Ο χρόνος είναι δεδοµένος, ο κάθε Βουλευτής µιλάει επτά λεπτά,
εποµένως -παράκληση θερµή- προσαρµόστε τα κείµενά σας.
Όλοι µιλάτε από κειµένου. Προσαρµόστε τα κείµενά σας στα
επτά λεπτά. Δίδεται µία ανοχή ενός λεπτού, αλλά από εκεί και
πέρα δεν µπορεί να συνεχιστεί αυτό, γιατί τότε δεν θα µιλήσουν
κάποιοι συνάδελφοι. Ωραία, µιλάτε όσο θέλετε και δεν θα µιλή-
σουν κάποιοι συνάδελφοι.

Κύριε Καραγκούνη, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τρία πράγµατα προσδιορίζουν
την πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ και οδηγούν
στην αυτονόητη απόρριψή της: η αφορµή της, η αιτία της και το
πολιτικό της πρόσωπο. 

Θα ξεκινήσω µε την αφορµή της. Η πρόταση εγείρεται σε συ-
νέχεια µιας πρωτοφανούς κακοκαιρίας, ενός φυσικού φαινοµέ-
νου που, πράγµατι, έπληξε και ταλαιπώρησε τους πολίτες. Και
έρχεται η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε την πρότασή της, µε
αφορµή ένα τέτοιο φυσικό φαινόµενο, να αποδώσει στην Κυβέρ-
νηση τη µορφή της γενικής ανικανότητας. Δεν θέλω να υπεκ-
φύγω. Άλλωστε, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός µε θάρρος και υπευ-
θυνότητα ζήτησε συγγνώµη από τους πολίτες για όποια προβλή-
µατα προέκυψαν, άσχετα αν το κύριο πρόβληµα προκλήθηκε από
την αναποτελεσµατική διαχείριση µιας ιδιωτικής εταιρείας. Εµείς
δεν υπεκφύγαµε, λοιπόν. Πήραµε µια ευθύνη, ακόµη και στο
µέτρο που δεν µας αναλογεί, ακριβώς γιατί αναγνωρίζουµε και
εκτιµούµε το πρόβληµα που δηµιουργήθηκε στον πολίτη. Και δεν
θυµάµαι άλλη εποχή και άλλη κυβέρνηση να προβαίνει προκατα-
βολικά και να υποχρεώνει τους ιδιώτες να δώσουν αποζηµιώσεις
και χρηµατικές ικανοποιήσεις σε όσους είχαν πρόβληµα. 

Όπως είπα, όµως, εµείς το πράξαµε, γιατί είναι εντός του αξια-
κού µας πλαισίου και της πολιτικής µας κουλτούρας. Και ήδη το
Υπουργείο Ενέργειας, σε συνεργασία µε την Ευρωπαϊκή Ένωση,
προχωρά και έχει ξεκινήσει το πολύ σηµαντικό έργο της υπογει-
οποίησης των καλωδίων της ΔΕΗ. Οπότε εµείς ούτε ανεύθυνοι
είµαστε ούτε ευκαιριακοί. Και ακριβώς η ευθύνη και η πρόβλεψη
αποτελούν το κλειδί για κάθε µακροχρόνια διαχείριση φυσικών
καταστροφών και για κάθε πολιτική προστασία, που στο κάτω-
κάτω αυτό ενδιαφέρει, ουσιαστικά, τους πολίτες.

Κλείνω, όµως, την παρένθεση και πάω πίσω, εκεί από όπου ξε-
κίνησα, στην αφορµή της πρότασης δυσπιστίας, γιατί, όπως είπα,
το γεγονός ότι εγείρεται πρόταση δυσπιστίας µε αφορµή µια φυ-
σική καταστροφή αποκαλύπτει και την ποιότητα αυτής της πρό-
τασης. Και ξέρετε γιατί; Γιατί οι φυσικές καταστροφές και τα
προβλήµατα στις ζωές των ανθρώπων, που αναπόφευκτα δηµι-
ουργούν, ενώνουν ακόµα και εχθρούς. Να θυµίσω την περίφηµη
διπλωµατία των σεισµών, όπου ακόµα και η Ελλάδα και η Τουρ-
κία τα έβαλαν όλα στην άκρη, γιατί τα φαινόµενα αυτά είναι τόσο
υπέρτερα ηµών και ο πόνος των ανθρώπων τόσο αληθινός, που
ακόµη και παραδοσιακοί αντίπαλοι αντιλαµβάνονται ότι δεν ται-
ριάζει στον πολιτικό µας πολιτισµό να γίνονται αυτά τα θλιβερά
πράγµατα αφορµή για φθηνή εκµετάλλευση. Εµείς πρόταση
µοµφής δεν κάναµε ούτε στη Μάνδρα ούτε στο Μάτι, παρ’ ότι εί-
χαµε εκατοντάδες νεκρούς.

Αυτόν τον πολιτικό πολιτισµό, τον οποίο µπορεί να δείξει
ακόµα και η Τουρκία προς την Ελλάδα και αντιστρόφως, ακόµα
και το Πακιστάν στην Ινδία και αντιστρόφως, ακόµα και το Αζερµ-
παϊτζάν στην Αρµενία και αντιστρόφως, ο ΣΥΡΖΑ δεν µπορεί να
τον δείξει. Η πρόταση αυτή είναι µια πρόταση πολιτικής χαιρε-
κακίας, µια πρόταση πολιτικής τυµβωρυχίας, µια πρόταση αν-
θρώπων κατώτερων των περιστάσεων. Γιατί περί αυτού πρό-
κειται. 

Θα µου πείτε, δεν είναι και περίεργο που ο ΣΥΡΙΖΑ λειτουργεί
µε αυτόν τον τρόπο, γιατί όλη του η πορεία έχει υπάρξει πορεία
ενός πολιτικού ξενιστή, ενός ευκαιριακού εκµεταλλευτή των γε-
γονότων. Με αυτόν τον τρόπο κατόρθωσε να γίνει από ένα κόµµα
του 3%, κυβέρνηση και πλειοψηφία. Όπως, δηλαδή, σήµερα επι-
χειρεί να εκµεταλλευτεί τα ανθρώπινα προβλήµατα µιας φυσικής
καταστροφής, έτσι και τότε είχε αναλάβει εργολαβία την εκµε-
τάλλευση του οικονοµικού πόνου που δηµιούργησε η κρίση και
τα µνηµόνια και, τελικά, κατέληξε να γίνει, όταν ανέλαβε την
εξουσία, το καλύτερο και το πιο υπάκουο παιδί της λιτότητας. 

Ίδιοι ήταν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και οι ίδιοι παραµέ-
νουν. Εµπόριο πόνου έκαναν και εµπόριο πόνου κάνουν. Η δια-
φορά είναι, βέβαια, ότι ο κόσµος τούς έχει καταλάβει. Ξέρετε,
έχω υπάρξει από τους πρώτους -αν όχι ο πρώτος- που σε αυτή
την Αίθουσα είχα πει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα γυρίσει στα ιστορικά του
ποσοστά. Και είναι ζήτηµα χρόνου, όπως φαίνεται, ο ΣΥΡΙΖΑ να
καταλήξει τρίτο κόµµα. Το είπα τότε, το επαναλαµβάνω και σή-
µερα. Και τα ποιοτικά χαρακτηριστικά κυρίως των δηµοσκοπή-
σεων το δικαιώνουν. Και ειλικρινά πιστεύω πως όταν θα πάµε σε
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εκλογές, στο τέλος τετραετίας, ο ΣΥΡΙΖΑ όντως θα αναδειχθεί
τρίτο κόµµα και ο Τσίπρας θα δει στη θέση του Αρχηγού της
αξιωµατικής αντιπολίτευσης τον κ. Ανδρουλάκη. 

Η αιτία, λοιπόν, της πρότασης µοµφής είναι ο διάχυτος πανι-
κός. Ο ΣΥΡΙΖΑ κατανοεί ότι δεν θα παραµείνει για πολύ καιρό
Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Όµως, υπάρχει και ένας τρίτος λόγος που η απόρριψη της συ-
ζητούµενης πρότασης δυσπιστίας αποτελεί µονόδροµο. Δεν
είναι µόνο θέµα κοινοβουλευτικών αριθµών και συσχετισµών. Ο
βασιλιάς είναι γυµνός όχι µόνο ως προς την αφορµή και την
αιτία, όπως ήδη ανέπτυξα, αλλά ως προς το πολιτικό της πρό-
σηµο και το πολιτικό της περιεχόµενο, που αµφότερα είναι κενά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί φαιδρολόγηµα να κα-
τηγορεί για ανικανότητα ο ΣΥΡΙΖΑ την Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας, η κυβέρνηση του τρίτου µνηµονίου και του νόµου
Κατρούγκαλου, η οποία κατέκλεψε τη µεσαία τάξη στην Ελλάδα,
διέλυσε τη µικρή επιχειρηµατικότητα και κήρυξε ταξικό πόλεµο
στις παραγωγικές δυνατότητες του λαού. 

Αυτή η Κυβέρνηση δεν δέχεται µαθήµατα ικανότητας από τους
αποτυχηµένους του ΣΥΡΙΖΑ. Η πρότασή σας θα καταψηφιστεί
όχι γιατί το θέλουν οι κοινοβουλευτικοί αριθµοί, αλλά γιατί το επι-
βάλλει η πολιτική πραγµατικότητα και η πολιτική λογική. Και ξέ-
ρετε τι λέει αυτή η λογική; Ότι ο κόσµος θέλει στα πανεπιστήµια
να γίνεται µάθηµα και όχι να τρώνε ξύλο οι καθηγητές, θέλει
στους δρόµους να κυκλοφορούν οι πολίτες και όχι να κάνουν
πάρτι οργανωµένες µειοψηφίες. Ο κόσµος θέλει σύγχρονο εξο-
πλισµό για τις Ένοπλες Δυνάµεις και όχι τον Αρχηγό σας να λέει
-όπως πρόσφατα- ότι δεν πρέπει να κάνουµε κούρσα εξοπλι-
σµών, προκαλώντας κύµατα συµπάθειας στην Τουρκία και την
«ΤΖΟΥΜΧΟΥΡΙΕΤ» να τον επικροτεί σε πρωτοσέλιδο. Ο κόσµος
θέλει κατάργηση της εισφοράς αλληλεγγύης -όπως την κάναµε-
, θέλει εξορθολογισµό του ΕΝΦΙΑ -όπως τον δροµολογούµε-,
θέλει δίκαιες ασφαλιστικές εισφορές -όπως αυτές που εφαρµό-
σαµε- και όχι τα χαράτσια του νόµου Κατρούγκαλου, όπως, φυ-
σικά, ο κόσµος ήθελε και εκτίµησε ότι κρατήσαµε την οικονοµία
όρθια σε στιγµές πανδηµίας, µε τις επιστρεπτέες προκαταβολές,
µε τις επιδοτήσεις των ενοικίων, µε τις αναστολές των φορολο-
γικών υποχρεώσεων και µε τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας.
Και βλέπετε το παράδοξο; Αυτές τις πολιτικές ενίσχυσης της ζή-
τησης τις εγγυηθήκαµε και τις εφαρµόσαµε εµείς, οι δήθεν νεο-
φιλελεύθεροι και οι δήθεν ανάλγητοι, οι δήθεν οπαδοί της λι-
τότητας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μόνο ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, και τελειώνω.
Και δεν µας συγχωρείτε για το ότι, τελικά, µε αυτή µας την πο-

λιτική κάναµε το τελευταίο φύλλο συκής της δήθεν Αριστεράς
να καταπέσει. 

Γιατί οι πραγµατικοί θιασώτες της λιτότητας είστε εσείς. Αντί-
θετα εµείς είµαστε η παράταξη της ανάπτυξης και της ενίσχυσης
των λαϊκών εισοδηµάτων. Και όλα αυτά χωρίς τη µεθοδολογία
των δανεικών, στην οποία είστε παραδοσιακά εθισµένοι, χωρίς
τα εισπρακτικά πογκρόµ τα οποία επιβάλλετε στον ελληνικό λαό
και κυρίως όχι µε άφρονες πολιτικές, που κλείσατε τις τράπεζες
το 2015.

Και εποµένως -κλείνω- για όλους αυτούς τους λόγους, την
αφορµή της, την αιτία της, το πολιτικό της πρόσηµο και περιε-
χόµενο, η συζητούµενη πρόταση µοµφής σας δεν θα έχει και
ούτε θα µπορούσε να έχει ελπίδα επιτυχίας. Αλλά ίσως πρέπει
να σας την αφήσουµε να τη χαρείτε, έστω και σαν φαντασίωση,
γιατί, όπως σας είπα, στις επόµενες εκλογές θα αναδειχθείτε
τρίτο κόµµα και εφεξής οι δυνατότητες εκ µέρους σας υποβολής
πρότασης δυσπιστίας θα είναι πλέον δραστικά περιορισµένες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ
τον κ. Καραγκούνη και για την προσέγγιση στον χρόνο.

Τον λόγο έχει, αφού τακτοποιηθεί το Βήµα, η Βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Χαρά Καφαντάρη για επτά
λεπτά.

ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Βέβαια ο προλαλήσας συνάδελφος της Νέας Δηµοκρατίας

εξέφρασε ευσεβείς πόθους. Φοβάµαι όµως ότι θα διαψευστεί.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, που στη-

ρίζετε την Κυβέρνηση Μητσοτάκη, είστε πραγµατικά ευχαριστη-
µένοι για αυτό που ζήσαµε και ζούµε την τελευταία εβδοµάδα;
Είστε ευχαριστηµένοι µε το «κρατήσαµε το κράτος λειτουργικό»,
που πολλάκις εξέφρασε ο Υπουργός Κλιµατικής Κρίσης και Πο-
λιτικής Προστασίας; Είστε ευχαριστηµένοι µε τη δήλωση του κ.
Πέτσα, που τυχαίνει να είναι εδώ: «Η πολιτική προστασία είναι
σε καλό επίπεδο.»; «Χτίζουµε ένα νέο Υπουργείο µε προσόντα το
µεράκι και το κέφι», αυτή είναι η δήλωση του κ. Μητσοτάκη στη
ΔΕΘ πέρυσι τον Σεπτέµβρη. Ιδρύθηκε δηλαδή ένα νέο Υπουρ-
γείο και πέντε µήνες είναι χωρίς οργανόγραµµα, χωρίς σαφές
νοµοθετικό πλαίσιο, χωρίς νόµο ο οποίος να εφαρµόζεται, γιατί
δεν έχουν εκδοθεί οι κανονιστικές πράξεις, παρά µόνο επιλεκτικά
χρησιµοποιούνται κάποια άρθρα, όπως είναι το ειδικής κινητο-
ποίησης, το άρθρο 26 δηλαδή, όπου πάλι και σε αυτό αποτύχατε
όταν το εφαρµόσατε. Γιατί το θέµα των Δρυάδων είναι πολύ
κοντά, τον Αύγουστο συνέβη, στα δεκαοκτώ σηµεία της Αττικής.
Το αποτέλεσµα ποιο ήταν; Αποτυχία και εκεί. Κάηκε 1,4 εκατοµ-
µύριο στρέµµατα γης. 

Από την ανάληψη της διακυβέρνησης της χώρας από τον κ.
Μητσοτάκη και την Κυβέρνησή του έχουµε πολλές φυσικές κα-
ταστροφές οι οποίες συνέβησαν. Ήταν ο «ΙΑΝΟΣ», η «ΜΗΔΕΙΑ»,
οι πυρκαγιές του καλοκαιριού, ο «ΜΠΑΛΛΟΣ» και βέβαια το πρό-
σφατο, που βιώνουµε ακόµα, η «ΕΛΠΙΣ». Όµως το µεράκι και το
κέφι του κ. Μητσοτάκη γλίστρησε στις λάσπες και τα χιόνια της
«Ελπίδος». Και βέβαια εγκλωβίστηκε. Το τραγικό βέβαια είναι ότι
εγκλωβίστηκαν πολλοί συµπολίτες µας, πολλοί συµπατριώτες
µας, ακόµα και είκοσι τέσσερις ώρες µέσα στην Αττική Οδό. 

Πράγµατι στην προσπάθειά σας να αλλάξετε τη συζήτηση, να
το ξεπεράσετε θα έλεγα εγώ, διαστρεβλώνετε θέσεις, παραποι-
είτε πράγµατα. Και το χαρακτηριστικό -και αυτό, ξέρετε, για µία
ευνοµούµενη πολιτεία είναι τραγικό θα έλεγα- είναι να παραποι-
είτε αλλά και να αγνοείτε προειδοποιήσεις επιστηµόνων και ειδι-
κών επιστηµονικών φορέων και ιδρυµάτων της χώρας σας, είτε
του Αστεροσκοπείου είτε της Εθνικής Μετεωρολογικής Υπηρε-
σίας. Ακόµα και για τον χρόνο έναρξης του φαινοµένου είχατε
συγκεκριµένες προειδοποιήσεις από τον επιστηµονικό κόσµο.

Χρησιµοποιείτε το επιχείρηµα ότι ήταν πρωτοφανής η χιονό-
πτωση. Όµως έρχεται το Εθνικό Αστεροσκοπείο -και καταθέτω
εδώ την ανάρτηση που έχει γίνει και την ανακοίνωσή του- και
αναφέρει συγκεκριµένα ότι στα εκατόν δώδεκα χρόνια είχαµε τέ-
τοιες µεγάλες και σοβαρές χιονοπτώσεις ακόµα και µέσα στην
πρωτεύουσα. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Χαρούλα (Χαρά) Καφαντάρη
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό είναι ένα ζήτηµα πάρα πολύ σοβαρό και πρέπει να σας
απασχολήσει και απασχολούν και την κοινωνία αυτά τα οποία γί-
νονται σήµερα. 

Εσάς όµως σας ενδιαφέρει ένα πράγµα. Σας ενδιαφέρει η επι-
κοινωνία, σας ενδιαφέρει να κάνετε συσκέψεις επικοινωνιακού
τύπου διαδοχικές και στο νέο Υπουργείο, ενώ δεν έχετε καµµία
πολιτική πρόληψης, καµµία προετοιµασία ούτε ετοιµότητα του
επιχειρησιακού µηχανισµού ούτε βέβαια και καταφέρατε και
στοιχειώδη συντονισµό, πολύ περισσότερο βέβαια για πολιτικές
βραχείας αποκατάστασης.

Ποιος φταίει για εσάς; Φταίνε άλλοι. Η Κυβέρνηση, το επιτε-
λικό κράτος δεν φταίει σε τίποτα. Ο κ. Μητσοτάκης δεν έχει καµ-
µία ευθύνη. Έχει ευθύνη -λέτε- η «ΑΤΤΙΚΗ ΟΔΟΣ», µπορεί να έχει
ευθύνη και η Περιφέρεια Αττικής και πράγµατι υπάρχουν ευθύ-
νες εκεί και δεν θέλουµε να τις ξεπεράσουµε. Χαρακτηριστικά
θα πω ότι το Συντονιστικό Όργανο Πολιτικής Προστασίας στον
Βόρειο Τοµέα της Αθήνας συνεδρίασε τη Δευτέρα, τη στιγµή που
τη Δευτέρα το πρωί ξεκίνησε το εν λόγω φαινόµενο.

Δεν υπάρχουν, λοιπόν, άλλες ευθύνες κεντρικά στην Κυβέρ-
νηση και στον Πρωθυπουργό, πάντα κάποιος άλλος φταίει. Αλλά
η ευθύνη είναι βασικά στο ανεπαρκές και στο ανίκανο, θα έλεγα,
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επιτελικό σας κράτος.
Επίσης κρύβεστε πίσω από την κλιµατική αλλαγή, που κανείς

δεν αρνείται φυσικά. Αλλά είναι ένα πολύ φθηνό επιχείρηµα για
την ανεπάρκεια στην εφαρµογή πολιτικών προσαρµογής στην
κλιµατική αλλαγή. Ήταν από τα πρώτα που νοµοθέτησε η κυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ το 2016 και σε περιφερειακό επίπεδο δεν υλοποιεί-
ται τίποτα.

Διδασκόµαστε από τα λάθη µας, είπε ο κ. Μητσοτάκης προχ-
θές στο Υπουργικό Συµβούλιο. Κάθε φορά λέει ότι διδασκόµα-
στε! Ανεπίδεκτοι µαθήσεως η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός,
όλο διδάσκεται. Στην εφαρµογή επάνω στο πεδίο, όταν υπάρχει
το πρόβληµα, το αποτέλεσµα πάντα είναι τραγικό και µια µεγάλη
αποτυχία. Αλλά βέβαια και το καινούργιο σας Υπουργείο αυτό
που το ενδιαφέρει -και το έχει πει και ο κ. Μητσοτάκης πολύ έν-
τονα- είναι αυτό το λεγόµενο πρόγραµµα «ΑΙΓΙΣ», ένα πρό-
γραµµα της τάξης του 1,71 εκατοµµυρίου ευρώ το οποίο θα
αφορά εξοπλισµό, προµήθεια από διεθνή µέσα, ουσιαστικά µε
αεροπλάνα -τα οποία ακόµα δεν έγιναν, τα Καναντέρ από το
2025 θα παράγονται-, µε άλλα επιστηµονικά όργανα, διαφόρων
ειδών εξοπλισµό. Βέβαια δεν έχετε ξεχάσει στον ν.4662, που
εµείς καταψηφίσαµε και αναδείξαµε στη Βουλή τις ανεπάρκειες,
ότι υπάρχουν και τα απόρρητα κονδύλια. Υπάρχει συγκεκριµένο
άρθρο που µιλάει για απόρρητα κονδύλια στην Πολιτική Προστα-
σία. Ο καθένας που µας ακούει, Έλληνας και Ελληνίδα, αυτή τη
στιγµή, βγάζει κάποια συµπεράσµατα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ πάντα και στην
κριτική την οποία κάνουµε προβάλλουµε θέσεις συγκεκριµένες.
Και επειδή πάντα προσπαθείτε -και σήµερα ξεκίνησε αυτό και
είµαι σίγουρη ότι και τις άλλες µέρες θα γίνει- έναν συµψηφισµό,
ότι τι κάνατε εσείς και τι κάναµε εµείς, θα πούµε µε υπευθυνό-
τητα ότι µετά το τραγικό γεγονός στο Μάτι συντάχθηκε ένα συγ-
κεκριµένο σχέδιο νόµου, το οποίο κατατέθηκε το φθινόπωρο του
2019 στο ελληνικό Κοινοβούλιο, για τη δηµιουργία της Εθνικής
Αρχής Πολιτικής Προστασίας και Ανθεκτικότητας, µε ουσιαστική
συµµετοχή του επιστηµονικού κόσµου, µε αναβαθµισµένο επιχει-
ρησιακό µηχανισµό και βέβαια µε επικεφαλής άτοµο διεθνούς
κύρους µέσα από διεθνείς διαδικασίες, βασισµένοι και στο πρό-
γραµµα Γκολντάµερ, µιας οµάδας επιστηµόνων. Εσείς τότε το
ψηφίσατε, συµφωνήσατε, συµφωνούσε και η ΚΕΔΕ.

Η ανικανότητά σας είναι παροιµιώδης σε όλα τα επίπεδα. Τι
να πω για την πανδηµία, για την ακρίβεια, για τις τιµές, για την
παιδεία, για τους µικροµεσαίους, για τα πάντα! 

Μιλάτε για επενδύσεις, και µε αυτό θα ήθελα να κλείσω.
Κοιτάξτε, πανηγυρίσατε µέσα στη διαδικασία του «ΕΛΠΙΣ», του

φυσικού φαινοµένου αυτού που συµβαίνει αυτή την εβδοµάδα,
για µεγάλες επενδύσεις που έρχονται στη χώρα, συµφωνίες
κ.λπ.. Βέβαια πρέπει να πούµε το εξής: Ο διασυρµός της πατρί-
δας, όταν η Αθήνα είναι σε διεθνή και ευρωπαϊκά πρωτοσέλιδα,
το κέντρο της Αθήνας, η κατάσταση µε τα χιόνια και την έλλειψη
δυνατότητας κυκλοφορίας, ε, αυτό δεν είναι και το καλύτερο για
την πατρίδα µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρία Καφαντάρη,
κλείστε.

ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και
ευχαριστώ.

Οι επενδυτές θέλουν ένα σταθερό φορολογικό καθεστώς, θέ-
λουν κανόνες, θέλουν κτηµατολόγια, θέλουν πολεοδοµικό σχε-
διασµό, δασικούς χάρτες, για να έρθουν να επενδύσουν. Αλλά
εσείς, φαίνεται, θέλετε ευκαιριακούς επενδυτές, που έρχονται
στην πατρίδα µας για να κερδίσουν και µόνο, χωρίς καµµία προ-
στιθέµενη αξία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κυρία Κα-
φαντάρη. Δεν είναι ευγενικό να κλείσω εγώ το µικρόφωνο.

ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Για αυτόν τον λόγο και
εµείς, για όλα αυτά, καταψηφίζουµε την Κυβέρνηση. Ψηφίζουµε
την πρόταση µοµφής και καλούµε τη δηµοκρατική Αντιπολίτευση
σε κοινό βηµατισµό για µία πολιτική λύση, για µία δηµοκρατική
προοδευτική αλλαγή. Να φύγει η χειρότερη Κυβέρνηση της Με-
ταπολίτευσης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρία Καφαντάρη, µε

συγχωρείτε, αλλά αν κάθε Βουλευτής παίρνει δύο µε δυόµισι
λεπτά, κάθε τρεις Βουλευτές στερούν έναν Βουλευτή που βρί-
σκεται στις τελευταίες θέσεις από το να µιλήσει. Εγώ είµαι υπο-
χρεωµένος να προστατεύσω όλους τους συναδέλφους. Αυτό
που κάνετε, µε αυτή την υπερβολική υπέρβαση, δεν είναι καθό-
λου σωστό. Παράκληση θερµή είναι αυτή.

Τον λόγο έχει ο κ. Αντώνιος Μυλωνάκης από την Ελληνική
Λύση για επτά λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, παρακολου-

θώντας η τσακισµένη κοινωνία, όπως την έχετε φέρει σε τέτοιο
σηµείο, σήµερα, ακούγοντας εδώ τη συζήτηση για την πρόταση
δυσπιστίας της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κατά της Κυβέρνη-
σης, αναρωτιέται «πού έχω µπλέξει», «µε ποιους έχω µπλέξει»,
«ποιους έχω στείλει εκεί µέσα να µε εκπροσωπούν».

Είναι µία πρόταση δυσπιστίας η οποία γίνεται, κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ετεροχρονισµένα. Τώρα καταλάβατε ότι αυτή η Κυβέρνηση
δεν µπορεί άλλο να τραβήξει το κάρο; Δεν έχετε καταλάβει από
την πρώτη στιγµή, που φωνάζαµε εδώ µέσα, η Ελληνική Λύση,
ότι η Κυβέρνηση αυτή πάει σε λάθος µονοπάτια;

Άκουσα προηγουµένως, γιατί βιάστηκε η λογική µας εδώ, το
ΠΑΣΟΚ ή ΚΙΝΑΛ ή όπως αλλιώς λέγεται και τον κ. Σκανδαλίδη να
λέει ότι «εµείς είµαστε υπέρ της πρότασης δυσπιστίας, την υπερ-
ψηφίζουµε, αλλά δεν ζητάµε εκλογές». Δηλαδή τι θέλει το ΚΙΝΑΛ;
Να γίνει κανένας συµψηφισµός εδώ µέσα και να γίνει καµµία κυ-
βέρνηση ενώ δεν έχουν γίνει εκλογές; Εκτός εάν ο κ. Ανδρουλά-
κης, που ακόµα δεν το είδαµε τον βγάλαµε έτοιµο για να κυβερ-
νήσει, θέλει να κυβερνήσει τη χώρα.

Και πρέπει να το ξεκαθαρίσετε, κυρία Γιαννακοπούλου, αυτό
το πράγµα. Είστε υπέρ της πρότασης δυσπιστίας και να φύγει
αυτή η κακή Κυβέρνηση, να πάµε σε εκλογές, να αποφασίσει ο
ελληνικός λαός ή θέλετε νταλαβέρι; Γιατί κάπως έτσι είναι το
πράγµα. Και µη µου πείτε ότι µέσα στην πανδηµία δεν γίνονται
εκλογές, γιατί εκλογές κάνατε και εσείς και επιλέξατε τον νέο
Αρχηγό σας.

Όσο για το σόου το οποίο ζητήσατε να γίνει, νοµίζω ότι είχατε
άδικο. Εν µέσω µίας κοινοβουλευτικής διαδικασίας, έχουν παγώ-
σει τα πάντα, συζητείται µια πρόταση να φύγει αυτή η κακή Κυ-
βέρνηση και εσείς ζητάτε να κάνετε Κοινοβουλευτική Οµάδα την
ώρα που θα µιλάνε οι πολιτικοί Αρχηγοί; Νοµίζω ότι εδώ πρέπει
να καθίσουµε κάτω να σκεφτούµε σε ποιους απευθυνόµαστε.
Απευθυνόµαστε στον ελληνικό λαό. Ο ελληνικός λαός είναι, πι-
στεύω, ένας σοβαρός λαός. Δεν ανέχεται άλλα.

Πάµε τώρα στην Κυβέρνηση. Κύριοι, σας το είχαµε πει από την
πρώτη στιγµή ότι το επιτελικό κράτος θα είναι η καταστροφή
σας. Δεν µας ακούσατε.

Ο Κυριάκος Βελόπουλος και η Ελληνική Λύση έντιµα, από την
πρώτη στιγµή, έκανε σοβαρή, εποικοδοµητική αντιπολίτευση.
Σας λέγαµε αυτά τα οποία πρέπει να αποφύγετε. Σας κάναµε
προτάσεις. Σας δίναµε λύσεις. Και εσείς, αντί να µας ακούτε, µας
γράφατε στα παλαιότερα των υποδηµάτων σας, ταΐζατε τα κα-
νάλια για να µη µας βγάζουν καθόλου, τις δηµοσκοπικές εται-
ρείες για να µας δίνουν 2%, να σας φέρνουν εσάς στο 40%, το
ΚΙΝΑΛ - ΠΑΣΟΚ στο 20%, ο ΣΥΡΙΖΑ στο 23% και οι υπόλοιποι εξα-
φανισµένοι, να παίζεται το τρικοµµατικό παιχνίδι. Δεν καταλα-
βαίνω τι γίνεται εδώ. Πιστεύτε ότι ο ελληνικός λαός δεν το
καταλαβαίνει;

Είπε ο κ. Θεοδωρικάκος ότι χρειάζεται χρόνο το Υπουργείο
Κλιµατικής Αλλαγής. Το ίδιο άκουσα και από τον αγαπητό κ. Πέ-
τσα, ο οποίος λέει ότι «χρειαζόµαστε χρόνο». Τι είστε; Προπονη-
τές οµάδας και χρειάζεστε χρόνο; Τελείωσε ο χρόνος σας. Δεν
υπάρχει χρόνος για χάσιµο. Πεθαίνουν άνθρωποι κάθε ηµέρα. 

Είναι εδώ και η κ. Γκάγκα και θα ρωτήσω ορισµένα πράγµατα
να µας απαντήσει. Το λέω, κυρία Γκάγκα, ξέρετε γιατί; Γιατί πρέ-
πει να µας απαντήσετε γιατί σε ορισµένα νοσοκοµεία η θνησιµό-
τητα είναι πάρα πολύ υψηλή στις ΜΕΘ και µιλάω για το Νο-
σοκοµείο «Αλεξάνδρα». Θέλω να το δείτε αυτό το πράγµα, αν
δεν το γνωρίζετε. Η θνησιµότητα στις ΜΕΘ είναι απίστευτη. Το
λένε γιατροί, δεν το λέω εγώ. Έτσι µας µεταφέρουν. Εάν είναι
λάθος, να το πούµε.

Δεν έχετε, κύριοι της Κυβέρνησης, καθόλου χρόνο. Ο χρόνος
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σας τελείωσε. 
Από την πανδηµία αυτά τα οποία αποκόµισε ο ελληνικός λαός

είναι αδιαλλαξία, αυταρχισµός, τροµοκρατία και έναν Πρωθυ-
πουργό ο οποίος όποτε έβγαινε µας έλεγε και από ένα παραµύθι.
Μέχρι που έφτασε να πει ότι αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι είναι
εκτός ΜΕΘ είναι το ίδιο µε αυτούς που είναι εντός ΜΕΘ. Δηλαδή
κοροϊδεύατε τον ελληνικό λαό, φτάσαµε στις είκοσι τρεις χιλιά-
δες και παραπάνω νεκρούς και έχουµε την υψηλότερη θνητότητα
σε όλη την Ευρώπη ανά εκατοµµύριο. Είναι απίστευτο! Και φταίει
ποιος; Φταίει η επιδηµία των ανεµβολίαστων ακόµα; Μα έχουµε
τόσους εµβολιασµένους όσους έχει και η Γερµανία, τόσους εµ-
βολιασµένους περίπου όσους έχει και η Γαλλία. Τι είµαστε εµείς,
δηλαδή, οι Έλληνες; Οι κακοί;

Στην οικονοµία, έχετε βγει στον κόσµο να ρωτήσετε πώς περ-
νάει ο µέσος Έλληνας πολίτης; Έχετε δει τι γίνεται µε τους λο-
γαριασµούς της ΔΕΗ; Έχετε καταλάβει πού πάει το πράγµα;

Σας λέγαµε: Μην κλείσετε τους λιγνίτες. Εκλιπαρούσε από
εδώ ο Πρόεδρος, ο Κυριάκος Βελόπουλος, τον κύριο Πρωθυ-
πουργό «µην κλείνεις, αδελφέ, τους λιγνίτες», θα πάθουµε ζηµιά.
Έχουµε την αυτονοµία του ρεύµατός µας. Γιατί να µπούµε σε
περιπέτειες; Μπήκαµε σε τεράστια περιπέτεια. Και τώρα να βά-
λουµε µπροστά πάλι τα εργοστάσια µε τους λιγνίτες. Μα, τι να
προλάβουµε; Αγοράζουµε το ηλεκτρικό ρεύµα πανάκριβο από
αυτούς οι οποίοι το παράγουν µε λιγνίτη.

Δηλαδή όλα τα κακά, όλα τα δεινά ένας ελληνικός λαός θα τα
τραβάει; Δέκα χρόνια µνηµόνιο. Ήρθε τούτη εδώ η Κυβέρνηση
εκτός από τον ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος κατέστρεψε ό,τι βρήκε και έφερε
και τρίτο µνηµόνιο. Ναι, εσείς κάνατε τρίτο µνηµόνιο και τώρα
θέλετε να ξανακυβερνήσετε.

Επειδή τελειώνει ο χρόνος, η Ελληνική Λύση λέει ότι είστε, κύ-
ριοι, η Κυβέρνηση της επιτελικής αποτυχίας, η Κυβέρνηση που
εξαθλίωσε τον ελληνικό λαό και τον βυθίζει ακόµα περισσότερο
στον οικονοµικό µαρασµό. Εθελοτυφλείτε. Ζητάτε χρόνο, µόνο
που ο χρόνος δεν υπάρχει πλέον. Οι Έλληνες είναι ένας περή-
φανος λαός. Τον έχετε υποτιµήσει, τον έχετε τροµοκρατήσει, τον
έχετε απαξιώσει, τον έχετε ευτελίσει. Ήρθε η ώρα να φύγετε, για
να πει ο ελληνικός λαός τι θέλει από εδώ και πέρα, ποιος θέλει
να τον κυβερνήσει. 

Πιστεύω ότι δεν θα θελήσει να τον κυβερνήσει ούτε το ΠΑΣΟΚ,
το οποίο τον κυβέρνησε τόσα χρόνια και τον κατέστρεψε, ούτε
ο ΣΥΡΙΖΑ. Θα δώσει µία ευκαιρία στην Ελληνική Λύση. Ζητάµε
µία τετραετία να αλλάξουµε τα πάντα. Το κράτος δεν θα έχει συ-
νέχεια µε την Ελληνική Λύση. Θα τα ξεκινήσουµε όλα από την
αρχή, και την εξωτερική πολιτική και την άµυνα και, κυρίως, την
οικονοµία.

Να είστε καλά, σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ
ιδιαιτέρως τον κ. Μυλωνάκη για τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο τώρα έχει η Βουλευτής του ΜέΡΑ25, η κ. Μαρία Απα-
τζίδη, για επτά λεπτά και αµέσως µετά τον λόγο θα πάρει η Ανα-
πληρώτρια Υπουργός Υγείας, η κ. Γκάγκα.

Ορίστε, κυρία Απατζίδη, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΑΠΑΤΖΙΔΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις ηµέ-

ρες αποκαλύφθηκε µια αλήθεια. Αυτό που αποκάλυψε η σφοδρή
κακοκαιρία που ονοµάστηκε «Ελπίδα» είναι ότι ο ιδιωτικός το-
µέας δεν είναι καλύτερος από τον δηµόσιο. Και ήρθε ο χιονιάς
µαζί µε την ακρίβεια και την πανδηµία για να καταρρίψουν το φρι-
κτό ψέµα της παρούσας Κυβέρνησης, αλλά και όλων των µνηµο-
νιακών κυβερνήσεων, που ξεπούλησαν τα πάντα χωρίς ντροπή,
το ψέµα ότι δήθεν πρέπει να αποδώσουµε τις δοµές του δηµο-
σίου σε ιδιώτες, που δήθεν τα καταφέρνουν καλύτερα. 

Τι είδαµε, όµως, και στις τρεις περιπτώσεις; Στην πανδηµία εί-
δαµε τους ιδιώτες κλινικάρχες να µη λερώνονται µε τον κορω-
νοϊό, σε µια περίοδο που γιατροί και νοσηλευτές του δηµοσίου
έδιναν µάχες µέχρις εσχάτων, µε τεράστια σωµατική και ψυχική
εξάντληση, για να σώσουν ζωές. Η Κυβέρνηση έκανε τα δηµόσια
νοσοκοµεία µονοθεµατικά, για να ωθήσει τη λοιπή νοσηρότητα
στις COVID free ιδιωτικές κλινικές, οι οποίες κλινικές, απερίσπα-
στες, κερδοφόρησαν χυδαία πάνω στη θυσία των γιατρών και νο-

σηλευτών του δηµοσίου και πάνω στις απώλειες όλου του ελλη-
νικού λαού. 

Στην ακρίβεια, όµως, τι είδαµε; Είδαµε τα καρτέλ των σουπερ-
µάρκετ και τα καρτέλ του ηλεκτρικού ρεύµατος να κάνουν πάρτι
ανατιµήσεων, µε τιµές πολύ πάνω από την αύξηση κόστους ενέρ-
γειας και των πρώτων υλών, χάριν του Χρηµατιστηρίου Ενέρ-
γειας που θέσπισε ο ΣΥΡΙΖΑ.

Και έρχεται ως τρίτη και χαριστική βολή ο χιονιάς. Την ίδια
ώρα που οι δήµοι προσπαθούσαν πάση θυσία να κρατήσουν
τους δρόµους ανοιχτούς, οι ολιγάρχες που εκµεταλλεύονται
τους µεγάλους αυτοκινητόδροµους, όπως η Αττική Οδός, δεν
φρόντισαν να δουλέψουν τα εκχιονιστικά, δεν απεγκλώβισαν
τους οδηγούς. 

Μάλιστα, Βουλεύτριά σας, η κ. Παπακώστα, µας είπε ότι φταίει
ο λαός, φταίει ο κόσµος. Είναι µόνο ανικανότητα, θα µου πείτε;
Σίγουρα είναι και ανικανότητα, αλλά πάνω από όλα είναι ότι οι
συνθηκολογηµένες από την ολιγαρχία και τους δανειστές κυβερ-
νήσεις από το 2010 έχουν παραδώσει και παραδίδουν ακόµη σε
συγκεκριµένες εταιρείες τους σηµαντικούς δρόµους ως µονο-
πώλιο. Οπότε οι ολιγάρχες δεν έχουν κανέναν λόγο να ξοδέψουν
έστω και ένα ευρώ για να λειτουργήσουν τα εκχιονιστικά ή για
να απεγκλωβίσουν τους οδηγούς, πολύ απλά γιατί ο σκοπός των
ιδιωτών είναι το περισσότερο κέρδος και όχι η κοινή ωφέλεια.
Κέρδος, κέρδος, κέρδος. 

Στο ΜέΡΑ25, όµως, θεωρούµε ότι η πραγµατική ελπίδα θα
έρθει αν βγάλουµε τα διδάγµατα από την κακοκαιρία «Ελπίδα».
Και το δίδαγµα είναι ότι τον καλό καιρό οι ολιγάρχες βγάζουν
αµέτρητα λεφτά από πανάκριβα διόδια, στην κακοκαιρία, επειδή
έχουν τη δύναµη του µονοπωλίου, αφήνουν τους οδηγούς να
υποφέρουν. Γιατί; Γιατί απλά µπορούν, γιατί µπορούν να µην ξο-
δέψουν ούτε ένα ευρώ για εκχιονιστικά, αφού πάντα θα υπάρχει
ένας πρόθυµος Πρωθυπουργός να µεσολαβεί για αυτούς. 

Οπότε ας µη γελιόµαστε. Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη, την οποία
και εµείς ως ΜέΡΑ25 µεµφόµαστε, κατηγορούµε, είναι και ανί-
κανη, αλλά είναι και κάτι χειρότερο. Είναι ένοχη, γιατί οδηγεί το
δηµόσιο σε µια προγραµµατισµένη και προσχεδιασµένη αποτυ-
χία σε όλους τους τοµείς, υγεία, υπηρεσίες, δίκτυα, ώστε να τα
ωθήσει στην ιδιωτικοποίηση και τη λεηλασία από τους ολιγάρχες. 

Ελπίδα δεν είναι η κακοκαιρία, ελπίδα είναι η αλήθεια και η
αλήθεια -ως ΜέΡΑ25 θα σας υπενθυµίζουµε ξανά και ξανά- είναι
η αλήθεια που αναδύθηκε αυτές τις τελευταίες µέρες, ότι οι ολι-
γάρχες στην Ελλάδα είναι παρασιτικοί, κρατικοδίαιτοι εισοδηµα-
τίες και η ελπίδα θα έρθει µόνο αν επανεθνικοποιηθούν το
ταχύτερο δυνατό οι θεµελιώδεις υποδοµές, υπηρεσίες, δίκτυα
και αγαθά κοινής ωφέλειας, που αυτή τη στιγµή καταστρέφονται
στα χέρια των παρασιτικών ολιγαρχών. 

Ναι, µεµφόµαστε αυτή την Κυβέρνηση, την καταγγέλλουµε.
Όµως, πρέπει να θέσουµε και στους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ
το ερώτηµα: Να φύγουν αυτοί οι ολιγάρχες και να αντικαταστα-
θούν από άλλους ολιγάρχες; Να φύγει, δηλαδή, µια δεξιά Κυ-
βέρνηση ολιγαρχών και να έρθει µια δήθεν αριστερή, µια δήθεν
προοδευτική κυβέρνηση πάλι ολιγαρχών;

Δυστυχώς, όµως, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν έχετε πρό-
βληµα µε την παραχώρηση δηµόσιου πλούτου είτε στον κ. Λά-
τση, είτε στην «ΑΚΤΩΡ», είτε στην «ΤΕΡΝΑ». Είχατε απαξιώσει τα
τρένα µας -το θυµάστε πολύ καλά-, τα οποία τελικά δώσατε σε
µια εταιρεία η οποία στην Ιταλία τελεί υπό πτώχευση. Και τα αε-
ροδρόµια τα είχατε δώσει.

Πώς θέλετε αυτός ο ελληνικός λαός -εξηγήστε µου- να σας
εµπιστευτεί ξανά, για δεύτερη φορά; Έχετε, δηλαδή, ένα αφή-
γηµα, ότι όλα αυτά τα απαιτούσε η τρόικα και τα δώσατε µε
βαριά καρδιά, δηλαδή ξεπερνώντας αυταπάτες του παρελθόν-
τος, όπως δηλώσατε µετά τη συνθηκολόγηση. Τότε η πραγµα-
τική εναλλακτική ήταν αυταπάτη. Να το δεχτώ. Τώρα υποτίθεται
ότι είστε η πραγµατική εναλλακτική. 

Τώρα, όµως, έχει έλθει η στιγµή της αλήθειας. Το 2024 λήγει
η σύµβαση µε την «Αττική Οδό». 

Τι θα κάνετε τότε, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ; Οπότε, ναι,
κατηγορούµε µια Κυβέρνηση η οποία ουσιαστικά δίνει εντολή να
µη γίνεται τίποτα προληπτικά και απλώς εκ των υστέρων δίνει
αποζηµιώσεις στους εγκλωβισµένους, µε τρόπο τελείως εξωθε-
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σµικό, σαν φεουδάρχης σε υποτελή αντιπροσώπου ιδιώτη, απο-
ζηµιώσεις όµως που οι ιδιώτες ολιγάρχες θα τις πάρουν πίσω,
µέσω του γνωστού τεχνάσµατος των διαφυγόντων κερδών. 

Καταγγέλλουµε την Κυβέρνηση, η οποία κατά τη διάρκεια της
πανδηµίας, την ώρα που πέθαναν, πεθαίνουν είκοσι τρεις χιλιά-
δες συνάνθρωποί µας, δεν δίνει λεφτά για ΜΕΘ και προσλήψεις
γιατρών και νοσηλευτών, αλλά δίνει 4,88 εκατοµµύρια ευρώ στην
«ΕΛΛΑΚΤΩΡ» της «Αττικής Οδού» για διαφυγόντα κέρδη. 

Κατηγορούµε, δηλαδή, µια Κυβέρνηση η οποία έχει ανακαλύ-
ψει ένα λεφτόδεντρο εκατοµµυρίων για τη «FRAPORT», την «AE-
GEAN». 

Δυσπιστούµε απέναντι σε µια Κυβέρνηση όπου ο Πρωθυπουρ-
γός Κυριάκος Μητσοτάκης κάνει απευθείας συνεννοήσεις µε τον
Πρόεδρο του Διοικητικού Συµβουλίου του οµίλου «ΕΛΛΑΚΤΩΡ»
της «Αττικής Οδού», ο οποίος όλως τυχαίως είναι και νοµικός
σύµβουλος του ίδιου του Πρωθυπουργού από το καλοκαίρι του
2019, όπως δηλώνει το βιογραφικό της δικηγορικής εταιρείας
του. 

Αποδοκιµάζουµε µια Κυβέρνηση η οποία µοιράζει διχίλιαρα για
να πνίξει το δίκαιο και αυτονόητο αίτηµα που έχει ο ελληνικός
λαός: Επανεθνικοποίηση τώρα κάθε υποδοµής, κάθε δικτύου,
γιατί ο ιδιωτικός τοµέας δοµικά, εγγενώς, αποτυγχάνει στη δια-
χείρισή του, ακριβώς επειδή δεν τα διαχειρίζεται µε γνώµονα την
κοινή ωφέλεια, αλλά -ποιο;- το µετοχικό κέρδος. 

Ναι, µεµφόµαστε µια Κυβέρνηση για όλους αυτούς τους λό-
γους. Επειδή, όµως, όλο το µνηµονιακό τόξο -ΣΥΡΙΖΑ - ΚΙΝΑΛ -
Νέα Δηµοκρατία- δεν µπορεί να πει µαζί µας την ίδια πρόταση,
δηλαδή την επανεθνικοποίηση τώρα κάθε υποδοµής και κάθε δι-
κτύου, µεµφόµαστε όλο το µνηµονιακό τόξο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κυρία Απα-
τζίδη.

ΜΑΡΙΑ ΑΠΑΤΖΙΔΗ: Γιατί ως ΜέΡΑ25 δεν θέλουµε να αντικα-
τασταθεί ένα ολιγαρχικό καθεστώς από ένα άλλο. Το δικό µας
αίτηµα είναι συγκεκριµένο: Θέλουµε τη ρήξη µε την ολιγαρχία,
για ένα δηµοκρατικό µέλλον. 

Σας ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαριστού-

µε την κ. Απατζίδη.
Τον λόγο τώρα έχει η Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας, η κ.

Γκάγκα, για δέκα λεπτά.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΓΚΑΓΚΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας): Κα-

λησπέρα σας.
Θα ξεκινήσω µε µια ιστορία για το ΕΣΥ, για το πώς ήταν τα τε-

λευταία χρόνια, γιατί τα τελευταία δέκα χρόνια βιώσαµε ένα ΕΣΥ
που µειωνόταν συνεχώς το προσωπικό, µειωνόντουσαν συνεχώς
οι εξοπλισµοί, µε την οικονοµική κρίση, µειώθηκαν οι απολαβές
των υγειονοµικών, των γιατρών και είδαµε µια φοβερή «αιµορ-
ραγία» προσωπικού, κυρίως νέων γιατρών, να φεύγει προς το
εξωτερικό. Άρα το ΕΣΥ δεν ήταν σε καλή κατάσταση για πολλά
χρόνια. Η πανδηµία το βρήκε µε λιγότερο, λοιπόν, προσωπικό,
µε γερασµένο προσωπικό και µε λίγα µέσα.

Είπε κάποιος προηγούµενα ότι δεν υπήρχε πρόληψη. Πρέπει
να σας πω ότι ως γιατρός στο «Σωτηρία» σχέδιο για την πανδηµία
µάς δόθηκε τον Ιανουάριο του 2020, όταν ακόµη η πανδηµία δεν
είχε φθάσει στην Ιταλία, δεν είχε φθάσει στην Ευρώπη. Το σχέδιο
ήταν για το δικό µας νοσοκοµείο να είναι το πρώτο νοσοκοµείο
αναφοράς για την 1η ΥΠΕ και δεν φανταζόταν κανείς το µέγεθος
της πανδηµίας που ήρθε.

Σχέδιο υπήρχε, αλλά πρέπει να πω ότι το βασικό κοµµάτι ήταν
οι άνθρωποι που δούλευαν µέσα στο ΕΣΥ, που έγιναν οµάδα, ξέ-
χασαν οτιδήποτε άλλο και δούλεψαν ενωµένοι, κρατώντας ο
ένας τον άλλο, προσέχοντας ο ένας τον άλλο, διατηρώντας τα
πρωτόκολλα και το πρώτο κύµα πήγε πολύ καλά. Πήγε πολύ
καλά, γιατί η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη έκανε πρό-
ληψη, γιατί έλαβε µέτρα νωρίς για το lockdown, δεν είχαµε πάρα
πολλά κρούσµατα και στα νοσοκοµεία µπορέσαµε να αντιµετω-
πίσουµε όλο το πρώτο κύµα πάρα πολύ αποτελεσµατικά, έχον-
τας όλο τον κόσµο, βασικά συναδέλφους από όλες τις χώρες του
εξωτερικού, να µας λένε πόσο καλά τα πήγε η Ελλάδα. Αυτό ήταν

πάρα πολύ καλό. Υπήρχε αντίλογος, «γιατί κλείσατε, γιατί ανοί-
ξατε», αλλά η πανδηµία αντιµετωπίστηκε εξαιρετικά καλά στο
πρώτο κύµα.

Υπήρξε ένα δεύτερο κύµα πάρα πολύ βαρύ, κυρίως στη βό-
ρειο Ελλάδα, µε αθρόες εισαγωγές αρρώστων και πραγµατικές
δυσκολίες, γιατί νοσοκοµεία που ήταν φτιαγµένα και σχεδια-
σµένα για να έχουν τριάντα παθολογικούς αρρώστους απέκτη-
σαν ξαφνικά εκατόν σαράντα παθολογικούς αρρώστους, που
ήθελαν και όλοι οξυγονοθεραπεία. Υπήρξαν τεράστια προβλή-
µατα, τα οποία αντιµετωπίστηκαν, δηλαδή µπήκαν δεύτερες δε-
ξαµενές στα νοσοκοµεία, σε πάρα πολλά πέρασαν δεύτερα δίκ-
τυα. Υπήρχαν θάνατοι; Φυσικά υπήρχαν θάνατοι. Ποτέ δεν φτά-
σαµε, φυσικά, στο επίπεδο της Ιταλίας.

Και άκουσα πριν κάποιον να λέει ότι η Ελλάδα έχει περισσότε-
ρους θανάτους. Να σας διαβάσω λίγο τα δεδοµένα στην Ευ-
ρώπη: Η Πολωνία -και σας µιλάω για την Πολωνία, δεν µιλάω για
Ρουµανία, Βουλγαρία, χώρες που έχουν τέσσερις χιλιάδες και
περισσότερους θανάτους ανά εκατοµµύριο κατοίκων, σας µιλάω
για την Πολωνία- είναι µια χώρα που έχει πάει πάρα πολύ µπρο-
στά, έχει ένα καλό σύστηµα υγείας και έχει δύο χιλιάδες επτα-
κόσιους σαράντα έξι θανάτους ανά εκατοµµύριο κατοίκων. Το
Βέλγιο έχει δύο χιλιάδες τετρακόσιους πενήντα τέσσερις θανά-
τους ανά εκατοµµύριο κατοίκων. Η Ιταλία έχει δύο χιλιάδες τε-
τρακόσιους τέσσερις θανάτους ανά εκατοµµύριο κατοίκων. Η
Αγγλία έχει δύο χιλιάδες διακόσιους εξήντα και είναι η Ελλάδα
από πίσω µε δύο χιλιάδες εκατόν είκοσι. Ναι, είναι πολλοί, σαφώς
είναι πολλοί, σαφώς δεν είναι οι περισσότεροι στην Ευρώπη.

Και να πω και κάτι. Έχουν γίνει τεράστια βήµατα, δηλαδή…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δύο χιλιάδες διακόσιους πενήντα τέσσε-

ρις έχουµε, κυρία Γκάγκα.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΓΚΑΓΚΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας):

Ωραία, εντάξει, έχω ίσως τα χθεσινά στοιχεία. Και πάλι δεν αλ-
λάζει η σειρά, αυτή είναι η σειρά που σας είπα.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το τελευταίο εξάµηνο…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Να ολοκληρώσει η Υπουργός, κύριε

Πρόεδρε, και θα τα αποκαταστήσει ο κ. Πολάκης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μη διακόπτετε!

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΣΗΜΙΝΑ ΓΚΑΓΚΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας): Να

σας πω, θα αναφέρω, λοιπόν, τους χθεσινούς θανάτους τότε,
γιατί είναι πράγµατι πολλοί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Συνεχίστε, κυρία Υ-
πουργέ.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΓΚΑΓΚΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας):
Έχουµε, λοιπόν, θανάτους από τους οποίους ένα 80% είναι άν-
θρωποι ανεµβολίαστοι. Επίσης, πάνω από εξήντα άτοµα είναι ηλι-
κίας άνω των ογδόντα ετών. Όπως καταλαβαίνετε, ένας συν-
δυασµός µεγάλων σε ηλικία ανθρώπων που έχουν πολλαπλά
προβλήµατα, νεφρικές ανεπάρκειες, διάφορα προβλήµατα, µε-
γάλη ηλικία και λοιµώξεις του αναπνευστικού, είναι ένας φοβε-
ρός συνδυασµός για να έχουµε θανάτους. Έχουµε λίγους
θανάτους σε νεότερους ανθρώπους. Αυτό πρέπει να σας το πω.

Και βέβαια, νοµίζω ότι για όλους τους ανθρώπους του ΕΣΥ,
που πραγµατικά παλεύουν να κάνουν ό,τι καλύτερο µπορούν,
είναι φοβερό να χρησιµοποιούνται οι θάνατοι µικροπολιτικά. Να
δούµε όλοι µαζί πώς µπορούµε να βοηθήσουµε, αυτό να το κά-
νουµε, αλλά να χρησιµοποιούµε τους θανάτους για πολιτικούς
λόγους είναι λάθος ως πολιτική. Λυπάµαι που το λέω, αλλά είναι
λάθος.

Θεωρώ ότι ο συµπαγέστερος και ο πιο σηµαντικός κρίκος στην
όλη αντιµετώπιση της πανδηµίας είναι οι άνθρωποι του ΕΣΥ, που
πραγµατικά δουλεύουν συνεχώς δύο χρόνια χωρίς διάλειµµα και
αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Υπάρχει πρόληψη, υπήρχε πρόληψη από την αρχή, δηλαδή
υπήρχαν µάσκες στα νοσοκοµεία, υπήρχαν µέσα ατοµικής προ-
στασίας µε πολύ κόπο, µε πολλή φασαρία, γιατί δεν υπήρχαν σε
πολλές άλλες χώρες. Εµείς είχαµε στολές σε όλο το διάστηµα,
είχαµε µάσκες σε όλο το διάστηµα. Φόβος υπήρχε; Φυσικά,
φόβος υπήρχε! Ήταν ένα καινούργιο φαινόµενο, που το αντιµε-
τωπίσαµε για πρώτη φορά και φυσικά υπήρχε φόβος. Αρχίσαµε
να αισθανόµαστε καλύτερα όσο περνούσε η πανδηµία και αρχί-
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σαµε να διαχειριζόµαστε τους πρώτους ασθενείς και πήγαµε
καλά.

Άρα από κει και πέρα, να πω, λοιπόν, ότι πρόληψη υπήρξε,
σχέδιο υπήρξε και πράγµατι όσον αφορά το ΕΣΥ, παρ’ όλο που
λέµε τι πρέπει να γίνει και τι δεν πρέπει να γίνει, πεντακόσια πε-
νήντα κάτι ήταν τα κρεβάτια των µονάδων, τόσα ήταν. Τα παρέ-
λαβε η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη και τα έκανε πάνω
από διπλάσια. Προσελήφθη προσωπικό, πάρα πολύ προσωπικό,
πάνω από δώδεκα χιλιάδες συνολικά και στα νοσοκοµεία ήρθαν
γιατροί και νοσηλευτικό προσωπικό για τις ΜΕΘ.

Και θα µε ρωτήσετε γιατί δεν παίρνουµε περισσότερους εντα-
τικολόγους, γιατί δεν παίρνουµε περισσότερους αναισθησιολό-
γους. Πολύ απλά, γιατί δεν τους έχουµε, γιατί η Εταιρεία Εντα-
τικολογίας µετράει λιγότερους εντατικολόγους από όσους
έχουµε αυτή τη στιγµή ανάγκη και οι ιατρικές ειδικότητες δεν
είναι κάτι για το οποίο µπορείς να πατήσεις το κουµπί και να απο-
κτήσεις την άλλη µέρα. Κάποιος πρέπει να σχεδιάσει να τις έχει.
Άρα, για να έχουµε εντατικολόγους, πρέπει να φροντίσουµε σή-
µερα να βάλουµε σε πρόγραµµα εκπαίδευσης γιατρούς που είναι
ήδη ειδικευµένοι σε µία άλλη ειδικότητα -αυτό παίρνει πέντε χρό-
νια- και να τους κάνουµε άλλα δύο χρόνια εκπαίδευση για να
µπορέσουν να βγουν εντατικολόγοι. Πρέπει, λοιπόν, να υπάρχει
ένα σχέδιο. Το σχέδιο αυτό δεν είναι ότι δεν υπήρξε σε αυτή την
Κυβέρνηση, δεν υπήρξε στις προηγούµενες κυβερνήσεις.

Άρα εµείς αλλάζουµε τον τρόπο των ειδικοτήτων. Ξεκινάµε
έναν τρόπο να συνδέσουµε τις ειδικότητες που παράγουµε, τους
γιατρούς που παράγουµε και που ειδικεύουµε µε τις ανάγκες των
ανθρώπων. Πόσους αναισθησιολόγους χρειάζεται η χώρα; Τό-
σους πρέπει να παραγάγουµε. Πόσους εντατικολόγους χρειάζε-
ται η χώρα; Τόσους πρέπει να παραγάγουµε. Αυτό είναι το
σχέδιο για τις ειδικότητες. Δεν είναι όποιος θέλει κάνει ό,τι θέλει,
αυτό το σχέδιο δεν υπάρχει πουθενά στον κόσµο.

Να πω και για τη διαχείριση της πανδηµίας ότι οµολογώ πως
την είδα ως γιατρός και όχι από την πλευρά του Υπουργείου.

Τη διαχείριση της κρίσης τώρα, της χιονοθύελλας -αν θέλετε-
τώρα την είδα από την πλευρά του Υπουργείου και µπορώ να
σας πω το εξής, γιατί έχουν ακουστεί πολλά πράγµατα. Σήµερα
βγήκε ένα δηµοσίευµα ότι είκοσι νοσοκοµεία δεν είχαν πρό-
σβαση. Δεν υπήρξε νοσοκοµείο χωρίς πρόσβαση. Πράγµατι, στα
τριακόσια είκοσι στρέµµατα του «Σωτηρία» έπεσαν δέντρα. Είναι
λογικό, είναι µεγάλα δέντρα, είναι πεύκα, σπάνε τα κλαδιά, τα
δέντρα πέσανε, έπεσαν πάνω σε σωλήνα οξυγόνου, διορθώθηκε
αµέσως και δεν κινδύνευσαν ασθενείς. Κόψαµε µεγάλους δρό-
µους. Το «Σωτηρία» έχει πάνω από τέσσερα χιλιόµετρα δρόµων
και χιονίζει πολύ. Και είχαµε προηγούµενα -και στο παρελθόν-
πριν από κάποια χρόνια πληµµύρες. Είχε κυκλοφορήσει στο ίν-
τερνετ άνθρωπος µε βάρκα πριν από τέσσερα χρόνια µέσα στο
«Σωτηρία».

Άρα είναι πράγµατα που µπορούν να συµβούν σε σφοδρά και-
ρικά φαινόµενα, αντιµετωπίστηκαν και αντιµετωπίστηκαν γρή-
γορα. Να σας πω ότι έφτασε οξυγόνο σε όλα τα νοσοκοµεία που
το χρειάζονταν και το χρειάζονται καθηµερινά σχεδόν µε τις
ανάγκες που υπάρχουν για οξυγόνο µε τους ασθενείς µε COVID
και έφτασαν όλα τα φορτία οξυγόνου είτε από τον δρόµο -που
δεν ήταν εύκολο- είτε µε καράβι -που είχε κακοκαιρία και δεν
ήταν εύκολο-, έφτασαν πάντως όλα. Άρα η κακοκαιρία από την
πλευρά του Υπουργείου αντιµετωπίστηκε. Αντιµετωπίστηκε µε τη
δουλειά της οµάδας, δούλεψαν όλοι.

Η επαφή που έχουµε καθηµερινά µε τους διοικητές των υγει-
ονοµικών περιφερειών, µε όλους τους ανθρώπους που µεταφέ-
ρουν οτιδήποτε χρειάζεται για την τροφοδοσία των νοσοκοµείων
και των κέντρων υγείας είναι καθηµερινή και η διαχείριση έγινε
σωστά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

Νοµίζω, λοιπόν, ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό -και θα το ξα-
ναπώ- ένα πράγµα, ότι πρέπει να υπάρχει σχέδιο και υπάρχει.
Πρέπει να βασιζόµαστε στους ανθρώπους και βασιζόµαστε και
πρέπει να ευχαριστήσω ξανά τους ανθρώπους στο ΕΣΥ, γιατί
πραγµατικά αυτό που προσφέρουν καθηµερινά είναι ασύλληπτα
σηµαντικό για όλους µας.

Να πω και πάλι ότι είναι πολύ σηµαντικό όλοι µας να κάνουµε
κάτι όταν έχουµε περίεργα ή πολύ δύσκολα θέµατα να αντιµε-
τωπίσουµε και αυτό σηµαίνει ότι, για να µην έχουµε πάρα πολλά
κρούσµατα, προσέχουµε όλοι, για να µη φτάνουµε στα νοσοκο-
µεία, να µη φτάνουµε στα νοσοκοµεία σε τεράστιους αριθµούς.

Επίσης, είναι πάρα πολύ σηµαντικό, όταν έχουµε προβλήµατα,
να φτάνουµε εγκαίρως, γιατί και αυτός είναι ένας λόγος για τους
θανάτους στην Ελλάδα. Έχουµε ανθρώπους που φτάνουν αργά.

Και βέβαια, επειδή µιλάτε για θνητότητα, πρέπει να σας πω ότι
έχουµε θνητότητα σε νοσοκοµεία, βγήκε και ένας κατάλογος µε
νούµερα νοσοκοµείων, έχουµε νοσοκοµεία που έχουν οκτώ χι-
λιάδες εισαγωγές, όπως είναι το «Σωτηρία».

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μονοκλωνικά γιατί δεν φέρνετε άλλα,
κυρία Γκάγκα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακα-
λώ, ένα λεπτό!

ΑΣΗΜΙΝΑ ΓΚΑΓΚΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας): Τα
µονοκλωνικά δεν φαίνεται να λειτουργούν στην «Όµικρον», γι’
αυτό δεν παίρνουµε άλλα µονοκλωνικά και παίρνουµε αντιιικά
φάρµακα που τα έχουµε. Μελέτες, λοιπόν, δείχνουν αυτό για τα
µονοκλωνικά, έχουµε ήδη πάρει ποσότητες από τα καινούργια
χάπια της «PFIZER» και θα τα έχουµε σύντοµα και πήραν άδεια,
οπότε είναι πάρα πολύ καλό το ότι έχουµε ήδη κάνει την παραγ-
γελία.

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να απαντήσω και σε δύο άλλα
πράγµατα. Άκουσα να µιλάτε για deal για τα εµβόλια. Συγγνώµη,
αλλά τα deal για τα εµβόλια είναι ευρωπαϊκές συµφωνίες µε συµ-
φωνηµένη τιµή για όλη την Ευρώπη και συµφωνηµένες δόσεις
ποσοστιαία, ανάλογα µε τον πληθυσµό, για όλη την Ευρώπη.
Όµως, το να µιλάµε για deal για τα εµβόλια είναι τουλάχιστον
παλαβό. Συγγνώµη που σας το λέω, αλλά τα εµβόλια δόθηκαν
µε συγκεκριµένη τιµή και συγκεκριµένη ποσόστωση για όλη την
Ευρώπη. Αυτός ο µηχανισµός είναι πάρα πολύ σηµαντικός, όπως
πάρα πολύ σηµαντικός είναι και ο µηχανισµός του RRF που θα
χρησιµοποιήσουµε, για να µπορέσουµε να έχουµε καλύτερη
υγεία για όλους και καλύτερη πρόσβαση για όλους παντού, σε
όλη την Ελλάδα και µε έµφαση στην επείγουσα αντιµετώπιση των
ανθρώπων παντού στην Ελλάδα. Όλα αυτά είναι σχέδια που έχει
το Υπουργείο και τα οποία βάζει µπρος. Είχαµε ξεκινήσει ήδη την
εκπαίδευση, η οποία βέβαια σταµάτησε λόγω του µεγάλου κύ-
µατος της πανδηµίας.

Πριν κλείσω, θα ήθελα να ευχαριστήσω από αυτό το Βήµα όλο
το προσωπικό του ΕΣΥ. Είµαστε εδώ και θα είµαστε εδώ. Φτά-
σαµε ακόµη και σε επίταξη, για να βοηθήσουµε εκεί που δεν
υπήρχαν θέσεις και άνθρωποι να βοηθήσουν τους ανθρώπους
του ΕΣΥ. Θα είµαστε εδώ για οτιδήποτε χρειαστεί. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει ζητήσει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σκουρλέτης. 

Ορίστε, κύριε Σκουρλέτη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, σας άκουσα πριν να µιλάτε, αλλά νοµίζω ότι

είπατε µισές αλήθειες. Ποια ήταν η αλήθεια που είπατε, ίσως σε
µια κρίση ειλικρίνειας; Ότι πράγµατι την περίοδο των µνηµονίων
το δηµόσιο σύστηµα υγείας είχε µια φθίνουσα πορεία, ήταν εγ-
καταλελειµµένο και ήταν αποτέλεσµα των δύο πρώτων κυβερνή-
σεων του πρώτου και του δεύτερου µνηµονίου. Ναι ή όχι;
Επικαλούµαι, λοιπόν, τη δική σας προσωπική εµπειρία. Ανατρά-
πηκε αυτή η καθοδική πορεία, από τη στιγµή που ανέλαβε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, µε συγκεκριµένα βήµατα; Άνοιξαν δοµές που είχατε
κλείσει; Επανήλθαν άνθρωποι οι οποίοι είχαν διωχθεί; Έγιναν τα
εκατόν είκοσι ΤΟΜΥ; Βρήκαν πρόσβαση στα νοσοκοµεία οι ανα-
σφάλιστοι, όταν εσείς τους το αρνιόσασταν; Αυτά τα θυµάται ο
κόσµος, διότι είναι καλό να κάνουµε σύγκριση µε τα περασµένα,
αλλά ακόµα καλύτερο είναι να κάνουµε σύγκριση και µε τα προ-
περασµένα.

Μιλήσατε για την πρόσφατη χιονόπτωση και τη διαχείρισή της.

5794 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Αλήθεια, το µόνο πρόβληµα ήταν στο «Σωτηρία»; Η Μεσογείων
ήταν ανοικτή; Πόσα νοσοκοµεία υπάρχουν στη Μεσογείων; Η Κη-
φισίας ήταν ανοικτή; Όµως και ο κ. Πατούλης, παρά το γεγονός
ότι φωτογραφιζόταν µε τα θηρία, υποτίθεται, για τα οποία είχε
δώσει 500.000 ευρώ για να τα νοικιάσει µε απευθείας αναθέσεις,
ούτε καν µε πρόχειρους διαγωνισµούς, ήταν εξαφανισµένος. Και
το χειρότερο είναι -και αυτό πρέπει να ακουστεί στη Βουλή- ότι
άσκησε µεροληπτική πολιτική και δεν πήγαινε σε δηµάρχους,
όταν αυτοί δεν ήταν της αρεσκείας του, να ανοίξει τους δρόµους,
όπως έκανε στο Χαλάνδρι. Και τα γκρέιντερ της περιφέρειας ξε-
κίνησαν από τα Βριλήσσια, την Πεντέλη και όταν έφτασαν στο
Χαλάνδρι σταµάτησαν και γύρισαν πίσω. Αυτός είναι ο κ. Πατού-
λης, αυτός είναι ο κ. Πατούλης της παράταξής σας, που τώρα
τον κατηγορείτε!

Σας ρωτώ, λοιπόν, γιατί εδώ τώρα έφυγε πια η ιατρική ιδιότητα
και αρχίσατε τα τρικ, το εξής: Οι µέσοι όροι νεκρών ανά εκατοµ-
µύριο, στους οποίους αναφερθήκατε, είναι από την αρχή της
πανδηµίας και δεν είναι των τελευταίων µηνών, στους οποίους
είµαστε συνέχεια πρώτοι ή δεύτεροι. Γι’ αυτή τη θνητότητα, λοι-
πόν, έχετε ευθύνες, διότι είκοσι δύο µήνες τώρα δεν κάνατε τί-
ποτα ουσιαστικό µε όλα αυτά που περιγράψατε. Ενώ, λοιπόν,
αναγνωρίσατε ότι παραιτούνται γιατροί από τα νοσοκοµεία, ότι
φεύγουν ειδικευόµενοι και ότι οι επικουρικοί δεν αντέχουν, γιατί
δεν αυξήσατε τους µισθούς αυτών των ανθρώπων; Διότι δεν είναι
προτεραιότητά σας το δηµόσιο σύστηµα υγείας. Γιατί αρνείστε
να ενταχθούν στα βαρέα και ανθυγιεινά οι γιατροί της πρώτης
γραµµής και οι νοσηλευτές; Για ποιον λόγο δεν τα κάνατε όλα
αυτά; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Υπάρχει απάντηση. Και ξέρετε πολύ καλά ότι τα deal που έγι-
ναν αφορούν τα τεστ, τα µοριακά, τα rapid. Σας εξευτέλισαν οι
δήµαρχοι µε τις τιµές που έβγαλαν στη φόρα µε τις συµφωνίες
που έκαναν και τις οποίες δεν µπορέσατε να κάνετε εσείς. Διότι
το σχέδιό σας είναι ένα: Να ανοίξετε χώρο για τους ιδιώτες επι-
χειρηµατίες. Τι να κάνουµε; Το δηµόσιο κοινό αγαθό της υγείας
θέλει δηµόσιο σύστηµα, το οποίο δεν µπορείτε να υπηρετήσετε,
γιατί είστε δογµατικοί νεοφιλελεύθεροι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε
Σκουρλέτη, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Και όσον αφορά τη µικροπολιτική µε τους νεκρούς, αυτό να
το απευθύνετε στον Πρωθυπουργό, που είπε την προηγούµενη
φορά, το καλοκαίρι, για τις φωτιές στην Εύβοια ότι τώρα µετράµε
καµένα στρέµµατα, όταν στο Μάτι µετρούσαµε καµένους και φέ-
ρετρα. Ποιος κάνει, λοιπόν, τυµβωρυχία; Αυτά, για να γνωρίζουν
όλοι τι γίνεται.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει ζητήσει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κινήµατος Αλ-
λαγής κ. Γιαννακοπούλου. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΓΚΑΓΚΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρία
Υπουργέ, να µιλήσει και η κ. Γιαννακοπούλου και θα σας δώσω
τον λόγο για να απαντήσετε συνολικά.

Ορίστε, κυρία Γιαννακοπούλου, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρία Υ-

πουργέ, είναι αδιανόητο να έχουµε εκατό νεκρούς κάθε µέρα.
Είναι αδιανόητο να χάνεται κάθε µέρα ένα χωριό και από τη µεριά
της Κυβέρνησης να περνά ουσιαστικά ένα µήνυµα εφησυχα-
σµού. Συγκρινόµενοι µε άλλες χώρες, αυτή τη στιγµή έχουµε ξε-
περάσει την Ισπανία και τη Γαλλία. Θυµόµαστε όλοι τι συνέβη σε
αυτές τις χώρες. Όµως, όλα αυτά συνέβαιναν σε εκείνες τις
χώρες, όταν δεν είχε πάει το εµβόλιο, ενώ σε εµάς συµβαίνουν
τώρα που έχουµε το εµβόλιο, κυρία Υπουργέ, και εσείς δίνετε
µήνυµα εφησυχασµού και χαλαρώνετε τα µέτρα για ακόµη µία
φορά. Για µία ακόµη φορά δίνετε το µήνυµα ότι βρισκόµαστε στο
τελευταίο µίλι. Θυµάστε ποιος το έλεγε αυτό; Ο Πρωθυπουργός

της χώρας.
Σας λέµε, λοιπόν, ότι δυστυχώς η πανδηµία είναι ακόµα εδώ

και ότι έχετε κάνει πολλά λάθη. Πολύς εφησυχασµός από τη
µεριά της Κυβέρνησης, πολλές οι ολιγωρίες, µεγάλη η αναποτε-
λεσµατικότητα. Ξέρετε τι είναι το µόνο που έχετε κάνει ουσια-
στικά σε αυτά τα δυόµισι χρόνια; Οι κατά παρέκκλιση συµβάσεις
προµηθειών, χωρίς κανέναν έλεγχο και καµµία λογοδοσία.

Μας είπατε, κυρία Υπουργέ, για προσλήψεις προσωπικού. Δεν
µας είπατε, όµως, ότι αυτό το προσωπικό είναι επικουρικό. Προσ-
λήψεις µονίµων πότε θα κάνετε; Θέλετε να µας δώσετε µία απάν-
τηση; Η υπερβάλλουσα θνητότητα, η οποία καταγράφεται κα-
θηµερινά στη χώρα µας, είναι απότοκος των τεράστιων ανισοτή-
των που υπάρχουν ανάµεσα στο κέντρο και την περιφέρεια. Τι
θα κάνετε γι’ αυτά; Τι θα κάνετε µε την πρωτοβάθµια φροντίδα
υγείας, που αργήσατε πάρα πολύ να την εντάξετε σε εµβολια-
στικό πρόγραµµα; Έχετε ευθύνες! Έχετε κάνει πολύ µεγάλα
λάθη και δυστυχώς για µία ακόµη φορά είστε αµετανόητοι και
δίνετε ένα µήνυµα χαλάρωσης, όπως έδωσε και ο αρµόδιος
Υπουργός, ο κ. Πλεύρης, µε τη χαλάρωση των µέτρων τις προ-
ηγούµενες µέρες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Δυστυχώς, όµως, η πραγµατικότητα είναι πολύ πολύ πιο άσ-
χηµη. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρία Υ-

πουργέ, έχει ζητήσει τον λόγο και ο κ. Βρούτσης. Μετά, αν θέ-
λετε, θα έχετε εσείς τον λόγο. 

ΜΑΝΟΥΣΟΣ - ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρό-
εδρε, µε συγχωρείτε, αλλά οι Υπουργοί µιλάνε κατά συρροή. Πού
θα φτάσει ο κατάλογος; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας κατα-
νοώ, κύριε συνάδελφε, αλλά έχει γίνει µία συµφωνία για τους
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους όλων των κοµµάτων.

ΜΑΝΟΥΣΟΣ - ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ: Για τους
Υπουργούς το είπα αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Η συµφω-
νία είναι, εφόσον ζητούν τον λόγο, να τον έχουν για τρία λεπτά.
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των κοµµάτων σας είναι και πρέ-
πει να το αποδεχθείτε.

Ορίστε, κύριε Βρούτση, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σε συνέχεια των ερωτήσεων που διατυπώθηκαν και επειδή η

συζήτηση που διεξάγεται, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι ιδιαίτερα ενδιαφέρουσα, ειδικά για τα ζητήµατα
και της πανδηµίας αλλά και των θεµάτων που αφορούν τη χιονό-
πτωση, εγώ, κυρία Υπουργέ, δράττοµαι της ευκαιρίας και θα
ήθελα να επαναλάβετε πιο συγκεκριµένα και να δώσετε απάν-
τηση σε τρία ερωτήµατα, τα οποία θεωρώ πολύ κρίσιµα για τη
συζήτηση, όπως αυτή αναπτύχθηκε και από τους συναδέλφους
των άλλων κοµµάτων αλλά και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπρο-
σώπους.

Πρώτον, θέλω να µας πείτε, και µε την εγκυρότητα της ιδιότη-
τάς σας ως γιατρού αλλά και µε την ιδιότητα της Υπουργού,
πόσες ήταν οι ΜΕΘ το 2019 και πόσες είναι σήµερα.

Δεύτερη ερώτηση: Ποιος είναι ο αριθµός του ιατρικού προσω-
πικού που προσελήφθη στα νοσοκοµεία όλο αυτό το κρίσιµο διά-
στηµα από το 2019 µέχρι σήµερα;

Τρίτον, επειδή χύθηκε πολύ µελάνι σε αυτό, θέλω να σας ρω-
τήσω εάν την κρίσιµη περίοδο αυτών των δύο ηµερών οι ασθε-
νείς είχαν πρόσβαση στα νοσοκοµεία.

Κύριε Πρόεδρε, εγώ αυτές τις τρεις ερωτήσεις ήθελα να υπο-
βάλω στην κυρία Υπουργό.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Έχετε τον

λόγο, κυρία Υπουργέ.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΓΚΑΓΚΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ.
Τα νούµερα για τις µονάδες τα είπε ήδη ο κ. Βλάσης και τα

ακούµε και κάθε µέρα. Ήταν πεντακόσια πενήντα επτά για την
ακρίβεια το 2019 και είναι χίλια διακόσια σήµερα, µε δυνατότητα
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κιόλας να µπορούν να αυξηθούν λόγω των ΜΑΦ. Είναι σαφώς
περισσότερα και το προσωπικό στα νοσοκοµεία είναι πολύ πε-
ρισσότερο. 

Και βέβαια, είναι ένα µέρος που είναι κυρίως µόνιµοι γιατροί
και αρκετοί επικουρικοί, αφ’ ενός γιατί οι διαδικασίες των µόνι-
µων, όπως ξέρετε, κρατάνε πολύ περισσότερο καιρό, οι προσ-
λήψεις δηλαδή είναι πολύ πιο εύκολες να γίνουν σε µια περίοδο
ιδιαίτερα αυξηµένης ανάγκης µε τις θέσεις των επικουρικών. Οι
θέσεις των µονίµων προκηρύσσονται τώρα και αλλάζουµε τα κρι-
τήρια, για να µπορούν να προκηρυχθούν, να τελειώσουν διαδι-
κασίες πιο γρήγορα, δηλαδή τα γυρνάµε από τις υγειονοµικές
περιφέρειες στα νοσοκοµεία, για να µπορούν τα νοσοκοµεία να
τις τελειώσουν µέσα σε πολύ λίγο χρονικό διάστηµα. 

Σήµερα έχουµε κρίσεις που δεν έχουν γίνει από το 2016 και το
2014, για να σας δώσω να καταλάβετε. Άρα είναι πολύ σηµαντικό
το ότι αλλάζουµε τον τρόπο των κρίσεων. 

Η προσβασιµότητα υπήρχε σε όλα τα νοσοκοµεία, η εφηµερία
έγινε κανονικά σε όλα τα νοσοκοµεία. Να σας πω ότι την Τρίτη
δεκατέσσερις αιµοκαθαιρόµενοι έφθασαν στο «Λαϊκό» και µαζί
µε την εφηµερία έγινε και η αιµοκάθαρση κανονικά, όπως ήταν
προγραµµατισµένη, άρα έγινε παντού. Και η τροφοδοσία των νο-
σοκοµείων έγινε επίσης παντού, άρα δεν υπήρξε ουσιαστικό
θέµα προβλήµατος υγείας ή οποιοδήποτε πρόβληµα σοβαρό στα
νοσοκοµεία αυτές τις µέρες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-
ζουµε τώρα µε τον κ. Μανούσο Βολουδάκη. Θα συνεχίσει µετά η
κ. Παπανάτσιου, ο κ. Καλλιάνος, ο κ. Κωνσταντόπουλος και θα
µιλήσει και ο Υπουργός κ. Βαρβιτσιώτης.

ΜΑΝΟΥΣΟΣ - ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ναι µεν η πρόταση δυσπιστίας
που συζητάµε κατατέθηκε µε αφορµή τη διαχείριση της κακοκαι-
ρίας, αλλά έγινε µε αναφορά στο σύνολο της πολιτικής που έχει
ασκηθεί τα δυόµισι τελευταία χρόνια. Αναρωτιέται κανείς γιατί
κατατέθηκε η πρόταση δυσπιστίας. Για να πέσει η Κυβέρνηση;
Δεν πέφτει. Όλοι το ξέρουµε ότι η Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Νέας Δηµοκρατίας σύσσωµη θα στηρίξει την Κυβέρνηση. Να συ-
ζητηθούν συνολικά τα πεπραγµένα µας; Μα, δεν έχουν περάσει
δύο µήνες από όταν είχαµε την πενθήµερη συζήτηση του προ-
ϋπολογισµού, που τα συζητήσαµε όλα. Τα ακούµε όλοι ξανά,
δεύτερη φορά, και το κοινό και ο κόσµος που µας ακούει.

Άρα για κάποιον άλλο λόγο έγινε η πρόταση δυσπιστίας. Έγινε
για να στριµωχτεί το ΚΙΝΑΛ, γιατί όποια απόφαση και να έπαιρνε,
είναι αλήθεια, κάποιους θα στεναχωρούσε, είτε έτσι είτε αλλιώς.
Η αλήθεια επίσης είναι ότι πράγµατι το ΚΙΝΑΛ οδηγήθηκε σε ένα
λάθος.

Διότι το να λες «ψηφίζω την πρόταση δυσπιστίας, αλλά δεν
θέλω εκλογές» είναι µια προφανής αντίφαση και δίνει, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι του ΚΙΝΑΛ, ένα πολύ κακό µήνυµα. Δίνει ένα
µήνυµα ότι, ενώ κάνετε ένα καινούργιο ξεκίνηµα, κινείστε µε
βάση τις εντυπώσεις και αυτό δεν είναι καλό για τον τόπο. Πάµε
τώρα στα της ουσίας.

Η αφορµή της πρότασης δυσπιστίας ήταν βέβαια η διαχείριση
της κακοκαιρίας, όπου πράγµατι έγιναν µεγάλα λάθη. Διότι είναι
αδιανόητο να εγκλωβίζονται οδηγοί στην Αττική Οδό. Είναι αδια-
νόητο αυτό που έγινε και σε άλλους µεγάλους δρόµους του Λε-
κανοπεδίου και ήταν απαράδεκτο να µένουν τόσες χιλιάδες
νοικοκυριά στην Αττική χωρίς ρεύµα, αν και πρέπει να πούµε ότι
ειδικά στον τοµέα αυτό υπήρξε πρόοδος σε σχέση µε προηγού-
µενες κακοκαιρίες, έγιναν βήµατα προόδου.

Όµως ο Πρωθυπουργός ζήτησε ήδη συγγνώµη από τους πο-
λίτες για όσα έγιναν. Και βέβαια θα έπρεπε και άλλοι να ζητήσουν
συγγνώµη και να µην κρύβονται πίσω από τη γενναία πράγµατι
στάση του Πρωθυπουργού. 

Ο αγαπητός Υπουργός Εσωτερικών κ. Πέτσας σήµερα έστειλε
ένα µήνυµα στην αυτοδιοίκηση, την περιφέρεια και τους δήµους.
Και ήταν αφορµή βεβαίως τα όσα συνέβησαν στην Αττική. Ένα
µήνυµα που είχε πολύ νόηµα για όσους το βλέπουν, γιατί καλεί
τους φορείς της τοπικής αυτοδιοίκησης να ασκήσουν την αρµο-
διότητά τους.

Όµως, όπως και να κρίνει κανείς τη διαχείριση κακοκαιρίας,

δεν πιστεύω ότι υπάρχει κάποιος σε αυτή την Αίθουσα ή σε αυτή
τη χώρα που πιστεύει ότι αυτή η διαχείριση, καλή ή κακή, ειδικά
µε τη συνέχεια την οποία σας ανέφερα, ότι είναι λόγος να σταθεί
ή να πέσει µια κυβέρνηση.

Να µιλήσουµε, λοιπόν, για τα γενικά, γιατί χθες θέσατε και το
θέµα της οικονοµίας. Ποια είναι η εικόνα στην οικονοµία τα τε-
λευταία δυόµισι χρόνια; Φέτος, µετά την πανδηµία, πάµε για 7%
αύξηση του ΑΕΠ και την εκτιµούµε εµείς λιγότερο από όσο προ-
βλέπει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Έχουµε µείωση 3% της ανεργίας,
έχουµε αύξηση 19 δισεκατοµµύρια σε καταθέσεις, µε το 55%
αυτής της αυξήσεως να είναι οι καταθέσεις των νοικοκυριών.

Και πώς έγιναν αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Έγιναν
γιατί ακολουθήθηκε µια συνεπής οικονοµική πολιτική, την οποία
ζήτησε ο ελληνικός λαός, µια πολιτική µείωσης των φόρων, ελα-
φρύνσεων των φόρων και των εισφορών και βέβαια ακολουθή-
θηκε αυτό και από µια πολιτική ενίσχυσης της οικονοµίας κατά
τη διάρκεια της πανδηµίας µε 43 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Είναι όλα λυµένα; Όχι, έχουµε το πρόβληµα της ακρίβειας -
είναι γεγονός- µε την ενεργειακή κρίση. Έχουν γίνει εδώ τα
πρώτα βήµατα και έχουµε και άλλα να κάνουµε πολλά. Εσείς τι
προτείνετε; Εσείς το µόνο που έχετε να προτείνετε είναι συντα-
γές της δεκαετίας του ’80, να κόψουµε χρήµα να δώσουµε στον
κόσµο, καµµία προσαρµογή στα σηµερινά δεδοµένα. 

Είµαστε, υποτίθεται, εµείς ανάλγητοι φιλελεύθεροι και εσείς
κάνατε κοινωνική πολιτική. Προσέξτε τώρα πού καταρρέει το
αφήγηµά σας. Εµείς, λοιπόν, οι ανάλγητοι φιλελεύθεροι κόβουµε
τους φόρους και παίρνει µπρος η οικονοµία, αλλά δεν κόβουµε
τα επιδόµατα τα οποία εσείς δίνατε και τα οποία εσείς νοµίζετε
ότι είναι το άπαν της οικονοµικής πολιτικής. Σας τα είπε ο Υπουρ-
γός Εργασίας κ. Χατζηδάκης πριν από λίγο. Επί των ηµερών µας
ακόµη κι αυτά τα επιδόµατα αυξήθηκαν: το επίδοµα στέγασης
κατά 34%, το επίδοµα παιδιού κατά 14%, τα αναπηρικά επιδό-
µατα κατά 12%. Δεν θέλω να συνεχίσω περαιτέρω.

Ακόµα στις µέρες της Κυβέρνησης αυτής, µιλώντας για τα γε-
νικά συνολικότερα, ενισχύθηκε η διεθνής θέση και η ασφάλεια
της χώρας. Δεν θα πω πολλά. Θα θυµίσω µόνο την αµυντική συµ-
φωνία µε τη Γαλλία, την οποία καταψηφίσατε, την αγορά των
Ραφάλ και των γαλλικών φρεγατών, που αλλάζουν τα δεδοµένα
στην περιοχή µας και εξασφαλίζουν την κυριαρχία της πατρίδας
µας, αλλά βέβαια και την επιτυχία που έχει δείξει η Κυβέρνησή
µας µέχρι σήµερα στη διαχείριση του µεταναστευτικού, µε 90%
µείωση των παράνοµων µεταναστευτικών ροών.

«Τα πετύχατε όλα σε αυτόν τον τοµέα;» θα µου πείτε. Όχι,
έχουµε να κάνουµε ακόµα πολλά. Γιατί είµαι από αυτούς που
λένε ότι και η παροχή ασύλου πρέπει να γίνει υπό αυστηρότε-
ρους όρους και ότι πρέπει να βρούµε τον τρόπο να διαχειρι-
στούµε και το τι συµβαίνει µε όσους παρανόµως µπήκαν στη
χώρα και βρίσκονται ακόµα εδώ.

Όµως ποια κυβέρνηση µπορεί να χειριστεί καλύτερα αυτή την
υπόθεση; Ποιος µπορεί να διορθώσει, αν θέλετε, και τυχόν µέχρι
τώρα αβλεψίες; Αυτοί που έκαναν τα πρώτα βήµατα. 

Ο χρόνος δεν µου επιτρέπει να µιλήσω για τα της πανδηµίας.
Τα είπε η Υπουργός κ. Γκάγκα πριν από λίγο αναλυτικότατα. Θα
πω µόνο ότι ναι, πράγµατι, τον πρώτο χρόνο της πανδηµίας ήµα-
σταν πρωτοπόροι στην Ευρώπη και τον δεύτερο έχουµε υποχω-
ρήσει σε κάποια σηµεία. Γιατί έχουµε υποχωρήσει; Τι άλλαξε; Το
επίπεδο του εµβολιασµού µας σε σχέση µε την Ευρώπη.

Και όταν εσείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
έχετε τόσον καιρό ακολουθήσει µια πολιτική κλεισίµατος µατιού
στους αντιεµβολιαστές, δεν έχετε σήµερα κανένα δικαίωµα να
έρχεστε να αναρωτιέστε γιατί δήθεν τα πράγµατα δεν πάνε καλά. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, θα καταψηφίσω την πρόταση
δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ. Πολλοί λένε ότι γίνονται λάθη, αλλά στη-
ρίζουµε την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας γιατί, αν ερχόταν
ο ΣΥΡΙΖΑ, θα ήταν καταστροφή. Εγώ δεν λέω αυτό. Δεν είναι
αυτός ο λόγος, αν και δεν υπάρχει αµφιβολία ότι η ανάµνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ είναι θλιβερή. Σκέφτοµαι διαφορετικά.

Στηρίζω πρώτα από όλα, γιατί το ισοζύγιο της µέχρι τώρα πο-
λιτικής µας είναι θετικό, αλλά και για κάτι ακόµη. Γιατί είµαι πε-
πεισµένος ότι και σε όσα σηµεία χρειάζονται διορθώσεις, η
Κυβέρνηση αυτή, η Κυβέρνηση που τη στηρίζει η πατριωτική κεν-
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τροδεξιά παράταξη της Νέας Δηµοκρατίας, είναι αυτή που µπο-
ρεί καλύτερα να οδηγήσει την πατρίδα µας στο µέλλον. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει η κ. Παπανάτσιου από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυ-

σπιστίας απέναντι στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας δεν
έρχεται απλώς να υπογραµµίσει την ανεπάρκειά της, αλλά έρχε-
ται να ενισχύσει τη φωνή των πολιτών µε ένα τεράστιο: «Δεν πάει
άλλο». Η πρόταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ εκφράζει την αποδοκιµα-
σία των πολιτών και της κοινωνίας απέναντι σε µία Κυβέρνηση
που το µόνο που την ενδιαφέρει είναι να λειτουργεί σωστά η προ-
παγάνδα. Όλα βαίνουν καλώς, µεταθέτοντας τις ευθύνες πάν-
τοτε στους άλλους.

Καιρό τώρα ζούµε σε µια δυστοπία, µε τη χώρα µας να µετρά
πάνω από πεντακόσιες απώλειες ζωής τις τελευταίες µόνο
µέρες. Η Ελλάδα βρίσκεται δύο φορές πάνω από τον µέσο όρο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε απώλειες αναλογικά µε τους κατοί-
κους της και εν µέσω πολιτικής υπονόµευσης του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας.

Παράλληλα, την τελευταία βδοµάδα, γίναµε για ακόµη µια
φορά µάρτυρες ενός πραγµατικά πρωτοφανούς χάους: χιλιάδες
συµπολίτες µας αποκλεισµένοι χωρίς τροφή, χωρίς νερό, µέσα
στον χιονιά, για πολλές ώρες. Όχι στο Πήλιο, αλλά σε κεντρικούς
αυτοκινητόδροµους της πρωτεύουσας, άνθρωποι παρέµειναν
εκτεθειµένοι στο κρύο, χωρίς τα απαραίτητα και ο Κυβερνητικός
Εκπρόσωπος έσπευσε να δηλώσει πως η λεωφόρος Κατεχάκη
και η λεωφόρος Μαραθώνος δεν είναι στην ευθύνη του κράτους.

Είναι απύθµενο το θράσος σας, κύριοι της Κυβέρνησης. Τόσος
κυνισµός και κοροϊδία, που οι λέξεις δεν επαρκούν για να τον πε-
ριγράψουν. Δηλώσατε ως Κυβέρνηση πως οι µετεωρολόγοι δεν
σας είχαν προειδοποιήσει για τη σφοδρότητα και τον ακριβή
χρόνο εξέλιξης του φαινοµένου. Σας διαψεύδουν όλοι, κύριοι!
Και ο ίδιος ο Διευθυντής της Εθνικής Μετεωρολογικής Υπηρε-
σίας σάς διαψεύδει. Σας είναι τόσο οικεία η µετάθεση των ευθυ-
νών σε όλους τους άλλους εκτός της «άριστης» Κυβέρνησής
σας, που δεν διστάζετε σε κάθε κρίση να εργαλειοποιείτε την επι-
στήµη, πρώτα για την πανδηµία, τώρα και για τον καιρό. Απί-
στευτα πράγµατα!

Είναι προφανές ότι δεν ενδιαφέρεστε για τους πολίτες, για
οποιαδήποτε πρόνοια. Το µόνιµο άγχος είναι η επικοινωνία. Είναι
το ίδιο άγχος που το καλοκαίρι σάς έφερε να δηλώνετε πως η
άπνοια ευνοεί την εξάπλωση της πυρκαγιάς και δυσκολεύει και
το έργο της πυρόσβεσης. Θα ήταν αστείο αν δεν µιλούσαµε για
τον άνθρωπο, αν δεν µιλούσαµε για ανθρώπινες ζωές. Απαράδε-
κτες δηλώσεις, που δείχνουν πως βρίσκεστε σε µια συνεχή άρ-
νηση της πραγµατικότητας. Είστε επικίνδυνοι.

Η τραγική αυτή κατάσταση έρχεται µάλιστα εν µέσω ακραίας
ανόδου του πληθωρισµού και της ακρίβειας, ρεκόρ 5,1% τον Δε-
κέµβριο και από ό,τι µας ενηµερώνει η ΕΛΣΤΑΤ οδεύει τον Γε-
νάρη στο 6%. Βαρυχειµωνιά λοιπόν και στους οικογενειακούς
προϋπολογισµούς. Απλησίαστα για την πλειονότητα των νοικο-
κυριών βασικά αγαθά και είδη διατροφής, µε την κοινωνική συ-
νοχή να απειλείται για ακόµη µια φορά εξαιτίας της αχαρακτή-
ριστης πολιτικής σας.

Εδώ και µήνες προειδοποιούµε την Κυβέρνηση ότι αν συνεχί-
σει να παρακολουθεί το φαινόµενο ως σχολιαστής αυτή η άνο-
δος θα µετατραπεί σε καθεστώς. Το κύµα ακρίβειας συνεχίζεται
ανεξέλεγκτο καταγράφοντας επίπεδα ρεκόρ υψηλότερα από το
2011, µε τεράστιες αυξήσεις στο φυσικό αέριο, στο ρεύµα, στο
πετρέλαιο θέρµανσης, στα καύσιµα αλλά και στα βασικά είδη
διατροφής, µε ανατιµήσεις που κυµαίνονται από 5% µέχρι 20%.

Η Κυβέρνηση όµως δεν πτοείται. Πάσχει από το φιλελεύθερο
σύνδροµο του τροχονόµου. Στην αρχή µιλούσε για καταστροφο-
λογία του ΣΥΡΙΖΑ, µετά επένδυε στην παροδικότητα του φαινο-
µένου και στο τέλος κατέληξε πως είναι ένα διεθνές πρόβληµα
που θα κοπάσει. Άλλα αντ’ άλλων, ένα µόνιµο κοµφούζιο, και οι

πολίτες εν τω µεταξύ να ζουν µέσα στον φόβο και την ανασφά-
λεια. Αυτό είναι το κράτος που έχει δηµιουργήσει το καθεστώς
του κ. Μητσοτάκη και της Κυβέρνησής του.

Ο προηγούµενος οµιλητής της Νέας Δηµοκρατίας, παρ’ όλα
αυτά, βλέπει ότι η οικονοµία πηγαίνει καλά και µας ρωτάει για
τις προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει καταθέσει προτάσεις,
και ακριβείς και κοστολογηµένες, για κάθε ένα από τα παραπάνω
ζητούµενα, από την συνταγογράφηση των τεστ και την ενίσχυση
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, µέχρι τη µείωση των ειδικών
φόρων κατανάλωσης και την αύξηση του κατώτατου µισθού. Η
Κυβέρνηση αρνείται να συζητήσει αυτές τις προτάσεις.

Πλέον δεν ζητάµε να µας ακούσετε. Ζητάµε να φύγετε, για να
εφαρµόσουµε ένα πρόγραµµα ανασυγκρότησης του κράτους και
ενίσχυσης της κοινωνίας. Δύο χρόνια τώρα γινόµαστε µάρτυρες
µιας άνευ προηγουµένου κατάρρευσης βασικών πυλώνων του
κράτους. Η χρυσή λίρα, που υποσχέθηκε στους πολίτες η Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, αποδείχθηκε κάλπικη. Δεν
υπάρχει ένα πεδίο, µια κατάσταση, µια κρίση που να κλήθηκε να
αντιµετωπίσει η Κυβέρνηση των «αρίστων» η οποία να στέφθηκε
µε επιτυχία.

Μια ολόκληρη κοινωνία ζει σε ένα µόνιµο καθεστώς ανασφά-
λειας και φόβου, παρακολουθώντας µουδιασµένη ένα κυνικό κυ-
βερνητικό επιτελείο να της κουνά το δάχτυλο, από την υγειονο-
µική κρίση και την τραγική διαχείρισή της, που οδήγησε στην
απώλεια χιλιάδων ζωών, κάποιες εκ των οποίων θα µπορούσαν
να είχαν σωθεί, αν η Κυβέρνηση δεν εγκλωβιζόταν στις νεοφιλε-
λεύθερες εµµονές της. Από την ακρίβεια και την έλλειψη παρεµ-
βάσεων για τη συγκράτησή της, που οδηγεί την κοινωνία σε
µαζική αδυναµία πρόσβασης σε βασικά αγαθά, στο ρεύµα, στη
θέρµανση, στα είδη διατροφής. Από τις φωτιές, τις πληµµύρες,
τα χιόνια, τις απευθείας αναθέσεις. Από το αισχρό δόγµα ότι η
Κυβέρνησή σας έχει µόνο δικαιώµατα και καµµιά υποχρέωση
προς τους πολίτες.

Αρκετά πια µε αυτή τη δυστοπία! Αρκετά µε την πανδηµία της
Νέας Δηµοκρατίας! Αρκετά µε τη µόνιµη κακοκαιρία Μητσοτάκη
στις ζωές µας! Δεν πάει άλλο. Ο κόσµος ζητάει να απεγκλωβιστεί
από σας κι ο ΣΥΡΙΖΑ θα γίνει η φωνή αυτού του κόσµου. Ήρθε η
ώρα να φύγετε. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε κι εµείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Καλλιάνος και ακολουθεί ο κ. Κωνσταντό-
πουλος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας που κα-

τέθεσε ο κ. Τσίπρας δεν προκάλεσε απολύτως καµµία έκπληξη
ούτε σε εµάς σε αυτήν εδώ την Αίθουσα ούτε και στους πολίτες.
Νοµίζω ότι µετά και από τα όσα είπε χθες ο κ. Τσίπρας αλλά και
από τις τοποθετήσεις που είδα εδώ από τους συναδέλφους του
ΣΥΡΙΖΑ µέχρι αυτή την ώρα έχουµε ανάγλυφη την οµολογία του
πολιτικού αδιεξόδου στο οποίο έχουν περιέλθει και αυτό ακριβώς
αντανακλά, κυρίες και κύριοι, η πρόταση δυσπιστίας, µε την
οποία επιχειρούν να κάνουν προβολή στην Κυβέρνηση τη δική
τους κοινωνική αποµόνωση.

Είστε σε αδιέξοδο, αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ -και θα
σας εξηγήσω τον λόγο- και το πολιτικό σας αδιέξοδο είναι από-
λυτο και επιβεβαιώνεται από την κίνησή σας αυτή, µια κίνηση εν-
τυπωσιασµού, αλλά στην πραγµατικότητα µια κίνηση απόλυτα
προβλέψιµη, ύστερα και από τα τελευταία δηµοσκοπικά ευρή-
µατα.

Δεν είναι, όµως, καλός σύµβουλος στην πολιτική να άγεσαι και
να φέρεσαι από τις δηµοσκοπήσεις, γιατί είναι ξεκάθαρο σε
όλους µας ότι αυτές σας οδήγησαν στην κίνηση αυτή, στην από-
φαση δηλαδή ενώ την ίδια ώρα προσπαθείτε να πείσετε ότι είναι
αναξιόπιστες οι όποιες δηµοσκοπήσεις και «πετσωµένες», όπως
σας αρέσει να λέτε, µη καταλαβαίνοντας ότι οι πράξεις σας και
ο πανικός σας µαρτυρούν ακριβώς το αντίθετο.

Σας ευχαριστούµε, όµως, που προχωρήσατε σε αυτή την
πράξη κοινοβουλευτικού ελέγχου, είναι πάρα πολύ σηµαντικό,
γιατί ενώ ο στόχος σας είναι να διαπιστώσει η Βουλή τη δήθεν
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αναντιστοιχία κοινωνίας και Κυβέρνησης, το µόνο που θα κατα-
φέρετε είναι να επιβεβαιώσετε µε τρόπο αποκαλυπτικό τη δική
σας αναντιστοιχία µε την Ελλάδα του σήµερα. Έχει µεγάλη συµ-
βολική σηµασία και η χρονική στιγµή κατά την οποία καταθέτετε,
κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, τη συγκεκριµένη πρόταση µοµφής,
τη στιγµή δηλαδή που στη Βουλή συζητείτο ο αναπτυξιακός
νόµος και στο Μέγαρο Μαξίµου ο Πρωθυπουργός κ. Κυριάκος
Μητσοτάκης είχε συνάντηση µε τον επικεφαλής ενός από τους
µεγαλύτερους χρηµατοπιστωτικούς οργανισµούς παγκοσµίως
για µια ακόµη υψηλής σηµασίας επένδυση, σαν αυτές που αγα-
πούσατε να φέρνετε τότε.

Την ίδια στιγµή, λοιπόν, που οι αγορές, οι επενδυτές και οι
εταίροι επενδύουν στην Ελλάδα µας, εσείς στον ΣΥΡΙΖΑ αποφα-
σίζετε να επενδύσετε πολιτικά εκεί που ξέρετε καλύτερα. Και τι
ξέρετε να κάνετε καλύτερα; Να επενδύετε στον διχασµό και τη
µιζέρια της µικροπολιτικής αντιπαράθεσης, προτάσσοντας τα
ανούσια ενώπιον των πραγµατικά σηµαντικών ζητηµάτων, αντα-
νακλώντας έτσι την αποτυχία σας να τοποθετηθείτε πολιτικά σε
κρίσιµα θέµατα.

Παρένθεση. Χθες ήµουν σε ένα κανάλι και ήταν ένας συνάδελ-
φός σας. Δεν θα πω το όνοµά του, δεν υπάρχει λόγος να ακου-
στεί. Έλεγε ότι «εσείς φταίτε, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, η Νέα
Δηµοκρατία, η Κυβέρνηση, όλοι σας, για τους εκατόν δέκα θα-
νάτους την ηµέρα» κ.λπ.. Στο ερώτηµα τι θα κάνατε εσείς, λοι-
πόν, για να µην είχαµε εκατόν δέκα θανάτους την ηµέρα και να
είχαµε είκοσι θανάτους την ηµέρα ή ακόµα καλύτερα να είχαµε
και µηδέν θανάτους την ηµέρα, όπως καταλαβαίνετε, δεν µπο-
ρούσε να απαντήσει τίποτα. Μπέρδευε τη γλώσσα του, προσπα-
θούσε να βγάλει κάποια επιχειρήµατα κ.λπ.. Καλό θα ήταν,
λοιπόν, να έχετε και προτάσεις και να ξέρετε ότι δεν ευθύνεται ο
Κυριάκος Μητσοτάκης που έχουµε εκατό θανάτους την ηµέρα.

Από την πρώτη στιγµή ο Κυριάκος Μητσοτάκης προσπαθεί να
σας δείξει πόσο σηµαντικό είναι να εµβολιαστούµε. Από την
πρώτη στιγµή ο Κυριάκος Μητσοτάκης προσπαθεί να επικοινω-
νήσει το µήνυµα και η συγκεκριµένη Κυβέρνηση και οι αρµόδιοι
Υπουργοί ότι είναι καλό να έχουµε αυτό το δώρο που µας έχει
δώσει η επιστήµη, να πάµε στα νοσοκοµεία και να εµβολια-
στούµε. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος, δεν υπάρχει άλλη λύση. Έρ-
χεται τώρα και το αντιιικό χάπι. Θα βοηθήσει και αυτό, αλλά καλό
είναι να εµβολιαζόµαστε και όχι να πατάµε σε δύο βάρκες, όπως
πατούσατε µέχρι πρότινος.

Μόνος σας στόχος, λοιπόν, αγαπητοί φίλοι του ΣΥΡΙΖΑ και
αγωνία εδώ και δυόµισι χρόνια είναι να θολώσετε τη µεγάλη µε-
ταρρυθµιστική προσπάθεια που λαµβάνει χώρα στην Ελλάδα και
να κρατήσετε στο υπόστρωµα τη συντελούµενη αναβάθµιση της
χώρας οικονοµικά, επενδυτικά, αλλά και γεωπολιτικά. Άλλωστε
η αποστροφή του κ. Τσίπρα που πριν λίγους µήνες στη Βουλή
µιλούσε για µια µικρή Ελλάδα -αν θυµάστε καλά- κατά τη διάρ-
κεια της συζήτησης της ιστορικής ελληνογαλλικής συµφωνίας
συµπυκνώνει τον τρόπο που ασκείτε πολιτική, τον τρόπο που κυ-
βερνήσατε και σήµερα αντιπολιτεύεστε. Εξηγεί πολλά για τη ση-
µερινή σας στάση. Όταν θεωρείς ότι η χώρα σου είναι µικρή και
ως εκ τούτου αδύναµη συµπεριφέρεστε ανάλογα, όπως συµπε-
ριφέρεστε εσείς σήµερα.

Η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη αντίθετα πιστεύει
βαθιά σε µια Ελλάδα µε εθνική αυτοπεποίθηση, ισχυρή σε όλα
τα επίπεδα και αυτό προσπαθούµε να κάνουµε καθηµερινά, να
γίνουµε πιο δυνατοί και να είµαστε µια ισχυρή χώρα της Ευρώ-
πης που ανήκουµε στον σκληρό πυρήνα της Ευρώπης, µια χώρα
πραγµατικά µε µεταρρυθµίσεις σωστές που να πηγαίνει µε βή-
µατα µπροστά. Και αυτή ακριβώς η πίστη µας µετουσιώνεται σε
πράξεις που διαπερνούν όλους τους τοµείς της πολιτικής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ δεν µπορώ να µη
σχολιάσω την αφορµή της κατάθεσης τής εν λόγω πρότασης δυ-
σπιστίας προς την Κυβέρνηση. Η αφορµή ήταν η κακοκαιρία που
έπληξε την Αττική, για τη διαχείριση όµως της οποίας και για τα
λάθη που έγιναν ζήτησε συγγνώµη ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, µια
λέξη «συγγνώµη» άγνωστη σε εσάς. Τεσσεράµισι, πέντε χρόνια
κυβερνήσατε, δεν ακούσαµε µία συγγνώµη για κάποια λάθη που
κάνατε. Εγώ δεν θα πω ότι τα κάνατε όλα λάθος. Αλλά για τα
λάθη τα σοβαρά που κάνατε µια συγγνώµη δεν βγήκε ένας αρ-

µόδιος Υπουργός να πει, ένα στέλεχός σας, ένας Βουλευτής
σας, ο πρωθυπουργός ο ίδιος τότε, ο πρώην πρωθυπουργός.

Δεν γίνεται, λοιπόν, να έχουµε µπροστά µας παραδείγµατα
αποδεδειγµένα ότι έχετε αποτύχει σε πολλούς τοµείς όταν κυ-
βερνήσατε και να µη βγει ένας άνθρωπος από εσάς να πει: «Συγ-
γνώµη, κάναµε ένα λάθος». Μα, αυτή είναι η διαφορά µας.
Ζητάµε συγγνώµη. Εσείς λέτε ότι µε τη συγγνώµη χάθηκε το φι-
λότιµο. Φοβάστε µη χάσετε το φιλότιµό σας, γι’ αυτό δεν είπατε
συγγνώµη τότε σε πολλά παραδείγµατα.

Έδωσε η κ. Καφαντάρη, αν δεν κάνω λάθος…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Τελικά, η ΕΜΥ είχε

προβλέψει την κακοκαιρία;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Θα σας πω. Αυτά θέλω να πω, κύριε

Σκουρλέτη.
Έδωσε η κ. Καφαντάρη έναν πίνακα του Εθνικού Αστεροσκο-

πείου Αθηνών, ο οποίος έλεγε ότι δεν ήτανε µία εκ των σηµαντι-
κότερων κακοκαιριών τα τελευταία εκατό δέκα χρόνια η συγκε-
κριµένη κακοκαιρία η οποία ήρθε. Καλό θα ήταν η κ. Καφαντάρη
όταν ασχολείται µε θέµατα µετεωρολογίας να κατέχει και το
θέµα το συγκεκριµένο. Όπως και εγώ δεν θα το παίξω γιατρός ή
νοµικός ή µηχανικός, καλό θα ήταν και άλλοι να µην το παίζουν
µετεωρολόγοι.

Προσέξτε, όµως, τώρα. Σε ό,τι αφορά τα στοιχεία του καιρού
πράγµατι η συγκεκριµένη κακοκαιρία ήταν µία εκ των ισχυρότε-
ρων κακοκαιριών των τελευταίων δέκα ετών. Μέσα σε λιγότερο
από µιάµιση ώρα η χιονόστρωση στο κέντρο της Αθήνας ξεπέ-
ρασε τα είκοσι εκατοστά. Κακοκαιρίες στο παρελθόν ξεπέρασαν
τα δεκαπέντε µε είκοσι εκατοστά µέσα σε σαράντα οκτώ ώρες.
Η συγκεκριµένη κακοκαιρία έδωσε χιονόστρωση τριάντα εκατο-
στά στο Σύνταγµα µέσα σε λιγότερο από µιάµιση µε δύο ώρες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό.
Άρα καταλαβαίνετε ότι µιλάµε για µία πάρα πολύ ισχυρή κα-

κοκαιρία.
Επίσης, πρέπει να σας πω ότι πράγµατι είκοσι τέσσερις ώρες

πριν την έναρξη της κακοκαιρίας όλα τα δεδοµένα έδειχναν ότι
η κακοκαιρία θα ξεκινήσει το µεσηµέρι της Δευτέρας και όχι τις
πρώτες πρωινές ώρες. Δώδεκα ώρες πριν την έναρξη της κακο-
καιρίας άλλαξαν τούµπα τα µοντέλα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Εκεί το χάσατε, στο
εξάωρο;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Αφήστε µε να ολοκληρώσω και θα κα-
ταλάβετε ακριβώς τι εννοώ. Ακούστε µε να σας εξηγήσω. Αυτό
προσπαθώ να κάνω και θέλω να σεβαστείτε αυτό που κάνω αυτή
την ώρα.

Πολύ λίγες ώρες πριν την έναρξη της κακοκαιρίας άλλαξαν τα
µοντέλα και πράγµατι όλα εναρµονίστηκαν σε ένα γεγονός, ότι
η κακοκαιρία αυτή θα ξεκινήσει νωρίς το πρωί.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Δώδεκα ώρες πριν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Δέκα µε δώδεκα ώρες πριν.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Δεν φτάνουν δώδεκα ώρες για να

προετοιµαστεί ο κρατικός µηχανισµός;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Εγώ σας εξήγησα ότι πρόκειται για

µία πολύ ισχυρή κακοκαιρία, για µία κακοκαιρία για την οποία θα
µιλάµε πολλά χρόνια µετά, µε πολλά εκατοστά χιονόστρωσης όχι
µόνο στο κέντρο της Αθήνας, αλλά µέχρι τη Βούλα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Καλ-
λιάνο, τα µετεωρολογικά θα τα πείτε µετά στον κ. Φάµελλο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Είναι πολύ σηµαντικό, όµως, να εξη-
γήσουµε, γιατί είναι το ζήτηµα της ηµέρας. Ας µου επιτρέψετε
τριάντα δευτερόλεπτα ακόµα.

Σας εξήγησα, λοιπόν, πόσο σηµαντική ήταν η κακοκαιρία.
Ήταν τόσο σφοδρές οι χιονοπτώσεις, κύριε Σκουρλέτη, και χα-
ρακτηριστικά λέω σε πολλές συνεντεύξεις µου τον τελευταίο
καιρό…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Το 2002 δεν ήταν
σφοδρή; Το 2004 δεν ήταν σφοδρή;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το 2008 ήταν µεγαλύτερη ή µικρότερη;
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Από ποια;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Καλ-

λιάνο, δεν είστε εδώ για τα µετεωρολογικά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Μα, δεν µε αφήνει να ολοκληρώσω.
Ήταν τόσο σφοδρή η κακοκαιρία…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το 2008…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μα, σας

παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Αφήστε µε να ολοκληρώσω, σας πα-

ρακαλώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Πο-

λάκη, σας παρακαλώ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το 2008 ήταν µεγαλύτερη ή µικρότερη;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Ήταν µεγαλύτερη η κακοκαιρία, διότι,

κύριε Πολάκη, σε λιγότερο χρονικό διάστηµα είχαµε περίπου τα
ίδια ύψη χιονόστρωσης. Άρα να είµαστε σωστοί σε αυτά που
λέµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μπορείτε
να τους φωνάξετε εκτός να πείτε τις απορίες για τα µετεωρολο-
γικά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Ωραία, τελειώνω µε αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ολοκλη-

ρώστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Ήταν τόσο σφοδρές οι χιονοπτώσεις

που χαρακτηριστικά λέω ακόµα και ένα γκρέιντερ να είχαµε σε
κάθε δρόµο της πόλης και πάλι θα δηµιουργούνταν προβλήµατα.
Ήταν σφοδρότατη η κακοκαιρία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ωραία, το
καταλάβαµε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Κλείνοντας να πω το εξής. Μιλάω εν-
νιάµισι λεπτά. Κλείνω εδώ. Σας ευχαριστώ πολύ. Απλώς, ήθελα
να εξηγήσω, γιατί γράφτηκαν πάρα πολλοί τίτλοι και στεναχω-
ρήθηκα πάρα πολύ µε αυτά που διάβασα, ότι ο Καλλιάνος τα ρί-
χνει στην Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Καλά,
αυτό είναι δικό σας θέµα. Μην µπλέκουµε τώρα τα µετεωρολο-
γικά µε τα πολιτικά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Μισό λεπτό, απαντώ στους Έλληνες
πολίτες και απαντώ στην Κυβέρνηση. Ο Καλλιάνος ο Γιάννης τιµά
τη Νέα Δηµοκρατία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ωραία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Ακούστε µε λίγο, είναι σηµαντικό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μα, όλα

σηµαντικά είναι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΛΙΑΝΟΣ: Ο Καλλιάνος ο Γιάννης δεν εκθέτει τη

Νέα Δηµοκρατία. Ο Καλλιάνος ο Γιάννης παλεύει για τη Νέα Δη-
µοκρατία, γιατί ο Κυριάκος Μητσοτάκης είναι µια ηγετική φυσιο-
γνωµία και πρέπει να είµαστε όλοι δίπλα του.

Να είστε καλά. Καλό σας βράδυ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τώρα που

κατέβηκε ο κ. Καλλιάνος ρωτήστε τον ό,τι θέλετε.
Κύριε Κωνσταντόπουλε, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευ-

χαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, κατατέθηκε

και συζητείται η πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ κατά της Κυ-
βέρνησης µετά από µια αποτυχηµένη διαχείριση κρίσης. Μια έγ-
καιρα ανακοινωθείσα, θα έλεγα, κακοκαιρία αποκάλυψε την
προχειρότητα, την ολιγωρία, την αναποτελεσµατικότητα της Κυ-
βέρνησης. Εµείς, το ΠΑΣΟΚ, το Κίνηµα Αλλαγής, δηλώνουµε την
αρνητική µας αξιολόγηση στην Κυβέρνηση όχι µόνο για την κακή
διαχείριση της κακοκαιρίας αλλά και για την κακή διαχείριση της
πανδηµίας, την κακή διαχείριση της ακρίβειας που πλήττει όλα
τα νοικοκυριά. Να αναφέρω εδώ τον βαριά πληττόµενο κλάδο
των καλλιτεχνών και συναφών επαγγελµάτων του πολιτισµού,
έναν κλάδο που πλήττεται βάναυσα και περιµένει ουσιαστική
στήριξη από την Κυβέρνηση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι θα ψηφίσουµε την πρόταση
µοµφής στην Κυβέρνηση δεν σηµαίνει ότι συντασσόµαστε µε την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση που φάσκει και αντιφάσκει, που δεν

έβλεπε εκλογές πριν λίγο καιρό και µάλιστα λόγω της πανδηµίας
έλεγε ότι δεν υπάρχουν εκλογές. Μετά από λίγο καιρό, βέβαια,
προ ηµερών, ζητά εκλογές µε πολλαπλάσια κρούσµατα και µε
εκατό νεκρούς ανά ηµέρα. Βγάλτε, λοιπόν, τα συµπεράσµατά
σας. 

Εν κατακλείδι, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρατίας,
θα έλεγα να κάνετε ένα πολιτικό ταµείο µεταξύ σας, να βαθµο-
λογήσετε τους εαυτούς σας για το Μάτι, για τη Μάνδρα, για τη
«Μήδεια», για τις πρόσφατες πυρκαγιές του καλοκαιριού, για τις
εικόνες ντροπής της Αττικής Οδού και αφού κάνετε ταµείο, ανα-
κοινώστε τον βαθµό που βάλατε στους εαυτούς σας. Να θυµίσω
εδώ, λοιπόν, ότι από το 1987 µέχρι και σήµερα καµµία κυβέρνηση
δεν έπεσε από πρόταση µοµφής. Κι αυτό ας κρατηθεί. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, το επιτελικό κράτος που ευαγγελίζε-
στε θα έλεγα ότι έχει βυθιστεί στο χιόνι. Είχατε έγκαιρη ενηµέ-
ρωση από την ΕΜΥ. Τι δεν είχατε; Δεν είχατε επιχειρησιακό
σχέδιο, σχέδιο αντιµετώπισης. Οι ενέργειές σας καθυστερηµένες
και χωρίς κεντρικό συντονισµό. Μια υπερσυγκέντρωση, µια επι-
κάλυψη αρµοδιοτήτων και φυσικά µετάθεση ευθυνών. Ακούσαµε
συγγνώµες. Δεκτές. Αλλά δεν αρκούν. Γιατί; Γιατί δεν φέρνουν
αποτέλεσµα. 

Πράγµατι τεράστιες οι ευθύνες της εταιρείας που διαχειρίζε-
ται σήµερα την Αττική Οδό. Και σωστά αυτές οι ευθύνες αναζη-
τήθηκαν. Χιλιάδες συµπολίτες µας εγκλωβίστηκαν, ταλαιπωρή-
θηκαν, κινδύνευσαν. Ήρθε η ώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, να συ-
ζητήσουµε εξαρχής εφ’ όλης της ύλης τις συµβάσεις παραχώ-
ρησης των µεγάλων έργων στη χώρα, τη λειτουργία, την εκµε-
τάλλευση, το χρηµατοδοτικό µοντέλο και την πολιτική διοδίων
σε αυτά τα έργα που πλήρωσε ο Έλληνας φορολογούµενος. 

Πολλά τα προβλήµατα και σε κεντρικούς δρόµους εντός του
λεκανοπεδίου. Τεράστια η ευθύνη της περιφέρειας αλλά και των
δήµων. Η Τροχαία ωστόσο δεν ανταποκρίθηκε στην κρισιµότητα
της κατάστασης µε κλειστή τη ΛΕΑ στην Αττική Οδό, χωρίς επι-
βεβληµένο έλεγχο στις εισόδους της Αττικής Οδού, καµµία τή-
ρηση του ΚΟΚ. Τι απαντούν οι αρµόδιοι Υπουργοί για την
εκπόνηση του σχεδίου δράσης για την κακοκαιρία που η ΕΜΥ
προανήγγειλε; Περιµένουµε ακόµα την απάντησή τους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε κάθε περιφέρεια, σε κάθε
δήµο υπάρχει θεσµοθετηµένη υπηρεσία πολιτικής προστασίας
για την αντιµετώπιση φυσικών φαινοµένων. Εκ του αποτελέσµα-
τος αναρωτιέται κανείς για τις προχθεσινές εικόνες ποιο σχέδιο
εκπονήθηκε, ποια στρατηγική εφαρµόστηκε.

Επιβάλλεται, αγαπητοί συνάδελφοι, να συζητήσουµε εξαρχής
και εφ’ όλης της ύλης το µέλλον της τοπικής αυτοδιοίκησης, εν
µέσω µάλιστα της κλιµατικής κρίσης. Τι σηµαίνει αποκέντρωση;
Τι σηµαίνει επιτελικό κράτος, επιτέλους; Φαίνεται, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, ότι η εµπειρία της χιονόπτωσης του Φεβρουαρίου του
2021 δεν αξιοποιήθηκε από τη ΔΕΔΔΗΕ κι έτσι χιλιάδες συµπο-
λίτες µας και φέτος έµειναν χωρίς ρεύµα µέσα σε αντίξοες συν-
θήκες. Αξιολογώντας τα πράγµατα θα έλεγα: καµµία πρόληψη.
Η γραφειοκρατία καλά κρατεί. 

Εµείς στο Κίνηµα Αλλαγής, στο ΠΑΣΟΚ προτείναµε το Υπουρ-
γείο Κλιµατικής Αλλαγής να αποκτήσει ουσιαστικό ρόλο, αρµο-
διότητες, πόρους, προσωπικό. Να αναβαθµιστεί η Πυροσβεστική
υλικοτεχνικά. Να υπάρξει αξιοκρατική και όχι πελατειακή δοµή.
Να αναβαθµιστούν τα σχέδια πολιτικής προστασίας βάσει των
βέλτιστων ευρωπαϊκών πρακτικών. Να θυµίσω ότι για την υπο-
γειοποίηση των καλωδίων που ήταν αρµοδιότητα της ΔΕΔΔΗΕ,
δήλωνε ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Σκρέκας, πέρυσι στη Βουλή
ότι θα δοθεί προτεραιότητα υπογειοποίησης στον βόρειο τοµέα
της Αττικής. Τι απαντά σήµερα; Ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα;
Είναι εντός ή εκτός; Ή περιµένει τους πόρους από το Ταµείο
Ανάκαµψης; 

Εδώ να τονιστεί ότι η Κυβέρνηση από το Ταµείο Ανάκαµψης
δίνει 60 εκατοµµύρια για αναβάθµιση του δικτύου της πόλης και
40 εκατοµµύρια ευρώ για τις δασικές εκτάσεις. Βέβαια τα ποσά
αυτά θα έπρεπε να είναι πολλαπλάσια σύµφωνα µε τις ανάγκες. 

Πανδηµία: Είµαστε δέκατοι έκτοι ως προς τον εµβολιασµό πα-
νευρωπαϊκά. Στέλνουµε λάθος µήνυµα ότι ξεπεράστηκε η παν-
δηµία, όταν η χώρα θρηνεί εκατό νεκρούς ηµερησίως. Εξακο-
λουθούν να υπάρχουν χαλαρά πρωτόκολλα, όταν στις ευρωπαϊ-
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κές χώρες αυτά έχουν αυστηροποιηθεί. Η θέση του ΠΑΣΟΚ, του
Κινήµατος Αλλαγής, είναι αυστηρό Covid Pass παντού. 

Κύριοι συνάδελφοι, µείζον ζήτηµα είναι η ακρίβεια, η οποία
οξύνει τις ανισότητες, πλήττει τα ευάλωτα κοινωνικά στρώµατα
που διαθέτουν σηµαντικό µέρος του εισοδήµατός τους σε δαπά-
νες όπως θέρµανση, τρόφιµα, καύσιµα. Ο πληθωρισµός στη
χώρα µας είναι 5,1%, όταν στην Ευρωζώνη είναι στο 4,9%. Το
αποτέλεσµα είναι οι καταναλωτές να επιβαρύνονται µε σηµαντι-
κές αυξήσεις στο φυσικό αέριο, στο πετρέλαιο θέρµανσης, στα
καύσιµα, στο ηλεκτρικό ρεύµα. 

Κύριοι Υπουργοί, όλες οι ευρωπαϊκές κυβερνήσεις σχεδίασαν
άµεσες και µακροπρόθεσµες πολιτικές για την αναβάθµιση της
ακρίβειας. Η Ελλάδα ωστόσο βρέθηκε απροετοίµαστη. Και οι ευ-
θύνες σας είναι τεράστιες. Εµείς, το Κίνηµα Αλλαγής, το ΠΑΣΟΚ,
σας προτείναµε τη συγκράτηση των τιµών στην ενέργεια, στο-
χευµένα και όχι οριζόντια επιδόµατα µε κοινωνικά και εισοδηµα-
τικά κριτήρια, φυσικά µε διαρκή αξιολόγηση από τις ρυθµιστικές
αρχές. Επίσης, µείωση φόρων και ΦΠΑ σε βασικά αγαθά διατρο-
φής και ενέργειας, αξιοποίηση των πόρων του Ταµείου Ανάκαµ-
ψης για τη διάχυση της παραγωγής ενέργειας από τις ανα-
νεώσιµες πηγές µε την προώθηση της ενεργειακής αυτονοµίας,
καθώς και άµεση αύξηση του κατώτατου µισθού, όπως όλες οι
ευρωπαϊκές χώρες κάνουν. Μιλάµε για το δηµογραφικό µε 633
ευρώ κατώτατο µισθό. Ποιο νέο ζευγάρι µπορεί να ερωτευθεί,
ποιο νέο ζευγάρι µπορεί να οραµατισθεί ότι µπορεί να ζήσει σε
αυτή τη χώρα, να κάνει οικογένεια; Είναι ένα θέµα το οποίο θα
πρέπει να έρθει προς συζήτηση στη Βουλή και µάλιστα άµεσα. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, η αναποτελεσµατική σας διαχείριση
σε πολλαπλές κρίσεις που βιώνει η ελληνική κοινωνία, µας οδηγεί
να υπερψηφίσουµε την πρόταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ. Σε καµµία
περίπτωση όµως δεν σηµαίνει ότι δίνουµε σωσίβιο στον ΣΥΡΙΖΑ
και άλλοθι στα εσωτερικά του. Εµείς πήραµε εντολή από διακό-
σιες εβδοµήντα χιλιάδες πολίτες για αυτονοµία µε καθαρό, γό-
νιµο, προγραµµατικό αντιπολιτευτικό λόγο. Και αυτό θα πρά-
ξουµε συνειδητά. 

Άκουσα τον κ. Βολουδάκη να αναφέρει ότι αφ’ ενός ψηφίζουµε
τη µοµφή, από την άλλη πλευρά βέβαια δεν θέλουµε εκλογές,
ότι βρισκόµαστε σε αντίφαση. Αυτό είναι θετικό. Γιατί είναι θε-
τικό; Γιατί εµείς δεν ακολουθούµε κανέναν. Είµαστε αυτόνοµοι
κι έχουµε τη δική µας πολιτική. Κι αυτό µας πιστώνεται. 

Σε ό,τι αφορά τον κ. Μυλωνάκη που είπε για τον κ. Ανδρου-
λάκη ότι δεν τον είδε, εγώ θα του πω ότι και θα τον δει και θα
τον ακούσει. Ίσως το ότι είναι άφθαρτος να ενοχλεί. Ερχόµαστε.
Το ΠΑΣΟΚ επιστρέφει, η δηµοκρατική παράταξη επιστρέφει.
Εµείς θα είµαστε εδώ να λύσουµε τα προβλήµατα και να δώ-
σουµε αυτές τις λύσεις που χρειάζεται η ελληνική κοινωνία.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει ο κ. Βαρβιτσιώτης. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξω-
τερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλουµε να ευχαρι-
στήσουµε τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ για την πρόταση δυσπι-
στίας της Κυβέρνησης, γιατί µας δίνεται η ευκαιρία όχι µόνο να
επαναλάβουµε τη συγγνώµη του Πρωθυπουργού απέναντι στους
πολίτες που ταλαιπωρήθηκαν και να τους διαβεβαιώσουµε ότι
κάνουµε οτιδήποτε είναι δυνατόν για να αποζηµιωθούν γι’ αυτή
τους την ταλαιπωρία για πρώτη φορά στην ιστορία, αλλά γιατί
µας δίνεται και η ευκαιρία να κάνουµε µια συνολική αξιολόγηση
της κυβερνητικής πολιτικής. 

Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη από την ηµέρα που εκλέχθηκε δια-
χειρίζεται µια σειρά από κρίσεις: κρίσεις εθνικές, κρίσεις µετα-
ναστευτικές, κρίσεις υγειονοµικές, κρίσεις κλιµατικής αλλαγής.
Και απέναντι στη διαχείριση την οποία έχει κάνει σε αυτές τις κρί-
σεις, η Αντιπολίτευση µας κρίνει ως ανεπαρκείς. 

Θέλω, όµως, να ρωτήσω, πραγµατικά, αν ήµασταν ανεπαρκείς,
τι διαφορετικό θα έκανε από αυτά που κάναµε στον τοµέα της
κατοχύρωσης της ασφάλειας της χώρας και της εξωτερικής πο-
λιτικής. Ξέρω ότι καταψήφισε όλες τις πρωτοβουλίες µας. Κατα-
ψήφισε την επέκταση των χωρικών υδάτων, καταψήφισε την
καθιέρωση -για πρώτη φορά στην ιστορία µας- ΑΟΖ τόσο µε την

Ιταλία όσο και µε την Αίγυπτο. Το ξέρουµε ότι καταψήφισε τις
αµυντικές συµφωνίες µε τη Γαλλία και τις Ηνωµένες Πολιτείες.
Το ξέρουµε ότι καταψήφισε την προµήθεια κρίσιµων εξοπλιστι-
κών συστηµάτων, Ραφάλ και φρεγατών, που προστατεύουν το
Αιγαίο και προστατεύουν και τον εναέριό µας χώρο. 

Και τα καταψήφισε όλα αυτά, ουσιαστικά, λέγοντας ότι θα
ασκούσε µια διαφορετική πολιτική, µια δηλαδή πολιτική τι; Υπο-
χωρητικότητας; Μια πολιτική στην οποία τα εθνικά µας δίκαια
δεν θα γινόντουσαν µέρος της ευρωπαϊκής πολιτικής; Ότι δεν θα
πρέπει η χώρα απέναντι σε µία υπαρκτή απειλή να θωρακίζεται
τόσο στρατιωτικά όσο και διπλωµατικά; Ότι δεν θα πρέπει να βρί-
σκει συµµαχίες; Ότι δεν θα πρέπει να λύνει προβλήµατα, που
κουβαλά εδώ και δεκαετίες στην εξωτερική της πολιτική, ώστε
να εκπέµπει την εικόνα µιας χώρας ασφαλούς, µιας χώρας η
οποία πιστεύει στον εαυτό της, µιας χώρας η οποία παίζει τον
σταθεροποιητικό της ρόλο στην περιοχή; Αυτό θα κάνατε; 

Εγώ δεν θέλω να πιστέψω ότι κάνετε πρόταση µοµφής απέ-
ναντι στις δικές σας αστοχίες και κακές τοποθετήσεις στη Βουλή.
Αλλά, δυστυχώς, θα ακούσετε την κριτική γι’ αυτήν τη στάση της
ανεύθυνης αντιπολίτευσης. Γιατί όταν κρίνουµε συνολικά µια κυ-
βέρνηση ως τη «χειρότερη κυβέρνηση» -όπως είπε ο Αρχηγός
σας- «που πέρασε από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα» τότε θα
πρέπει να δούµε τον τρόπο µε τον οποίο διαχειριζόµαστε όλες
αυτές τις κρίσεις. Και η Ελλάδα κατάφερε αυτά τα δυόµισι χρό-
νια να χτίσει την εικόνα του σοβαρού, αξιόπιστου και ενεργητικού
Ευρωπαίου εταίρου, να φτιάξει συµµαχίες που δεν είχε στο πα-
ρελθόν, να µιλάει και να βρίσκεται σε ευθυγράµµιση µε χώρες
τις οποίες αποκλείατε γιατί θεωρούσατε ότι ήταν νεοναζιστικές
ή οτιδήποτε άλλο οι κυβερνήσεις τους, να βρίσκει συµπαρά-
σταση απέναντι στην προσφυγική κρίση στον Έβρο -πρωτοφανή
ευρωπαϊκή συµπαράσταση- να έχει µετατρέψει τις ελληνοτουρ-
κικές σχέσεις σε ευρωτουρκικό πρόβληµα, να έχει καταστήσει
τη χώρα µας βασικό διεκδικητή για την αναστροφή των δυσκο-
λιών που έρχονται από την πανδηµία. 

Να θυµίσω ότι το Ταµείο Ανάκαµψης ξεκίνησε από µία πρωτο-
βουλία του Έλληνα Πρωθυπουργού µε άλλους επτά συναδέλ-
φους του; Να θυµίσω ότι από το Ταµείο Ανάκαµψης και τη
διαπραγµάτευση που κάναµε, η Ελλάδα βγήκε κερδισµένη, όσο
καµµία άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γιατί πήρε κατά κε-
φαλήν περισσότερα χρήµατα από οποιαδήποτε άλλη χώρα; Να
θυµίσω ότι η δικιά µας πρωτοβουλία, αυτό που γελοιοποιούσε ο
Αρχηγός σας, ο πρώην Πρωθυπουργός ο κ. Τσίπρας, το ψηφιακό
πιστοποιητικό κι έλεγε «ποτέ δεν θα συµβεί», ήταν το βασικό ερ-
γαλείο µε το οποίο κινήθηκε ο τουρισµός την περσινή χρονιά και
πάνω στο οποίο έχουµε βασίσει τις ελπίδες µας για µία πάρα
πολύ καλή τουριστική χρονιά, αυτήν που έρχεται; 

Άρα, τι θα κάνατε; Τι διαφορετικό θα κάνατε; Αν ήταν η λογική
«δεν θα κάναµε τίποτα από όλα αυτά», τότε βεβαίως η κριτική
σας απέναντί µας, όχι µόνο προσκρούει απέναντι στη λογική και
στην πραγµατικότητα, αλλά προσκρούει και στο αίσθηµα των Ελ-
λήνων πολιτών. 

Και, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή άκουσα και πριν από
λίγο συνάδελφο να αµφισβητεί το τι καταφέραµε και στον τοµέα
των επενδύσεων, θα σας πω, επειδή δεν θα έχει την ευκαιρία ο
συνάδελφος ο κ. Φραγκογιάννης να αναφερθεί, ότι µόνο µέσα
από τις προσπάθειες ένταξης στρατηγικών επενδύσεων διαµέ-
σου του καναλιού του Υπουργείου Εξωτερικών, τα νούµερα είναι
συντριπτικά. Την προηγούµενη πενταετία -που κυβέρνησε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ- το σύνολο αυτών των επενδύσεων, ως στρατηγικές επεν-
δύσεις που ήρθαν στη χώρα, ήταν 1.300.000.000 ευρώ. Από τον
Ιούλιο του 2019 ως τον Δεκέµβριο του 2021 έχουν ενταχθεί
4.800.000.000 ευρώ επενδύσεις µέσα από το κανάλι του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών και αυτήν τη στιγµή βρίσκονται υπό εξέταση
άλλα 7.000.000.000 ευρώ επενδύσεις.

Αυτή είναι η διαφορετική πολιτική που κάνουµε και γι’ αυτό η
οποιαδήποτε κριτική σε υψηλούς τόνους, την οποία θέλετε να
κάνετε για να προστατεύσετε το ισχνό δηµοσκοπικό σας πλεο-
νέκτηµα απέναντι στο ΚΙΝΑΛ, ουσιαστικά, θα σας φέρει για άλλη
µία φορά αντιµέτωπους απέναντι στη δικιά σας ανικανότητα, να
προγραµµατίσετε, να ασκήσετε µια διεθνή πολιτική η οποία θα
φέρνει ερείσµατα και θα φέρνει και αποτελέσµατα. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα λέω όλα αυτά γιατί πραγµα-
τικά αισθάνοµαι ότι έχουµε µπροστά µας ορισµένες προκλήσεις
και κλιµατικής αλλαγής πρωτοφανούς έντασης. Μόνο την περ-
σινή χρονιά εκατόµβες νεκρών θρηνήθηκαν στο Βέλγιο, στη Γερ-
µανία, από τις φονικές πληµµύρες. Πριν από δύο χρόνια, υ-
πήρχαν χιλιάδες νεκροί στη Γαλλία από ένα πρωτοφανές κύµα
καύσωνα. Και εµείς βιώνουµε ακραία φυσικά φαινόµενα. Γι’ αυτά
τα ακραία φυσικά φαινόµενα οφείλουµε να θωρακίσουµε τη
χώρα µας µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Και θα θυµίσω εδώ ότι
για πρώτη φορά στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής µας πολιτικής
έχουµε τόσα πολλά χρήµατα να διαθέσουµε σε εξοπλισµό, απα-
ραίτητα για την πολιτική προστασία. Από το Ταµείο Ανάκαµψης
1.700.000.000 ευρώ θα πάνε σε πολιτικές που έχουν σχέση µε
την κλιµατική αλλαγή και τη θωράκιση της πολιτικής προστασίας
κι άλλα 11.000.000.000 ευρώ θα πάνε για την ενεργειακή ανα-
βάθµιση, για παράλληλες πολιτικές αναστροφής της κλιµατικής
αλλαγής. Είναι ένα τεράστιο ποσό, το οποίο είµαι σίγουρος ότι
εάν αφήναµε τον ΣΥΡΙΖΑ να το διαχειριστεί, δυστυχώς, ούτε προ-
γραµµατισµός θα υπήρχε ούτε και αποτέλεσµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απέναντι σε αυτές τις προκλή-
σεις κάποιες φορές χρειάζεται να υπάρχει κι ένας µεστός πολι-
τικός λόγος. Οι άναρθρες αντιπολιτευτικές κραυγές δεν
ταιριάζουν ούτε στην εποχή ούτε στο συναίσθηµα ούτε στην
κρίση την οποία βλέπει µπροστά του ο µέσος Έλληνας πολίτης,
αλλά και ο Ευρωπαίος πολίτης. 

Ήµουν στο Στρασβούργο το Σαββατοκύριακο στη διάσκεψη
για το µέλλον της Ευρώπης. Εκεί συζητήσαµε τα θέµατα µιας πιο
πράσινης Ευρώπης. Ακούσαµε τις συστάσεις των πολιτών και
ένα έχω να σας πω µέσα από αυτόν τον ευρύ διάλογο ευρωπαϊ-
κών θεσµών και Ευρωπαίων πολιτών, ότι πολλές από αυτές τις
συστάσεις που σήµερα κάνουν οι πολίτες, η Κυβέρνηση Μητσο-
τάκη ήδη έχει πρωτοπορήσει και τις έχει υιοθετήσει. Και θα συ-
νεχίσουµε να είµαστε στην πρωτοπορία για την αντιµετώπιση,
όχι µόνον των προκλήσεων της κλιµατικής αλλαγής, αλλά πάνω
απ’ όλα για τη θωράκιση αυτού του οποίου πάντοτε πιστεύαµε
σαν πατριωτική παράταξη, τη θωράκιση του εθνικού χώρου, τη
θωράκιση της χώρας µας ως παίκτη στην ευρύτερη περιοχή και
βέβαια τη θωράκιση και αγκίστρωση της Ελλάδος µε γερά θεµέ-
λια µέσα στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όχι αµφισβητών-
τας την ευρωπαϊκή πορεία, αλλά συµβάλλοντας στην ευρωπαϊκή
πορεία, ώστε να είναι µια πορεία που θα εγγυάται καλύτερο µέλ-
λον για τους πολίτες µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει τώρα ο κ. Παναγής Καππάτος από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση

επί της πρότασης δυσπιστίας που κατέθεσε ο επικεφαλής και τα
µέλη της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αποτελεί κοινοβουλευτική
διαδικασία µε ιδιαίτερη βαρύτητα. Συνταγµατικά, θεσµικά και ου-
σιαστικά η εµπιστοσύνη του Σώµατος προς την Κυβέρνηση επι-
βεβαιώνεται ή αποσύρεται µε το πέρας των προβλεπόµενων
εργασιών. Αναµένεται εποµένως από τις κοινοβουλευτικές δυνά-
µεις που συγκροτούν το Σώµα η πολιτική τοποθέτηση στο πλαί-
σιο της οικείας διαδικασίας να είναι συνετή, αλλά και ειλικρινής
ως προς το τι επιδιώκεται να αναδειχθεί από την παρούσα συζή-
τηση. 

Τι επιδιώκει τέλος πάντων να αναδείξει ο ΣΥΡΙΖΑ µε αυτήν την
κίνηση; Τον κατακερµατισµό των αρµοδιοτήτων της αλυσίδας
πολιτικής προστασίας που ανέδειξε η πρόσφατη κακοκαιρία;
Μήπως τα προβλήµατα που εύλογα προκύπτουν κατά τη διαχεί-
ριση της πανδηµίας του COVID-19; Μα και στα δύο έχουµε έγ-
καιρα και ευθέως απαντήσει. Δεν κρύβουµε τα λάθη κάτω από
το χαλί, αλλά τα αξιολογούµε επανακαθορίζοντας τη στρατηγική
µας κάθε φορά που οι συνθήκες το απαιτούν. Δεν αγνοούµε ότι
δυσλειτουργίες υφίστανται. Είµαστε όµως εδώ για να τις επιλύ-
σουµε. Αυτή είναι και η βαθύτερη ποιοτική µας διαφορά.

Την ίδια ώρα που αναγνωρίζοντας τα δικά µας λάθη σπεύ-
δουµε άµεσα να τα διορθώσουµε, βλέπουµε τον ΣΥΡΙΖΑ και τον
κ. Τσίπρα να παραµένουν αδιόρθωτοι. Πώς µπορεί να χαρακτη-

ριστεί µια πολιτική δύναµη που επιχειρεί να επιλύσει το εσωκοµ-
µατικό της πρόβληµα µε όχηµα την κοινοβουλευτική διαδικασία
της πρότασης δυσπιστίας; Πώς αλλιώς µπορεί να χαρακτηριστεί
ο πολιτικός αρχηγός εκείνος που βλέπει την παρούσα συζήτηση
ως ευκαιρία επίλυσης της εσωτερικής του αποσυσπείρωσης;

Τα ερωτήµατα είναι προφανώς ρητορικά, αφού οι Έλληνες
πολίτες γνωρίζουν καλά. Φρόντισε γι’ αυτό άλλωστε η εµπειρία
της περιόδου 2015 - 2019, µιας περιόδου που κυβερνήσατε, κρι-
θήκατε και µετρηθήκατε. Οι πολίτες έχουν πλέον τη δυνατότητα
να συγκρίνουν όχι µόνο προγράµµατα ή προεκλογικές υποσχέ-
σεις, αλλά το αποτέλεσµα µιας κυβερνητικής εµπειρίας που ευ-
τυχώς έχουµε αφήσει πίσω.

Λάθος δεν κάνει όποιος δεν κάνει τίποτα. Η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας µε επικεφαλής τον Κυριάκο Μητσοτάκη ούτε
κρύβεται, ούτε επαναπαύεται, ούτε αρνείται να παραδεχθεί τις
όποιες αδυναµίες και να ζητήσει γι’ αυτές συγγνώµη, µια συγ-
γνώµη που οι Έλληνες πολίτες ακόµη περιµένουν από εσάς,
κύριε Τσίπρα, και απ’ ό,τι φαίνεται θα περιµένουν για πολύ ακό-
µη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορεί στη σκέψη των συνα-
δέλφων του ΣΥΡΙΖΑ η πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσαν να
είναι η ευκαιρία να ξεπεράσουν την όποια πίεση υφίστανται από
τις έρευνες της κοινής γνώµης, µπορεί να πιστεύουν στα σοβαρά
ότι ξεχάσαµε τόσο γρήγορα ή τόσο εύκολα το δικό τους στίγµα
που το καλοκαίρι του 2019 οι πολίτες µε την ψήφο τους απέρρι-
ψαν. Ό,τι και να πιστεύουν, δεν αναιρεί τη δική µας ευθύνη να
εξηγήσουµε τι έχουµε πράξει µέχρι σήµερα, πώς σχεδιάζουµε
να ολοκληρώσουµε την τρέχουσα κοινοβουλευτική θητεία και
πώς µπορούν οι συµπολίτες µας να δουν, να συγκρίνουν και να
αποφασίσουν όταν η ώρα της κάλπης επέλθει.

Στη δική µας ανάγνωση βρεθήκαµε αντιµέτωποι µε δύο κεν-
τρικές προκλήσεις.

Η πρώτη αφορά στην πανδηµία και τη διαχείριση που κληθή-
καµε να κάνουµε από κοινού µε την ευρωπαϊκή και διεθνή συγ-
κυρία. Με την επιβολή των αναγκαίων µέτρων περιορισµού και
κοινωνικής αποστασιοποίησης πετύχαµε τη θωράκιση και την ενί-
σχυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Με το ιατρικό, νοσηλευ-
τικό και διοικητικό προσωπικό να υπερβάλλουν εαυτόν στη
µεγάλη κοινή µας προσπάθεια κρατήσαµε το σύστηµα όρθιο.
Ακολούθως η έλευση των εµβολίων µάς έδωσε τη δυνατότητα
να αισιοδοξούµε για τον περιορισµό, αλλά και το αίσιο τέλος της
πανδηµίας. Μας έφερε ταυτόχρονα ενώπιον µιας ιστορικής υπο-
χρέωσης: να σχεδιάσουµε, να οργανώσουµε και να υλοποι-
ήσουµε το αναγκαίο και το φιλόδοξο πρόγραµµα εµβολιασµού.
Τα όποια προβλήµατα που επιµέρους αντιµετωπίσαµε δεν επη-
ρέασαν στο ελάχιστο την επιτυχία του εγχειρήµατος. Η συµµε-
τοχική άλλωστε λογική που εισαγάγαµε στην επιχείρηση «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΑ» δεν µπορεί παρά να επιβεβαιώσει την ωριµότητα µε την
οποία η πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών ανταποκρίθηκαν και
εξακολουθούν να ανταποκρίνονται στη διαδικασία. 

Η δεύτερη πρόκληση αφορά στην οικονοµία. Η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας από την πρώτη στιγµή της συγκρότησής της
επιχείρησε και υλοποίησε τη µείωση των φόρων και των ασφαλι-
στικών εισφορών. Προκειµένου µάλιστα να στηρίξουµε τα νοικο-
κυριά και τις επιχειρήσεις στο πλαίσιο των επιπτώσεων της
πανδηµίας, προχωρήσαµε σε µέτρα ανακούφισης 43 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ. Σε αυτά προστίθενται πολιτικές όπως οι αναστολές
καταβολής φορολογικών υποχρεώσεων, η µείωση ασφαλιστικών
εισφορών κατά τρεις µονάδες, καθώς και η µεσοσταθµική µεί-
ωση του ΕΝΦΙΑ κατά 22%. Έχοντας σήµερα ανακτήσει πλήρως
και ταχύτερα από την πλειοψηφία των ευρωπαϊκών χωρών το χα-
µένο έδαφος της οικονοµίας, επιστρέφουµε σε τροχιά ισχυρής
µακροπρόθεσµης ανάπτυξης, µιας ανάπτυξης τα οφέλη της
οποίας αφορούν στο σύνολο των Ελλήνων πολιτών. 

Η ευθύνη όµως της άσκησης δηµόσιας πολιτικής δεν περιορί-
ζεται και δεν πρέπει να περιορίζεται στα πεδία που προανέφερα.
Από τον Ιούλιο του 2019 µια σειρά παρεµβάσεων αφορούσαν τον
ευαίσθητο χώρο της εργασίας, της κοινωνικής ασφάλισης και
του κράτους πρόνοιας. 

Με τον νόµο για την προστασία της εργασίας προβλέψαµε την
ψηφιακή κάρτα εργασίας. Πολλοί έσπευσαν να αµφισβητήσουν
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τις προθέσεις µας. Η πραγµατικότητα τους διέψευσε, αφού απο-
δείχτηκε µια σπουδαία καινοτοµία που θωρακίζει τα δικαιώµατα
των εργαζοµένων για το ωράριό τους και εφαρµόζεται αυτές τις
µέρες, ένα βασικό µέτρο κοινωνικής δικαιοσύνης και διαφάνειας
που απαντά αποτελεσµατικά στην πρόκληση της αντιµετώπισης
της αδήλωτης και υποδηλωµένης εργασίας. 

Την ώρα µάλιστα που ο ΣΥΡΙΖΑ µας κατηγορεί για αναλγησία,
έρχεται η πραγµατικότητα να τους εκδικηθεί. Με στοιχεία της
ΕΛΣΤΑΤ, που µόλις προ δεκαηµέρου είδαν το φως της δηµοσιό-
τητας, αποδεικνύεται ότι η ανεργία την οποία παραλάβαµε στο
17,2% και πέρυσι τον Νοέµβριο ήταν 16,1%, σήµερα εν µέσω
πανδηµίας µειώνεται στο 13,3%. Έπεσε δηλαδή τέσσερις µονά-
δες συνολικά και τρεις µονάδες τον τελευταίο χρόνο. 

Στο κοινωνικό πεδίο αυξήσαµε κατά 24% τα προνοιακά επιδό-
µατα και χορηγήσαµε στους δικαιούχους έκτακτη οικονοµική ενί-
σχυση για τον µήνα Δεκέµβριο. Αυξήσαµε κατά 34% το επίδοµα
στέγασης. Με το πρόγραµµα «Στέγαση και Εργασία» εξασφαλί-
ζουµε την επιδότηση ενοικίου, την κάλυψη δαπανών για οικο-
σκευή και την παροχή ψυχοκοινωνικής στήριξης για όσους ζουν
σε συνθήκες ακραίας φτώχειας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ.
Με το πρόγραµµα «Δηµιουργία δικτύου κοινωνικά και οικονο-

µικά προσιτής κατοικίας» στηρίζουµε άτοµα και οικογένειες που
κινδυνεύουν ή βιώνουν έλλειψη στέγης. Εφαρµόζουµε, τέλος,
στην απογραφή των αστέγων το αργότερο στα µέσα του τρέχον-
τος έτους. Ο στόχος µας είναι να µην αφήσουµε κανέναν πίσω.
Δεν αφορά στα λόγια, αλλά στις πράξεις µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά την προεκλογική περίοδο
του 2019 ο κ. Τσίπρας, έχοντας προκαταβάλει το εκλογικό απο-
τέλεσµα, δήλωσε πως επιθυµούσε τον Κυριάκο Μητσοτάκη να
παραµείνει, αν και ηττηµένος, στην προεδρία του κόµµατος, κάτι
που τάχα θα βόλευε τον ΣΥΡΙΖΑ, µια ήττα που ευτυχώς για τον
τόπο παρέµεινε ευσεβής πόθος του κ. Τσίπρα επιβεβαιώνοντας
κάτι που από καιρό οι Έλληνες πολίτες είχαµε καταλάβει: την
αµετροέπεια και την ασέβεια µε την οποία ο ΣΥΡΙΖΑ εξακολουθεί
µέχρι και σήµερα να πολιτεύεται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ολοκλη-
ρώστε, παρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Οι πολίτες αντιθέτως έχουν µνήµη και
κρίση. Πώς άλλωστε µπορούν να ξεχάσουν ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν το
µόνο κόµµα που καταψήφισε το άρθρο του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Υποδοµών που αφορούσε στη διαδικασία ανακατα-
σκευής και επισκευής των εργατικών κατοικιών Ληξουρίου µετά
τους καταστροφικούς σεισµούς του 2014;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε…

ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πώς µπορούν να µην θυµούνται ότι η Αξιωµατική Αντιπολί-

τευση αρνήθηκε να υπερψηφίσει τα µέτρα στήριξης των πολιτών
της Κεφαλονιάς και της Ιθάκης που επλήγησαν από τον µεσογει-
ακό κυκλώνα «Ιανό»;

Ολοκληρώνω την τοποθέτησή µου επισηµαίνοντας κάτι που
ως πολίτη µε προσβάλλει. Η αναφορά του κ. Τσίπρα για το κα-
θεστώς Μητσοτάκη είναι προσβλητική κατ’ αρχάς για τον ίδιο.
Από το ‘74, οπότε και αφήσαµε πίσω κάθε ίχνος καθεστωτικής
διακυβέρνησης, έχουν µεσολαβήσει δεκάδες εκλογές. Η οµαλή
διαδοχή στην εξουσία δεν αµφισβητήθηκε ποτέ. Μπορεί η απώ-
λεια της εξουσίας να δηµιούργησε την αγωνία στον ΣΥΡΙΖΑ να
την επανακαταλάβει. Αυτό όµως θα γίνει όταν οι πολίτες το εκ-
φράσουν µε εκλογές δηµοκρατικά και ελεύθερα. Καθεστώς ση-
µαίνει δηµοκρατικός περιορισµός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Σας καλώ να είστε πιο προσεκτικοί όταν αναφέρεστε στην παρά-
ταξη που έφερε τη δηµοκρατία στον τόπο. 

Εµείς, λοιπόν, δεν θα σας πούµε ότι µας εξυπηρετεί όσο πα-
ραµένει στην ηγεσία της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ο κ. Τσί-
πρας. Δεν θα το πούµε γιατί δεν είµαστε ίδιοι και δεν επιθυµούµε
να γίνουµε, γιατί δεν ταιριάζει στο δικό µας τρόπο σκέψης και
γιατί ο αντίπαλός µας είναι το σήµερα και οι προσδοκίες του ελ-
ληνικού λαού. Με εκείνες µετριόµαστε, σε εκείνες ανταποκρινό-

µαστε και για εκείνες θα κριθούµε στο τέλος της τετραετίας.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-
νάδελφοι, θέλω να σας πω το εξής. Όσο υπάρχει καθυστέρηση
στον χρόνο, ο τελευταίος συνάδελφος αντί να µιλήσει στις 3.00’
θα µιλήσει στις 4.00’. Αν πάρετε όλοι οι συνάδελφοι που είναι να
µιλήσετε, δηλαδή µέχρι το νούµερο τριάντα πέντε, από τρία
λεπτά, θα τελειώσουµε περίπου στις 3.45’. Αξιολογήστε το.

Κύριε Φάµελλε, έχετε τον λόγο.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η πρόταση δυ-

σπιστίας εκφράζει και αποτυπώνει την έντονη κοινωνική δυσαρέ-
σκεια κατά της Κυβέρνησης Μητσοτάκη. Δύσκολα θα βρει κά-
ποιος κοινωνική οµάδα που να µην πλήττεται από αυτήν την πο-
λιτική, που να µην νιώθει ανασφάλεια.

Με την πρόταση µοµφής καταθέτουµε ένα ξεκάθαρο αίτηµα
της ελληνικής κοινωνίας για ουσιαστική απόδοση ευθυνών και
όχι για υποκριτικές συγγνώµες, αλλά και για πολιτική αλλαγή, για
να µην βρίσκουµε συνεχώς µπροστά µας αδιέξοδα, για να αλλά-
ξει πορεία η χώρα µας.

Κουράστηκε η ελληνική κοινωνία, κουράστηκε η ελληνική επι-
χειρηµατικότητα να ακούει δικαιολογίες και µετάθεση ευθυνών
από τον κ. Μητσοτάκη. Αν διδάσκεται από τα λάθη του, όπως
είπε υποκριτικά στο Υπουργικό Συµβούλιο, ήρθε η ώρα να φύγει,
γιατί το λάθος στην ελληνική κοινωνία είναι ο ίδιος ο κ. Μητσο-
τάκης και αυτό το παρασιτικό σύστηµα εξουσίας που έχει γύρω
του, που είναι όλοι γκρουπιέρηδες συµφερόντων. Είναι τέτοιου
µεγέθους οι καταστροφικές επιπτώσεις στην ελληνική κοινωνία
και την οικονοµία από την πολιτική σας που είναι αυθόρµητο το
«δεν πάει άλλο». Πρέπει να φύγετε τώρα.

Από πού να ξεκινήσει κανείς; Από τα τραγικά αποτελέσµατα
της πανδηµίας µε τις εκατοντάδες θύµατα ηµερησίως, µε διπλά-
σιο αριθµό θυµάτων από τον µέσο όρο της Ευρώπης µέσα και
έξω από τις υποστελεχωµένες ΜΕΘ, σε ένα αδυνατισµένο ΕΣΥ
το οποίο στέκεται όρθιο χάρη στη φιλοτιµία και την αυταπάρνηση
των στελεχών του στα οποία φέρεστε µε αυταρχισµό; Να µην µι-
λήσουµε για την ακατανόητη επιλογή να µην επιταχθούν ιδιωτι-
κές κλινικές, να µην συνταγογραφούνται τα τεστ ή για τα είκοσι
τρεις χιλιάδες διακόσια θύµατα εκ των οποίων το 38% οφείλεται
στις δικές σας επιλογές, όπως απέδειξε η µελέτη Τσιόδρα -
Λύτρα.

Να αναφερθούµε στο συνεχιζόµενο κύµα ακρίβειας στα βα-
σικά αγαθά και ιδιαίτερα στο φυσικό αέριο, στο ρεύµα, στα καύ-
σιµα που απειλούν τη βιωσιµότητα των νοικοκυριών αλλά και των
επιχειρήσεων; Πρόκειται για ένα κύµα ακρίβειας που, προειδο-
ποιούµε, θα ενταθεί το επόµενο διάστηµα στις πρώτες ύλες όλων
των παραγωγών. Ποια είναι η αλήθεια; Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη
επέλεξε να ξεκινήσει την ακρίβεια στο ρεύµα µε αυξήσεις τον Σε-
πτέµβρη του 2019. Επέλεξε από το 2020 να χειραγωγήσει τις
τιµές µε ευθύνη και της ΔΕΗ, να επιτρέψει την αισχροκέρδεια,
να λειτουργεί στην Ελλάδα τα τελευταία δύο χρόνια ένα καρτέλ,
µε δικές σας επιλογές. Έτσι φτάσαµε στην πρώτη θέση στην
ακρίβεια στην Ευρώπη που ισχύει και σήµερα.

Η ακρίβεια στην ενέργεια οφείλεται ξεκάθαρα σε επιλογές
σας: Πρώτον, µε την πρόσδεση της χώρας στο φυσικό αέριο, ένα
ξεκάθαρο deal που κάνατε µε λίγους επιχειρηµατίες πίσω από
την υποκριτική απολιγνιτοποίηση, γιατί επιτρέπετε να υπάρχει
αγορά χωρίς ρύθµιση και χωρίς έλεγχο και όπου οι ρυθµιστικές
αρχές βλέπουν απλά τους γκάνγκστερ να περνάνε, χωρίς µακρο-
πρόθεσµα διµερή συµβόλαια -δεν υπάρχουν σήµερα διµερή συµ-
βόλαια µακροπρόθεσµα στην Ελλάδα-, ενώ έχετε µπλοκάρει και
τις ενεργειακές κοινότητες και την πράσινη ενέργεια. Και αυτή
είναι η επίσηµη θέση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Κοµισιόν. 

Στα νοικοκυριά οι λογαριασµοί είναι αβάσταχτοι, µέχρι και τρι-
πλάσιοι. Δεν έχει εφαρµοστεί ακόµα κανένα εργαλείο σε επαγ-
γελµατίες, επιχειρήσεις, αγρότες, δηµοτικές επιχειρήσεις. Οι
βιοµηχανίες της Αττικής επισήµως δήλωσαν στον κ. Σκρέκα ότι
κλείνουν ή αναστέλλουν την παραγωγή τους. Μετά από πέντε
µήνες από τις εξαγγελίες Μητσοτάκη στη ΔΕΘ ακόµα περιµέ-
νουµε µια υπουργική απόφαση, ενώ έχετε κάνει τρεις υπουργι-
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κές τροπολογίες για το θέµα. Στους αγρότες όµως σε ατοµικές
επιχειρήσεις της Θεσσαλίας ήρθαν µηνιαίοι λογαριασµοί πάνω
από 2.000 ευρώ χαράτσι επιπλέον της κατανάλωσης ρεύµατος.
Σε αυτήν την κρίσιµη στιγµή της ενεργειακής µετάβασης, κάνατε
την τραγική επιλογή να πουλήσετε, να ιδιωτικοποιήσετε την πε-
ριουσία της χώρας στους ενεργειακούς φορείς. Το 100% των δι-
κτύων φυσικού αερίου δόθηκαν σε µια εταιρία η οποία αποφα-
σίζει αυτή για το δίκτυο που ανήκει εν µέρει στο ιταλικό δηµόσιο,
αλλά ούτε 1% στο ελληνικό δηµόσιο. Το 49% του δικτύου διανο-
µής δόθηκε σε ένα fund το οποίο δεν έχει υποχρέωση επενδύ-
σεων, αλλά έχει σίγουρα έσοδα. Την πλειοψηφία της ΔΕΗ τη
δώσατε µε αύξηση µετοχικού κεφαλαίου έξω από τη Βουλή,
όπως δώσατε και την πλειοψηφία στο Διοικητικό Συµβούλιο των
ΕΛΠΕ που είχε κατοχυρωµένο το δηµόσιο.

Θέλετε να µιλήσουµε για τη σπατάλη µήπως; Θέλετε να µιλή-
σουµε για τις απευθείας αναθέσεις των 5 δισεκατοµµυρίων µε
την πρόφαση της πανδηµίας; Θέλετε να µιλήσουµε για τα σο-
βαρά ζητήµατα δηµοκρατίας; Φτάσαµε στην Ελλάδα να διώκον-
ται δηµοσιογράφοι οι οποίοι αποκαλύπτουν τα σκάνδαλα της
Κυβέρνησης. Θέλετε να µιλήσουµε για τα µείζονα ζητήµατα δια-
φθοράς όταν Υπουργοί εκτίθενται και εκβιάζονται από υπόδικους
τηλεπαρουσιαστές; Γιατί δεν µιλάτε για όλα αυτά;

Να µιλήσουµε, όµως, και για την απίστευτη ταλαιπωρία, τη δια-
κινδύνευση δεκάδων χιλιάδων πολιτών στους δρόµους και εκα-
τοντάδων χιλιάδων πολιτών που έµειναν τη Δευτέρα το βράδυ
χωρίς ρεύµα και χωρίς θέρµανση; Η απόκρυψη και  το µπαλάκι
ευθυνών, το οποίο παίζετε πολύ εύκολα, δηµιουργεί οργή, αλλά
επιβεβαιώνουν ότι είστε επικίνδυνοι. Δεν είναι γελοίες οι δικαιο-
λογίες του κ. Οικονόµου ότι δεν ξέρατε πότε θα έρθει η κακοκαι-
ρία ή ότι δεν είναι ευθύνη του κράτους η Μεσογείων και η
Κατεχάκη. Είναι επικίνδυνες για την Ελλάδα. Εσείς είστε που θα
εκκενώνατε το Μάτι σε τριάντα λεπτά; Αλήθεια, πού χάθηκε εκεί-
νος ο κ. Συνολάκης; 

Οι διακοπές ρεύµατος στην Αττική, που υπάρχουν ακόµα και
σήµερα, πέµπτη µέρα µετά από την κακοκαιρία, είναι µια διά-
ψευση δική σας. Είναι εξοργιστικό, ενώ κινδυνεύουν πολίτες
χωρίς θέρµανση και χωρίς ρεύµα, η Κυβέρνηση να λέει το ένα
ψέµα µετά το άλλο. Τη Δευτέρα δηλώσατε ότι σε λίγη ώρα θα
ολοκληρωθεί η ρευµατοδότηση µε διακόσιες χιλιάδες κοµµένες
συνδέσεις, όταν δεν µπορείτε να ανοίξετε δρόµο για τα συνερ-
γεία του ΔΕΔΔΗΕ. Ούτε αυτό δεν µπορείτε να κάνετε. Και έτσι
κρύβετε όχι την ανεπάρκεια µόνο, κάτι πιο επικίνδυνο, την άγνοιά
σας για το ποιο είναι το πρόβληµα της ηλεκτροδότησης. 

Την Τρίτη ο κ. Σκρέκας δήλωνε ότι ως το βράδυ θα έχει απο-
κατασταθεί η συντριπτική πλειοψηφία των προβληµάτων. Σήµερα
είµαστε στην πέµπτη µέρα. Και δεν ντρέπεστε να έρχεστε να µι-
λάτε εδώ στη Βουλή; Είναι πέντε µέρες χωρίς ρεύµα οι πολίτες
της Αττικής και έχετε τα µούτρα να έρχεστε εδώ και να µιλάτε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η ανεπάρκεια της Κυβέρνησης, όµως, να λύσει τα προβλήµατα

της ηλεκτροδότησης ήταν αναµενόµενη. Ξέρετε γιατί; Γιατί αυτό
τον φορέα επιλέξατε να ιδιωτικοποιήσετε, αφήσατε χωρίς τε-
χνικά στελέχη και χωρίς προσωπικό, σε αυτόν τον φορέα διορί-
σατε δεκάδες διευθυντές «γαλάζια παιδιά» χωρίς διαγωνισµό, µε
χρυσά πριµ τα οποία τους δώσατε στο τέλος του χρόνου για
έναν απολογισµό που είχε γίνει ήδη και εκεί κάνατε αδιαφανή
προµήθεια υπέρογκων υγειονοµικών δαπανών. Σε εκείνο τον
φορέα έγιναν όλα αυτά και τα φέρατε εδώ στη Βουλή. Και όλα
αυτά τα πληρώνουν οι καταναλωτές. Τα πληρώνουν στο «χαρά-
τσι Μητσοτάκη» που έρχεται σε κάθε λογαριασµό. 

Η σηµερινή πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ δεν σας επιτρέπει να δραπε-
τεύσετε µε επικοινωνιακά τρικ και µε δηµοσκοπήσεις. Οφείλετε
να απολογηθείτε γιατί αφήνετε απροστάτευτους τους πολίτες,
τους επαγγελµατίες, τις επιχειρήσεις απέναντι στις πυρκαγιές,
στην ακρίβεια, στις πληµµύρες, στον χιονιά. Τα περιφερειακά
σχέδια προσαρµογής στην κλιµατική αλλαγή, τα σχέδια ανθεκτι-
κότητας της κοινωνίας νοµοθετήθηκαν από τον ΣΥΡΙΖΑ το 2016
και τα έχετε σταµατήσει. Γι’ αυτό δεν είναι ανθεκτική η κοινωνία
µας. 

Το σχέδιο Μητσοτάκη είναι ξεκάθαρο. Δεν είναι ανεπάρκεια.
Έχετε ένα ξεκάθαρο σχέδιο για µια αδύναµη και απούσα πολι-

τεία, µε ανασφαλείς και αβοήθητους πολίτες και επιχειρήσεις,
για να γίνονται πίσω από την πλάτη τους εξυπηρετήσεις και deal
µε τους «κολλητούς του Μαξίµου» και τα «γαλάζια παιδιά». Κά-
νετε πλιάτσικο στη δηµόσια περιουσία. Ακόµα και στην Πολιτική
Προστασία είχατε αναθέσεις 10.000.000 ευρώ από τον κ. Χαρ-
δαλιά µε την πρόφαση των πυρκαγιών στις περιοχές που κάηκαν,
στη Βαρυµπόµπη, στην Ιπποκράτειο Πολιτεία, στο Τατόι. Γι’ αυτά
δεν µιλάτε. Τα φέραµε στη Βουλή, όλα αυτά, όµως.

Η πολιτική αµφισβητεί τη βιωσιµότητα των νοικοκυριών και των
επιχειρήσεων. Η δική σας πολιτική οδηγεί στην αποδυνάµωση
του κράτους, στην αποδυνάµωση του δικαίου, στην ενεργειακή
φτώχεια, σε κοινωνικές ανισότητες, σε υποβάθµιση του  περιβάλ-
λοντος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Και όλα αυτά τα αντιµετωπίζετε µε
αλαζονεία και έλλειψη σεβασµού. Ενώ µε τυµπανοκρουσίες δια-
φηµίζετε την επιτελικότητά σας,  κάθε µέρα ο πολίτης βιώνει τη
µοναξιά, την ανασφάλεια και µια καταιγίδα  προπαγάνδας. Όπο-
τε ο κ. Μητσοτάκης αποδεικνύεται για ακόµη µια φορά  λίγος,
έρχεται µια δηµοσκόπηση. Είναι προφανές. Τι λέτε στους πολί-
τες, όµως; «Βγάλε τα πέρα µόνος σου στην πανδηµία, βγάλε τα
πέρα µόνος σου στην Αττική Οδό». Αυτό νιώθουν οι πολίτες που
έµειναν εγκαταλειµµένοι ακόµα και στα νοσοκοµεία. Η Κυβέρ-
νηση βγάζει φωτογραφίες και κάνει χειραψίες. Πρόκειται για µια
Κυβέρνηση που χρησιµοποίησε όλα τα µέσα για να πάρει την
εξουσία και να γαντζωθεί  σε αυτήν, ακόµα και τυµβωρυχία. Και
τι εφαρµόζει στην Ελλάδα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, ολοκληρώστε. Πριν από λίγο τα λέγαµε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ένα κράτος, µια πολιτική του Γκόρτσου. Αυτό κάνετε. Ένα

κρατικοδίαιτο παρασιτικό σύστηµα είστε, που τρώει την Ελλάδα
µας και τη µειώνει. 

Η συζήτηση για την πρόταση της δυσπιστίας δεν κατατίθεται
µόνο στη Βουλή,  κατατίθεται στην ελληνική κοινωνία γιατί υπάρ-
χει εναλλακτική πρόταση απέναντι σε αυτό το καταστρεπτικό
σχέδιο. Υπάρχει η πρόταση της προόδου και της ασφάλειας
ώστε κανείς να µη µείνει µόνος του, κανείς να µην µείνει πίσω.
Και είναι ευθύνη των προοδευτικών δηµοκρατικών δυνάµεων να
πάρουν την πρόταση δυσπιστίας και να την κάνουν πρόταση
προοδευτικής διακυβέρνησης. Ήρθε η ώρα της ελληνικής κοι-
νωνίας να πάρει την τύχη της στα χέρια της.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, πριν από λίγο τα λέγαµε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Είµαι πιο γρήγορος από τον κ. Καπ-
πάτο. Πρέπει να το οµολογήσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Αν αυτό
σας βοηθάει, δεν υπάρχει πρόβληµα, αλλά σας λέω ότι όσο κα-
θυστερείτε, ο τελευταίος συνάδελφος θα µιλήσει µια ώρα µετά.
Εγώ δεν έχω πρόβληµα.

Παρακαλώ την κ. Παρασκευή Βρυζίδου να έρθει στο Βήµα.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΒΡΥΖΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σή-

µερα την πρόταση µοµφής που γίνεται από την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση σε µία περίοδο που εξελίσσεται η πανδηµία, σε µία
περίοδο που έχουµε να αντιµετωπίσουµε πολλά οικονοµικά ζη-
τήµατα στο πλαίσιο των ανατιµήσεων, σε µία περίοδο όπου
υπάρχει κακοκαιρία, δυσµενείς συνθήκες και πρέπει ιδίως σε κά-
ποιες περιοχές να υπάρξει συστράτευση για να αντιµετωπιστούν
αυτές οι δυσκολίες. 

Οι πολίτες έχουν όντως αυτήν τη στιγµή ενοχληθεί, έχουν προ-
βληµατιστεί και έχουν βρεθεί σε δύσκολη θέση. Αν ειλικρινώς η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση νοιαζόταν τους πολίτες, θα έπρεπε να
δώσει λύσεις, προτάσεις και εισηγήσεις προς την κατεύθυνση
των προβληµάτων των πολιτών. Αντίθετα, έρχεται µε µία πρό-
ταση µοµφής αποπροσανατολίζοντας την κατεύθυνση που πρέ-
πει να οδηγηθούµε, λες και οι πολίτες σήµερα, που όντως έχουν
ζητήµατα, χρειάζονται αυτή τη συζήτηση της πρότασης µοµφής
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µε πιθανή εκλογική διαδικασία. Αν και όλοι ξέρουν ότι δεν θα
οδηγηθούν εκεί τα πράγµατα, απλώς θα επαναλάβουµε 90% συ-
ζητήσεις που πολλές φορές έχουµε κάνει εδώ µέσα και απλώς
θα πούµε και κάποια πρόσθετα στοιχεία. 

Βέβαια, αν το δει από άλλη οπτική γωνία κανείς, θα πει ότι δεν
είναι αντιπολιτευτική στάση, διότι πιάνει τρία επιµέρους ζητή-
µατα, όπως το αναλύει στην πρόταση µοµφής, τα οποία είναι µε-
γάλα προβλήµατα παγκόσµιας εµβέλειας, τα συναντούµε σε όλο
τον κόσµο. Και θα σκεφτεί κάποιος: «Δεν υπάρχει τίποτε τρωτό
σε αυτήν την Κυβέρνηση; Δεν έχουν γίνει λάθη στη διακυβέρ-
νηση ώστε να γίνει µοµφή ή συζήτηση ή αυστηρή κριτική και πιά-
νει η αντιπολίτευση θέµατα πανδηµίας, θέµατα ανατιµήσεων,
που απασχολούν το σύνολο του κόσµου;». Θα πει βέβαια κά-
ποιος ότι «ναι, είναι παγκόσµια, είναι σε όλη την Ευρώπη, αλλά
εµείς εξετάζουµε τον τρόπο της διαχείρισης». Αλλά και εδώ τα
γεγονότα και τα νούµερα δίνουν τις απαντήσεις. 

Στο θέµα της πανδηµίας πολλές συζητήσεις σε πολλά επίπεδα,
που δεν χρειάζονται. Τέσσερα είναι τα επίπεδα που πρέπει να
συζητηθούν. 

Πρώτον, η πανδηµία χρειάζεται υγειονοµικό σύστηµα, χρειάζε-
ται ΜΕΘ, γιατρούς και νοσηλευτές. Η προηγούµενη κυβέρνηση
δεν είχε εξασφαλίσει αυτά τα κρεβάτια, είχε έναν συγκεκριµένο
αριθµό και χωρίς πανδηµία είχαµε ελλείψεις. Η σηµερινή Κυβέρ-
νηση έχει τριπλασιάσει τα κρεβάτια ΜΕΘ, έχει προσλάβει επικου-
ρικούς και µόνιµους γιατρούς και νοσηλευτές και ανταποκρίθηκε
σε αυτή την πολύ µεγάλη κρίση. 

Το δεύτερο που απαιτείται είναι η διαδικασία του εµβολια-
σµού, που απεδείχθη ότι είναι το όπλο προστασίας. Ήθελε µια
οργάνωση, η οποία έγινε αποδεδειγµένα µε τον καλύτερο δυ-
νατό τρόπο. Ενηµερώθηκαν οι πολίτες, υπήρξαν τα εµβόλια στα
αστικά κέντρα και προχώρησε η διαδικασία. 

Και το τελευταίο, κρίνεται µία διαχείριση εκ του αποτελέσµα-
τος. Οι άνθρωποι οι οποίοι νόσησαν, οι άνθρωποι οι οποίοι έχα-
σαν τη ζωή τους αναλογικά µε όλη την Ευρώπη είναι σε τέτοιο
επίπεδο που το αποτέλεσµα αποδεικνύει ότι η διαχείριση έγινε
προς τη σωστή κατεύθυνση. Αν πιάσουµε τώρα επιµέρους τα ζη-
τήµατα, είµαστε σε αποπροσανατολισµό και σε λάθος κατεύ-
θυνση. 

Το δεύτερο ζήτηµα το οποίο προβληµατίζει και τίθεται προς
συζήτηση είναι οι ανατιµήσεις, η ακρίβεια και τα οικονοµικά προ-
βλήµατα. Και εδώ πάλι είναι λάθος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης και βέβαια άλλων κοµµάτων, που, όπως προέκυψε από την
κουβέντα, στηρίζουν αυτήν την πρόταση. Διότι στα θέµατα της
οικονοµίας έχει κάνει πάρα πολλά βήµατα η σηµερινή Κυβέρ-
νηση και έχει βοηθήσει σε όλους τους τοµείς τους πολίτες, τους
επαγγελµατίες και τους επιχειρηµατίες, και από τα αποτελέ-
σµατα της µακροχρόνιας οικονοµικής κρίσης, αλλά και από την
οικονοµική κρίση που προέκυψε λόγω της πανδηµίας. 

Αυτά σε αντίθεση µε την προηγούµενη κυβέρνηση, που δεν
έχει να πει κάτι που έχει κάνει σε κάθε ένα από αυτά τα µέτρα
που στήριξαν τους πολίτες, τους επαγγελµατίες, τους επιχειρη-
µατίες, παρά µόνον τη σταθερή απάντηση µετά από όλα όσα
λέει: «Εµείς δεν µπορούσαµε να κάνουµε τίποτε από όλα αυτά,
γιατί είχαµε µνηµόνια». 

Δεν είναι έτσι. Τα µνηµόνια ήταν απαγορευτικά σε ορισµένους
τοµείς. Αυτά, όµως, που ζούµε σήµερα σε συνδυασµό µε την
πανδηµία είναι ακόµη µεγαλύτερα εµπόδια και ακόµη µεγαλύτε-
ρες δυσκολίες. Ωστόσο, η Κυβέρνηση και τα αρµόδια Υπουργεία
ποτέ δεν εκµεταλλεύτηκαν αυτά τα πράγµατα για να βρουν δι-
καιολογίες, παρά αγωνίστηκαν, πάλεψαν, βρήκαν προτάσεις και
στάθηκαν δίπλα στους πολίτες και στήριξαν τους εργαζόµενους
και καταπολέµησαν την ανεργία. Γιατί όσο και αν βοηθήσεις τον
πολίτη µε µια επιδότηση για να πληρώσει το ρεύµα ή για να αν-
τιµετωπίσει την καθηµερινότητα, όταν δεν έχει δουλειά ή όταν
δουλεύει ένα µέλος της οικογένειας ή κανένα, τα πράγµατα είναι
πάρα πολύ δύσκολα. 

Γι’ αυτό η Κυβέρνηση έδωσε έµφαση στο θέµα των εργαζοµέ-
νων και τους διασφάλισε µε την αναστολή εργασιών καθ’ όλο το
διάστηµα της πανδηµίας και βρίσκεται δίπλα.  Και πάλι στις
αρχές του ‘22 αυξάνει τον κατώτατο µισθό µε στόχο να τον ανε-
βάσει τους επόµενους µήνες και βοηθά µε τα προγράµµατα του

ΟΑΕΔ για να εξασφαλίσουν όλο και περισσότεροι θέσεις εργα-
σίας. Και οι επιδοτήσεις στις επιχειρήσεις και οι χρηµατοδοτή-
σεις γίνονται µε αυτή την προϋπόθεση, να µην απολυθούν ερ-
γαζόµενοι, ένα πολύ σηµαντικό κοµµάτι, γιατί στηρίζει πραγµα-
τικά τον πολίτη. 

Επίσης, στηρίζει τους επιχειρηµατίες µε πολλές φορολογικές
και ασφαλιστικές ελαφρύνσεις, µε µείωση του ΦΠΑ, µε µείωση
του φόρου, µε αναστολή της εισφοράς αλληλεγγύης, µε µείωση
κατά τρεις µονάδες των ασφαλιστικών εισφορών. 

Όλα αυτά είναι βήµατα τα οποία βοηθούν τον πολίτη. Ωστόσο,
ακούµε κι εµείς τη φωνή του καθενός από εµάς που λέει ότι ναι,
µεν υπάρχει βοήθεια, αλλά ακόµη υπάρχουν δυσκολίες. Πρέπει
να γίνουν περαιτέρω βήµατα για να πάρει ανάσα η οικονοµία, για
να µπορέσουµε να τραβήξουµε µπροστά. Και έρχεται η Κυβέρ-
νηση µε τα µεγάλα βήµατα και µε τα σχέδια τα οποία για πρώτη
φορά έρχονται στο τραπέζι, τις στρατηγικές επενδύσεις, τις εµ-
βληµατικές επενδύσεις, το κορυφαίο σχέδιο της δίκαιης µετάβα-
σης σε µια περιοχή που έτσι όπως εξελισσόταν έφθινε και
αγωνιούσε και µαράζωνε, όµως, τώρα έχει ελπίδα και θα ακουµ-
πήσει και θα πατήσει για να κάνει το επόµενο βήµα. Όλα αυτά
είναι η µέριµνα της Κυβέρνησης, είναι η µέριµνα του Υπουργείου,
είναι η αληθινή προσπάθεια που γίνεται για τον πολίτη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακαλώ
κλείστε. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΒΡΥΖΙΔΟΥ: Κλείνοντας θέλω να πω µόνον ότι
όταν κολλάς σε κάποια θέµατα όπως είναι να µην γίνουν µεγάλα
έργα γιατί θα τα πάρει ένας µεγάλος επιχειρηµατίας και θα κερ-
δίσει, καταστρέφουµε και καταδικάζουµε δεκάδες πολίτες, δε-
κάδες επιχειρηµατίες, εργαζόµενους που θα δουλέψουν σε αυτά
τα έργα και θα συµµετέχουν στις επενδύσεις και θα έχουν δου-
λειά και θα φέρουν την ανάπτυξη στον τόπο µας. 

Για όλα αυτά έχω να πω ότι η πρόταση µοµφής πραγµατικά
δεν βασίζεται πουθενά. Θεωρώ ότι έδωσε την ευκαιρία στην Κυ-
βέρνηση, παρ’ ότι η δουλειά της ήταν να δουλέψει για τον πολίτη,
να αναφέρει το έργο της σε όλους τους τοµείς, σε όλα τα Υπουρ-
γεία. Και νοµίζω ότι η απάντηση στον πολίτη είναι ότι ναι, γνωρί-
ζουµε ότι υπάρχει δύσκολη κατάσταση τώρα µε την κακοκαιρία
και γι’ αυτό διορθώνουµε όσα λάθη έγιναν, συµπληρώνουµε ό,τι
άλλο απαιτείται, έτσι ώστε την επόµενη φορά να µην υπάρξουν
ξανά δυσάρεστες καταστάσεις, αλλά κοιτάζουµε τον άνθρωπο
και το καλό του τόπου µας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει ο κ. Συντυχάκης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας δεν περίµενε καµµία πρόταση δυσπιστίας και από κανέναν
για να αποκαλύψει µπροστά στον λαό τον βαθιά αντιλαϊκό και τα-
ξικό χαρακτήρα της πολιτικής της Κυβέρνησης της Νέας Δηµο-
κρατίας. Το πράττει εξάλλου καθηµερινά στους δρόµους του
αγώνα, σε κάθε χώρο δουλειάς, σε κάθε πόλη και χωριό. 

Είναι αυτονόητη η καταψήφιση της Κυβέρνησης της Νέας Δη-
µοκρατίας. Είναι αυτονόητη η καταψήφιση της αντιλαϊκής της
πολιτικής, που θυσιάζει τη ζωή, την υγεία, το εισόδηµα και τα ερ-
γασιακά δικαιώµατα για να διασφαλίσει τα κέρδη της πλουτο-
κρατίας. Όµως, δεν θα αφήσουµε να περάσει απαρατήρητο ότι
αυτό το επαναλαµβανόµενο παιχνίδι των προτάσεων της δυσπι-
στίας, αυτή τη βολική κόντρα µε το αναποδογύρισµα ρόλων, το
ζούµε συχνά-πυκνά. Είναι γνωστό το κόλπο. Τώρα η πρόταση δυ-
σπιστίας από τον ΣΥΡΙΖΑ προς την Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας, πριν µε κυβέρνηση της «πρώτης φοράς Αριστερά»
πρόταση δυσπιστίας από τη Νέα Δηµοκρατία προς τον ΣΥΡΙΖΑ,
παλαιότερα ανάµεσα στους δύο εταίρους του τότε δικοµµατι-
σµού, στη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ.

Όλος, λοιπόν, αυτός ο ντόρος -και αυτό είναι που πρέπει να
κρατήσουν οι εργαζόµενοι- είναι για να κρύψουν τη στρατηγική
τους σύµπλευση στην πιο βαθιά ταξική, απάνθρωπη πολιτική, µε
διαρκή µνηµόνια και κόφτες, αντιλαϊκά µέτρα, ευρωπαϊκά εξά-
µηνα, για να διασώσουν τα ιερά και όσια του καπιταλισµού, την
ανταγωνιστικότητα και κερδοφορία των επιχειρηµατικών οµίλων,
σερβίροντας στον λαό τα ψίχουλα που θα περισσέψουν από το
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φαγοπότι της πράσινης και ψηφιακής καπιταλιστικής κερδοφο-
ρίας.

Είστε, πραγµατικά, βαθιά γελασµένοι εάν νοµίζετε ότι µε τέ-
τοια παιχνίδια θα θολώσετε τα νερά, κουκουλώνοντας τις ευθύ-
νες για τα εγκλήµατα που διαπράττετε διαρκώς σε βάρος της
κοινωνικής εργατικής, λαϊκής πλειοψηφίας. 

Όλες οι θεσµικές µεταρρυθµίσεις µέχρι σήµερα «ΚΑΠΟΔΙ-
ΣΤΡΙΑΣ», «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», «ΚΛΕΙΣΘΕΝΗΣ Ι», αργά, αλλά σταθε-
ρά, µετέτρεψαν τους δήµους σε τµήµατα των κρατικών υπη-
ρεσιών, για να υπηρετήσουν την καπιταλιστική ανάπτυξη, να ρυθ-
µίσουν τους κανόνες ανταγωνισµού των επιχειρηµατικών οµίλων
που λυµαίνονται τα έργα και υπηρεσίες στους δήµους. Αυτόν τον
ρόλο θα έχουν και οι αναπτυξιακοί οργανισµοί, οι γνωστές από
το παρελθόν χρεωκοπηµένες αναπτυξιακές εταιρείες που δια-
σπάθισαν τα χρήµατα του ελληνικού λαού.

Προϋπόθεση γι’ αυτό, βέβαια, είναι η συρρίκνωση της κρατι-
κής χρηµατοδότησης σε δήµους και περιφέρειες, η ανταποδοτι-
κότητα των υπηρεσιών, η παράδοση της πολιτικής προστασίας
στις µη κυβερνητικές οργανώσεις και τις τεχνικές υπηρεσίες σε
εργολάβους, χωρίς µέσα και προσωπικό, η συρρίκνωση των κοι-
νωνικών δοµών, η ιδιωτικοποίηση βασικών υπηρεσιών όπως η
αποκοµιδή και διαχείριση των απορριµµάτων, εµπορευµατοποί-
ηση της γης, των ελεύθερων χώρων, αναπλάσεις περιοχών, τη
συνολικότερη επιχειρηµατική αξιοποίηση της γης, των υποδοµών
και των πόρων, η γενίκευση των ελαστικών εργασιακών σχέσεων. 

Επιτελικό κράτος, δήµοι και περιφέρειες και ιδιωτικό κεφάλαιο
είναι το τρίγωνο της αµαρτίας. Αυτό αποδείχθηκε µε το φιάσκο
της Αττικής Οδού και το σόου ο ένας να επιρρίπτει την ευθύνη
στον άλλον, εγκλωβίζοντας σαν ποντίκια χιλιάδες οδηγούς, ηλι-
κιωµένους, γυναίκες, παιδιά και αναξιοπαθούντες.

Το ίδιο κάνετε όλοι σας στην Κρήτη, µε την υπόθεση κατα-
σκευής του Βόρειου Οδικού Άξονα. Ένα έργο αναγκαίο για την
ασφάλεια κατοίκων και επισκεπτών, το οποίο παραδίδεται από
τη µελέτη έως την κατασκευή και χρήση στους ιδιώτες µε σύµ-
πραξη δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα, µε τσάµπα κρατικό και κοι-
νοτικό χρήµα για τους κατασκευαστικούς οµίλους, µε τον
κρητικό λαό να τον χρυσοπληρώνει εσαεί, µε τα δυσβάσταχτα,
πανάκριβα διόδια, τη στιγµή που το λαϊκό εισόδηµα εξαϋλώνεται
από την ακρίβεια, τις ανατιµήσεις στα καύσιµα, στα είδη πλατιάς
κατανάλωσης. 

Τριάντα, σαράντα χρόνια κοροϊδεύατε τους Κρητικούς, θεω-
ρώντας τους δεδοµένους εκλογικά. Δυόµισι χιλιάδες και επάνω
τα θανατηφόρα ατυχήµατα επί εποχών δικών σας κυβερνήσεων
και τώρα τους λέτε ότι ήρθε η ώρα για ένα έργο σωτήριο για τον
λαό; Όχι βέβαια. Δεν σας έπιασε ο πόνος για την ανθρώπινη ζωή,
αλλά η ανάγκη για να υπηρετηθούν οι στόχοι του κεφαλαίου κι
αυτό γιατί η Κρήτη, λόγω της θέσης της είναι σηµαντικός κόµβος
στα ενεργειακά σχέδια των µονοπωλιακών οµίλων. Τσακώνεστε
µεταξύ σας για το ποιος θα έχει την πατρότητα του έργου, για
να πάρει τα εύσηµα των επιχειρηµατικών οµίλων.

Εµπορευµατοποίηση λέει ο ένας, εµπορευµατοποίηση λέει και
ο άλλος. Διόδια λέει η Νέα Δηµοκρατία, διόδια λέει ο ΣΥΡΙΖΑ και
το ΠΑΣΟΚ. ΣΔΙΤ λέει ο ένας, ΣΔΙΤ λέει και ο άλλος. Ποιος, όµως,
θα κληθεί «να πληρώσει το µάρµαρο» είτε µε Νέα Δηµοκρατία
είτε µε ΣΥΡΙΖΑ είτε µε ΠΑΣΟΚ; Ο λαός. Στην ίδια γραµµή πλεύ-
σης οι Δήµαρχοι, ο Περιφερειάρχης Κρήτης, οι παρατάξεις στα
δηµοτικά συµβούλια, η τρικοµµατική πλειοψηφία Νέας Δηµοκρα-
τίας, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ στο περιφερειακό συµβούλιο Κρήτης. 

Και κάπως έτσι συνεχίζονται τα βάσανα για τον λαό, σεισµοί
και καταποντισµοί, µε τα λαϊκά στρώµατα να καίγονται το καλο-
καίρι και να πνίγονται τον χειµώνα. Από τη µια να τους λέτε «µεί-
νετε στα σπίτια σας για να µην πνιγείτε» και από την άλλη «φύ-
γετε για να σωθείτε». 

Να σας θυµίσω τους φονικούς σεισµούς στο Αρκαλοχώρι,
αφήνοντας άστεγους και αβοήθητους χιλιάδες σεισµόπληκτους.
Τέσσερις µήνες µετά και συνεχίζουν να βρίσκονται εκτεθειµένοι
στον χιονιά και στο ψύχος εκατοντάδες σεισµόπληκτοι άστεγοι.
Δεν λειτούργησαν ούτε τα κλιµατιστικά. Φωνάζουν για αποζη-
µίωση στο 100%, για τρόφιµα, ρουχισµό, εξοπλισµό των οικί-
σκων, για διαγραφή χρεών σε ΔΕΗ, ΟΤΕ, τράπεζες, εφορίες, για
κατάργηση του ΕΝΦΙΑ, για µέτρα στήριξης σε ανέργους, φτω-

χούς, αγροτοκτηνοτρόφους, αυτοαπασχολούµενους και ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες. «Αγρόν ηγόρασε», όµως, η Κυβέρνηση.
Ούτε καν 1 σεντ ως πρώτη στοιχειώδη οικονοµική ενίσχυση ως
όφειλε. Και πολλά άλλα. 

Όλα αυτά σε µια εποχή που η «ΤΕΡΝΑ» επενδύει εκατοµµύρια
ευρώ µε κρατικό χρήµα για ένα ιδιωτικό αεροδρόµιο µε συµβά-
σεις επί ΣΥΡΙΖΑ, ισοπεδώνοντας γη υψηλής παραγωγικότητας,
αλλοιώνοντας τα εδαφολογικά δεδοµένα, µε αποτέλεσµα τις µε-
γάλες πληµµύρες το 2020. 

Πρόκειται για µια διαχρονική πολιτική που θεωρεί τις υποδο-
µές, την προστασία του λαού, κόστος και τις θυσιάζει στον βωµό
του κέρδους των επιχειρηµατικών οµίλων. Γι’ αυτό και τα φαινό-
µενα αυτά επαναλαµβάνονται κατ’ εξακολούθηση, µε ακόµα µε-
γαλύτερη ένταση. Κι έχετε το θράσος τώρα να µιλάτε για δια-
χειριστικές ανεπάρκειες και για έλλειψη συντονισµού και να τα
ρίχνετε όλα στην κλιµατική αλλαγή; 

Η κλιµατική αλλαγή δεν ήρθε ως θεϊκή τιµωρία. Είναι το απο-
τέλεσµα του καπιταλιστικού τρόπου ανάπτυξης. Ποιος, λοιπόν,
θα προστατέψει το κλίµα και τη φύση; Εσείς; Η Ευρωπαϊκή Έ-
νωση; Το κεφάλαιο; Δηλαδή, εκείνοι που τα κατέστρεψαν; Μπο-
ρεί ο λύκος να φυλάξει τα πρόβατα; Γι’  αυτό και προκαλούν το
λαϊκό αίσθηµα οι υποκριτικές συγγνώµες σας. Ενώ οι κίνδυνοι,
για φαινόµενα όπως αυτά που ζούµε, ήταν αναµενόµενοι, δεν
είχε παρθεί κανένα µέτρο πρόληψης, κανένας σχεδιασµός αντι-
πληµµυρικής, αντιπυρικής και αντισεισµικής θωράκισης της
χώρας. Γιατί όλα τα βάζετε στο ζύγι του κόστους-οφέλους. 

Το ΚΚΕ, λοιπόν, είναι απέναντί σας, σας αντιµάχεται και σας
καταψηφίζει. Στέκεται απέναντι και σε όσους υπηρετούν την κα-
πιταλιστική σαπίλα, ένα σύστηµα εχθρικό στην εργατική τάξη και
δεν το βάζει κάτω. Πολεµάει για τα δίκαια του λαού και κάνει
προσκλητήριο συστράτευσης για τους αγώνες του σήµερα, δεί-
χνοντας, όµως, τον δρόµο για τις κατακτήσεις του µέλλοντος και
για την οριστική κατάργηση της εκµετάλλευσης ανθρώπου από
άνθρωπο, για να αποσπάσει από τους πλουτοκράτες τα µέσα πα-
ραγωγής και τον πλούτο που του κλέβουν, για να γίνει πραγµα-
τικά αφέντης του εαυτού του, για µια πιο δίκαιη κοινωνία. Κι
όπως λέει και η µαντινάδα, «άµα µονιάσει ο λαός και τα δεσµά
του σπάσει, µπορεί να χτίσει ένα ντουνιά και τούτο να χαλάσει».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο τώρα έχει ο Υπουργός, ο κ. Πέτσας.
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν προχωρήσω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στην οµιλία

µου, να σταχυολογήσω δύο-τρία σηµεία που ακούστηκαν από
προηγούµενους οµιλητές. 

Κατ’ αρχάς, για µια αποστροφή του λόγου του κ. Σκουρλέτη
που µίλησε για πολιτικά χαρακτηριστικά σε σχέση µε τον απο-
χιονισµό στο Χαλάνδρι, έχω να πω, όπως είπε και ο ίδιος ο Δή-
µαρχος Χαλανδρίου, ότι η συνεργασία µας είναι άριστη και όλες
τις προηγούµενες ηµέρες ήµασταν συνεχώς σε επικοινωνία.

Όσον αφορά σ’ αυτά που είπε για την Περιφέρεια Αττικής,
µετά από επικοινωνία που είχα και µε τον κ. Πατούλη, αλλά και
τις προηγούµενες ηµέρες µε τον κ. Κόκκαλη, τον αρµόδιο Αντι-
περιφερειάρχη, έχω να πω ότι η περιφέρεια ήταν παρούσα σε
διάφορα σηµεία του Χαλανδρίου και στο Νοµισµατοκοπείο και
φυσικά στην Παπανικολή και αλλού όλες τις προηγούµενες
µέρες και χθες και τη Δευτέρα και την Τρίτη. 

Άρα, το θέµα δεν είναι να βρίσκουµε πολιτικά χαρακτηριστικά,
κύριε Σκουρλέτη. Το θέµα είναι να δούµε πού υπήρξε πρόβληµα,
πού υπήρξαν δυσλειτουργίες -όπως κι εγώ επισήµανα σήµερα
στην επιστολή µου- και να καθίσουµε από κοινού να τις αντιµε-
τωπίσουµε και όχι να κρυβόµαστε πίσω από υποτιθέµενα πολι-
τικά χαρακτηριστικά που δεν υπάρχουν.

Σχετικά µε την αναφορά της κ. Καφαντάρη και τον πίνακα τον
οποίο κατέθεσε θα πω τα εξής: Απάντησε ο κ. Καλλιάνος για το
θέµα αυτό, αλλά νοµίζω πως όλοι όσοι είµαστε στην Αθήνα τα
τελευταία χρόνια, µπορούµε να διαπιστώσουµε µόνοι µας ότι το
µέγεθος της χιονόπτωσης, τουλάχιστον στο κέντρο της Αθήνας,
ήταν πρωτοφανές για τις πολλές τελευταίες δεκαετίες σε πολύ
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σύντοµο χρονικό διάστηµα. Εποµένως, οποιαδήποτε δυνατότητα
αποχιονισµού από τους δήµους, την περιφέρεια και τους άλλους
µηχανισµούς πολιτικής προστασίας ήταν πολύ πιο περιορισµένη
γι’ αυτό το χρονικό διάστηµα. Και είδαµε τα προβλήµατα που δη-
µιουργήθηκαν σε περιοχές ιδίως των βορείων προαστίων -αλλά
όχι των πολύ βορείων- όπως είναι το Χαλάνδρι, περιοχές στο Μα-
ρούσι, στο Ψυχικό, στη Φιλοθέη, στα Βριλήσσια, όπου εκεί δεν
έχουν τον εξοπλισµό τον οποίο έχουν άλλες περιοχές όπως στον
Ωρωπό, στον Διόνυσο, στις Αχαρνές και που ήταν πολύ πιο συ-
νηθισµένες σε τέτοιες χιονοπτώσεις ώστε να δράσουν άµεσα,
έγκαιρα, µέσα σε τόσο -επαναλαµβάνω- σύντοµο χρονικό διά-
στηµα που υπήρχε η χιονόστρωση. Άρα, χρειάζεται πολύ µεγα-
λύτερη ανάλυση και όχι ένας επιφανειακός πίνακας, για να µας
πει, κυρία Καφαντάρη, τι πρέπει να κάνουµε.

Όσον αφορά σ’ αυτά που είπε ο κ. Μυλωνάκης: Ανέφερε συγ-
κεκριµένα ότι αυτή η Κυβέρνηση εξαθλίωσε τους Έλληνες. Μα,
είµαστε σοβαροί; Να κοιτάζουµε λίγο τα στοιχεία πριν µιλή-
σουµε, για να έχουν νόηµα αυτά τα οποία λέµε. Ο ρυθµός ανά-
πτυξης το τρίτο τρίµηνο του 2021 ήταν 13,4% σε σχέση µε το
2020. Τι είναι αυτό; Εξαθλίωση; Μείωση της ανεργίας κατά τρεις
ποσοστιαίες µονάδες, από περίπου 16,2% στο 13,2%, δηλαδή
εκατόν είκοσι µία χιλιάδες πεντακόσιοι εξήντα συµπολίτες µας
βρήκαν δουλειά τον τελευταίο χρόνο. Αυτοί εξαθλιώθηκαν; Δεν
τρώνε κορώνες αυτοί. Έχουν ανάγκη από εισόδηµα και αυτοί και
τα νοικοκυριά τους. 

Όσον αφορά σ’ αυτά που είπε ο κ. Φάµελλος: Είπε πάρα
πολλά. Θα µείνω µόνο στην ουσία. Ο λαός µας λέει, «Ο πνιγµένος
από τα µαλλιά του πιάνεται» και η πρόταση δυσπιστίας κατά της
Κυβέρνησης που υπέβαλε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση το επιβε-
βαιώνει. Και αυτό γιατί συνιστά απέλπιδα προσπάθεια εντυπω-
σιασµού, υποκινούµενη από καθαρά µικροπολιτικά κριτήρια. 

Στην πραγµατικότητα ο κ. Τσίπρας βλέπει, πρώτον, την πολι-
τική απήχηση τόσο του δικού του προσώπου, όσο και του κόµ-
µατός του, να διαγράφει φθίνουσα πορεία στις σφυγµοµετρή-
σεις της κοινής γνώµης και, δεύτερον, το πολιτικό µέλλον του
χώρου του, ως Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, να απειλείται εξαι-
τίας της διαρροής ψηφοφόρων του προς το τρίτο κόµµα. Γι’ αυτό
ζητά εκλογές και καταθέτει πρόταση δυσπιστίας, όχι, δηλαδή,
γιατί πιστεύει ότι θα βγει πρώτος, αλλά γιατί φοβάται ότι θα βγει
τρίτος. 

Η κοινωνία, όµως, το αντιλαµβάνεται αυτό και δεν «τσιµπάει»
σε τέτοιου είδους µικροπολιτικά παιχνίδια. Πολύ περισσότερο
όταν η Αξιωµατική Αντιπολίτευση παραµένει τόσο βαρετά ίδια
και οι κορώνες της, όταν τολµά να πει ότι η Κυβέρνηση αυτή είναι
η χειρότερη της Μεταπολίτευσης, της γυρίζουν µπούµερανγκ.
Γιατί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η χειρότερη κυβέρνηση της
Μεταπολίτευσης είναι η «πρώτη φορά Αριστερά» κυβέρνηση του
κ. Τσίπρα. Έπαιξε στα ζάρια τη συµµετοχή της χώρας στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και στην Eυρωζώνη. Έκλεισε τις τράπεζες. Επέ-
βαλε capital control. Υπέγραψε ένα τρίτο, αχρείαστο µνηµόνιο. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: …(Δεν ακούστηκε) 
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Υποθήκευσε την περιουσία της χώρας στους δανειστές για
έναν αιώνα και φόρτωσε πάνω από 100 δισεκατοµµύρια ευρώ
στους Έλληνες…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-

καλώ!
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): ...που θα πληρώνουν αυτή την ανεκδιήγητη κυβέρνηση για
δεκαετίες, κύριε Φάµελλε. 

Στο σπίτι του κρεµασµένου, λοιπόν, δεν µιλάνε για σχοινί. 
Αντίθετα, η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη, αφουγκρα-

ζόµενη τις πραγµατικές ανάγκες των πολιτών για ένα καλύτερο
αύριο, κοιτά µπροστά συνεχίζοντας τις µεταρρυθµίσεις για να
κάνουµε τη ζωή των Ελλήνων καλύτερη.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Ας αφήσουµε τους πολίτες να το κρίνουν, κύριε Φάµελλε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το τελευταίο πενθήµερο ήταν δύ-

σκολο ειδικά για τους συµπολίτες µας στην Αττική, η οποία δο-

κιµάστηκε από αυτή την πρωτοφανή, εδώ και αρκετές δεκαετίες,
χιονόπτωση κατά τη διάρκεια της κακοκαιρίας «Ελπίδα». Τα ση-
µαντικά προβλήµατα που ανέκυψαν, καταδεικνύουν την ανάγκη
το νέο πλαίσιο για την πολιτική προστασία να εξελιχθεί ακόµη
περισσότερο, προκειµένου ο κρατικός µηχανισµός να φτάσει στο
επιθυµητό σηµείο ετοιµότητας, το οποίο απαιτείται, ώστε να αν-
τιµετωπίζει φαινόµενα τόσο µεγάλης έντασης όπως η κακοκαιρία
αυτή. Είναι ανάγκη να βελτιωθεί ο συντονισµός µεταξύ κράτους,
αυτοδιοίκησης και ιδιωτών. 

Πέραν, εποµένως, της ειλικρινούς συγγνώµης, την οποία ζη-
τούµε από τους συµπολίτες µας και έχοντας αποδείξει ότι ανα-
γνωρίζουµε τα λάθη µας και µαθαίνουµε από αυτά, εργαζόµαστε
για να έχουµε ένα καλύτερο αποτέλεσµα στο µέλλον. Θέτουµε
τον πήχη των απαιτήσεων υψηλότερα από το αποτέλεσµα της
διαχείρισης που υπήρξε και σε αυτό το πλαίσιο προσπαθούµε
συνεχώς να βελτιωνόµαστε απέναντι στις διαρκώς αυξανόµενες
ανάγκες αντιµετώπισης τέτοιων ασυνήθιστων καιρικών φαινοµέ-
νων, τα οποία εκδηλώνονται ως συνέπεια της κλιµατικής κρίσης.
Έχουµε αποδείξει, όχι στα λόγια, αλλά στην πράξη, ότι διαθέ-
τουµε τις λύσεις για την ανόρθωση της οικονοµίας και τη στήριξη
του κόσµου της εργασίας, την αναβάθµιση της άµυνας της πα-
τρίδας µας, την προστασία της δηµόσιας υγείας, την προάσπιση
του κράτους δικαίου, το άλµα του ψηφιακού µετασχηµατισµού,
την ασφάλεια των πολιτών, την ενδυνάµωση της αυτοδιοίκησης
µε αναπτυξιακούς πόρους. 

Δεν πρέπει να λησµονούµε, ότι καθώς κράτη, κυβερνήσεις και
κοινωνίες σε ολόκληρο τον κόσµο δοκιµάζονται εδώ και δύο χρό-
νια από τους ισχυρούς κλυδωνισµούς της σοβαρότερης υγειονο-
µικής κρίσης των τελευταίων εκατό ετών και τη συνεπαγόµενη
µεγαλύτερη οικονοµική ύφεση στη µεταπολεµική ιστορία, η Ελ-
λάδα τα κατάφερε. Και τα κατάφερε, πρώτον, µε την αποφασι-
στική διαχείριση της υγειονοµικής κρίσης και, δεύτερον, µε τη
συνετή διαχείριση των οικονοµικών συνεπειών της. Παρά την
πρωτοφανή αβεβαιότητα της πανδηµίας, η Ελλάδα τα κατάφερε
κυρίως διότι αποκατέστησε την εµπιστοσύνη, ένα πολύτιµο άυλο
κεφάλαιο που µετουσιώνεται σε έµπρακτη οικονοµική στήριξη
του επιχειρηµατικού κόσµου, των νοικοκυριών και των εργαζο-
µένων. Και έτσι σταθήκαµε όλοι µαζί όρθιοι. 

Η συνολική στήριξη της οικονοµίας και της κοινωνίας από το
κράτος για την αντιµετώπιση της πανδηµίας υπερβαίνει τα 43 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ την περίοδο 2020-2022. Πρόκειται για το
τρίτο µεγαλύτερο πακέτο µέτρων στήριξης ως ποσοστό του ΑΕΠ
στην Ευρωζώνη και το τέταρτο παγκοσµίως, σύµφωνα µε τη σχε-
τική έκθεση του Ευρωπαϊκού Μηχανισµού Σταθερότητας. Ό,τι εί-
παµε, το κάναµε και η εµπιστοσύνη αυτή εµπεδώθηκε τόσο από
τα ιστορικά χαµηλά επιτόκια σε ελληνικούς τίτλους κάθε διάρ-
κειας, όσο και από την προσέλκυση µεγάλων ξένων επενδύσεων
παγκόσµιων βιοµηχανικών και τεχνολογικών κολοσσών, όπως η
«VOLKSWAGEN», η «MICROSOFT», η «PFIZER» και η «DIGITAL
REALTY», αλλά και παγκόσµιων τραπεζικών κολοσσών, όπως
προσφάτως η JP Morgan, εξελίξεις οι οποίες αναβαθµίζουν την
πατρίδα µας στο διεθνή επενδυτικό χάρτη, προσδίδοντας νέα
δυναµική στην ελληνική οικονοµία και δηµιουργώντας νέες, κα-
λύτερα αµειβόµενες θέσεις εργασίας. 

Είχαµε πει ότι θα µειώσουµε τους φόρους στην ακίνητη περι-
ουσία. Το κάναµε. Είχαµε πει ότι θα µειώσουµε τους φόρους στις
επιχειρήσεις. Το κάναµε. Είχαµε πει ότι θα µειώσουµε τους φό-
ρους στην εργασία. Το κάναµε. Είχαµε πει ότι θα θεσπίσουµε ένα
πλέγµα φορολογικών κινήτρων φιλικών προς τις επενδύσεις και
µε στόχο την αναστροφή του brain drain. Το κάναµε. Αποδείξαµε
µε αριθµούς, όχι µε λόγια, την ικανότητα της Κυβέρνησης του
Κυριάκου Μητσοτάκη να διαχειριστεί την πρωτόγνωρη κατά-
σταση που προξένησε η πανδηµία µε µεθοδικότητα και σχέδιο,
χωρίς πανικό και σπασµωδικές κινήσεις και την αποφασιστικό-
τητά µας να υλοποιούµε, παρά τις κρίσεις, όλες τις αναγκαίες
µεταρρυθµίσεις. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το µεταρρυθµιστικό σχέδιο της
Κυβέρνησης έχει έναν κύριο στόχο: να κάνει τη ζωή των Ελλήνων
καλύτερη. 

Στο ίδιο πνεύµα εργαζόµαστε και στο κοµµάτι της αυτοδιοίκη-
σης. Στόχος µας στο Υπουργείο Εσωτερικών είναι να ενδυναµώ-
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σουµε την τοπική αυτοδιοίκηση, παρέχοντας τα κατάλληλα εφό-
δια προκειµένου να αναβαθµιστεί σε όλο το εύρος των αρµοδιο-
τήτων της. Για εµάς ο ρόλος της αυτοδιοίκησης, των πόλεων και
των περιφερειών µας στην οικονοµική ανάπτυξη και την κοινω-
νική συνοχή είναι τριπλός: αναπτυξιακός, κοινωνικός και πολιτι-
στικός-αθλητικός. Αναπτυξιακός γιατί κανένα κεντρικό σχέδιο
δεν µπορεί να σχεδιαστεί και να υλοποιηθεί ερήµην της τοπικής
κοινωνίας. Κοινωνικός γιατί καµµία κεντρική παρέµβαση όταν την
κοιτάς από ψηλά στο µακροεπίπεδο, δεν µπορεί να σου δείξει
πόσο ενισχύει την κοινωνική συνοχή σε µικροεπίπεδο. Και πολι-
τιστικός-αθλητικός γιατί είναι άλλο πράγµα να µιλάµε για την
προστασία της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς χιλιάδων χρόνων
και άλλο πράγµα να µιλάµε για την πυροπροστασία στις Μυκήνες
ή την πρόσβαση στην Αρχαία Ολυµπία ή στην Αρχαία Μεσσήνη. 

Αναφορικά µε τον αναπτυξιακό ρόλο της αυτοδιοίκησης, είναι
η πρώτη φορά έπειτα από πολλά χρόνια που επενδύουµε στις
αρµοδιότητας των περιφερειών και των δήµων µε τους αντίστοι-
χους πόρους. Κινούµαστε σε τέσσερα επίπεδα. Το πρώτο αφορά
στις µεταρρυθµίσεις που εφαρµόζουµε, το δεύτερο στην τακτική
χρηµατοδότηση των ΟΤΑ, το τρίτο στην έκτακτη χρηµατοδότηση
και το τέταρτο στα χρηµατοδοτικά εργαλεία του Υπουργείου
Εσωτερικών. 

Στο πρώτο επίπεδο αναφέροµαι σε µεταρρυθµίσεις όπως ο
νέος νόµος για τον ΑΣΕΠ, ο νόµος για τον εσωτερικό έλεγχο, ο
νέος εκλογικός νόµος για τους ΟΤΑ που επαναφέρει την κυβερ-
νησιµότητα στην αυτοδιοίκηση, η ρύθµιση µιας σειράς από εκ-
κρεµή ζητήµατα όπως τα αδήλωτα τετραγωνικά που αύξησαν για
πάντα τα έσοδα των δήµων την ώρα που µείωσαν για πάντα και
απάλλαξαν για πάντα από πρόστιµα και προσαυξήσεις τους δη-
µότες τους. Επίσης, αναφέροµαι σε µεταρρυθµίσεις όπως οι
ρυθµίσεις για τις ληξιπρόθεσµες οφειλές, οι διευκολύνσεις στην
καταβολή των δόσεων προς το Ταµείο Παρακαταθηκών και Δα-
νείων, οι έκτακτες ενισχύσεις για την αντιµετώπιση της πανδη-
µίας, οι µόνιµες παρεµβάσεις διευκόλυνσης των δηµοσίων συµ-
βάσεων, το νέο πλαίσιο για την ευζωία των ζώων συντροφιάς και
η δευτερογενής νοµοθεσία που είναι σε εξέλιξη, καθώς και η
αναβάθµιση των κοινωνικών δοµών των δήµων. Και, βέβαια, προ-
ωθούµε το επόµενο διάστηµα τη µεγάλη µεταρρύθµιση της πο-
λυεπίπεδης διακυβέρνησης.

Όλες αυτές οι παρεµβάσεις δείχνουν ότι οικοδοµούµε µεθο-
δικά µια στέρεα σχέση εµπιστοσύνης.

Στο πεδίο της τακτικής χρηµατοδότησης εργαζόµαστε συντο-
νισµένα για να αναστρέψουµε τη φθίνουσα πορεία των κεντρικών
αυτοτελών πόρων τα προηγούµενα χρόνια. Στο πλαίσιο αυτό ήδη
η πρώτη φετινή τακτική επιχορήγηση για το 2022 από τους ΚΑΠ
συνολικού ύψους 113,5 εκατοµµυρίων ευρώ είναι αυξηµένη κατά
6,6% σε σχέση µε το αντίστοιχο ποσό µε το οποίο οι δήµοι επι-
χορηγήθηκαν πέρυσι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου  Υπουργού)

Θα κλείσω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, σεβόµενος το χρόνο.
Όπως έχουµε προαναγγείλει, το 2022 θα είναι έτος αναµόρ-

φωσης των ΚΑΠ µε σκοπό να υπάρξει µια πιο δίκαιη κατανοµή,
αλλά και µία σηµαντική προσπάθεια αύξησης των πόρων που θα
οδηγήσει στη σταδιακή αναστροφή της πορείας συρρίκνωσης
των τελευταίων ετών. 

Αυτό αποτελεί και µία απάντηση και σε αυτό που είπε ο κ. Συν-
τυχάκης, που µίλησε για συρρίκνωση πόρων. Είναι η πρώτη φορά
τα τελευταία χρόνια που αυξάνουµε τους πόρους σηµαντικά.
Απόδειξη ότι ακόµα και το 2021, κύριε Συντυχάκη, είχαµε δώσει
δύο επιπλέον κατανοµές των ΚΑΠ. Αντί για δώδεκα δόθηκαν δε-
κατέσσερις ίδιου ύψους. 

Θα ήθελα να κλείσω αφήνοντας στην άκρη τα υπόλοιπα χρη-
µατοδοτικά εργαλεία και τις προτάσεις που έχουµε να κάνουµε,
γιατί ακριβώς –όπως είπε και ο Πρόεδρος- πρέπει να σεβα-
στούµε τον χρόνο όλων των οµιλητών. Και θα ήθελα να σας κα-
λέσω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να καταψηφίσετε την πρό-
ταση δυσπιστίας που κατέθεσε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση κατά
της Κυβέρνησης. Γιατί έτσι µε σοβαρότητα, αποτελεσµατικότητα
και αίσθηµα ευθύνης και περηφάνιας µπορούµε να προχωρή-
σουµε µπροστά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε και για τον χρόνο.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Μαρκόπουλος από τη Νέα Δη-
µοκρατία και ακολουθεί ο κ. Θεόφιλος Ξανθόπουλος από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

θέλω λίγο να καταγγείλω την παράταξή µου. Είναι αλήθεια ότι
εµείς στη Νέα Δηµοκρατία στερούµαστε χιούµορ, γιατί αν θέ-
λαµε να δούµε τις πραγµατικές προθέσεις του ΣΥΡΙΖΑ, θα
έπρεπε να πούµε ότι ναι, αποδεχόµαστε να πάµε σε πρόωρες
εκλογές για να δούµε πόσα απίδια βάζει ο σάκος. Αλλά είµαστε
η παράταξη του µέτρου, της σοβαρότητας. Τους το αφήνουµε
αυτό.

Κοιτάξτε να δείτε, σήµερα, αν και δεν είµαι γιατρός, θα µου
επιτρέψετε να µιλήσω µε όρους ιατρικής. Θα µιλήσω για δύο
συγκεκριµένα φαινόµενα. Δεν θα µιλήσω για την κρίση πανικού
στην οποία έχει πέσει ο ΣΥΡΙΖΑ, όχι. Θα µιλήσω για τη µυωπία
και τον στραβισµό.

Με την πρόταση µοµφής του ο Αλέξης Τσίπρας αποδεικνύει
ότι πραγµατικά έχει προβλήµατα όρασης. Γνωρίζει πως δεν µπο-
ρεί να κτυπήσει πολιτικά τον Κυριάκο Μητσοτάκη, δεν κοιτάζει
δηλαδή, προς τον Κυριάκο Μητσοτάκη, αλλά ουσιαστικά –τι κά-
νει;- αλληθωρίζει προς τον Νίκο Ανδρουλάκη. Υπάρχει ένα πρό-
βληµα στόχευσης. Γνωρίζει εκ προοιµίου ο Αλέξης Τσίπρας ότι
δεν έχει τη δυνατότητα να µιλήσει ως ένας µελλοντικός Πρωθυ-
πουργός, ως υποψήφιος πρώτος και το κόµµα του ως υποψήφιο
πρώτο κόµµα, και αλληθωρίζει προς την πλευρά του Κινήµατος
Αλλαγής. αυτός, λοιπόν, ο πολιτικός αλληθωρισµός είναι που τον
οδήγησε σε αυτή την πρόταση µοµφής. Τα µάτια του βρίσκονται
στο Κίνηµα Αλλαγής.

Ως προς τη µυωπία –για να γυρίσω στην άλλη πάθηση- το πρό-
βληµα είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν καταλαβαίνει τους µοντέρνους και-
ρούς. Δεν καταλαβαίνει πραγµατικά τι γίνεται, που έχει πάει η
κοινωνία. Αδυνατεί να καταλάβει ότι δεν βρισκόµαστε στο 2012-
2015. Αυτό πάει, πέρασε, σας άφησε χρόνους, πέρασε ανεπι-
στρεπτί. Οι Έλληνες πολίτες επιζητούν ασφάλεια, επιζητούν
πρόοδο. Δεν θέλουν νέες περιπέτειες. Επιζητούν έναν ηγέτη,
µοντέρνο, σύγχρονο και οραµατιστή, όχι έναν διαχειριστή της µι-
ζέριας και των προσωπικών πολιτικών αδιεξόδων του.

Ο Αλέξης Τσίπρας έκανε πρόταση µοµφής για να σώσει το πο-
λιτικό του µέλλον. Αυτό, παιδιά, είναι ξεκάθαρο. Να το ξεκαθα-
ρίζουµε. Αγαπητοί φίλοι από τον ΣΥΡΙΖΑ, αγωνία κρύβει αυτή η
πρόταση. Δεν σας νοιάζει ο τόπος. Εσείς που στα καµένα στο
Μάτι δηλώνατε κυνικά διά του Υπουργού κ. Τόσκα –θα το ακούτε
και θα το ξανακούσετε µέχρι την Κυριακή- ότι ψάχνετε και δεν
βρίσκετε κανένα λάθος, εσείς που δεν είπατε µία συγγνώµη και
παίζατε θέατρο ένα ολόκληρο βράδυ στο Μάτι, εσείς µε την τόσο
επιτυχηµένη πολιτικά Ρένα Δούρου, που είδαµε το πως πνίγηκε
η Μάνδρα, ερχόσαστε τώρα να µας το παίξετε µωρές παρθένες.
Για σοβαρευτείτε!

Άκουσα πριν τον κ. Φάµελλο να µιλάει για τα golden boys κ.λπ..
Δεν σας έχω ακούσει, κύριε Φάµελλε, να µιλήσετε για τα παιδιά
του ΑΔΜΗΕ στα χρόνια σας, για τα πριµ του ενός εκατοµµυρίου
ευρώ σε πέντε από τα εννέα µέλη του διοικητικού συµβουλίου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ποιος είναι τώρα στον
ΑΔΜΗΕ;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τον Πετσή τον ξεχάσατε; Τον
διευθύνοντα σύµβουλο του ΑΔΜΗΕ, τον Μανουσάκη, τον ξεχά-
σατε; Να πάω λίγο πιο κάτω; Να σας θυµίσω τα κονδύλια στο
Υπουργείο Μεταναστευτικής Πολιτικής και τον OLAF που ξεκί-
νησε τις έρευνες; Θέλετε να µιλήσουµε για την αγορά σκοπιανής
εταιρείας από τη ΔΕΗ ζηµιογόνα; Θέλετε να σας θυµίσω τα 900
εκατοµµύρια ευρώ που αφήσατε στη ΔΕΗ και τώρα κόπτεστε για
το ακριβό ρεύµα; Καταστρέψατε τη ΔΕΗ και κόπτεστε για το
ακριβό ρεύµα;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα βοσκοτόπια τα θυµάστε; Σιωπή εδώ! Μάλιστα. Ποιοι µιλάνε; 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» µιλάει τώρα!

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ξ’ - 28 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2022 5807



ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τις νταλίκες στην εθνική οδό
που το 2018 δίπλωναν τις θυµόσαστε; Τις ξεχάσατε έτσι;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και να πω και κάτι άλλο, επειδή ηθικολογείτε πολύ και άκουσα

και µια συζήτηση για τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, θυµάµαι τον
κ. Φίλη –έχει φύγει- όταν ήταν συνδικαλιστής στην ΕΣΗΕΑ που
ερχόταν στις εφηµερίδες και καλούσε τους συναδέλφους σε
απεργιακές κινητοποιήσεις κατά των πλουτοκρατών-εκδοτών. Με
την «ΑΥΓΗ» τι γίνεται; Θα τους πληρώσετε τους ανθρώπους; Λύ-
ση βρήκατε; Είστε υποκριτές, είστε γεννηµένοι υποκριτές. Όταν
πρόκειται για την «ΑΥΓΗ», τότε µόκο και καµµιά κουβέντα. Όταν
επρόκειτο για πόσες άλλες εφηµερίδες, τότε απεργιακές κινη-
τοποιήσεις µέχρι εξαντλήσεως.

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Μηδέν χρέος ο ΣΥΡΙΖΑ, µηδέν!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ζορίζεστε και φαίνεται.
Αυτοί που παίζατε θέατρο στη διαχείριση των πυρκαγιών, κα-

θόσαστε τώρα και κουνάτε το δάχτυλο.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Προβοκάτορας! Εσύ παίζεις θέατρο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Διαφέρουµε, κυρίες και κύ-

ριοι. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Σίγουρα!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς εκεί που κάνουµε

λάθος, λέµε συγγνώµη. Δεν παίζουµε θέατρο. Θυµάµαι και τον
Πρωθυπουργό τότε τον κ. Τσίπρα µε τους χάρτες. Ήταν και σε
αγωνία να δει εάν έχουµε θύµατα. Τώρα, βέβαια, το ότι είχαν
υπάρξει θύµατα και τον είχαν ενηµερώσει ήταν κάτι άλλο! Το θέ-
ατρο, λοιπόν, δεν είναι για εµάς.

Κοιτάξτε να δείτε, αυτό το οποίο αποδεικνύεται εδώ είναι ότι
κοιτάζετε τον πολιτικό εαυτούλη σας. Και το 2014-2015 που δεν
ψηφίσατε Πρόεδρο Δηµοκρατίας ήταν το ίδιο, είχατε αυτή τη
βουλιµία. Κύριε Σκουρλέτη, αυτή τη βουλιµία για εξουσία είχατε.
Και τώρα πάλι «καρέκλα» προσπαθείτε να σώσετε. Άλλη, όµως,
τη δεύτερη, γιατί την πρώτη ξέρετε ότι δεν µπορείτε να την
έχετε. Αυτό, λοιπόν, που σας ενδιαφέρει είναι ο πολιτικός εαυ-
τούλης σας, αυτά σας καθοδηγούν. Καµµία ανάλυση, καµµία διά-
θεση για να κάνετε κάτι ουσιαστικό για τον τόπο.

Θα πω και για το Κίνηµα Αλλαγής κάτι. Εµείς µε το Κίνηµα Αλ-
λαγής, µε το ΠΑΣΟΚ, θεωρούµε ότι σώσαµε τη χώρα. Καλό θα
είναι, όµως, να µην συριζίζει, να µην ακολουθήσει τα χούγια αυ-
τών µε τους οποίους ήρθε αντιµέτωπο.

Αγαπητές φίλες και φίλοι, είτε το θέλετε είτε όχι, η Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη είναι η µόνη εναλλακτική.There is no
alternative, να το ξέρετε αυτό. Ο κόσµος σάς κρίνει και σας βλέ-
πει. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Μητσοτάκης for ever!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, βλέπω ότι

ανησυχούν οι συνάδελφοι, τι να κάνουµε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-

καλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς εδώ φέραµε µια σειρά

φοροελαφρύνσεων. Φέραµε την αύξηση του κατώτατου µισθού.
Φέραµε τον ΕΝΦΙΑ. Εσείς τον αυξήσατε τον ΕΝΦΙΑ, εµείς τον µει-
ώνουµε. Είναι µια σειρά κοινωνικών παρεµβάσεων που εσείς δεν
µπορέσατε. Είστε ανυπόληπτοι. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λέτε για τα υγειονοµικά. Αρνηθήκατε τις ποινές για τους αν-
τιεµβολιαστές γονείς που δεν πήγαιναν τα παιδιά τους στο σχο-
λείο. Ο Αρχηγός σας ευθύνεται βαριά, γιατί µίλησε για ξεσκαρ-
τάρισµα εµβολίων. Καταψηφίσατε την υποχρεωτικότητα των εµ-
βολίων, λάθος σας. Μιλάτε για τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης
όταν εσείς στέλνατε αστυνοµία. Τα είπε πριν ο Μπάµπης Παπα-
δηµητρίου. Η ιστορία έχει αποφανθεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακα-
λώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε,
σε µισό λεπτό.

Μιλάτε εσείς για θεσµικότητα όταν ο κ. Τζανακόπουλος έκανε
επισκέψεις στον Άρειο Πάγο; Τι είναι αυτά τα πράγµατα; Ήδη,
λοιπόν –και κλείνω-, να ξέρετε ότι πολιτικές νεκραναστάσεις δεν
υπάρχουν. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Για τον Γεραπετρίτη
και τον Φουρθιώτη να πεις, για τα SMS.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Σκουρλέτη, πολιτική νε-
κρανάσταση δεν υπάρχει. Ήδη ανήκετε σε αυτό που εύστοχα
έλεγε ο Ανδρέας Παπανδρέου, στο χρονοντούλαπο της ιστορίας.
Ήσασταν ένα κόµµα συγκυρίας –και παραµένετε µέχρι τις επό-
µενες εκλογές- ένα πολιτικό λάθος, µια ιστορική παρένθεση.
Ήρθε η ώρα να πάτε εκεί που πραγµατικά σας αξίζει, στο πολι-
τικό σας τέλος, που έρχεται, και στην λήθη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Έγινε µια
αλλαγή µεταξύ του κ. Ξανθόπουλου και του κ. Πολάκη. Θα µιλή-
σει στη θέση του κ. Ξανθόπουλου ο κ. Πολάκης και στη θέση του
κ. Πολάκη ο κ. Ξανθόπουλος, για να µην υπάρχουν παρεξηγή-
σεις.

Ορίστε, κύριε Πολάκη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχω να πω πολλά και ξεκινάω γρήγορα. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Λαβρέντι Μπέρια, λέγε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μετά την γκεµπελίστικου χαρακτήρα οµι-

λία του κ. Μαρκόπουλου έχω να κάνω την εξής πρόκληση στους
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας: Επαναλαµβάνετε όλοι, γιατί
είναι προφανώς το non paper, ότι κάναµε την πρόταση µοµφής
όχι ανταποκρινόµενοι στην οργή της κοινωνίας, αλλά επειδή
θέλει να διασωθεί ο Τσίπρας και επειδή θα είµαστε τρίτο κόµµα.

Λοιπόν, ακούστε, κάντε µας τη χάρη, ψηφίστε υπέρ της πρό-
τασης µοµφής επτά-οκτώ από εσάς, αφού είστε τόσο σίγουροι
ότι ισχύουν οι δηµοσκοπήσεις, να δούµε τη Ρόδο, να δούµε και
το πήδηµα. Να δούµε ποιος θα είναι τρίτος και ποιος θα κατρα-
κυλά το βράδυ των εκλογών. Γιατί δεν έχετε πάρει χαµπάρι το τι
συµβαίνει στην κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πάµε γρήγορα. Πόσους νεκρούς είχαµε την 1η Σεπτεµβρίου

του 2021 όταν ανέλαβε ο κ. Πλεύρης και η κ. Γκάγκα; Είχαµε δε-
κατρείς χιλιάδες επτακόσιους σαράντα τρεις. Πόσους έχουµε
σήµερα, κύριοι συνάδελφοι; Έχουµε είκοσι τρεις χιλιάδες εκατόν
ενενήντα πέντε. Και τολµάει η κ. Γκάγκα και έρχεται σήµερα και
λέει αυτά που λέει! Σε πέντε µήνες, σκάρτους, έχουµε σχεδόν
εννέα χιλιάδες πεντακόσιους νεκρούς. Είµαστε πρώτοι στην Ευ-
ρώπη, τρίτοι στον κόσµο στο τελευταίο πεντάµηνο και τολµάτε
και µιλάτε για επιτυχηµένη διαχείριση της πανδηµίας, όταν φτά-
σαµε δύο χιλιάδες διακόσιες σαράντα τρεις θανάτους ανά εκα-
τοµµύριο πληθυσµού, όταν η Σουηδία, που δεν θέλαµε να της
µοιάσουµε είναι στους χίλιους πεντακόσιους πενήντα έναν, η
Δανία είναι στους εξακόσιους τριάντα πέντε, η Γερµανία στους
χίλιους τετρακόσιους τέσσερις, η Ελβετία στους χίλιους τετρα-
κόσιους εξήντα, η Αυστρία στους χίλιους τετρακόσιους σαράντα
επτά; 

Δεν ντρέπεστε; Και τολµάτε να µιλάτε για επιτυχηµένη διαχεί-
ριση της πανδηµίας; Διακόσια τριάντα µάτια είναι εδώ αυτό που
επαναλαµβάνετε και επαναλαµβάνετε. Και µιλάτε εσείς σε εµάς
για τυµβωρυχία; Δεν ντρεπόµαστε; Σας έχουµε πει τόσα πράγ-
µατα από τον Νοέµβρη του 2020. Τι κάνατε; Τίποτα, απολύτως
τίποτα!

Ο κ. Γεωργιάδης, ο προστάτης των χονδρεµπόρων, τον οποίο
έχουν ξεφτιλίσει τέσσερις δήµαρχοι, άφησε στα 60 και 80 ευρώ
το PCR test για να κονοµάνε τα ιδιωτικά κέντρα και έβαλε τιµή
47 ευρώ όταν, τώρα, σήµερα που µιλάµε, τα νοσοκοµεία προµη-
θεύονται το αντιδραστήριο µε 7-8 ευρώ, το ΕΚΕΑ µε 11 ευρώ και
το σύνολο του ιδιωτικού τοµέα µε 5 και 7 ευρώ. Δεν ντρέπεστε
να λέτε αυτά τα πράγµατα; 

Δεν ντρέπεται η κ. Γκάγκα, η οποία ερχόταν µία φορά την
εβδοµάδα στα γραφεία µας όταν ήµασταν στο Υπουργείο, για να
ζητήσει για το «Σωτηρία» και να δηλώσει τη διαθεσιµότητά της
για το Κεντρικό Συµβούλιο Υγείας; Δεν είδε τα δεκαοκτώ κρεβά-
τια που αυξήθηκαν οι ΜΕΘ στο «Σωτηρία» επί των ηµερών µας;
Τα 5.000.000 ευρώ αύξηση του προϋπολογισµού στο «Σωτηρία»
δεν τα είδε; Τα τριακόσια άτοµα που ενισχύθηκε επί των ηµερών
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µας, που καλύφθηκαν όλες οι κενές θέσεις των εντατικολόγων
στο «Σωτηρία» δεν τα είδε η κ. Γκάγκα; Γραµµάτια ξεπληρώνει
και είναι ντροπή της αυτά που κάνει.

Πάµε παρακάτω. Κύριε Γεραπετρίτη, δεν είστε εδώ, αλλά θέλω
να απαντήσετε αύριο. Είναι ο κ. Βρούτσης εδώ; Ήταν προηγου-
µένως. Εξαφανίστηκε. Θα έχει τον λόγο του. Δεν φταίει, βέβαια.
Κύριε Γεραπετρίτη, µπορείτε να µου πείτε εάν στις 28, 29 του Γε-
νάρη που πέρασε, πέρυσι, µια ηµέρα µετά από τις πολλαπλές τη-
λεφωνικές σας κλήσεις µε τον κ. Φουρθιώτη πληρώθηκε ο κ.
Φουρθιώτης τους µήνες Οκτώβριο, Νοέµβριο, Δεκέµβριο από το
πρόγραµµα «ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ», δηλαδή 70.000 ευρώ κάθε µήνα, που
του είχε κόψει µε νοµοθέτηση ο κ. Βρούτσης στις 20 Δεκεµβρίου
του 2020 και στις 2 Ιανουαρίου µε εντολή Φουρθιώτη έφυγε;
Μπορεί να απαντήσει ο κύριος καθηγητής, ο κύριος εµπνευστής
του επιτελικού κράτους; Πληρώθηκε τα λεφτά αυτά ο κ. Φουρ-
θιώτης ή δεν πληρώθηκε; Είχε πάρει 180 χιλιάρικα µέχρι τον Σε-
πτέµβριο. Δεν τα πήρε επί Βρούτση. Επί του επόµενου κ. Χα-
τζηδάκη τα πήρε; Γι’ αυτό έπαιρνε τηλέφωνο και τον κ. Σιγάλα
του κ. Χατζηδάκη; Για να τα λέµε εδώ ανοικτά τι συµβαίνει.

Δεύτερον, ο κ. Σταϊκούρας και ο κ. Πιτσιλής της ανεξάρτητης
αρχής δεν µου έχουν απαντήσει και έχω ρωτήσει τρεις φορές,
πληρώθηκε ο κ. Φουρθιώτης και οι εταιρείες του από το πρό-
γραµµα της Επιστρεπτέας Προκαταβολής και αν ναι, πόσα; Γιατί
δεν απαντάτε; Στον κ. Χατζηδάκη είναι το ερώτηµα και στον κ.
Σταϊκούρα είναι το ερώτηµα και στον κ. Πιτσιλή της ανεξάρτητης
αρχής είναι το ερώτηµα. Τον πληρώσατε; Ή σας κρατάει, ποιος
ξέρει από πού, και συναγελάζεστε και µιλάτε µε τον υπόκοσµο
και τον υπόδικο, και αυτόν που οργανώνει δολοφονίες ή βαράει
τα καλάσνικοφ στον τοίχο για να συνεχίσετε να του έχετε τη φύ-
λαξη που δεν την είχαν ούτε σηµερινοί Υπουργοί; Και δεν ντρέ-
πεστε; 

Πάµε παρακάτω. Δεν µου λέτε, κύριε Χατζηδάκη, τα golden
boys των 200.000 και 300.000 ευρώ πού είναι πέµπτη ηµέρα µετά
από την χιονόπτωση και υπάρχουν τόσα νοικοκυριά χωρίς ρεύµα;
Πού είναι; Δεν ντρέπεστε για αυτό;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να µιλήσω ως δήµαρχος, για να κλείσω την οµιλία µου. Η χιο-

νόπτωση είναι η πιο ελεγχόµενη θεοµηνία. Στην πληµµύρα, που
πέφτουν τριακόσια χιλιοστά βροχής σε τρεις ώρες και κατεβαίνει
ο ποταµός µε ογδόντα τέσσερα χιλιόµετρα και που γίνεται µια
φορά στα εκατό χρόνια, όπως ήταν της Μάνδρας ή πυροθύελλα
όπως είναι το Μάτι, που µπαίνει ξαφνικά και κατεβαίνει µε εκατόν
δέκα χιλιόµετρα και έχει εκατό νεκρούς, µπορεί να συγκριθεί µ’
αυτό το πράγµα που ζήσαµε προχθές;

Από το 1983, που µπήκα στην Ιατρική, είµαι στην Αθήνα. Λείπει
και ο Καλλιάνος. Του 1987 η χιονόπτωση δεν ήταν πολύ µεγαλύ-
τερη; Η µεγαλύτερη απ’ όσες θυµάµαι εγώ ήταν. Του 2000 δεν
ήταν; Του 2008 δεν ήταν; Του 2015 δεν ήταν; Του 2017 δεν ήταν;
Πότε ξαναέκλεισε βρε η Μεσογείων; Από το 1983 που είµαι στην
Αθήνα, η Μεσογείων δεν έκλεισε ποτέ και έκλεισε επί επιτελικού
κράτους «Μητσοτάκης Α.Ε.». 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μην ξύνεσαι στην γκλίτσα του
τσοµπάνη. Το 2015 δεν έκλεισε η Αττική Οδός, τότε που δίπλω-
σαν οι νταλίκες; 

Δεν σε βολεύει.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Άσε την Αττική Οδό. Μιλάµε για τη Με-

σογείων, εκεί που είναι το Πεντάγωνο, το «Κρατικό Αθηνών», το
«Σωτηρία», το Υπουργείο Δικαιοσύνης, το «Ερρίκος Ντυνάν», η
ΕΡΤ παραπάνω. Στην κεντρική αρτηρία της Αθήνας δεν ήξερε ότι
πρέπει να έχουµε ένα εκχιονιστικό από την πάνω πάντα, ένα από
κάτω και να πηγαίνουν έτσι; Αυτό έκανα εγώ ως δήµαρχος. Τρεις
χιονιές έτσι τους αντιµετωπίσαµε. 

Δεν είναι ότι είστε άχρηστοι, δεν είναι ότι είστε ανίκανοι. Είστε
συνειδητοί υπηρέτες της σχολής του Σικάγο, δηλαδή της απο-
δυνάµωσης του κράτους, της απουσίας ελέγχου των αγορών,
του αυταρχισµού και της καταστολής και της εξαγοράς και της
γκεµπελικής προπαγάνδας και ενός επιτελικού κράτους που θά-
φτηκε στο χιόνι, θάφτηκε στις πυρκαγιές, θάφτηκε στην πανδη-
µία. Γιατί δεν είναι επιτελικό. Είναι ο µηχανισµός που έφτιαξε ο
Μητσοτάκης για να µαζεύει το χρήµα και να ελέγχει σε ποιους
κολλητούς θα το δίνει. Γι’ αυτό θα πέσετε και θα πέσετε µε

κρότο. Ιδού, λοιπόν, η Ρόδος, ψηφίστε υπέρ της µοµφής να δού-
µε, Μαρκόπουλε, ποιος θα βγει τρίτος και αν θα βγεις Βουλευτής
στον Πειραιά.

Γεια σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει η κ. Μαρία Αθανασίου από την Ελληνική Λύση.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Σας παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι. Έχει ανέβει στο Βήµα η

επόµενη οµιλήτρια. 
Ορίστε, κυρία Αθανασίου, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  σχετικά µε την πρόσφατη κα-

κοκαιρία «Ελπίς» και το φιάσκο στην Αττική Οδό και στις περιµε-
τρικές λεωφόρους η Κυβέρνηση είχε όλο τον απαιτούµενο χρόνο
για να προετοιµαστεί, ώστε να την αντιµετωπίσει αποτελεσµα-
τικά. Ήδη, µια βδοµάδα πριν, προειδοποιούσαν οι µετεωρολόγοι
και τόνιζαν τη σφοδρότητα των χιονοπτώσεων, καθώς και ότι θα
έπλητταν ακριβώς το κέντρο της Αθήνας και τα προάστια, όπως
ακριβώς και έγινε. 

Ακόµα ηχεί στα αυτιά µας η χαρακτηριστική φράση των µετε-
ωρολόγων ότι η χιονόπτωση αυτή θα µείνει στην ιστορία και επι-
βεβαιώθηκε στο έπακρο, δυστυχώς, όµως, για τους λάθος λό-
γους. Η αµέλεια και η επιπολαιότητα της Κυβέρνησης στη δια-
χείριση µιας δωδεκάωρης χιονόπτωσης θα µείνει στην ιστορία
και θα µείνει ως µια παταγωδώς αποτυχηµένη διαχείριση ενός
καιρικού φαινοµένου, το οποίο δεν θα έπρεπε καν να είχε εξελιχ-
θεί σε κρίση.

Παρ’ όλα αυτά, το µεγαλύτερο µέρος της Στερεάς Ελλάδας
και µάλιστα η πρωτεύουσας του κράτους παρέλυσε, κεντρικές
οδικές αρτηρίες αποκλείστηκαν, ενώ ακόµα και λεωφορεία και
τρένα εγκλωβίστηκαν και κατέβασαν τον κόσµο από τους συρ-
µούς µέσα στο ψύχος για δεκάδες ώρες.

Ωστόσο, εστιάσατε µόνο στην Αττική Οδό για να αποσπάσετε
την προσοχή από τα κυβερνητικά λάθη, τα οποία προέκυψαν και
υφίστανται ως σήµερα σε Κατεχάκη, Μεσογείων, Κηφισίας, Λαυ-
ρίου κ.λπ..

Φανταστείτε, λοιπόν, τα εγκλωβισµένα αυτοκίνητα να ήταν
ηλεκτρικά, όπως εσείς τα θέλετε. Οι εγκλωβισµένοι επιβάτες θα
είχαν πεθάνει από το ψύχος, καθώς θα είχε σταµατήσει η λει-
τουργία τους επειδή έχουν µικρότερη αυτονοµία σε σχέση µε τα
τωρινά συµβατικά βενζινοκίνητα και πετρελαιοκίνητα.

Αναλογιστήκατε τις τεράστιες ευθύνες έναντι των αδικαιολο-
γήτως  εγκλωβισµένων, οι οποίοι αντιµετώπισαν κινδύνους
υγείας σε αυτές τις ακραίες συνθήκες από έντονο στρες, λόγω
ψύχους και λόγω του αισθήµατος αποκλεισµού και εγκατάλειψης
που τους δηµιουργήσατε, άνθρωποι οι οποίοι υπέστησαν καρ-
διακά επεισόδια, ασθενείς χειρουργηµένοι µε εξιτήρια, ασθενείς
οι οποίοι µετέβαιναν για να κάνουν αιµοκάθαρση ή χηµειοθερα-
πεία ή µια επίσκεψη στον γιατρό τους, αλλά και τους υγιείς που
ασθένησαν στη συνέχεια εξαιτίας των παραλείψεων των επιτε-
λείων σας;

Επιπροσθέτως, τι ακριβώς γίνεται µε τον ΔΕΔΔΗΕ; Τον ιδιωτι-
κοποιήσατε προς διασφάλιση καλύτερων συνθηκών, καλύτερων
τιµών και οι παρεχόµενες υπηρεσίες είναι ανεπαρκείς µε µια ΔΕΗ
πανάκριβη. Πόσα νοικοκυριά, πόσες περιοχές µε πολυήµερες
διακοπές ρεύµατος -Μαραθώνας, βόρεια προάστια, Καισαριανή,
Ηλιούπολη- πέντε, έξι ηµέρες µετά και ακόµη δεν έχουν ρεύµα.
Δηλαδή, παραµένουν χωρίς θέρµανση, χωρίς φαγητό, χωρίς
ζεστό νερό, χωρίς επικοινωνία, τηλεκπαίδευση. 

Ο εκσυγχρονισµός, τον οποίο ευαγγελιστήκατε και τον οποί
διατρανώνετε ότι οραµατίζεστε, γίνεται οπισθοδρόµηση. Ούτε
στη δεκαετία του 1950 δεν ήταν τα πράγµατα έτσι. Με κρύο
έχουµε διακοπές ρεύµατος. Με ζέστη έχουµε διακοπές ρεύµα-
τος. 

Σκέφτηκε κάποιος από την Κυβέρνηση ποιες επιπτώσεις είχαν
αυτές οι διακοπές ρεύµατος σε ανθρώπους µε µηχανική υποστή-
ριξη στο σπίτι µε αναπνευστήρα, σε ανθρώπους που βρίσκονται
σε παροχή οξυγόνου, σε ανθρώπους µεγάλης ηλικίας που έχουν
περισσότερη ανάγκη από θέρµανση, σε µωρά και σε µικρά παι-
διά;
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Σας νοιάζει λέτε η τηλεκπαίδευση τη στιγµή κατά την οποία
δεν έχετε διασφαλίσει ούτε καν το θεµελιώδες δικαίωµα και την
κάλυψη της στοιχειώδους ανάγκης της ηλεκτροδότησης των νοι-
κοκυριών. Επίσης, όταν πέφτει το ηλεκτρικό ρεύµα πλέον απο-
κοπτόµαστε και από την τηλεφωνική επικοινωνία. Δηλαδή, στε-
ρούµαστε από κάθε είδους βοήθεια. Είναι συνθήκες καθαρής
επιβίωσης στο κέντρο της πρωτεύουσας.

Αναλογιστείτε παρακαλώ, επί παραδείγµατι, την κατάσταση
των νοσοκοµείων «Σωτηρία» όπου οι ασθενείς ξέµειναν µε µισό
βραδινό ή σε νοσοκοµεία στα οποία το προσωπικό της Δευτέρας
οι γιατροί και οι νοσηλευτές εγκλωβίστηκαν και έκαναν τρεις και
τέσσερις και πέντε βάρδιες κάτω από αυτές τις συνθήκες.

Και µέσα σε όλα αυτά επί τριήµερο ήταν άφαντος ο κύριος
Πρωθυπουργός, ενώ κατά την πανδηµία συνήθιζε να παρίσταται
και να κάνει διαγγέλµατα συνεχώς.

Κύριοι, όλα αυτά είναι ενδεικτικά της έλλειψης συντονισµού
και αποτελεσµατικότητας της Κυβέρνησης, η οποία θέτει την
υγεία και την ασφάλεια των πολιτών σε µεγάλους κινδύνους.

Με τον ίδιο αυτόν ατυχή τρόπο αντιµετωπίσατε και την υγει-
ονοµική κρίση. Παρουσιάζετε νέες κλίνες ΜΕΘ στο «Σωτηρία» -
τις εγκαινιάζετε κιόλας- που δηµιουργήθηκαν µε δαπάνη της
Βουλής. Κρίµα, όµως, που δεν λειτουργούν, αφού δεν έχετε το-
ποθετήσει το κατάλληλο προσωπικό. Και ρωτώ: Δύο χρόνια τι κά-
νατε για να εκπαιδευτούν περαιτέρω γιατροί, παθολόγοι, πνευ-
µονολόγοι, καρδιολόγοι για τις ανάγκες λειτουργίας των µονά-
δων εντατικής θεραπείας;

Αφήνετε εν γνώσει σας αστελέχωτο το ΕΣΥ και επιπρόσθετα
θέτετε σε αναστολή επτά χιλιάδες υγειονοµικούς λες και σας πε-
ρισσεύουν για το γόητρό σας και µόνο, αυτούς που µας έλεγε η
Αναπληρώτρια ότι αντιµετώπισαν την πανδηµία στα δύσκολα
τους επιβραβεύσατε. Οι ανεµβολίαστοι αυτοί υγειονοµικοί, που
παραλόγως και αδίκως αποκλείσατε και εξοστρακίσατε, θα ελέγ-
χονταν κάλλιστα µε δύο rapid- test την εβδοµάδα και θα ήταν οι
µόνοι βέβαιοι ότι δεν θα διέσπειραν τον ιό σε ασθενείς σε αντί-
θεση µε τους εµβολιασµένους συναδέλφους τους, που µε ένα
αµφίβολο πλέον πιστοποιητικό εµβολιασµού µπορούν κάλλιστα
να διασπείρουν.

Η µη ενίσχυση του ΕΣΥ, οι ανεπίτρεπτες συγχωνεύσεις νοσο-
κοµείων, η µη συνταγογράφηση των µοριακών τεστ -δεν θα πω
για τις τιµές, τα είπαν άλλοι συνάδελφοι- η αλλαγή των πρωτο-
κόλλων για τα σχολεία, όλα µαζί δείχνουν τους λανθασµένους
χειρισµούς σας. Μετά αναρωτιέστε γιατί έχουµε τόσους θανά-
τους. Ξεπεράσαµε τους είκοσι τρεις χιλιάδες θανάτους. Τις ευ-
θύνες να τις αναζητήσετε στις ατυχείς πολιτικές διαχείρισης της
πανδηµίας που υιοθετήσατε και να κάνετε, επιτέλους, την αυτο-
κριτική σας.

Στηρίξατε και εξακολουθείτε να στηρίζετε τον σχεδιασµό σας
µονοµερώς στον εµβολιασµό. Τα φάρµακα, όµως, ήταν αυτά που
θα έλυναν το πρόβληµα του ΕΣΥ και της οικονοµίας και όχι τα
έκτακτης ανάγκης εµβόλια, καθώς, σύµφωνα µε τον ΠΟΥ, ήταν
αµφίβολο το αν το εµβόλιο θα εξαλείψει τη νόσο, όπως και επι-
βεβαιώνεται. Δεν διστάζετε να το διευρύνετε ακόµα και σε µικρά
παιδιά που δεν νοσούν. Εµβολιάζετε µε την τρίτη δόση άπαντες,
παρ’ όλο τα δεδοµένα δείχνουν παγκοσµίως ότι τα εµβόλια είναι
αναποτελεσµατικά στην παραλλαγή «Όµικρον» και παρ’ όλο που
και ο ΠΟΥ δεν στηρίζει µε θέρµη τις επαναλαµβανόµενες δόσεις,
διότι ως γνωστόν προκαλούν ανοσοκαταστολή.

Δεν παραγγείλατε µονοκλωνικά εγκεκριµένα από τον FDA από
τον Νοέµβριο του 2020, όταν αντίστοιχα Γερµανία, Γαλλία και
Ιταλία ήδη είχαν πάρει τα εγκεκριµένα αυτά φάρµακα που εξα-
σφάλιζαν ίαση 70% ήδη από το αρχικό στάδιο. Φυσικά, για να
συµβεί αυτό, χρειαζόταν σοβαρή πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας,
χρειαζόταν ο οικογενειακός γιατρός, που στην Ελλάδα, βέβαια,
έχει άλλη έννοια από την υπόλοιπη Ευρώπη. Έχετε εσφαλµένα
κάνει οικογενειακό γιατρό τον ιδιώτη που τον πληρώνει ο πολίτης
από την τσέπη του, παρ’ όλο που καταβάλλει ανελλιπώς κρατή-
σεις για ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.

Έτσι, λοιπόν, παραλάβατε µόλις δύο χιλιάδες δόσεις µονοκλω-
νικών αντισωµάτων βάσει προγράµµατος της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης µε καθυστέρηση τραγική και χορηγούνται µόνο κατόπιν
έκθεσης της επιτροπής. Με ποια λογική πρέπει να εγκριθούν από

την επιτροπή; Δεν υπάρχουν ειδικοί γιατροί; Ποια είναι τα κριτή-
ρια αυτής της επιτροπής; Στερείτε στον κόσµο τη δυνατότητα να
τα προµηθευτούν µε συνταγή γιατρού απευθείας, εξαναγκάζον-
τάς τους σε υποχρεωτικό εµβολιασµό, χάνοντας εν τω µεταξύ
και πολύτιµο χρόνο. Μηδενίσατε την ιατρική. Ταπεινώσατε τους
γιατρούς.

Εσείς οι γιατροί της Νέας Δηµοκρατίας είστε σύµφωνοι µε όλα
αυτά; Η Ιταλία µε πληθυσµό εξήντα εκατοµµύρια πήρε διακόσιες
πενήντα χιλιάδες. Εµείς µε δέκα εκατοµµύρια δεν έπρεπε να
έχουµε εξασφαλίσει αναλογικά τουλάχιστον τριάντα-σαράντα χι-
λιάδες;

Κύριοι συνάδελφοι, δεν είδαµε καµµία παραίτηση, καµµία ανά-
ληψη ευθύνης ούτε κουβέντα για κανέναν οδηγό που κόλλησε
στο χιόνι στον Μαραθώνα και στη Μεσογείων.

Δυστυχώς, καλλιεργείτε ένα αίσθηµα ανασφάλειας στους πο-
λίτες. Δεν είναι αυτή η αντιµετώπιση που πρέπει να έχει ένα κρά-
τος προς τους πολίτες του. Τιµωρείτε όλους µε πρόστιµα κάθε
µήνα, 100 ευρώ εισπρακτικό µέτρο, αφού, όπως προείπα, δεν
τους παρέχετε ούτε τη θεραπεία που θα έπρεπε να έχετε κάνει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
τώρα έχει η κ. Φωτεινή Μπακαδήµα από το ΜέΡΑ25.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση της πρότασης δυ-
σπιστίας που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ κατά της Κυβέρνησης µε αφορ-
µή, αλλά όχι µοναδική αιτία, την πλήρη παράλυση που είδαµε να
φέρνει η «Ελπίδα» πριν λίγες µέρες.

Κατ’ αρχάς ας είµαστε ειλικρινείς τόσο ως προς τους εαυτούς
µας, αλλά κυρίως προς τους πολίτες. Η κακοκαιρία, η οποία και
αποτέλεσε τη δεύτερη διαδοχική χιονόπτωση στην Αττική µετά
την περσινή «Μήδεια», είχε προβλεφθεί εγκαίρως και µε απόλυτη
ευστοχία. Όµως, αντί να δούµε µια οργανωµένη αντιµετώπιση,
όπως θα περιµέναµε, τι είδαµε; Είδαµε την «Ελπίδα» να γίνεται
απόδειξη της συνειδητής απόσυρσης του κράτους από τον ρόλο
του ως παρόχου υπηρεσιών και ως προστάτη των πολιτών αυτής
της χώρας. Είδαµε για πολλοστή φορά την ατοµική ευθύνη να
υποκαθιστά στη ρητορική των κυβερνώντων την πολιτεία. Είδαµε
συµπολίτες µας να δίνουν τρόφιµα, να τα µοιράζονται µε άλλους
συµπολίτες µας, ενώ ήταν όλοι αποκλεισµένοι στην Αττική Οδό. 

Η παντελής έλλειψη συνεννόησης και η ολοκληρωτική έλλειψη
έστω και του παραµικρού πλάνου για την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων, που κάθε νοήµων άνθρωπος θα περίµενε, φάνηκαν
από τις τραγικές στιγµές που είδαµε να εκτυλίσσονται στην Ατ-
τική Οδό, µε πλήθος οδηγών να έχουν εγκλωβιστεί για πάρα πολ-
λές ώρες, γεγονός που έθεσε σε άµεσο κίνδυνο την υγεία τους,
µιας και οι συνθήκες που επικρατούσαν ήταν ιδιαίτερα αντίξοες
µε ανθρώπους, συµπολίτες µας να µένουν χωρίς νερό, µε περιο-
ρισµένα καύσιµα και δυστυχώς, µε την πολιτεία απούσα.

Έτσι, πολλοί άνθρωποι, εκατοντάδες άνθρωποι έµειναν εκεί
εγκλωβισµένοι και απελπισµένοι στον ακριβό, όµως, ως προς τα
τέλη διοδίων, στον πιο ακριβό δρόµο, ο οποίος βρίσκεται εντός
του οικιστικού ιστού της πρωτεύουσας.

Λίγες ώρες µετά και ενώ όλοι βλέπαµε τις εικόνες στους δέ-
κτες µας, ο αρµόδιος Υπουργός εδέησε να παρέµβει για να µας
ενηµερώσει. Τι µας είπε; Πως δεν έχει ευθύνη η Κυβέρνηση, η
ευθύνη βαραίνει τη διαχειρίστρια εταιρεία, η οποία δεν είχε κάνει
καµµία πρόβλεψη για τον απαραίτητο εξοπλισµό και πως µε δική
του πρωτοβουλία θα ζητούσε ευθύνες.

Να σηµειώσουµε, φυσικά, πως δεν είναι αρµοδιότητα της Κυ-
βέρνησης να διαπιστώνει προβλήµατα, αλλά να φροντίζει να λύ-
νονται εν τη γενέσει τους. Όµως, αυτά φαίνεται πως είναι όλα
ψιλά γράµµατα για την Κυβέρνηση της «Μητσοτάκης Α.Ε.»,
καθώς για µία ακόµη φορά είδαµε µία επικοινωνιακή διαχείριση
και προσπάθεια επίλυσης µε τέτοιον τρόπο ενός σοβαρότατου
φαινοµένου. Τι είδαµε; Είδαµε µία συνέντευξη Τύπου, όπως έ-
χουµε συνηθίσει εξάλλου για ό,τι γίνεται σε αυτή τη χώρα να βλέ-
πουµε, µε τον αρµόδιο Υπουργό να πλαισιώνεται από εξίσου αρ-
µόδιους Υφυπουργούς που πήραν και εκείνοι τη σειρά τους να
τοποθετηθούν για τα θέµατα της δικής τους αρµοδιότητας.
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Εκ των πραγµάτων, πέρα από αυτό που είδαµε κατά τη διάρ-
κεια της συνέντευξης Τύπου, επικοινωνιακή και µόνο κίνηση µπο-
ρεί να θεωρηθεί η οριζόντια αποζηµίωση των 2.000 ευρώ από την
εταιρεία που διαχειρίζεται την Αττική Οδό για κάθε εγκλωβισµένο
που δόθηκε µε εντολή του Πρωθυπουργού, αλλά και οι παραινέ-
σεις που είδαµε κυβερνητικών στελεχών περί αγωγών κατά της
διαχειρίστριας εταιρείας.

Και µάλιστα, πάρα πολλοί Υπουργοί και Υφυπουργοί είπαν πως
πλέον µε βάση το νοµοθετικό πλαίσιο δίνεται η δυνατότητα
στους πολίτες να προχωρήσουν σε αγωγές. Δυστυχώς, όµως,
έτσι δεν λύνεται το πρόβληµα και δυστυχώς, η Αττική Οδός δεν
ήταν το µόνο παράδειγµα, Μεσογείων, Κατεχάκη, Κηφισίας, βα-
σικές οδοί της Αθήνας έµειναν κλειστές όχι µόνο για ώρες αλλά
για µέρες.

Η προδιαγεγραµµένη αποτυχία απέδειξε για µία ακόµη φορά
την ανεπάρκεια των κρατικοδίαιτων ιδιωτών και ολιγαρχών, που
όλο το µνηµονιακό τόξο προωθεί έναντι οτιδήποτε δηµόσιου. Για
µία ακόµη φορά φάνηκε περίτρανα πως τα δηµόσια αγαθά πρέ-
πει να λειτουργούν ως τέτοια. Όσο, όµως, τα κόµµατα των µνη-
µονίων συνεχίζουν να χτυπούν στην πλάτη τους ιδιώτες -και άντε
και καµµία φορά να δούµε να τους ζητούν µία αποζηµίωση για
τους πολίτες- θα έχουµε, θα συνεχίσουµε να έχουµε πληµµύρες
µε τις βροχές, κλεισµένους δρόµους και προβλήµατα µε το χιόνι,
αποκλεισµένους συµπολίτες µας µέσα στο κρύο και την παγωνιά
και φωτιές το καλοκαίρι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΜέΡΑ25 δεν στέκεται στη
διαχείριση των ιδιωτικοποιηµένων δοµών. Για εµάς το πρόβληµα,
το ζήτηµα είναι ξεκάθαρα δοµικό. Η κρατικοδίαιτη ολιγαρχία νέ-
µεται τη χώρα, λειτουργώντας, φυσικά, σε αγαστή συνεργασία
µε τους δανειστές, οι οποίοι φροντίζουν µε την απορρύθµιση,
την ιδιωτικοποίηση και την εµπορευµατοποίηση των πάντων να
ανοίγουν απλόχερα τον δρόµο σε όλους τους ολιγάρχες, για να
µπορούν να αγοράσουν εκείνοι µε τη σειρά τους όλα τα αγαθά,
φυσικά, πάντα µε την επίφαση της αναπτυξιακής ιδιωτικής πρω-
τοβουλίας.

Το ΜέΡΑ25 αυτή τη δοµή µέµφεται, αυτόν τον φαύλο κύκλο
µέµφεται, αυτή την ολιγαρχία µέµφεται, µία ολιγαρχία µε την
οποία όλα τα κόµµατα του µνηµονιακού τόξου -Νέα Δηµοκρατία,
ΣΥΡΙΖΑ, Κίνηµα Αλλαγής, ΠΑΣΟΚ- συναγελάζονται. Εµείς τασ-
σόµαστε απέναντι σε αυτή τη δοµή και σε αυτή την ολιγαρχία,
θα συνεχίσουµε να το κάνουµε µέχρι τελευταία στιγµή. Γι’ αυτό
και η ψήφος µας την Κυριακή θα είναι µοµφή όχι µόνο προς την
Κυβέρνηση Μητσοτάκη, αλλά κατά της κρατικοδίαιτης ολιγαρ-
χίας. Θα είναι µοµφή σε όλο τον τρόπο λειτουργίας του κράτους
που έχετε φροντίσει να δοµήσετε µέχρι τώρα, που, δυστυχώς,
αντί να φροντίζει τους πολίτες, πολλές φορές έρχεται να τους
πει πως φταίνε. Ακούσαµε φωνές να λένε πως θα έπρεπε να πλη-
ρώσουν πρόστιµα οι πολίτες γιατί µπήκαν στην Αττική Οδό. Άλλοι
πρώην κορυφαίοι Υπουργοί σας, όπως ο κ. Μάνος, είπαν ότι θα
έπρεπε να πληρώσουν για τον θόρυβο που προκάλεσαν και για
την ταλαιπωρία που προκάλεσαν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αν είναι δυνατόν να ακούµε αυτά τα λόγια από ανθρώπους που

έχουν θητεύσει σε υπουργικούς θώκους και να µην υπάρχει µία
συγγνώµη, που παρ’ ότι την είπε ο Πρωθυπουργός µόνο ειλικρι-
νής δεν ήταν, γιατί θα έπρεπε να φροντίσει όχι να συστήνει επι-
τροπές που θα έρχονται να εξετάσουν εκ των υστέρων το τι έχει
συµβεί, αλλά αντί γι’ αυτό να φροντίζει να αντιµετωπίζονται τα
προβλήµατα εν τη γενέσει τους και όχι όταν έχουµε ανθρώπους
να λιώνουν χιόνι για να πάρουν τα χάπια τους.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Συνεχίζουµε µε τον κ. Μελά από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταθέσατε πρόταση µοµφής

και ζητάτε παραίτηση της Κυβέρνησης και εκλογές. Ζητάτε εκλο-
γές για τη διαχείριση της πανδηµίας, για την ακρίβεια, για την

κακοκαιρία. Στην πραγµατικότητα, ζητάτε γιατί ο κ. Ανδρουλά-
κης, ο νέος Πρόεδρος του Κινήµατος Αλλαγής, ανεβαίνει στις
δηµοσκοπήσεις και αυτό σας αγχώνει.

Και έχει ενδιαφέρον αυτή η µεταστροφή σας στο ζήτηµα των
εκλογών, γιατί αν δούµε τι έλεγε ο κ. Τσίπρας το προηγούµενο
διάστηµα, θα δούµε ότι είχε µία τελείως διαφορετική άποψη σε
ό,τι αφορά τις εκλογές, «δεν θα ζητήσω εκλογές την ώρα που ο
Έλληνας αγωνιά για το αύριο», «είµαι σοβαρός άνθρωπος και εί-
µαστε σοβαρή πολιτική δύναµη, όταν έχουµε τούτη την ώρα
πάνω από επτάµισι χιλιάδες νεκρούς και εξακόσιους ανθρώπους
να χαροπαλεύουν διασωληνωµένοι, να ζητήσω εγώ εκλογές;»,
«έχει µε βάση το Σύνταγµα την ευθύνη να προκαλέσει όποτε επι-
θυµεί εκλογές, δεν είναι στην κουλτούρα µου να ασκώ τέτοια αν-
τιπολίτευση». Αυτά είχε πει ο κ. Τσίπρας.

Τι άλλαξε και µετά τις εσωκοµµατικές εκλογές του Κινήµατος
Αλλαγής ζητάτε εκλογές; Τελείωσε η πανδηµία ή µήπως δεν
είστε σοβαρή πολιτική δύναµη; Ρητορικό το ερώτηµα. Εγκλωβι-
σµένος σε αυτό το αδιέξοδο ο Πρόεδρος της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης βρήκε στην κακοκαιρία «Ελπίδα» την ελπίδα που
έψαχνε για να ανακόψει την κατρακύλα του.

Καλοδεχούµενη, λοιπόν, η πρόταση µοµφής και σας ευχαρι-
στούµε για αυτό το δώρο, δώρο γιατί είναι για εµάς µιας πρώτης
τάξεως ευκαιρία να φανεί η πολιτική σας γύµνια και η ανεπάρκειά
σας σε όλα τα σηµαντικά ζητήµατα που απασχόλησαν αυτή την
Αίθουσα και τον ελληνικό λαό τα τελευταία δυόµισι χρόνια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τον Ιούλιο του 2019 έχουµε
κληθεί ως Κυβέρνηση να διαχειριστούµε πολλές και µεγάλες κρί-
σεις. Τι έχουµε ζήσει αυτά τα δυόµισι χρόνια; Μια διαρκώς αυ-
ξηµένη επιθετικότητα της Τουρκίας στο Αιγαίο και στον Έβρο,
µία σοβαρή µεταναστευτική κρίση που η Τουρκία την εργαλει-
οποίησε εις βάρος της Ελλάδας, την πανδηµία του κορωνοϊού
και τις συνέπειές της που βρίσκονται ακόµα και σήµερα σε εξέ-
λιξη, την κλιµατική αλλαγή µε τις πρωτοφανείς επιπτώσεις στο
περιβάλλον, µε τις πυρκαγιές και µε τα καιρικά φαινόµενα που
ζούµε, την αύξηση των τιµών στην ενέργεια διεθνώς, που έχει
επηρεάσει, φυσικά και την ελληνική οικονοµία. Έχουν γίνει όλα
καλά; Όχι, λάθη δεν µπορεί να κάνει µόνο όποιος δεν κάνει τί-
ποτα.

Το πρόσηµο, όµως, στο ισοζύγιο της αυτής της Κυβέρνησης
είναι θετικό. Εφαρµόζουµε από την πρώτη στιγµή και το πρό-
γραµµά µας, για το οποίο µας έδωσε ισχυρή λαϊκή εντολή ο ελ-
ληνικός λαός τον Ιούλιο του 2019. Φυσικά, η πανδηµία λειτούρ-
γησε ανασταλτικά. Όµως, στο γήπεδο της οικονοµίας και στο γή-
πεδο της ανάπτυξης κερδίσαµε την εµπιστοσύνη τόσο των ξένων
όσο και των εγχώριων αγορών. Η πολιτική µας, εξάλλου, έχει µε-
τρήσιµα αποτελέσµατα και οι αριθµοί διαψεύδουν τον λαϊκισµό
της Αντιπολίτευσης.

Επιστρέψαµε σε ισχυρούς ρυθµούς ανάπτυξης το 2021, φτά-
νοντας στο 6,9% και στα ίδια επίπεδα θα κινηθούµε και το 2022.

Η ανεργία µειώθηκε στο 13,3% από το 17,2% που την παρα-
λάβαµε τον Ιούλιο του 2019 από τον ΣΥΡΙΖΑ. Το 2021 εργάζονται
εκατόν τριάντα χιλιάδες περισσότεροι Έλληνες, κάτι που προκύ-
πτει από την «ΕΡΓΑΝΗ». Το διαθέσιµο εισόδηµα των πολιτών αυ-
ξήθηκε κατά 6,2% το τρίτο τρίµηνο του 2021, σύµφωνα µε την
ΕΛΣΤΑΤ. Μέσα στην πανδηµία βγήκαµε στις αγορές και αντλή-
σαµε κεφάλαια ύψους 24 δισεκατοµµυρίων µε πολύ χαµηλά επι-
τόκια. Μειώσαµε και συνεχίζουµε να µειώνουµε τους φόρους. 

Εσείς που καταθέσατε την πρόταση µοµφής τι κάνατε για τη
µεσαία τάξη; Επιβάλατε δεκαεπτά νέους φόρους και τους υπερ-
φορολογήσατε. Εµείς µειώσαµε κατά 22% τον ΕΝΦΙΑ, τον οποίον
εσείς θα καταργούσατε αλλά µάλλον δεν προλάβατε. Μειώσαµε
τις ασφαλιστικές εισφορές για τους εργοδότες και τους εργαζό-
µενους, διάταξη που δεν ψηφίσατε. Αυξήσαµε τις ΜΕΘ, τις δι-
πλασιάσαµε και είµαστε στον µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης,

Άκουσα πριν τον κ. Πολάκη να λέει, απευθυνόµενος στην κ.
Γκάγκα, ότι δεν ανέφερε η κ. Γκάγκα πως µε 5 εκατοµµύρια ευρώ
αύξησε κατά δεκαοκτώ τις µονάδες εντατικής θεραπείας στο
«Σωτηρία». Να πω στον κ. Πολάκη ότι µε χορηγία της Βουλής, η
οποία ήταν 8 εκατοµµύρια ευρώ, αυξήθηκαν κατά πενήντα οι
ΜΕΘ. Πολύ ακριβά τα έργα του κ. Πολάκη στο «Σωτηρία»! 
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Επίσης, µειώσαµε από το 22% στο 9% τον φόρο εισοδήµατος
µέχρι τα 10.000 ευρώ. Μειώσαµε τον φόρο για τις επιχειρήσεις
από το 29% στο 22%. Μειώσαµε την προκαταβολή φόρου από
το 100% στο 55%. Καταργήσαµε τον φόρο για τις γονικές παρο-
χές, θωρακίσαµε και αναβαθµίσαµε τον ρόλο της χώρας µας
στην περιοχή µας µε διακρατικές συµφωνίες, όπως µε τη Γαλλία
και τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής. Στηρίξαµε την κοινωνία
µέσα στην πανδηµία µε περισσότερα από 43 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Στηρίζουµε τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις µε περισ-
σότερα από 1,3 δισεκατοµµύρια ευρώ για τις αυξήσεις που
έχουν γίνει στην ενέργεια. Προχωράµε µε γρήγορους ρυθµούς
στον ψηφιακό µετασχηµατισµό του κράτους. Περισσότερες από
χίλιες τριακόσιες υπηρεσίες του κράτους είναι πλέον διαθέσιµες
µέσω του «gov.gr». Μετατρέπουµε τη χώρα µας σε έναν ελκυ-
στικό επενδυτικό τόπο. Μεγάλες επιχειρήσεις, όπως είναι η «MI-
CROSOFT», η «PFIZER», η «AMAZON», η «JP MORGAN» µόλις
χθες επιλέγουν να επενδύσουν στη χώρα µας. Μάλιστα, στον
Πειραιά, στο παλιό κτήριο της «ΧΡΩΠΕΙ», θα δηµιουργηθεί µια
πολιτεία καινοτοµίας µε πολλαπλά οφέλη τόσο για τον Πειραιά,
όσο και συνολικά για τη χώρα.

Ενισχύουµε, λοιπόν, την ανταγωνιστικότητα, την εξωστρέφεια
της ελληνικής οικονοµίας και προχωράµε µπροστά. Αυτή είναι η
ανικανότητα της Κυβέρνησης για την οποία µας κατηγορείτε; Για
όλα αυτά καταθέσατε την πρόταση µοµφής; Γι’ αυτά θέλετε
τώρα εκλογές; Ποια η υπεύθυνη στάση σας στις δύσκολες απο-
φάσεις που έπρεπε να ληφθούν για τους πολίτες; Σαµποτάρατε
το πρόγραµµα του εµβολιασµού, συντηρήσατε στην Κοινοβου-
λευτική σας Οµάδα για ένα πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα έναν
άνθρωπο, τον γιατρό κ. Πολάκη, τον πρώην Αναπληρωτή Υπουρ-
γό Υγείας, ο οποίος αµφισβητούσε τα εµβόλια, αρνούνταν να εµ-
βολιαστεί και είχε µια αρνητική διάθεση στο πρόγραµµα εµβο-
λιασµού σχεδόν ως «αρχηγός» των αντιεµβολιαστών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Καταψηφίσατε τα µέτρα για τον υποχρεωτικό εµβολιασµό
στους κάτω των εξήντα και στους υγειονοµικούς. Καταψηφίσατε
την αυστηροποίηση των ποινών στους αντιεµβολιαστές γονείς
που δεν στέλνουν τα παιδιά τους στο σχολείο. Καταψηφίσατε τα
αυστηρά πρόστιµα για τα πλαστά πιστοποιητικά εµβολιασµού.
Δεν ψηφίσατε την αµυντική συµφωνία µε τη Γαλλία, ενώ λέτε ότι
θα κάνετε το ίδιο και µε τη συµφωνία µε τις Ηνωµένες Πολιτείες
της Αµερικής.

Επίσης, καταψηφίσατε κοινωνικά µέτρα, όπως τα µέτρα στή-
ριξης των πυρόπληκτων του Ταµείου Ανάκαµψης, δηλαδή 32 δι-
σεκατοµµύρια για την ελληνική οικονοµία, για την ελληνική
αγορά, για να έρθει η ανάπτυξη. Καταψηφίσατε την τηλεργασία
στο δηµόσιο, αλλά ο κ. Ζαχαριάδης και ο κ. Ηλιόπουλος εγκα-
λούν τις τελευταίες µέρες τον κ. Βορίδη γιατί δεν λειτούργησε η
τηλεργασία στο δηµόσιο. Καταψηφίσατε την κατάργηση των πε-
ριορισµών για την ψήφο των Ελλήνων του εξωτερικού, την απαλ-
λαγή του ΕΝΦΙΑ στα ακριτικά νησιά, την κατάργηση του φόρου
για τις γονικές παροχές. Καταψηφίσατε και τις αµυντικές δαπά-
νες στον προϋπολογισµό του 2022.

Δεν είµαστε ίδιοι. Εµείς εργαζόµαστε για την πρόοδο του
τόπου, για το µέλλον αυτού του τόπου. Εσείς αναζητάτε ταυτό-
τητα και πυξίδα µεταξύ των πενήντα τριών, των προεδρικών, των
πασοκογενών, των οικολόγων και των «πολακικών». Αυτά είναι
δικά σας ζητήµατα και δεν αφορούν την ελληνική κοινωνία. 

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µας προκαλεί εντύπωση
και η στάση του νέου Προέδρου του ΚΙΝΑΛ, του κ. Ανδρουλάκη.
Θα ψηφίσει την πρόταση µοµφής που κατέθεσε ο Αλέξης Τσί-
πρας, αλλά δεν θέλει εκλογές. Μου θυµίζει τον Θωµά Μάτσιο,
εκείνον τον Πρόεδρο του Εδεσσαϊκού που έλεγε «εµείς θέλουµε,
αλλά µετά εκείνοι δεν θέλανε και όταν εµείς θέλαµε, αυτοί θέ-
λανε και µετά…». Είστε πολύ κοντά σ’ αυτό. 

Ας είµαστε, όµως, σοβαροί! Ας είµαστε σοβαροί και ας κατα-
λάβουµε ότι δεν µπορούµε να έχουµε και την πίτα ολόκληρη και
τον σκύλο χορτάτο, εκτός αν λόγω του συνωστισµού που έχει
υπάρξει τελευταία στον χώρο της κεντροαριστεράς κολλήσατε
την ίδια νόσο µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Σας ενδιαφέρει µόνο πώς θα είστε
δεύτεροι και όχι πώς η χώρα θα έχει πρόοδο. Πραγµατικά πρέπει

να είναι η πρώτη φορά από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα που
δύο κόµµατα παλεύουν για το ποιος θα είναι δεύτερος, γιατί δυ-
στυχώς µε την Αντιπολίτευση που έχουµε ο πρώτος δεν έχει αν-
τίπαλο.

Σας αφήνουµε, λοιπόν, να ασχοληθείτε µε τις εσωτερικές σας
ανησυχίες όσο εµείς θα συνεχίσουµε να κυβερνάµε για την πρό-
οδο αυτού του τόπου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, θα πρέπει να ολοκληρώσετε. Έχετε φτάσει στα εννέα
λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Πώς τελει-

ώνετε; Θα έπρεπε να έχετε ήδη τελειώσει. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: Ένα είναι το σίγουρο: Την Κυριακή αυτή η

Κυβέρνηση θα πάρει την ψήφο εµπιστοσύνης και σύσσωµη η Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας θα συνεχίσει να
στηρίζει αυτή την προσπάθεια της Κυβέρνησης, του Πρωθυ-
πουργού για την πρόοδο αυτού του τόπου.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-
νάδελφοι, δεν θα πω ξανά για τον χρόνο, γιατί τα έχω πει ξανά. 

Συνεχίζουµε, λοιπόν, µε τον κ. Ξανθόπουλο από τον ΣΥΡΙΖΑ. 
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Εθνική Αντι-

προσωπεία συζητά την κατά το άρθρο 84 του Συντάγµατος πρό-
ταση δυσπιστίας που υπέβαλε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ µε τη
συνυπογραφή όλων των µελών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ, µία πρόταση δυσπιστίας που έχει τρεις ουσιαστικά
παραµέτρους. Πρώτη, το ζήτηµα της πανδηµίας, δεύτερη, το ζή-
τηµα της ακρίβειας και Τρίτη, συγκυριακή το ζήτηµα του απο-
κλεισµού των πολιτών και της χιόνωσης που επικράτησε στην
πρωτεύουσα τις τελευταίες µέρες.

Κατ’ αρχάς, όσον αφορά το σχόλιο του συναδέλφου τον οποίο
διαδέχθηκα στο Βήµα, θα ήθελα να επισηµάνω ότι ο Παύλος Πο-
λάκης είπε για 5 εκατοµµύρια αύξηση του προϋπολογισµού του
νοσοκοµείου και όχι ότι κόστισαν 5 εκατοµµύρια οι κλίνες ΜΕΘ.
Μίλησε για 5 εκατοµµύρια αύξηση του προϋπολογισµού. Δεν είχε
σχέση µε τις κλίνες ΜΕΘ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Αν επιµένετε, θα το δούµε στα

Πρακτικά. Όµως, κάνετε λάθος. 
Σε ό,τι αφορά τώρα την ουσία και εκεί που εδράζεται η πρό-

ταση δυσπιστίας, µου κάνει εντύπωση, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι της Πλειοψηφίας, που δεν ακούτε τον αχό της κοινωνίας,
που δεν ακούτε την απορία της κοινωνίας και την αντίδρασή της,
δεν αντιλαµβάνεστε ότι οι άνθρωποι στο κέντρο της Αθήνας, στις
κεντρικές οδικές αρτηρίες, σε έναν δρόµο, στην Αττική Οδό,
έµειναν αποκλεισµένοι επί πολλές ώρες. Και δεν είναι µόνο ότι
έµειναν αποκλεισµένοι αλλά ότι δεν φιλοτιµήθηκε να περάσει να
τους δει ένας άνθρωπος, να τους ρωτήσει αν έχουν νερό, αν θέ-
λουν κάτι, να τους δώσει την αίσθηση ότι το κράτος είναι εδώ.
Αυτό για σας είναι «terra incognita», δεν σας έχει απασχολήσει
και βλέπετε µονίµως τη δηµοσκοπική διαφορά από τις δηµοσκο-
πήσεις και αισθάνεστε ασφαλείς. Όµως, εδώ η χώρα δεν κυβερ-
νάται µε τα αποτελέσµατα των εταιρειών δηµοσκοπήσεων. Η
χώρα κυβερνάται µε πολιτικές και η χώρα κυβερνάται µε πράξεις.
Και, δυστυχώς, στις πράξεις υστερείτε. 

Η χώρα έχει το επαχθές προνόµιο να µετράει είκοσι τρεις χι-
λιάδες νεκρούς. Είναι η πρώτη χώρα ανά εκατοµµύριο νεκρών.
Κι αυτό έχει τη σφραγίδα της Κυβέρνησης Μητσοτάκη. Όπως
πανηγυρίζατε στην έναρξη της πανδηµίας, όταν τηρήθηκε το
πρώτο lockdown, ότι είχαµε εξαιρετικές επιδόσεις, έτσι οφείλετε
να αναγνωρίσετε την ευθύνη σας γι’ αυτή την κατάσταση. 

Το ΕΣΥ είναι ανοχύρωτο, οι εµβολιασµοί έχουν «κρεµάσει»,
«ασθµαίνουν», οι υγειονοµικοί είναι εκτός ΕΣΥ και δεν τους επα-
ναφέρετε και µάλιστα, τελευταία παρατηρείται το φαινόµενο οι
άνθρωποι αυτοί εκτός από τη στέρηση του µισθού να µην έχουν
πλέον και τα ένσηµα και την ασφάλεια που δικαιούνται, είναι ανα-
σφάλιστοι, και σιγά σιγά επιβάλλετε πολύ σοβαρές κυρώσεις σε
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βάρος ενός κοµµατιού του υγειονοµικού προσωπικού. 
Για την ακρίβεια τι θέλετε να πούµε, αν δεν αντιλαµβάνεστε;

Υποτίθεται -όχι υποτίθεται- εκλέγεστε από πολίτες. Το εισόδηµα
τελειώνει την τρίτη εβδοµάδα και µένει το υπόλοιπο και ο κόσµος
απορεί πώς θα ξεπεράσει το πρόβληµα. Λέτε ότι είναι εισαγό-
µενο το πρόβληµα και όντως η πανδηµία και η ακρίβεια είναι προ-
βλήµατα εισαγόµενα αλλά έχουν έναν επιταχυντή, την πολιτική
της Κυβέρνησης Μητσοτάκη. 

Και σας λέµε µειώστε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης αλλά περί
άλλα τυρβάζετε. Σας είπαµε, µείωσε τον ΦΠΑ στο ψωµί και εί-
πατε ότι δεν το αντέχει η οικονοµία, ενώ έχετε κάνει «όργια» σε
άλλους τοµείς της οικονοµίας. 

Ρώτησε προηγουµένως ο συνάδελφος γιατί αρνηθήκαµε να
ψηφίσουµε την αύξηση του αφορολόγητου στις γονικές παρο-
χές. Φέρατε αφορολόγητο σε γονικές παροχές 800.000 ευρώ
ανά γονέα, για το ενάµισι εκατοµµύριο να υπερψηφίσουµε να µην
πληρώνουν φόρο οι ασκούντες τη γονική παροχή; Προφανώς
δεν θα γίνει. Ποιους αφορά αυτό; Πόσους αφορά αυτό; Και το
περνάτε αυτό το πράγµα σαν φιλολαϊκή πολιτική;

Αλλά, εν πάση περιπτώσει, αυτές είναι οι γενικές επιλογές για
τις οποίες έχουµε µιλήσει επανειληµµένα. Εδώ η αφορµή είναι
ότι η πρωτεύουσα έµεινε µε τους πολίτες της στα χιόνια επί
ώρες. Σήµερα είναι Παρασκευή βράδυ και υπάρχουν περιοχές
της Αθήνας που δεν έχουν ρεύµα. Το διανοείστε αυτό; Αυτό είναι
µια καίρια πολιτική ευθύνη και κανείς δεν µπορεί να την αποσεί-
σει, γιατί ακριβώς δεν υπάρχει επιχείρηµα λογικό. 

Η χώρα πέρασε τρεις πολύ σοβαρές κρίσεις από πλευράς και-
ρικών φαινοµένων: τη «Μήδεια», τις φωτιές στην Εύβοια το κα-
λοκαίρι και τώρα τα χιόνια. Έχετε µια πολιτική ευθύνη γι’ αυτά.
Εµείς όταν έγινε η πυρκαγιά στο Μάτι και χάθηκαν εκατό συµπο-
λίτες µας, συστήσαµε µια επιτροπή µε επικεφαλής έναν σπου-
δαίο άνθρωπο, τον κατ’ εξοχήν αρµόδιο, την επιτροπή Γκολντά-
µερ, και σας παραδώσαµε ένα πόρισµα εκατόν πενήντα σελίδων.
Το βάλατε στην άκρη και µε τη δική σας λογική αναµασήσατε τα
ίδια και φέρατε µε µετεγγραφή έναν πολιτικό Κύπριο, ο οποίος
είχε µια οµόρροπη πορεία στο ευρωπαϊκό κοινοβούλιο αλλά όχι
στον τοµέα της αµιγούς πολιτικής προστασίας και ο οποίος εκτέ-
θηκε, τον εκθέσατε και µαζί εκτέθηκε και όλη η χώρα.

Η φθορά της Κυβέρνησης εκτείνεται και πέραν της παρούσας
συγκυρίας. Και ως τοµεάρχης δικαιοσύνης πρέπει να επισηµάνω,
για να καταγραφεί, ότι το κράτος δικαίου στη χώρα βάλλεται.
Νοµοθετείτε µε δικαστές οι οποίοι παραλείπονται από τις νοµο-
παρασκευαστικές επιτροπές. Οι δικηγόροι απουσίασαν από όλο
το πλέγµα των ενισχύσεων που δώσατε στους επαγγελµατίες,
καίτοι τα δικαστήρια υπολειτουργούν εδώ και δύο χρόνια. Οι δι-
καστικοί υπάλληλοι αγνοούνται σε όλες τις τοµές που πάτε να
επιφέρετε στη δικαιοσύνη. 

Οι δηµοσιογράφοι που ασκούν ερευνητική δηµοσιογραφία
διώκονται. Γίναµε ήδη πρωτοσέλιδο στη «LE MONDE».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Η ένωση των Ευρωπαίων δηµοσιογράφων µάς έχει κατατάξει

στις χώρες ανάλογες µε τον Όρµπαν, όπου περιστέλλεται η
ελευθερία του Τύπου και βεβαίως, το Νοµικό Συµβούλιο του
Κράτους οµόφωνα µας έδωσε την εντολή, έδωσε στην Κυβέρ-
νηση, τη χώρα την εντολή να ασκήσει τα δικαιώµατα που προκύ-
πτουν από το σκάνδαλο «NOVARTIS» και να αξιώσει αποζηµίωση
από την εταιρεία και µέχρι σήµερα δεν έχετε κάνει τίποτα. 

Τέλος, µε αφορµή τον νέο Πτωχευτικό Κώδικα, ο κόσµος χάνει
τα σπίτια του, τα funds κάνουν το 70% σε πλειστηριασµούς, οι
τράπεζες το 22% και οι ιδιώτες µόνο το 8%. Ουσιαστικά µια κοι-
νωνία φτωχοποιείται και παρακολουθείτε αµέτοχοι, διότι, όπως
είπε προηγουµένως ο συνάδελφος της Νέας Δηµοκρατίας, δεν
υπάρχει εναλλακτική. 

Υπάρχει εναλλακτική, η πρόταση µοµφής να γίνει πρόταση
προοδευτικής διεξόδου, εκλογές µε απλή αναλογική και µια προ-
οδευτική κυβέρνηση να αναλάβει να ανατάξει τη χώρα. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

τώρα έχει ο κ. Ανδριανός από τη Νέα Δηµοκρατία και ακολουθεί
ο κ. Κόνσολας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω καταρχήν να πω µια κου-

βέντα µόνο για τον προλαλήσαντα συνάδελφο, ότι την προοδευ-
τική διακυβέρνηση του κόµµατός σας την είδε, την έζησε ο
ελληνικός λαός στη θητεία σας που παραλίγο, όπως όλοι θυµό-
µαστε, να οδηγήσετε τη χώρα στα βράχια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει πολίτης αυτής της
χώρας, ανεξαρτήτως του βαθµού µε τον οποίον παρακολουθεί
την πολιτική επικαιρότητα, που να µην αντιλαµβάνεται πλήρως
τον πραγµατικό λόγο που η Αξιωµατική Αντιπολίτευση προκά-
λεσε αυτή τη διαδικασία. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ δέχεται σήµερα µια αφόρητη δηµοσκοπική πίεση και
αυτή είναι µια βασική παράµετρος προφανώς που σας οδήγησε
-επειδή ανέφερε τρεις παραµέτρους ο συνάδελφος πριν- νοµίζω
στο να καταθέσετε αυτή την πρόταση µοµφής.

Από τη µία πλευρά, η διαφορά µε τη Νέα Δηµοκρατία παρα-
µένει σταθερή µετά από δυόµισι χρόνια διακυβέρνησης στις πιο
δύσκολες δυνατές συνθήκες, συνθήκες πανδηµίας, εξωγενούς
ενεργειακής κρίσης, όξυνσης της τουρκικής επιθετικότητας -κι
εδώ θέλω να υπενθυµίσω ότι δεν ψηφίσατε τη συµφωνία µε τη
Γαλλία που ήταν, πραγµατικά, ένα κρίσιµο στοιχείο για να αντι-
µετωπίσουµε την τουρκική επιθετικότητα- και, βεβαίως, αντιµε-
τωπίζουµε και αντιµετωπίσαµε τα ακραία καιρικά φαινόµενα,
όπως την πρόσφατη χιονοθύελλα. Από την άλλη, πιέζεστε, βλέ-
πετε µέχρι και να απειλείστε, να απειλείται η προοπτική κατάλη-
ψης της δεύτερης θέσης στις επόµενες εκλογές από το Κίνηµα
Αλλαγής, το ΠΑΣΟΚ.

Ο στόχος, λοιπόν, του ΣΥΡΙΖΑ µε αυτή την πρόταση δυσπι-
στίας είναι απλώς και µόνο να ξεπεράσει τα εσωκοµµατικά προ-
βλήµατα που έχουν εµφανιστεί και, βεβαίως, θα συσπειρώσει το
κοµµατικό του ακροατήριο και γι’ αυτόν τον λόγο επιδιώκει την
πόλωση. 

Όµως, αυτό που δεν λαµβάνει υπ’ όψιν της η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση είναι ότι το θεσµικό όπλο της πρότασης δυσπιστίας
πολύ συχνά µπορεί να γυρίσει ανάποδα. Κι αυτό, γιατί µέσα από
µια εφ’ όλης της ύλης συζήτηση υπογραµµίζονται οι µεγάλες,
πραγµατικές, ποιοτικές και µετρήσιµες διαφορές µεταξύ των πο-
λιτικών δυνάµεων. Είναι αυτές ακριβώς οι διαφορές που αναδει-
κνύονται ακόµη πιο εµφατικά µέσα από αυτή τη συζήτηση, που
παράγουν, βεβαίως, το πρόβληµα ακριβώς που έχει ο ΣΥΡΙΖΑ.

Σε ό,τι αφορά την αφορµή αυτής της συζήτησης, τις συνέπειες
της πρόσφατης κακοκαιρίας, λίγα περισσότερα περαιτέρω µπο-
ρούν να ειπωθούν µετά τις σχετικές δηλώσεις του Πρωθυπουρ-
γού. Είναι ξεκάθαρο ότι υπάρχουν ακόµα κενά και ελλείψεις στην
αντιµετώπιση τέτοιων γεγονότων και τα κενά αυτά αφορούν τόσο
τη συνεργασία µεταξύ των διαφόρων επιπέδων του κράτους, της
κεντρικής διοίκησης, των περιφερειών, των δήµων όσο και την
ετοιµότητα καθενός από αυτά τα επίπεδα ξεχωριστά. 

Το ζητούµενο, λοιπόν, είναι -και παραµένει- ποια πολιτική δύ-
ναµη έχει τη βούληση και την ικανότητα να βελτιώσει αυτή την
κατάσταση.

Και εδώ το αποτέλεσµα της σύγκρισης είναι ξεκάθαρο. Αρκεί
κανείς να συγκρίνει τη στάση της ειλικρίνειας του σηµερινού
Πρωθυπουργού µε τα διάφορα επικοινωνιακού τύπου τεχνά-
σµατα που επιχείρησε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ και ο τότε πρωθυ-
πουργός στην τραγωδία στο Μάτι. 

Αρκεί κανείς να συγκρίνει τις συγκεκριµένες πρωτοβουλίες
που έχει αναλάβει η σηµερινή Κυβέρνηση, µε πρώτη την αναβάθ-
µιση της πολιτικής προστασίας, µετά την πλήρη αδράνεια της
προηγούµενης κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ. 

Αρκεί κανείς να δει την αποφασιστικότητα της σηµερινής Κυ-
βέρνησης να καταγραφούν άµεσα οι ζηµιές, για παράδειγµα, στο
φυτικό κεφάλαιο και την παραγωγή από τον πρόσφατο παγετό -
και αναφέροµαι και στην Αργολίδα- γιατί οι ζηµιές είναι µεγάλες
στα εσπεριδοειδή και στο φυτικό κεφάλαιο και σε άλλες καλλιέρ-
γειες. Κι εδώ θέλω να επισηµάνω ότι άµεσα ο ΕΛΓΑ και ο Πρό-
εδρός του έρχεται στις πληγείσες περιοχές και µάλιστα µεθαύ-
ριο θα είναι και στην Αργολίδα, την Τρίτη, για να δει από κοντά
και να προχωρήσει γρήγορα τις διαδικασίες, ώστε να υπάρξει
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µια δίκαιη αποζηµίωση των πληγέντων.
Και, βεβαίως, αρκεί να συγκρίνει κανείς τα ευρύτερα αποτελέ-

σµατα που παράγει σηµερινή Κυβέρνηση σε όλα τα κρίσιµα
πεδία της δηµόσιας πολιτικής µε τις αντίστοιχες επιδόσεις της
προηγούµενης περιόδου. Χαρακτηριστικότερο, βέβαια, παρά-
δειγµα είναι η πορεία της εθνικής µας οικονοµίας. Η χώρα µας,
µετά τη σκληρή περιπέτεια της οικονοµικής κρίσης, γνώρισε σχε-
δόν αµέσως µετά τη νέα περιπέτεια της πανδηµίας. 

Μέσα, λοιπόν, σε αυτό το εξαιρετικά δύσκολο περιβάλλον, των
απαγορευτικών και της µεγάλης διατάραξης των παγκόσµιων
εφοδιαστικών αλυσίδων, µια παγκόσµια συνθήκη που έγινε
ακόµα πιο δύσκολη και από την ταυτόχρονη ενεργειακή κρίση, η
ελληνική οικονοµία και όρθια παραµένει και οι προοπτικές της
για µια δυναµική και βιώσιµη ανάπτυξη την επόµενη περίοδο ανα-
γνωρίζονται από όλους τους έγκυρους αναλυτές και τους διε-
θνείς οργανισµούς. Με στοχευµένες δράσεις περιορίσαµε
δραστικά τις επιπτώσεις της πανδηµίας στην πραγµατική οικο-
νοµία και τα νοικοκυριά. Ενισχύουµε τις επενδύσεις και τη δηµι-
ουργία πραγµατικών θέσεων εργασίας. Μειώνουµε αποτελεσµα-
τικά το φορολογικό και ασφαλιστικό βάρος που επωµίζονται οι
Ελληνίδες και οι Έλληνες. Αντιµετωπίζουµε τις επιπτώσεις της
εξωγενούς αύξησης των τιµών της ενέργειας και των πληθωρι-
στικών πιέσεων και ταυτοχρόνως διασφαλίσαµε κονδύλια συνο-
λικού ύψους 80 δισεκατοµµυρίων ευρώ από το Ταµείο
Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας και το νέο ΕΣΠΑ, για την ενί-
σχυση της οικονοµίας και τη µετάβαση σε ένα νέο και δυναµικό
παραγωγικό υπόδειγµα για την πατρίδα µας.

Οι Ελληνίδες και οι Έλληνες, όπως και ολόκληρος ο πλανήτης,
ζουν αυτά τα χρόνια τη µεγάλη περιπέτεια της πανδηµίας. Αναγ-
καστήκαµε, λοιπόν, να κλειστούµε για µεγάλο διάστηµα στα σπί-
τια µας. Είδαµε επιχειρήσεις να κλείνουν προσωρινά, στο πλαίσιο
των αναγκαστικών µέτρων για τον περιορισµό των µολύνσεων,
αλλά κανείς και καµµία δεν έχει την παραµικρή αµφιβολία ότι µια
κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ θα διαχειριζόταν αποτελεσµατικότερα
αυτή την συνθήκη, ιδιαίτερα µάλιστα όταν η Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση επιµένει στη στείρα πρακτική του µηδενισµού και της δη-
µαγωγίας, τη µια µέρα να κλείνουν προβεβληµένα στελέχη το
µάτι σε αντιεµβολιαστές και την άλλη µέρα να ζητούν ακόµα πιο
αυστηρά µέτρα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Ελληνίδες και οι Έλληνες,
στη συντριπτική τους πλειοψηφία, ανεξαρτήτως ιδεολογικών κα-
ταβολών, είναι σήµερα απολύτως βέβαιοι ότι σε όλα τα κρίσιµα
πεδία, στη διαχείριση της πανδηµίας αλλά και της εξωγενούς
ενεργειακής κρίσης, στην οικονοµία και την ανάπτυξη, στην εξω-
τερική πολιτική, στην παιδεία, την υγεία, παρά το γεγονός ότι
υπάρχουν προβλήµατα και κενά –γιατί όπως είπε και η Υπουργός
κ. Γκάγκα υπάρχουν ελλείψεις σε ειδικότητες γιατρών- στην ψη-
φιακή µεταρρύθµιση δεν τίθεται καν ζήτηµα σύγκρισης της Νέας
Δηµοκρατίας µε τον ΣΥΡΙΖΑ, ούτε στο επίπεδο των αρχών και
των προτάσεων ούτε πολύ περισσότερο στο επίπεδο του παρα-
γόµενου αποτελέσµατος των εφηρµοσµένων πολιτικών. Η σύγ-
κριση, λοιπόν, που επιχείρησε ο ΣΥΡΙΖΑ µε αυτή την πρόταση
δυσπιστίας µόνο ως κίνηση απόγνωσης µπορεί να ερµηνευθεί. 

Σε κάθε περίπτωση η σηµερινή Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας και του Κυριάκου Μητσοτάκη θα συνεχίσει να προχωρά
µε υπευθυνότητα για να κάνει πράξη το σύνολο των δεσµεύσεων
που αναλάβαµε προεκλογικά έναντι των πολιτών και για τα οποία
θα κριθούµε στο τέλος της τετραετίας, µια κοινωνία ευηµερίας,
προκοπής και δικαιοσύνης για ένα κράτος σύγχρονο, για µια Ελ-
λάδα ισχυρή και περήφανη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ο κ. Κόν-
σολας έχει τον λόγο τώρα. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι εξαιρετικά

ενδιαφέρον αυτή την ώρα να συζητάµε και να καταθέτουµε ένθεν
και ένθεν ιδέες και προτάσεις και να ασκούµε κριτική. Χαίροµαι
που η πλειονότητα των συναδέλφων καταθέτουν τα επιχειρήµατά
τους µε ευπρέπεια. Υπάρχουν όµως και συνάδελφοι, -µερίδα συ-
ναδέλφων από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση- που, δυστυχώς,

δυναµιτίζουν αυτό το κλίµα και αυτή η συζήτηση προσλαµβάνει
χαρακτήρα τοξικό και νοµίζω ότι δεν πρέπει να συµβάλλουµε σε
αυτό. 

Χάρηκα που ο κ. Ανδριανός πριν -αλλά και εγώ θα το επιχει-
ρήσω- δεν συνεισέφερε σε αυτή την τοξικότητα και µάλιστα σε
µια περίοδο που έχει ανάγκη ο τόπος να υπάρχει σε αυτά τα
πολύ σηµαντικά, κρίσιµα θέµατα ενιαία στάση, γιατί οι πολίτες
κρίνουν αυστηρά. Διαπιστώνω ωστόσο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ φαίνεται
πως δεν έχει καταλάβει και δεν έχει κατανοήσει και συµπεριφέ-
ρεται σαν να µην κυβέρνησε ποτέ αυτόν τον τόπο. Και το δεί-
χνουν πολλές τοποθετήσεις αλλά και συµπεριφορές, και της
ηγεσίας και των Βουλευτών της. Και συµπεριφέρεται ο ΣΥΡΙΖΑ
σαν να µη συνέβησαν κατά τη διάρκεια αυτής της διακυβέρνησης
φυσικές καταστροφές, που πέρασαν πολύ δύσκολες µέρες πο-
λίτες εξαιτίας των ζηµιών, των περιβαλλοντικών αυτών εκτροπών
που είχαµε το προηγούµενο διάστηµα και σαν να µην έχουν βιώ-
σει και αυτοί απώλειες συνανθρώπων µας. Και µου κάνει εντύ-
πωση, λοιπόν, η συµπεριφορά τους.

Να θυµίσω ότι υπάρχουν και δύο εισαγγελικά πορίσµατα για
τη φονική πυρκαγιά στο Μάτι και για τις πληµµύρες στη Μάνδρα,
γεγονότα που συνδέθηκαν µε την απώλεια συνανθρώπων µας και
ανέδειξαν τις ευθύνες του κρατικού µηχανισµού εκείνης της επο-
χής. Είναι πορίσµατα που θα έπρεπε να τα είχαν συµπεριλάβει
στο σκεπτικό τους και στην κουλτούρα τους συνάδελφοι πριν
ανέβουν σε αυτό το Βήµα και τουλάχιστον αυτοί που θα µιλή-
σουν στις επόµενες µέρες ελπίζω να συµπεριλάβουν στο σκε-
πτικό τους και να κάνουν ανάκληση από τη βραχυπρόθεσµη µνή-
µη τους αυτά τα γεγονότα. Διότι αυτά τα γεγονότα διαµορφώ-
νουν τοξικότητα και διχαστικό κλίµα. 

Και δεν είναι στις προθέσεις µου, τουλάχιστον, να υπάρχει
συµψηφισµός, µια διαδικασία συµψηφισµού των γεγονότων που
προανέφερα, όχι! Αντίθετα. Εκλαµβάνω αυτή τη συζήτηση σή-
µερα -και τις επόµενες µέρες ελπίζω και άλλοι συνάδελφοι- ως
µια συζήτηση που θα µπορέσουµε να καταθέσουµε ιδέες και
προτάσεις, ώστε να βελτιωθεί αυτή η πολύ σηµαντική προοπτική
που έχει ο µηχανισµός της πολιτικής προστασίας, µετά µάλιστα
και από τα τελευταία γεγονότα, αλλά κυρίως από την αναφορά
του Πρωθυπουργού, που είχε την ευθιξία, την ευθύτητα αλλά και
τη γενναιότητα να ζητήσει συγγνώµη από τους πολίτες, αλλά και
να αναφερθεί σ’ αυτή την ανάγκη για µετεξέλιξη της πολιτικής
προστασίας. Ουσιαστικά ο Πρωθυπουργός απηύθυνε, όχι στο
εσωτερικό ακροατήριο, µηνύµατα, θέσεις και προτάσεις, αλλά
απευθύνθηκε στον Έλληνα πολίτη, στον Έλληνα πολίτη που πρέ-
πει να ακούσει και να καταλάβει ό,τι αισθάνεται και συναισθάνε-
ται ένας Πρωθυπουργός και ζητά συγγνώµη, µια «συγγνώµη»
που δεν ακούστηκε τα προηγούµενα χρόνια από την προηγού-
µενη κυβέρνηση, από τον προηγούµενο πρωθυπουργό. Και αυτό
είναι µια παραδοχή και ένα βίωµα που το είχαµε όλοι, αφού γνω-
ρίζουµε τι συνέβη και τι θέση είχε πάρει η προηγούµενη ηγεσία
γι’ αυτό. 

Ο Πρωθυπουργός, λοιπόν, τις προηγούµενες µέρες αναγνώ-
ρισε τα λάθη τα οποία είχαν γίνει και τις αστοχίες και ανέλαβε
και ευθύνες άλλων, που εκ του αποτελέσµατος δεν ανταποκρί-
θηκαν στο βάρος της ευθύνης και του ρόλου τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να θυµηθείτε οι παλαιότε-
ροι από εσάς που είναι στην Αίθουσα αναφορά προηγούµενου
Πρωθυπουργού, του κ. Σηµίτη, που συναισθανόµενος την πίεση
από τις ευθύνες της Κυβέρνησής του για το πολύνεκρο ναυάγιο
του πλοίου «ΣΑΜΙΝΑ» είχε πει πως «αυτή είναι η Ελλάδα».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς δεν αντιλαµβανόµαστε
την Ελλάδα όπως αυτή που ανέφερε ο κ. Σηµίτης. Ο Πρωθυ-
πουργός είχε δίκιο στην επισήµανσή του ότι χρειάζονται αλλα-
γές. Η δηµιουργία του Υπουργείου Κλιµατικής Κρίσης και Πολι-
τικής Προστασίας είναι η αρχή αυτών των αλλαγών. Είναι µια µε-
γάλη µεταρρύθµιση που έχει ακόµα δρόµο για να µπορέσει να
είναι αποτελεσµατικότερη αυτή η λειτουργία του. Όποιος θέλει
να συνεισφέρει θετικά σε αυτή τη συζήτηση ας το κάνει σήµερα,
ας το κάνει τις επόµενες µέρες µε προτάσεις, όπως είναι αυτή
που καταθέτω σήµερα, που χρειάζεται, δηλαδή, ενίσχυση προ-
σωπικού το Υπουργείο. Δεν µπορεί µε λιγότερο από πενήντα αν-
θρώπους να λειτουργήσει αυτό το Υπουργείο µε τόση στόχευση
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που έχουµε θέσει όλοι µας.
Η διαµόρφωση ενός νέου µοντέλου λειτουργίας του Υπουρ-

γείου Πολιτικής Προστασίας ώστε να αποτελεί το ενιαίο κέντρο
κάτω από το οποίο θα βρίσκονται όλες οι δοµές, το προσωπικό
και ο υλικοτεχνικός εξοπλισµός του κράτους και µάλιστα και των
δύο βαθµίδων -πρώτου και δευτέρου βαθµού- αυτοδιοίκησης,
προκειµένου να υπάρχει ενιαίο συντονιστικό κέντρο που θα παίρ-
νει τις αποφάσεις και, κυρίως, θα παίρνει την ευθύνη είναι µια
προοπτική πολύ σηµαντική που πρέπει να τη συζητήσουµε στο
επόµενο διάστηµα.

Το καλοκαίρι που µας πέρασε και µε αφορµή τα γεγονότα στην
επικράτεια µε τις πυρκαγιές κατέθεσα προς το Υπουργείο αλλά
και δηµόσια µία πρόταση για τη δηµιουργία ενιαίας δοµής δασο-
πυρόσβεσης σε κάθε περιφέρεια, υπαγόµενη φυσικά στο Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη. Η ενιαία δοµή δασοπυρόσβεσης
θα περιλαµβάνει και υποδοµές που θα συντονίζουν το προσω-
πικό όλων των εµπλεκόµενων φορέων όπως η Πυροσβεστική, η
Δασική Υπηρεσία, η αυτοδιοίκηση αλλά και µη κυβερνητικές ορ-
γανώσεις που συνδράµουν σε αυτή την κατεύθυνση. Άλλωστε
αυτή η πρόταση απηχεί και σε µία προγραµµατική µας δέ-
σµευση. Κατά συνέπεια νοµίζω ότι θα βρει χώρο στο επόµενο
διάστηµα για να συζητηθεί σοβαρά από την ηγεσία του Υπουρ-
γείου.

Στόχος αυτής της πρότασης είναι αφ’ ενός η ταχύτητα και η
αποτελεσµατικότητα στην αντιµετώπιση των πυρκαγιών και αφ’
ετέρου ο συντονισµός όλων των φορέων µε επαρκείς εναέριες
δυνάµεις που θα κινηθούν άµεσα και ειδικές επίγειες δυνάµεις
που θα επιχειρούν µε ταχύτητα σε κάθε περιφέρεια και µε συν-
τονισµό από το Υπουργείο Πολιτικής Προστασίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε ζητήµατα όπως είναι η πολι-
τική προστασία αλλά και η αντιµετώπιση της πανδηµίας υπάρχει
µόνο ένας δρόµος, ο δρόµος της συνεννόησης και της συναίνε-
σης. Από εκεί και πέρα όµως υπάρχουν και πολιτικά ζητήµατα
που δεν µπορούµε να τα κρύψουµε και να τα προσπεράσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου ένα λεπτό ακόµα.
Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είναι δεδοµένο

ότι πιέζεται και είναι κατανοητό και από έµµεσες τοποθετήσεις
συναδέλφων της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Πιέζεται από την
υποχώρηση της δηµόσιας εικόνας του και τη διαρκή υποχώρηση
των ποσοστών του ΣΥΡΙΖΑ, πιέζεται από την απειλή που αισθά-
νεται από το ΚΙΝΑΛ, πιέζεται από την εσωκοµµατική αµφισβή-
τηση στις επιλογές του. Φαίνεται πως αυτοί οι τρεις παράγοντες
τον οδήγησαν στην κατάθεση της πρότασης δυσπιστίας που φαι-
νοµενικά στρέφεται κατά της Κυβέρνησης. Στην πραγµατικότητα
όµως κατατέθηκε για να αντιµετωπίσει το κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και ο Αρχηγός του τα τρία αυτά προαναφερό-
µενα σοβαρά προβλήµατα που υπάρχουν εδώ και καιρό.

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έχει την ευθύνη της δια-
κυβέρνησης εδώ και τριάντα δύο µήνες. Θέλω να σας θυµίσω ότι
έχει αντιµετωπίσει πολύ σοβαρά ζητήµατα, όπως είναι για παρά-
δειγµα η εισβολή στον Έβρο που καθοδηγήθηκε από το βαθύ
τουρκικό κράτος και είναι χρήσιµο να θυµηθούµε και τη στάση
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης τότε. Δεν υπήρχε στάση, δεν
υπήρχε στήριξη.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συγγνώµη,

ο κ. Κάτσης µιλάει αµέσως µετά και θα απαντήσει αµέσως.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Η Κυβέρνηση επιπρόσθετα κλή-

θηκε να αντιµετωπίσει πολύ σηµαντικά ζητήµατα που προέκυψαν
και φαίνεται και από την αντίδραση των πολιτών ότι αναγνωρί-
ζουν τις προσπάθειές της -και ας προσπεράσουµε αυτή την ανα-
φορά µου στις δηµοσκοπήσεις. Θα επικαλεστώ το κοινωνικό
κλίµα. Είναι γεγονός ότι µετά από όλα αυτά η Κυβέρνηση και ο
Πρωθυπουργός εξακολουθούν να έχουν ένα ισχυρό αποτύπωµα
και ξεκάθαρο προβάδισµα και είναι γεγονός ότι η Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση υποχωρεί διαρκώς και δεν την εµπιστεύεται ο πολί-
της. Είναι δεδοµένα που δεν τα προσπερνάει κανείς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «Κυριακή κοντή γιορτή» λέει ο
λαός µας. Την Κυριακή θα υπάρχει η ψήφιση εµπιστοσύνης στην

Κυβέρνηση και στον Πρωθυπουργό και πολύ σύντοµα, σε ενά-
µιση χρόνο, θα δείτε και τα αποτελέσµατα από τις επερχόµενες
εκλογές όπου οι πολίτες θα αναγνωρίσουν το έργο αυτής της
Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Για τον
χρόνο δε µιλάω, τα είπα.

Τον λόγο έχει ο κ. Κάτσης από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούω τους Βουλευτές της

Νέας Δηµοκρατίας και τα στελέχη του κυβερνώντος κόµµατος
και ακόµα και Υπουργούς και έχουν ξεπατικώσει προφανώς ένα
non paper που τους έχει δοθεί από το Μέγαρο Μαξίµου και πρέ-
πει να είναι πραγµατικά σε πάρα πολύ δεινή θέση, σε πάρα πολύ
δυσχερή θέση για να επικαλούνται -αντί να υπερασπίζονται τα
πεπραγµένα της Κυβέρνησης- µια δηµοσκόπηση η οποία έγινε
τη δεύτερη µέρα µετά τον χιονιά, 25 Γενάρη, την ώρα που οι δρό-
µοι ήταν όλοι κλειστοί, σε δείγµα τριακοσίων τριών ανθρώπων,
όχι στα όρια δηλαδή του στατιστικού µεγέθους που πρέπει να
λάβει κάποιος για να υπάρχει αναλογικότητα και µάλιστα ηµέρα
γενικής αργίας. Πρέπει να είστε απεγνωσµένοι για να επικαλείστε
µία τέτοια δηµοσκόπηση, αντί να έρθετε εδώ πέρα και να µας
πείτε για τα πεπραγµένα σας. Αλλά αυτά θα τα δούµε, γιατί εµείς
προσφύγαµε και θα τα δούµε όλα.

Έχουν περάσει δυόµισι χρόνια από όταν η Νέα Δηµοκρατία
του Κυριάκου Μητσοτάκη βγήκε αυτοδύναµη Κυβέρνηση. Έτα-
ξαν κανονικότητα, αύξηση στο διαθέσιµο εισόδηµα, τεχνοκρα-
τική αριστεία και επιτελικό κράτος που θα δουλεύει. Με λίγα
λόγια υποσχέθηκαν να γίνουµε Ευρώπη. Αυτά δηµοσίως. Γιατί
πίσω από κλειστές πόρτες έταξαν τα πάντα σε κάθε είδους επι-
θετικά συµφέροντα. Τάισαν αντιΣΥΡΙΖΑ µίσος, φορτώνοντας
στον ΣΥΡΙΖΑ µε τόνους προπαγάνδας όλες τις παθογένειες της
χώρας, λες και δεν υπήρχε χώρα πριν από το 2015. Δυόµισι χρό-
νια µετά όµως οι µάσκες έπεσαν και ήρθε επιτέλους η ώρα του
λογαριασµού. Γιατί οι πολίτες πληρώνουν πολύ ακριβά την Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη. Έχετε βυθίσει την ελληνική κοινωνία σε κα-
τάθλιψη. Όπου και να κοιτάξετε γύρω σας βλέπετε δυστυχία και
µιζέρια.

Πού είµαστε σήµερα; Γιατί επαίρεστε; Η χώρα έχει µικρότερο
ΑΕΠ σε απόλυτους αριθµούς από το 2019 όταν παραλάβατε.
Ταυτόχρονα έχει µεγαλύτερο εξωτερικό χρέος και ταυτόχρονα
εµφανίζει ελλείµµατα. Άρα φτωχύνατε τη χώρα. Οι πολίτες λόγω
ακρίβειας µε περικοπές σε παροχές, µε τους µισθούς καθηλω-
µένους, αλλά και µε την αγορά καθηµαγµένη από τα αναποτελε-
σµατικά lockdown έχουν µειώσει το διαθέσιµο εισόδηµά τους.
Άρα φτωχύνατε τόσο τη χώρα όσο και την πλειοψηφία των πολι-
τών. Μήπως ο κ. Μητσοτάκης και το επιτελείο των «αρίστων»
είναι οι αποτελεσµατικοί τεχνοκράτες του Χάρβαρντ και του Κο-
λούµπια µε τα κουστούµια που διαχειρίζονται κρίσεις;

Με τη βροχή πνίγονται λεωφορεία και σπίτια, µε την πανδηµία
πρώτοι σε θανάτους το τελευταίο πεντάµηνο στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, µε το χιόνι αποκλειόµαστε και µένουµε χωρίς ρεύµα, οι
φωτιές σβήνουν στη θάλασσα. Οι «άριστοι» αποδείχθηκαν ένα
µάτσο ανίκανοι και επικίνδυνοι χρυσοκάνθαροι που δεν έχουν
µάθει να δουλεύουν, αλλά µόνο να δίνουν εντολές. Και τι µας
λένε; Φταίνε οι πολίτες, φταίνε τα φαινόµενα, φταίνε οι µετεω-
ρολόγοι, φταίνε τα σπίτια που είναι παλιά, φταίνε οι µάσκες που
δεν είναι «FFP2», φταίνε όλοι εκτός από τον κ. Μητσοτάκη. Αλλά
επειδή η πραγµατικότητα εξοργίζει τους πολίτες, µετά αρχίζουν
οι συγγνώµες. «Συγγνώµη» για την ποδηλατάδα στην Πάρνηθα,
«συγγνώµη» για το κορωνοπάρτι στην Ικαρία, «συγγνώµη» για
την Εύβοια και τη Βαρυµπόµπη, «συγγνώµη» για το λεκτικό
λάθος ότι δεν υπάρχει µελέτη ότι εκτός ΜΕΘ υπάρχει µεγαλύ-
τερη θνησιµότητα. Και κάπως έτσι ο Κυριάκος Μητσοτάκης από
«Μωυσής» -κατά τη λίστα Πέτσα- έγινε «Σεφερλής», όπως είπε ο
κ. Πορτοσάλτε του ΣΚΑΪ.

Τα µόνα πράγµατα που λειτουργούν σωστά σε αυτή τη χώρα
-γιατί πρέπει να το αναγνωρίσουµε- είναι η διαπλοκή και η προ-
παγάνδα. Από τη µία έχουµε την εκµετάλλευση της πανδηµίας
για να µοιραστούν 5 δισεκατοµµύρια ευρώ σε ενάµιση χρόνο σε
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απευθείας αναθέσεις σε φίλους του κολλητούς και από την άλλη
έχουµε το χτίσιµο καθεστώτος στα µέσα ενηµέρωσης µε λίστες
Πέτσα, το χάρισµα της δόσης για το 2021 για τις τηλεοπτικές
άδειες, τις συνεχείς εξυπηρετήσεις ακόµα και σε υπόδικες τηλε-
περσόνες, όπως είναι ο κ. Φουρθιώτης. 

Το νούµερο δύο της Κυβέρνησης, ο κ. Γεραπετρίτης, νοµοθε-
τούσε κατά παραγγελία του. Και ω του θαύµατος, αυτά που
έγραφε στο SMS περιλαµβάνονταν ως άρθρα στο νοµοσχέδιο
Λιβάνιου για τα ΜΜΕ πέρυσι τέτοιον καιρό στη «Μήδεια», που
έσβηναν τα αναδροµικά πρόστιµα του Εθνικού Συµβουλίου Ρα-
διοτηλεόρασης και τακτοποιούσατε τις χρονοθυρίδες τηλεπώ-
λησης. Ντροπή και παρακµή. 

Και βεβαίως έχουµε τις δηµοσκοπήσεις που µυρίζουν Κουρτς
και Σαρκοζί. Ο µεν Καγκελάριος της Αυστρίας παραιτήθηκε για
στηµένη δηµοσκόπηση. Ο δε Πρόεδρος της Γαλλίας βλέπει συµ-
βούλους του να πηγαίνουν φυλακή για τον ίδιο λόγο. Αλλά εδώ
στην Ελλάδα δεν γίνονται αυτά. Εδώ είµαστε Ευρώπη. Όσο οι
πολίτες, λοιπόν, αποδοκιµάζουν την Κυβέρνηση, την κυβερνητική
φθορά θα την εισπράττει η Αντιπολίτευση. Όταν όλες οι πολιτι-
κές σας αποτυγχάνουν, µας λέτε «ναι, αλλά στις δηµοσκοπήσεις
προηγούµαστε». Προηγείστε βέβαια και στις απευθείας αναθέ-
σεις µε κρατικό χρήµα και στους ιδιοκτήτες των εταιρειών όπως
αποδείξαµε στις περιπτώσεις της «Opinion Poll», στην «INTER-
VIEW» του κ. Γεωργιάδη και εσχάτως στην «ABACUS» για την
οποία προσφύγαµε σήµερα και στη Βουλή, και στην ελεγκτική
των δηµοσκοπήσεων για να την ελέγξουµε και να πάρουµε απαν-
τήσεις. Τέλος, έχουµε το στήσιµο κράτους ΙΧ fund µε προνοµια-
κές σχέσεις µε το Μαξίµου παίρνουν µε αυξήσεις µετοχικού
κεφαλαίου ιµάτια του κράτους και ιδιωτικές επιχειρήσεις. Βρί-
σκεται εν εξελίξει η µεγαλύτερη αναδιάρθρωση του ελληνικού
καπιταλισµού για τα επόµενα πενήντα χρόνια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρόταση µοµφής, λοιπόν.
Μοµφή γιατί ζητάµε να φύγει η χειρότερη Κυβέρνηση της Μετα-
πολίτευσης. Έχετε αυτοδύναµη Κυβέρνηση, όλη την αυτοδιοί-
κηση, έχετε αλώσει το κράτος και τις ανεξάρτητες αρχές, είχατε
τριάντα επτά δισεκατοµµύρια και δηµοσιονοµική χαλάρωση.
Άρα, όλη η ευθύνη είναι δική σας, της Νέας Δηµοκρατίας. Και
αποτύχατε, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, σε όλα. Είστε Κυ-
βέρνηση - φιάσκο. 

Είστε µέρος του προβλήµατος και όχι της λύσης, κύριε Υφυ-
πουργέ. Το είδαµε µε την πανδηµία. Κάνατε lockdown για να σω-
θούν ανθρώπινες ζωές θυσιάζοντας την οικονοµία. Τελικά
καταστρέψατε και την οικονοµία και έχουµε και ρεκόρ θανάτων
γιατί µισείτε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Το είδαµε στην ακρίβεια.
Είστε παρακολουθητές της ελευθερίας της αγοράς. Έχουµε την
πιο ακριβή µεγαβατώρα και τα βασικά είδη έχουν ακριβύνει 30%.
Τιµές, δηλαδή βόρειας Ευρώπης, µισθοί όµως Βαλκανίων. Στις
φυσικές καταστροφές τι κάνατε; Χιόνι; Βροχή; Φωτιά; Κατα-
στροφή του Νώε. Η Κυβέρνηση απλά πετάει ευθύνες από ’δω κι
από ’κει. Τελικά είστε επιτελικό κράτος µόνο την άνοιξη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να µπει ένα τέλος, ένα
φρένο σ’ αυτόν τον ζόφο. Ζητάµε εκλογές για να φύγει αυτή η
καταστροφική Κυβέρνηση. Ζητάµε πολιτική αλλαγή για να σω-
θούν ζωές, για τους είκοσι τρεις χιλιάδες νεκρούς µε µία από τις
χειρότερες επιδόσεις σε νεκρούς ανά εκατοµµύριο στον κόσµο,
όχι απλά στην Ευρώπη. Για τη µελέτη Τσιόδρα - Λύτρα που λέει
ότι θα µπορούσε να είχε σωθεί το 38% αυτών που έχουν χαθεί
αν είχαµε ενισχύσει το ΕΣΥ. Για τους συµπολίτες µας που δεν
µπορούν να βγάλουν τον µήνα λόγω της ακρίβειας και της καθή-
λωση των µισθών τους. Γιατί έχουµε το ακριβότερο ρεύµα στην
Ευρώπη και βρισκόµαστε στον πάτο των µισθών. Για τους νέους
που δεν µπορούν να βρουν µία δουλειά ώστε να κάνουν οικογέ-
νεια. Για την παιδεία που η Κυβέρνηση τη µετατρέπει από βασικό
αγαθό σε εµπόρευµα. Για τους συνταξιούχους που έχασαν τη
δέκατη τρίτη σύνταξη και εξαπατήθηκαν µε τα αναδροµικά που
τα µισά τους τα πήραν και πίσω. Για τις υγιείς επιχειρήσεις που
κινδυνεύουν µε λουκέτο εξαιτίας των επιβαρύνσεων και του µει-
ωµένου τζίρου. Για τον αγροτικό κόσµο που ασφυκτιά κάτω από
την πίεση των τιµών στα εφόδια. Για τη γενικευµένη ανασφάλεια
και τη µιζέρια που επικρατεί στην κοινωνία. Για την ελεύθερη ενη-
µέρωση που πνίγεται µε λίστες Πέτσα, βορειοκορεάτικες δηµο-

σκοπήσεις και ραβασάκια από το Μαξίµου σε αρχισυντάκτες και
δηµοσιογράφους και την ίδια στιγµή διώχνουν την ερευνητική
δηµοσιογραφία και κάθονται κλαρίνο στον κάθε Φουρθιώτη. Ζη-
τάµε εκλογές γιατί φτάνει πια. Πρέπει να τελειώσουµε µε αυτή
τη λαίλαπα, για να πληρωθεί ως Νέµεσις η αλαζονεία της εξου-
σίας σας. 

Γι’ αυτόν τον λόγο, λοιπόν, καλούµε τα κόµµατα της Αντιπολί-
τευσης και κάθε δηµοκρατικό πολίτη αυτής της χώρας να συν-
ταχθεί µε το αίτηµά µας για πολιτική αλλαγή, ώστε µια νέα
προοδευτική κυβέρνηση µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ και Πρωθυπουργό
τον Αλέξη Τσίπρα να επαναφέρει τη χώρα, την κοινωνία και την
οικονοµία στη σωστή πλευρά της ιστορίας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

έχει ο κ. Λιάκος από τη Νέα Δηµοκρατία. Ακολουθεί ο κ. Δελής,
ο κ. Μαντάς, η κ. Γκαρά και η κ. Ασηµακοπούλου. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν ξεκινήσω ως ο νεότερος

Βουλευτής δεν µπορώ να µην επισηµάνω ότι µιλάµε για βέλτι-
στες µορφές διοίκησης και σεβασµό και η συντριπτική πλειοψη-
φία των Βουλευτών από όλα τα Έδρανα αδυνατούν να τηρήσουν
το χρόνο που έχει καθοριστεί. Έτσι, θα µπω κατευθείαν στην
ουσία της συζήτησης. 

Με τη σηµερινή πρόταση µοµφής που κατέθεσε η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση και ο Αρχηγός της ενισχύθηκε στο έπακρο η πε-
ποίθησή µου ότι ο κ. Τσίπρας είναι ένας οπορτουνιστής, τακτικι-
στής και γεµάτος αυταπάτες πολιτικός. Και εξηγούµαι. Είναι
οπορτουνιστής γιατί το µοναδικό πράγµα στο οποίο έχει µείνει
πιστός και συνεπής είναι η εµµονή του στην παραµονή του στην
ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ. Τακτικιστής διότι ψάχνει αγωνιωδώς κινήσεις
εντυπωσιασµού προς αναζήτηση πολιτικού οξυγόνου, χωρίς βέ-
βαια να του περνάει από το µυαλό να ασκήσει µια σοβαρή και
υπεύθυνη αντιπολίτευση. Δεν συµµετείχε καν στο γενικότερο
κλίµα εθνικής ανάτασης που κυριάρχησε στους Έλληνες µε
αφορµή την ενίσχυση της Πολεµικής Αεροπορίας µε µαχητικά
Ραφάλ. 

Κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, µεµψιµοιρείτε και µιζεριάζετε
καραδοκώντας για µία στιγµή κρίσης. Να σας πω κάτι, όµως, που
ίσως σας διαφεύγει. Καµµιά κρίση δεν θα είναι όµοια µε αυτή
που σας έδωσε την ευκαιρία να αναδυθείτε στην πολιτική σκηνή
του τόπου. Και ξέρετε γιατί; Διότι αυτή η Κυβέρνηση και προσω-
πικά ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης χτίζει σταθερά µία
σχέση εµπιστοσύνης µεταξύ του κάθε Έλληνα πολίτη και του
κράτους. Μία σχέση που αποτελεί τη σπουδαία παρακαταθήκη
της διακυβέρνησής του. Μία σχέση που διασφαλίζει την οµαλό-
τητα, την κανονικότητα και την υγεία του πολιτικού µας συστή-
µατος. Γι’ αυτό δεν δίστασε λεπτό να ζητήσει συγγνώµη µε
ειλικρίνεια και εντιµότητα από τους πολίτες οι οποίοι ταλαιπω-
ρήθηκαν εγκλωβισµένοι στην Αττική Οδό. Δεν έµεινε όµως µόνο
σ’ αυτό. Ζήτησε και κέρδισε την άµεση αποζηµίωση 2.000 ευρώ
για κάθε εγκλωβισµένο αυτοκίνητο από τη διαχειρίστρια εται-
ρεία, κάτι που συµβαίνει για πρώτη φορά στα ελληνικά χρονικά.
Αποζηµίωση θα υπάρξει και για όσους ταξίδεψαν µε την «ΤΡΑΙ-
ΝΟΣΕ» και ταλαιπωρήθηκαν αδίκως. Και να τονίσω εδώ ότι µε
νόµο αυτής της Κυβέρνησης έχει προστεθεί στη σύµβαση παρα-
χώρησης η πρόβλεψη αποζηµίωσης σε περίπτωση που δεν αν-
ταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η πρόταση µοµφής κατα-
τέθηκε µε πρόσχηµα τη διαρραγή της σχέσης εµπιστοσύνης του
πολίτη και του κράτους. Μπορώ να σας απαριθµήσω δεκάδες
πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης προς αυτή την κατεύθυνση οι
οποίες ιδεοληπτικά καταψηφίστηκαν από τον ΣΥΡΙΖΑ. Θα ανα-
φέρω κάποιες ενδεικτικά. Καταψηφίσατε την ασφαλιστική µεταρ-
ρύθµιση και το νέο επικουρικό ταµείο. Είναι ένας νόµος που αφο-
ρά αποκλειστικά το µέλλον της γενιάς µου και κάνει τους νέους
να εµπιστεύονται ξανά το δηµόσιο ασφαλιστικό σύστηµα. Κατα-
ψηφίσατε το εργασιακό νοµοσχέδιο, το οποίο δίνει τη δυνατό-
τητα στους εργαζόµενους να χρησιµοποιήσουν όλες τις σύγχρο-
νες µεθόδους προς αξιοποίηση του εργασιακού και προσωπικού
τους χρόνου. Λοιδορείτε το σπουδαίο έργο που παράγεται στο
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Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης χάρις στο οποίο διευκολύ-
νονται εκατοµµύρια πολίτες αποκτώντας εύκολη πρόσβαση σε
δεκάδες δηµόσιες υπηρεσίες και κερδίζοντας καθηµερινά πολύ
χρόνο. Υποτιµάτε συστηµατικά καθ’ όλη τη διάρκεια της πανδη-
µίας την πλειονότητα των Ελλήνων που επέλεξαν να εµβολια-
στούν, φλερτάροντας έτσι ανοιχτά µε συνωµοσιολόγους. Τέλος
-κι αυτός είναι ο λόγος που θεωρώ ότι ζείτε ακόµα µέσα σε αυ-
ταπάτες- αδυνατείτε να αντιληφθείτε την τιτάνια προσπάθεια που
δίνει καθηµερινά τα τελευταία δύο χρόνια ολόκληρος ο κρατικός
µηχανισµός.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ισχυρίζοµαι λεπτό ότι δεν
υπήρξαν επιχειρησιακά λάθη. Δεν ψάχνω για δικαιολογίες. Άλ-
λωστε, ο καθένας µας κρίνεται εκ του αποτελέσµατος. Δεν µπο-
ρώ όµως να µην αναγνωρίσω απερίφραστα στη σηµερινή Κυβέρ-
νηση τα εξής: Τη µεγάλη βαρύτητα που είχε δώσει στην Πολιτική
Προστασία. Το 2019 επί των ηµερών σας ήταν ένα γραφείο. Σή-
µερα είναι ολόκληρο Υπουργείο. Την αυστηρή προτεραιότητα
έναντι κάθε κόστους στην προστασία της ανθρώπινης ζωής. Από-
δειξη γι’ αυτό είναι η εύρυθµη λειτουργία του «112». Τις αλλε-
πάλληλες πρωτοφανείς κρίσεις που κλήθηκε να διαχειριστεί: Το
προσφυγικό, την πανδηµία, την κλιµατική αλλαγή, την ενεργειακή
κρίση. 

Η κοινωνία µας, αγαπητοί συνάδελφοι, χρησιµοποιεί ένα σοφό
ρητό: «Λάθη δεν κάνει µόνο όποιος δεν δουλεύει». Άρα, το ζή-
τηµα δεν είναι να µη κάνεις λάθη. Σηµασία έχει αρχικά να τα ανα-
γνωρίζεις και ακολούθως να κάνεις τις απαραίτητες ενέργειες
έτσι ώστε να µην ξανασυµβούν. 

Η καταψήφιση της πρότασης µοµφής προς την Κυβέρνηση
είναι δεδοµένη, όχι µόνο για τα θετικά που έχει κάνει αλλά για
κάτι πολύ βαθύτερο. Γιατί το οφείλω στη συντριπτική πλειοψηφία
των συµπολιτών µου, που κάθε µέρα σκέφτεται τι θα γινόταν αν
σε όλα αυτά ήταν κυβέρνηση ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε για τον χρόνο. 

Τον λόγο τώρα έχει από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ο
κ. Ιωάννης Δελής. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Καταψηφίζουµε φυσικά την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-

τίας, όπως καταψηφίζαµε και όλες τις προηγούµενες αντιλαϊκές
κυβερνήσεις, οι οποίες µε την πολιτική τους για τα κέρδη των
λίγων ρήµαξαν διαδοχικά και συστηµατικά τη ζωή του λαού µας.
Αντιλαϊκές κυβερνήσεις η µια µετά την άλλη κι ας άλλαζαν οι ετι-
κέτες τους. Προτεραιότητά τους πάντα ήταν οι ανάγκες των επι-
χειρηµατικών οµίλων, τα κέρδη του κεφαλαίου και ένα κράτος
προσαρµοσµένο πρώτα και κύρια σε αυτούς, τους λεγόµενους
επενδυτές. Και οι ανάγκες του λαού οι σύγχρονες, οι πιεστικές;
Στο περίµενε και πάντα ακάλυπτες, θυσία στον βωµό της εµπο-
ρευµατοποίησης για τα κέρδη του κεφαλαίου. 

Και αυτό, ξέρετε, δεν το ξαναφανέρωσε µονάχα ο προχθεσι-
νός αναµενόµενος χιονιάς, η πολύπαθη Εύβοια και οι επαναλαµ-
βανόµενες καταστροφές χειµώνα - καλοκαίρι στη χώρα µας µε
δεκάδες, µάλιστα, χαµένες ζωές. Το δείχνει συνέχεια και η ίδια
η δύσκολη καθηµερινότητα των λαϊκών οικογενειών και των παι-
διών της εξαιτίας της πολιτικής σας. 

Θέλετε, µήπως, να µιλήσουµε για το πού στοιβάζουν σήµερα,
το 2022, οι κυβερνήσεις σας χιλιάδες τετράχρονα και πεντά-
χρονα παιδιά, νήπια, της προσχολικής αγωγής; Εσείς δεν είστε
που τα στριµώχνετε σε κοντέινερ και σε kibo καταµεσής στις
σχολικές αυλές δηµοτικών, γυµνασίων και λυκείων; Ο ΣΥΡΙΖΑ το
ψήφισε, η Νέα Δηµοκρατία σήµερα το υλοποιεί. 

Αρνηθήκατε, όµως, και οι δύο να δώσετε έστω και ένα ευρώ
για να γίνουν τα νηπιαγωγεία που χρειάζονται. Να τα εκατοµµύ-
ρια, όµως, µε τη σέσουλα για τις αεροπορικές εταιρείες και για
τους παραχωρησιούχους των οδικών αξόνων που δεν χορταί-
νουν µε τα διόδια και θέλουν κι άλλα για να µας ταλαιπωρούν και
από πάνω µε το πρώτο χιόνι. 

Θέλετε µήπως να µιλήσουµε για τα σχολεία στην πανδηµία,
που λειτουργούν χάρη στην ηρωική προσπάθεια και το φιλότιµο
των εκπαιδευτικών τους; Τι κάνει η Κυβέρνησή σας; Μην µου

πείτε για την ταλαιπωρία της τηλεκπαίδευσης, από την οποία µά-
λιστα αποκλείστηκε και το ένα στα τέσσερα παιδιά. Αρνείστε,
από την πρώτη στιγµή αρνείστε, να αραιώσετε τα τµήµατα κα-
θώς, όπως είπε η Υπουργός της Παιδείας, «αυτό κοστίζει στο
κράτος», αφού εκτός από χώρους, που δεν είναι δύσκολο να βρε-
θούν, χρειάζονται -βλέπετε- και εκπαιδευτικοί. Κι ας είναι χιλιάδες
οι αδιόριστοι εκπαιδευτικοί κι ας λείπουν ακόµα και τώρα, στη
µέση της χρονιάς, χιλιάδες εκπαιδευτικοί από τα σχολεία όλης
της χώρας. Κι όµως! Το ένα µονάχα από τα τρία δισεκατοµµύρια
που δίνετε για τα Ραφάλ θα αρκούσε -ναι, θα αρκούσε και µε το
παραπάνω- για να µονιµοποιηθούν όλοι οι χιλιάδες, περιπλανώ-
µενοι χρόνια τώρα, αναπληρωτές. 

Και αντί να φροντίσετε να υπάρχουν µε µόνιµη δουλειά όσες
καθαρίστριες χρειάζονται σήµερα στα σχολεία, εσείς τις ξεθεώ-
νετε στην κούραση κι από πάνω πάτε να κουτσουρέψετε και τα
λίγα ευρώ από το επίδοµα για τη βαριά και ανθυγιεινή εργασία
που κάνουν. Πότε; Την ώρα που µοιράζετε µπόνους δεκάδων χι-
λιάδων ευρώ στα golden boys του ΔΕΔΔΗΕ επειδή, λέει, έπιασαν
τους στόχους και εξοικονόµησαν κέρδη πολλά για τους µετό-
χους της ΔΕΗ, φορτώνοντας στον λαό και την ακρίβεια στο
ρεύµα και τις συχνές διακοπές στο ηλεκτρικό δίκτυο. 

Για να µη µιλήσουµε για τα υγειονοµικά πρωτόκολλα των σχο-
λείων του 50%+1 που λειτουργούν στην πράξη ως πρωτόκολλα
υπερµετάδοσης. Για να µη µιλήσουµε για τον περιορισµό της κα-
ραντίνας σε πέντε µέρες. Κι αλίµονο στον γονιό εκείνο που θα
νοσήσει το παιδί του, γιατί τότε τον βάλατε να χάνει το µισό του
βδοµαδιάτικο. Αν πάµε δε και στα πανεπιστήµια που άνοιξαν
φέτος ακριβώς όπως έκλεισαν, µε τους ίδιους όρους, πριν από
ενάµιση χρόνο, ξέρετε ποιο θεωρεί η Κυβέρνησή σας ως το
κύριο πρόβληµά τους; Όχι τα κατάµεστα αµφιθέατρα και τα
αστικά λεωφορεία όπου κάνει πάρτι ο κορωνοϊός, όχι την ανύ-
παρκτη φοιτητική µέριµνα των εστιών της εγκατάλειψης και της
ντροπής, όχι τα υποβαθµισµένα πτυχία της ανεργίας, αλλά την
ανοµία. Μην πάει, όµως, το µυαλό σας στην τοκογλυφία και τη
µίζα του πανεπιστηµίου Α.Ε., που αποκαλύφθηκαν πρόσφατα.
Αποστολή της Πανεπιστηµιακής Αστυνοµίας, άλλωστε, είναι αυτή
ακριβώς την επιχειρηµατική δράση του πανεπιστηµίου να υπο-
στηρίξει. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, τώρα, συναινεί στην Πανεπιστηµιακή Αστυνοµία
αρκεί, λέει, αυτή να υπάγεται στην πρυτανεία. Δεν υποστηρίζετε
πια το πανεπιστηµιακό άσυλο, ρωτάµε τον ΣΥΡΙΖΑ; Να το πείτε
καθαρά.

Όµως, µαζί µε την πανδηµία του COVID ήρθε και η πανδηµία
των µέτρων. Μέτρα για τα σχολεία, µέτρα για τη δουλειά -ο γνω-
στός νόµος Χατζηδάκη- µέτρα για την ασφάλιση, όλα µε έναν
κοινό στόχο: Την προετοιµασία του αυριανού φθηνού ευέλικτου
και πειθήνιου εργαζόµενου της καπιταλιστικής ζούγκλας. Στα
σχολεία τα µέτρα αυτά λειτουργούν ως εργαστήρια δεξιοτήτων
σε βάρος της γνώσης, ως πολλαπλό βιβλίο, ως αξιολόγηση, ως
ελάχιστη βάση εισαγωγής και ακολουθούν τα νέα προγράµµατα
σπουδών µε τα ίδια εκείνα παλιά σκουριασµένα υλικά της απο-
σπασµατικότητας και της αµάθειας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν θα αργήσω, κύριε Πρόεδρε, παραπάνω από ένα λεπτό.
Ήρθαν τα µέτρα αυτά για να κάνουν, λέει, τα σχολεία µας αυ-

τόνοµα, δηλαδή να τα πληρώνουν ακόµα περισσότερο οι γονείς
από την τσέπη τους και για να µπουν αυτά τα σχολεία σε κατη-
γορίες και ράφια, ανάλογα µε τα οποία θα διαλέγουν και τα βι-
βλία τους για τους µαθητές τους. 

Βλέπετε, για όλα αυτά είναι που φωνάζει η Ευρωπαϊκή Ένωση
και ο ΣΕΒ όλα αυτά τα χρόνια και αυτά ακριβώς προωθούνται
και εφαρµόζονται στην εκπαίδευση, εναλλάξ, από όλες τις κυ-
βερνήσεις. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ θεσµοθέτησε το λύκειο εξεταστικό κέντρο, λέγοντας
µάλιστα τότε ότι θα χτυπήσει τα φροντιστήρια. Και η Νέα Δηµο-
κρατία έρχεται τώρα να το απογειώσει µε την τράπεζα θεµάτων.
Ο ΣΥΡΙΖΑ υπερασπίστηκε όσο κανείς τη λεγόµενη αυτονοµία των
σχολείων και η Νέα Δηµοκρατία έρχεται τώρα να την υλοποιήσει.
Μόχθησε ο ΣΥΡΙΖΑ πολύ και νοµοθέτησε για την αξιολόγηση και
έρχεται τώρα η Νέα Δηµοκρατία να την εφαρµόσει, µε θύµατα
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τα παιδιά και το σχολείο που έχουν ανάγκη σήµερα. 
Στο σχολείο σας, στο σχολείο της Νέας Δηµοκρατίας, του ΣΥ-

ΡΙΖΑ και του ΚΙΝΑΛ ελεύθερα µπαινοβγαίνουν λογής-λογής επι-
χειρήσεις, δήθεν χορηγοί µε το αζηµίωτο.

Στο σχολείο σας ελεύθερα σουλατσάρουν διάφορες ΜΚΟ και
λοιπά «ευαγή» ιδρύµατα του κεφαλαίου. 

Στο σχολείο σας ανεµπόδιστα αλωνίζουν φασιστικές οµάδες,
όπως στον Εύοσµο και τη Σταυρούπολη, µε τον κρατικό µηχανι-
σµό από πάνω ως κάτω να σφυρίζει αδιάφορα. 

Στο σχολείο σας µπορεί να έχει µόνιµο στασίδι η Ευρωπαϊκή
Ένωση για να διαφηµίζει την καπιταλιστική βαρβαρότητα στις
νεανικές συνειδήσεις, αλλά διώκεται σκληρά από εισαγγελείς και
άλλους κρατικούς λειτουργούς η συλλογική διεκδίκηση των µα-
θητών για ένα σχολείο και για µία ζωή αντάξια των αναγκών και
των ονείρων τους. Έφτασαν µάλιστα διευθύνσεις των ΙΕΚ να
απαγορεύουν ακόµα και τις εκλογές των σπουδαστών για το
σύλλογό τους και να καλούν και την Αστυνοµία, λες και οι σπου-
δαστές είναι εγκληµατίες! 

Αυτή όµως η νεολαία µαζί µε τον λαό θα σας κάνουν και την
πιο ουσιαστική µοµφή µε τους αγώνες τους τους ταξικούς και µε
το ΚΚΕ βέβαια σταθερά δίπλα τους. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

έχει ο κ. Μαντάς από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΠΕΡΙΚΛΗΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµα-

τικά πιστεύω ότι χρειάζεται να δώσουµε συγχαρητήρια, τόσο
στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης όσο και σε ολό-
κληρη την Κοινοβουλευτική του Οµάδα για µία ακόµα αξιέπαινη
πρωτοτυπία που κάνουν πράξη µέσω αυτής της πρότασης µοµ-
φής.

Ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, συνήθως είναι οι κυβερνήσεις
αυτές που ορισµένες φορές ζορίζονται από το βάρος της διακυ-
βέρνησης, που µπορεί να αναζητούν διεξόδους, που µπορεί να
νιώθουν αβάσταχτη πίεση αντιµετωπίζοντας δύσκολα ζητήµατα
και που ενίοτε καταβάλλουν µεγάλο πολιτικό κόστος και γι’ αυτό
µπορεί όντως να αναζητήσουν επικοινωνιακή διαφυγή.

Όµως εδώ σήµερα είµαστε απέναντι στην εξής παραδοξό-
τητα: Η Κυβέρνηση να κυβερνά, αλλά ο ΣΥΡΙΖΑ να είναι αυτός
που πιέζεται. Η Κυβέρνηση να σηκώνει το βάρος, αλλά ο ΣΥΡΙΖΑ
να είναι αυτός που δεν µπορεί να σηκώσει κεφάλι. Η Κυβέρνηση
να µεταρρυθµίζει, να εκσυγχρονίζει, να βελτιώνει και να εξορθο-
λογίζει, να αντιµετωπίζει προκλήσεις σε όλα τα επίπεδα, στον
Έβρο και στο Αιγαίο, στο µέτωπο της πανδηµίας, στην οικονοµία,
την παιδεία, την ασφάλεια, την κλιµατική αλλαγή και σε όλα αυτά
τα πεδία να δίνει τη µάχη και η χώρα να αλλάζει και να αποκτά
βήµα-βήµα ένα νέο πρόσωπο και να γυρίζει µία νέα σελίδα, αλλά
παρ’ όλα αυτά ο ΣΥΡΙΖΑ να είναι αυτός που εγκλωβίζεται πολι-
τικά. Και γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο µε επικοινωνιακά πυροτε-
χνήµατα προσπαθεί ασταµάτητα και µε µανία να αλλάξει επιτέ-
λους την ατζέντα.

Ας είµαστε, λοιπόν, ειλικρινείς όλοι µας, αγαπητοί συνάδελφοι,
για τους σκοπούς και τις στοχεύσεις αυτής της πρότασης µοµ-
φής, διότι η αλήθεια είναι ότι ούτε η Κυβέρνηση πρόκειται να
πέσει ούτε η χώρα πρόκειται να µείνει ακέφαλη προκειµένου να
εξυπηρετηθούν οι µικροπολιτικές φιλοδοξίες και οι τακτικισµοί
του κ. Τσίπρα και του κόµµατός του. 

Η αλήθεια είναι µία, λοιπόν, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ. Σας
έχουµε µάθει πλέον πολύ καλά και γνωριζόµαστε εδώ και πολλά
χρόνια, από τότε ακόµα που κυβερνούσατε και τα βρίσκαµε όλα
καλώς καµωµένα, από τότε που είχαµε τη Μάνδρα και το Μάτι,
αλλά και το προσφυγικό, τις Πρέσπες, από την υπερφορολόγηση
και την αφαίµαξη της µεσαίας τάξης, αλλά και τη δήθεν δέκατη
τρίτη σύνταξη µπας και κουτοπόνηρα κερδίσετε καµµιά ψήφο
παραπάνω. Σας µάθαµε από τους διαγωνισµούς - παρωδία για
τα κανάλια και τα κίβδηλα δηµοψηφίσµατα, αλλά και από τη
σκευωρία «NOVARTIS» που οδηγείται οριστικά στο αρχείο. 

Και αναρωτιέµαι: Έχετε τα κότσια και το φιλότιµο να πείτε µια
συγγνώµη γι’ αυτή την επίθεση που κάνατε στους πολιτικούς σας
αντιπάλους, γι’ αυτή τη λάσπη που ρίξατε, γι’ αυτή τη σκευωρία
που στήσατε; Μία συγγνώµη σε αυτούς τους ανθρώπους έχετε
να πείτε; Σας µάθαµε όλα αυτά τα χρόνια και καταλάβαµε πια ότι

όποτε βρίσκεστε σε δύσκολη θέση και όταν η ανεπάρκειά σας
χτυπάει κόκκινο, µια νέα αναταραχή ανακαλύπτετε για να ταρά-
ξετε τις ισορροπίες δήθεν µήπως και κερδίσετε έστω κάτι. 

Θα µου πείτε βέβαια αυτό ξέρετε αυτό κάνετε. Και αυτό σί-
γουρα είναι µια αλήθεια γιατί πράγµατι όποτε εγκλωβίζεστε και
πιέζεστε από τις δηµοσκοπήσεις, όποτε οι έριδες και η εσωτε-
ρική αµφισβήτηση ταράζουν τις κοµµατικές σας ισορροπίες η
τακτική σας είναι µία και είναι γνωστή εδώ και καιρό: να δηµιουρ-
γήσετε µια νέα κρίση, να προκαλέσετε µία νέα ένταση, να πραγ-
µατοποιήσετε ένα νέο πολιτικό ρεσάλτο, µήπως και βρεθείτε σε
τροχιά εξουσίας. Πάλιωσε όµως το σχέδιο αυτό και δεν έχετε πια
το περιθώριο να παίξετε τη χώρα στα ζάρια. 

Ζητήσατε εκλογές, όταν πριν λίγο οι ίδιοι τις ξορκίζατε. Και
τώρα ζητάτε η Κυβέρνηση να πέσει, γιατί λέτε ότι είναι καταστρο-
φική. Τι ακριβώς θέλετε να γίνει, κυρίες και κύριοι της Αντιπολί-
τευσης; Να έρθετε εσείς στην εξουσία; Εσείς που ούτε ένα
συνέδριο δεν είστε ικανοί να κάνετε, που ούτε πρόγραµµα δεν
έχετε διατυπώσει, που ούτε θέσεις δεν έχετε αναπτύξει; 

Και σας ρωτώ ευθέως: Πώς θα κυβερνηθεί αυτή η χώρα; Πώς
θα ληφθούν οι δύσκολες αποφάσεις; Πώς θα αντιµετωπιστούν
οι πολλαπλές κρίσεις; Μέσα από την προοδευτική διακυβέρνηση
και άλλα παραµύθια και ευχολόγια; Μέσα από αριστερίστικα τσι-
τάτα και τυχοδιωκτικό βολονταρισµό;

Αυτή είναι, λοιπόν, η εναλλακτική σας πρόταση; Γι’ αυτό πρέ-
πει να πέσει η Κυβέρνηση εν µέσω πανδηµίας, εν µέσω ακραίων
φαινοµένων, εν µέσω τουρκικών προκλήσεων, εν µέσω κοινωνι-
κής κόπωσης; Να γκρεµίσουµε αυτή την Κυβέρνηση και το τερά-
στιο µεταρρυθµιστικό έργο της για να πάµε στο χάος και την
ασάφεια που βολεύει µόνο εσάς; 

Αφού, λοιπόν, θέλετε να το ακούσετε, ακούστε τι λέει κόσµος
για σας. Οι πολίτες δεν θέλουν να σκέφτονται τι θα γινόταν αν
σήµερα κατά τη διάρκεια αυτής της σκληρής υγειονοµικής κρί-
σης και της πρωτόγνωρης ενεργειακής δοκιµασίας περιµέναµε
να δοθούν λύσεις από τους Υπουργούς της τότε κυβέρνησης
Τσίπρα - Καµµένου. Πώς θα οργάνωναν το εµβολιαστικό πρό-
γραµµα οι άνθρωποι που δεν πίστευαν καν ότι υπάρχουν τα εµ-
βόλια; Πώς θα επέβαλαν lockdown οι άνθρωποι που υποστήριζαν
ότι καταπατώνται οι συνταγµατικές ελευθερίες; Πώς θα ελάµβα-
ναν δύσκολες και αντιδηµοφιλείς αποφάσεις αυτοί που ήταν πρό-
θυµοι να πάρουν το ρίσκο να νοσήσουν οι διαδηλωτές απλά και
µόνο για να εξωτερικεύσουν τον επαναστατικό τους οίστρο; Πώς
θα µας έκαναν Ευρωπαίους αυτοί που έφτιαχναν παράλληλο νό-
µισµα και ήθελαν να φύγουµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση;

Όχι λοιπόν, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, αυτή τη
χάρη δεν θα σας την κάνουµε. Οι Έλληνες απαιτούν µία καλύ-
τερη, µία αποτελεσµατικότερη, µία λειτουργικότερη, µία ασφα-
λέστερη χώρα και απαιτούν µέσα σε δύο χρόνια να αποκαταστή-
σουµε τα λάθη τεσσάρων δεκαετιών. Αυτός είναι ο πήχης µας
και πράγµατι τον έχουµε βάλει πολύ ψηλά. Σε αυτόν, όµως, όλοι
µας θα µετρηθούµε. Γι’ αυτό µειώνουµε τους φόρους, γι’ αυτό
αυξάνουµε τα εισοδήµατα, γι’ αυτό µεταρρυθµίζουµε ένα γερα-
σµένο κράτος, γι’ αυτό στηρίζουµε την ανάπτυξη και προστα-
τεύουµε την εργασία, γιατί αποτελούµε την υπεύθυνη παράταξη,
την πατριωτική δύναµη που αναλαµβάνει ευθύνες και στα λάθη,
που έχει µάθει να ζητάει συγνώµη, ώστε να γίνει καλύτερη και να
φανεί αντάξια της εµπιστοσύνης των πολιτών. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει η κ. Αναστασία Γκαρά από τον ΣΥΡΙΖΑ. Θα ολοκληρώσουµε
µε την κ. Ασηµακοπούλου από την Ελληνική Λύση.

Ορίστε, κυρία Γκαρά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: «Κρυώνω». «Πεινάω». «Φοβάµαι». «Εγκα-

τάλειψη». «Ντροπή». «Είναι ανίκανοι». «Είναι ανάλγητοι». «Είναι
ψεύτες». «Να φύγουν να σωθούµε». 

Αυτές οι φράσεις, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, θα ακού-
σετε να αντηχούν παντού στην Ελλάδα αν βγείτε από την καλο-
γυαλισµένη γυάλα στην οποία ζείτε. Αν περπατήσετε στις
γειτονιές της χώρας, θα καταλάβετε ότι αυτές οι λέξεις κυριαρ-
χούν στα αισθήµατα και στις σκέψεις αλλά και στα στόµατα των
Ελλήνων και των Ελληνίδων. Αν τολµήσετε να τους κοιτάξετε στα
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µάτια, θα δείτε οργή, απόγνωση και ασφυξία. Και αυτή τη φωνή,
αυτή την οργή, αυτό το αίσθηµα έχουµε χρέος να τα κάνουµε
πολιτική αλλαγή. Να φύγετε για να σωθεί η κοινωνία, να σωθεί η
δηµοκρατία, να σωθεί η χώρα, να σωθούν οι ζωές µας, γιατί δεν
πάει άλλο. Αυτό αντηχεί σε όλη τη χώρα.

Κάθε µέρα που περνάει αφήνετε πίσω συντρίµµια, ευτελίζετε
την αξιοπρέπεια και την πίστη του λαού και τσακίζετε τις αντοχές
του. Μέσα σε δύο χρόνια καταφέρατε να διαλύσετε και να ξε-
πουλήσετε τα πάντα, ό,τι υπήρχε σε αυτή τη χώρα.

Λεηλατείτε τα δηµόσια ταµεία σαν να µην υπάρχει αύριο, δη-
µόσιο χρήµα, και ούτε ένα ευρώ δεν κατευθύνεται στην κοινωνία.
Τα 37 δισεκατοµµύρια «µαξιλάρι» που σας άφησε ο ΣΥΡΙΖΑ, προ-
κειµένου να µπορεί η χώρα να στέκεται στα πόδια της σε δύσκο-
λες στιγµές όπως αυτές που βιώνουµε, τα µετατρέπετε σε ρουσ-
φέτια, σε απευθείας αναθέσεις, σε µίζες και σε βολέµατα «γαλά-
ζιων παιδιών», δηλαδή ό,τι παραδοσιακά γνωρίζει πολύ καλά να
κάνει η Δεξιά διαχρονικά.

Εγκαταλείπετε τη χώρα στο έλεος της πανδηµίας. Πλήρης
αποτυχία που απειλεί τις ζωές και την υγεία των πολιτών. Είναι
απροστάτευτοι οι πολίτες µε ένα ΕΣΥ το οποίο ποτέ δεν ενισχύ-
σατε. Έχουµε εκατόµβες νεκρών καθηµερινά, που για εσάς κυ-
νικά είναι µόνο αριθµοί. Κάθε βδοµάδα σβήνουν ολόκληρα χωριά
από τον χάρτη. Για εσάς είναι µόνο αριθµοί. Και, όµως, κυρίες
και κύριοι, οι άνθρωποι δεν είναι αριθµοί.

Διαλύσατε τα σχολεία και τα πανεπιστήµια. Αρνείστε πεισµα-
τικά να τα θωρακίσετε υγειονοµικά από την αρχή της κρίσης. Με
το επικίνδυνο πρωτόκολλο του «50%+1» έχουµε καθηµερινά
συρροή κρουσµάτων σε σχολεία. Στον Έβρο, στην περιφέρειά
µου, στη βόρεια Ελλάδα κλείνουν κάθε µέρα τµήµατα και όσα
µένουν ανοιχτά είναι παγωµένα και τα παιδιά κάνουν µάθηµα µε
κουβέρτες. Φαντάζοµαι θα είδατε τις φωτογραφίες που κυκλο-
φόρησαν αυτές τις µέρες.

Αλήθεια, έχετε κάνει µάθηµα στους µείον πέντε βαθµούς, κύ-
ριοι; Θα µπορούσατε να στέλνετε τα παιδιά σας σε τέτοιες αί-
θουσες να κάνουν µάθηµα στους µείον πέντε βαθµούς µε
ανοιχτά τα παράθυρα; Και δεν φτάνει αυτό, τα πανεπιστήµια, η
περιφέρεια, χιλιάδες οικογένειες µετρούν ακόµη τις πληγές τους
από την εφαρµογή της ελάχιστης βάσης εισαγωγής. Αποψίλωση
και αποκλεισµός. Θυσιάζετε τους νέους για να κερδίζουν λίγοι
ιδιώτες φίλοι σας.

Αρνείστε να προσλάβετε εκπαιδευτικούς. Αρνείστε να προσ-
λάβετε γιατρούς και νοσηλευτές. Ισοπεδώνετε καθηµερινά ερ-
γασιακά δικαιώµατα. Βυθίζετε τους πολίτες στη φτώχεια και την
ανασφάλεια. Κλείνετε νοσοκοµεία, κλείνετε κέντρα υγείας, δια-
λύετε το ΕΣΥ, κλείνετε υπηρεσίες.

Είστε µία Κυβέρνηση άφαντη, µία Κυβέρνηση - τουρίστας, µία
Κυβέρνηση αδιάφορη για τις ανάγκες της κοινωνίας, µία Κυβέρ-
νηση - θεατής απέναντι στην πρωτοφανή ακρίβεια και τις ανατι-
µήσεις που σαρώνουν νοικοκυριά και επιχειρήσεις. Λουκέτα,
φτωχοποίηση της κοινωνίας. Επαγγελµατίες, µικροµεσαίοι, έµ-
ποροι, αγρότες, παραγωγοί οδηγούνται σε οικονοµική ασφυξία
καθηµερινά µε δική σας ευθύνη και εσείς τους εµπαίζετε λέγον-
τάς τους: «Δεν είναι αυτό που νοµίζεις», λες και οι υπέρογκοι λο-
γαριασµοί στο ρεύµα που έρχονται κάθε µήνα είναι ένα ψέµα,
δεν θα κληθούν οι πολίτες να τους πληρώσουν.

Υποβαθµίζετε συνειδητά την περιφέρεια, αποψιλώνετε υπηρε-
σίες και δηµόσιες δοµές αναγκαίες για την εξυπηρέτηση των πο-
λιτών σε αποµακρυσµένες ακριτικές περιοχές, αδιαφορείτε για
τις υποδοµές, κόβετε συντάξεις, γκρεµίζετε το µέλλον. Αποανά-
πτυξη, ερήµωση, φτώχεια, ανεργία.

Τι έχετε άραγε να πείτε στους πολίτες που υποσχεθήκατε ανά-
πτυξη και καλές δουλειές και σήµερα τους έχετε εγκαταλείψει
στο έλεος; Τι λέτε στα νέα παιδιά που τους κόβετε τα όνειρα και
φεύγουν συνεχώς στο εξωτερικό;

Αποτυχία όµως σηµειώσατε και στην Πολιτική Προστασία µε
τη χώρα να µένει απροστάτευτη από όλα τα φαινόµενα, χωρίς
σχέδιο, χωρίς προγραµµατισµό, χωρίς αποτελεσµατικότητα, χω-
ρίς επιτελικότητα που τόσο διαφηµίσατε, µε τη χώρα να καίγεται
το καλοκαίρι και τον χειµώνα στο πρώτο χιόνι χιλιάδες νοικοκυ-
ριά να εγκαταλείπονται χωρίς ρεύµα και θέρµανση. Και νοµίζει ο
κ. Μητσοτάκης, και το διαφηµίζει και αυτό, πως την αξιοπρέπεια

αυτού του λαού θα την εξαγοράσει µε 2.000 ευρώ. Πόσο ακόµη
θα προσβάλλετε την ελληνική κοινωνία; Πόσο ακόµη θα προ-
σβάλλετε τη νοηµοσύνη µας;

Κυρίες και κύριοι, µε Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας κιν-
δυνεύει, όµως, και η ίδια η δηµοκρατία. Έχετε καταλύσει το κρά-
τος δικαίου. Ευτελίζετε καθηµερινά τους θεσµούς, καταπατάτε
δικαιώµατα, καταργείτε ελευθερίες των πολιτών, µε αυταρχισµό
και προπαγάνδα πνίγετε κάθε δηµοκρατική λειτουργία σε αυτή
τη χώρα. Την εποχή του Μητσοτάκη, βλέπετε, δεν επιτρέπεται
να µιλάς, δεν επιτρέπεται να ερευνάς, δεν επιτρέπεται να κάνεις
κριτική, δεν επιτρέπεται να κάνεις τη δουλειά σου αν είσαι δηµο-
σιογράφος, αν δεν υποταχθείς στο σύστηµα και τις επιταγές του
«Λουδοβίκου». 

Διασύρετε τη χώρα διεθνώς, κύριοι, επιχειρώντας να φιµώσετε
τις ενοχλητικές φωνές. Δηµοσιογράφοι διώκονται στη χώρα µας
και απειλούνται µε απίστευτα κατηγορητήρια γιατί τολµούν να
αποκαλύψουν σκάνδαλα, να κάνουν τη δουλειά τους δηλαδή. 

Η ενηµέρωση και η πολυφωνία σήµερα στη χώρα µας πλήτ-
τονται βάναυσα µε ευθύνη της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Εξαγοράζετε την πληροφόρηση µε εκατοµµύρια ευρώ από
τις λίστες Πέτσα, δηµόσιο χρήµα. Ταΐζετε Μέσα για να σας λιβα-
νίζουν νυχθηµερόν, τη στιγµή που αδιαφορείτε για τις ανάγκες
της κοινωνίας. Η καρέκλα, βλέπετε, είναι γλυκιά και πρέπει να τη
φροντίσετε.

Κυρίες και κύριοι, πλέον έχουν διαλυθεί και οι τελευταίες αυ-
ταπάτες.  Το σύστηµα Μητσοτάκη, αυτό το επιτελείο διαφθοράς
που κυβερνά σήµερα, είναι γυµνό και επικίνδυνο για την κοινω-
νία. Διαπλοκή, διαφθορά, αδιαφάνεια, προπαγάνδα, σπατάλη,
αυταρχισµός, συνεχής κατήφορος. Αυτά είναι τα χαρακτηριστικά
της πολιτικής σας που γυρίζει τη χώρα δεκαετίες πίσω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω σε λίγο, κύριε Πρόεδρε.
Σε αυτό τον κατήφορο, όµως, δεν έχετε δικαίωµα να τραβή-

ξετε µία ολόκληρη κοινωνία. Δεν έχετε δικαίωµα σε αυτόν τον
κατήφορο να τραβήξετε έναν περήφανο ελληνικό λαό. Οι υπο-
κριτικές συγγνώµες του Πρωθυπουργού πλέον δεν πείθουν κα-
νέναν. Εξοργίζουν, πεισµώνουν, θυµώνουν. Είναι ανάγκη να φύ-
γετε, λοιπόν, για να γυρίσει η χώρα σελίδα, για να κάνουµε µία
νέα αρχή, να διώξουµε τον φόβο, να διώξουµε την ανασφάλεια
και την αβεβαιότητα που επιβάλλει το καθεστώς Μητσοτάκη, να
µετατρέψουµε την απόγνωση και την οργή σε δύναµη ανατρο-
πής, σε δύναµη αλλαγής, για την προστασία αυτής της κοινω-
νίας. Να φύγετε για να µπορέσει αυτός ο κόσµος επιτέλους να
αναπνεύσει. 

Γι’ αυτό καταθέτουµε πρόταση µοµφής, µιας και αναρωτήθη-
καν πολλοί συνάδελφοι πριν. Γι’ αυτό απευθύνουµε παράλληλα
δηµοκρατικό, προοδευτικό, πατριωτικό κάλεσµα σε όλους τους
πολίτες, για να απαλλαγούµε από τη χειρότερη, την πιο ανάλ-
γητη, την πιο καταστροφική Κυβέρνηση αυτής της χώρας. Να
φύγετε, λοιπόν, γιατί αυτός ο λαός αξίζει κάτι πολύ περισσότερο. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Θα κλείσουµε τη διαδικασία µε την κ. Ασηµακοπούλου από την
Ελληνική Λύση.

ΣΟΦΙΑ - ΧΑΪΔΩ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ξε-
κινήσω όσον αφορά στα προβλήµατα που σηµειώθηκαν τις τρεις
τελευταίες ηµέρες. Καταιγίδα «Ελπίς». Πόσα ακόµα πρέπει να
δει η Κυβέρνησή σας για να πράξει τα αυτονόητα; Αφήσατε
αβοήθητους ανθρώπους στην κυριολεξία στο έλεος του θεού,
µέσα στα χιόνια. Χρειάζονται άµεσες λύσεις για τέτοιου είδους
προβλήµατα. 

Ένας από τους βασικούς πυλώνες του κράτους µας είναι η
παιδεία και χρειάζεται ριζική αναδιάρθρωση. Αντ’ αυτού εσείς
όλο αυτό το διάστηµα της διακυβέρνησή σας την καταρρακώ-
νετε διαρκώς. Τα σχολεία µας και τα πανεπιστήµιά µας από την
έναρξη της πανδηµίας έχουν περάσει διά πυρός και σιδήρου. Η
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Ελλάδα ήταν µία από τις χώρες στις οποίες το κλείσιµο των σχο-
λείων κράτησε πολλά παιδιά µακριά από την εκπαιδευτική διαδι-
κασία και  τα οφέλη της. 

Ανήκουµε δυστυχώς στις χώρες που δεν διαθέτουν εθνική
στρατηγική για την εκπαίδευση. Ούτε εσείς ούτε οι προκάτοχοί
σας των παλαιοτέρων κυβερνήσεων δεν κάνατε κάτι για να αλ-
λάξει αυτό. Συνεχείς µεταρρυθµίσεις, συνεχείς αλλαγές, χωρίς
να λύνετε κανένα πρόβληµα. 

Πόσες φορές σας έχουµε πει να συστήσετε διακοµµατική επι-
τροπή για τον καταρτισµό ενός δωδεκαετούς προγράµµατος εκ-
παίδευσης, το οποίο θα εφαρµόζει απαρέγκλιτα οποιοσδήποτε
πολιτικός ή κρατικός µηχανισµός έχει την εξουσία; Αµέτρητες.
Και ιδού τα αποτελέσµατα. 

Τον Μάρτιο του 2020 ξεκίνησε η εξ αποστάσεως εκπαίδευση
ως εναλλακτικό µέσο διδασκαλίας. Βγαίνατε όλο µε περηφάνια
και µας λέγατε ότι η χώρα µας έχει κερδίσει το στοίχηµα της τη-
λεκπαίδευσης. Όµως, για τα ποιοτικά χαρακτηριστικά της τηλεκ-
παίδευσης ούτε κουβέντα. Αν και οι εκπαιδευτικοί δεν ήταν
υποχρεωµένοι από τον ν.4807 του 2021, χωρίς καµµία προηγού-
µενη επιµόρφωση και χωρίς καµµία κρατική βοήθεια, έτρεξαν
µόνοι τους να αγοράσουν υπολογιστές, να εξοπλίσουν τα σπίτια
τους µε ισχυρές διαδικτυακές συνδέσεις, να διαµορφώσουν χώ-
ρους κατάλληλους και ήσυχους στα σπίτια τους για να τους µε-
τατρέψουν σε σχολικές τάξεις. 

Με ερώτησή µας τον Ιούνιο του 2021 µε αριθµό πρωτοκόλλου
7077 στις 4-6-2021 είχαµε ζητήσει από το Υπουργείο Παιδείας
να αποζηµιωθούν άµεσα οι εκπαιδευτικοί. Όµως, εσείς τότε το
είχατε αρνηθεί και τώρα τρέχετε να µαζέψετε τα ασυµµάζευτα
µε ένα voucher στους εκπαιδευτικούς και στα µέλη του ειδικού
εκπαιδευτικού προσωπικού και ειδικού βοηθητικού προσωπικού. 

Το Εθνικό Ίδρυµα Εκπαιδευτικών Ερευνών της Αγγλίας µέ-
τρησε, όπως θα καταθέσουµε στα Πρακτικά, κάθετη πτώση στις
δεξιότητες στα µαθηµατικά, την ανάγνωση και τη γραφή στους
µαθητές του δηµοτικού. Σύµφωνα µε παλαιότερες εκτιµήσεις, η
πτώση του µαθησιακού επιπέδου λόγω της τηλεκπαίδευσης θα
κοστίσει τεράστια ποσά χαµένου εισοδήµατος στους µαθητές
της γενιάς αυτής. Γίνεται λόγος για ανυπολόγιστη ζηµιά στους
µαθητές. Τα έχετε συνυπολογίσει συνυπολογίσει όλα αυτά ή κοι-
µάστε τον ύπνο του δικαίου; Μάλλον το δεύτερο. 

Όσον αφορά στο ελληνικό πανεπιστήµιο, οι φοιτητές στην Ελ-
λάδα του σήµερα φοβούνται να πάνε στο πανεπιστήµιο λόγω της
ανοµίας που επικρατεί στους χώρους µέσα και γύρω από αυτό.
Η πλήρης θωράκιση των εισόδων των πανεπιστηµίων αποτελεί
µία από τις βασικές προτάσεις - απαιτήσεις της Ελληνικής
Λύσης. Τονίζαµε και τονίζουµε ότι η είσοδος σε αυτά θα πρέπει
να πραγµατοποιείται µόνο µε ειδική κάρτα και να αφορά απο-
κλειστικά όσους έχουν το δικαίωµα να ευρίσκονται εντός του πα-
νεπιστηµιακού χώρου. Έτσι, θα αποφεύγεται η είσοδος
οποιουδήποτε παραβατικού και όποιος το καταστρέφει να υπο-
χρεώνεται σε αναγκαστική πληρωµή και ανάληψη ευθύνης των
ζηµιών. 

Είµαστε υπέρ του ασύλου ιδεών και αυτό είναι αδιαπραγµά-
τευτο. Είµαστε, όµως, κατά του ασύλου, της παρανοµίας, της εγ-
κληµατικότητας και των κουκουλοφόρων. Πέρασε, όµως, ένας
χρόνος και ακόµη περιµένουµε να εφαρµόσετε τον νόµο. Καµµία
βελτίωση δεν είδαµε επίσης στις συνθήκες προσβασιµότητας,
για να µην πούµε και για την ανύπαρκτη ψηφιακή προσβασιµό-
τητα ακόµα και στον ιστότοπο του Υπουργείου Παιδείας. Κινείστε
µε ρυθµούς χελώνας σε µία εποχή που τρέχει συνεχώς µε την
ταχύτητα του φωτός. 

Γνωρίζετε ότι στα δηµόσια ΙΕΚ το ποσοστό εγκατάλειψης των
σπουδών είναι ακόµη µεγαλύτερο από το αντίστοιχο των πανε-
πιστηµίων; Το 2019 το ποσοστό αυτών που αποφοίτησαν ήταν το
41,5% των νεοεισερχόµενων. Αυτό δεν οφείλεται στον βαθµό δυ-
σκολίας, αλλά κυρίως στον τρόπο λειτουργίας των δηµοσίων ΙΕΚ.

Χωρίς δικά τους κτήρια, µε αποσπασµένους διοικητικούς υπαλ-
λήλους, µε τους διδάσκοντες µε µερική απασχόληση σε ποσοστό
98,8% δουλειά δεν µπορεί να γίνει. Το Υπουργείο Παιδείας έχει
κάνει ποτέ εµπεριστατωµένη έρευνα για αυτή τη διαρροή; 

Εξαιτίας των κακών επιλογών σας στη διαχείριση της λειτουρ-
γίας σχολείων εν καιρώ πανδηµίας που δυστυχώς συνεχίζονται
η εκπαιδευτική κοινότητα θρήνησε τον χαµό πολλών εκπαιδευτι-
κών. Τον Μάιο του 2020 το µέτρο της εκ περιτροπής λειτουργίας
των σχολείων µε πολύ λιγότερα κρούσµατα είχε αποδώσει. Σας
το προτείναµε για το άνοιγµα των σχολείων τον Σεπτέµβριο του
2020. Το πρότειναν και οι ειδικοί που, όπως µας λέγατε, αποφα-
σίζετε µε βάση τις προτάσεις τους. Σε δήλωσή σας είπατε ότι το
εξετάζετε. Δεν το κάνετε και τα σχολεία ξανάκλεισαν σε δύο
µήνες. Θα µπορούσε να γίνει και φέτος. Πάλι δεν το κάνατε. Όλα
τα καταθέτουµε στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Σοφία - Χάιδω Ασηµακοπού-
λου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Οι συνέπειες, όπως βλέπετε, είναι ολέθριες. Όσο για τα κενά,
καλά κρατούν. Χαρακτηριστικό το παράδειγµα της Κεφαλονιάς
και της Ιθάκης. Και πόσα ακόµη. Απουσία σχολικού επαγγελµα-
τικού προσανατολισµού στο γυµνάσιο και την Α’ λυκείου. Καθυ-
στέρηση ή και ακύρωσης στις τάξεις µαθητείας των ΕΠΑΛ.
Καθυστέρηση των επαγγελµατικών σχολών κατάρτισης και των
επαγγελµατικών σχολών µαθητείας του ΟΑΕΔ, καθώς ακόµη δεν
άρχισαν, αν και ο νόµος έχει ψηφιστεί από τον Δεκέµβριο του
2020. Υποβάθµιση των σχολείων δεύτερης ευκαιρίας.

Έχετε βάλει την παιδεία µας να κινείται στον αυτόµατο πιλότο.
Δεν χωρούν ηµίµετρα σε ό,τι έχει να κάνει µε αυτή. Και εσείς µε
όσα µέχρι σήµερα έχετε νοµοθετήσει την οδηγείτε σε γκρεµό
δίχως γυρισµό. 

Μία ακόµη µεγάλη πληγή την οποία µε κάθε ευκαιρία οφεί-
λουµε να επισηµαίνουµε είναι ότι οι νέοι µας -περίπου εξακόσιες
πενήντα χιλιάδες- που έφυγαν στο εξωτερικό στα χρόνια της κρί-
σης και των µνηµονίων για να βρουν δουλειά σε χώρες εκτός Ελ-
λάδας. Πρέπει να τους δώσουµε ευκαιρίες και τη δυνατότητα να
επιστρέψουν στην πατρίδα µας. 

Εµείς στην Ελληνική Λύση, έχοντας συγκεκριµένες και στοχευ-
µένες προτάσεις, θεωρούµε ότι η ανάγκη της αποτελεσµατικής
επίλυσης των συσσωρευµένων προβληµάτων της παιδείας πρέ-
πει να αποτελεί διαρκή προτεραιότητα. Δεν είναι, όµως. Οι στρε-
βλώσεις είναι πολλές και αντί να µειώνονται και να επιλύονται,
εκείνες γιγαντώνονται.

Οικοδοµείστε σωστά το ελληνικό σχολείο και το ελληνικό πα-
νεπιστήµιο, µε βασική στόχευση τη συνέχεια του ελληνισµού και
της ορθοδοξίας µας. Τώρα, πριν να είναι τελείως αργά. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφε, σας ενηµερώνω ότι αύριο θα ξεκινήσουµε µε
τον κ. Λογιάδη Γιώργο και αµέσως µετά µε τον κ. Κεγκέρογλου. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Με τη συ-

ναίνεση του Σώµατος και ώρα 3.33’ λύεται η συνεδρίαση για σή-
µερα Σάββατο 29 Ιανουαρίου 2021 και ώρα 9.00’, µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συνέχιση της
συζήτησης επί της προτάσεως δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης
που υπέβαλαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και ογδόντα τέσσερις
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας, σύµφωνα µε τα
άρθρα 84 του Συντάγµατος και 142 του Κανονισµού της Βουλής.
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